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HARDENBERG – Een hele rits
natuurliefhebbers verzet zich te-
gen de gemeentelijke plannen om
een fiets- en wandelpad aan te
leggen over de Vechtdijk tussen
Hardenberg en Gramsbergen,
maar zij vormen niet het groot-
ste obstakel. Tot nu toe is het
vooral de provincie Overijssel die
roet in het eten gooit.

De gemeente Hardenberg is van
plan een verhard fiets- en wandel-
pad aan te leggen over de Vecht-
dijk, om de rivier meer in het zicht
te krijgen. Het pad moet lopen van
het centrum naar de Zwieseborg in
Loozen en daarna de Vecht over-
steken naar de Pothofweg. Met
waterschap Velt en Vecht is al af-
gesproken, dat het de brug aanlegt.
Ook mag van het waterschap de
dijk gebruikt worden, maar er moet
nog met enkele grondeigenaren
gepraat worden, omdat de dijk voor
een deel in particuliere handen is.
Vanaf de Pothofweg kunnen de
wandelaars en fietsers via een tun-
nel de N34  passeren. Tenminste,

Echte bikkels in de Oldemeijer

Verzet tegen fietspad over Vechtdijk
dat was het plan nadat provincie en
gemeente afspraken hadden ge-
maakt om van de N34 tussen de
Witte Paal en de Drentse grens een
100 km-weg te maken. De provin-
cie vindt nu dat de minimum-
oplossing om van de N34 een vei-
lige weg te maken te duur is en wil
op de uitvoering beknibbelen. Dat
betekent voorlopig dat er geen tun-
nel onder de N34 komt om van de
Pothofweg naar het Engelandse bos
te gaan. De gemeente wil dat de
provincie zich aan de afspraak
houdt en probeert alsnog de tunnel
te realiseren.

De natuurliefhebbers die zich tegen
de plannen verzetten, zien met
name problemen voor de wulp. Zij
willen dat de gemeente dit keer
kiest voor natuur en niet voor re-
creatie, omdat de kans anders be-
staat dat de wulp uit het Vechtdal
verdwijnt. Voorlopig belanden hun
‘protestbrieven’ in een diepe lade,
omdat de plannen voor de aanleg
van het fietspad niet op korte ter-
mijn verder worden uitgewerkt

HARDENBERG – De Nieuwjaarsduik op 1 januari begint eindelijk een
beetje vorm te krijgen in Hardenberg. Enkele jaren geleden waren het
telkens niet meer dan twee of drie personen, die een duik in de Vecht
namen, maar hun pogingen trokken alleen maar publiek en geen navol-
gers. Twee jaar geleden probeerden leden van zwemclub De Grunte het
evenement nieuw leven in te blazen bij recreatieplas De Oldemeijer. Tien
leden renden die eerste keer van het talud naar het water om een koude
duik te nemen. Verleden jaar werd de zaak professioneler aangepakt, maar

Kamers – Een voormalige agrariër
aan de Geert Migchelsweg in Slag-
haren wil zijn varkensstal ombou-
wen tot logeerruimte. In het gebouw
van ongeveer 490m2 worden vier
zogenoemde boerderijkamers ge-
maakt met in totaal 16 slaapplaat-
sen. Om het plan uit te kunnen voe-
ren moet het bestemmingsplan
worden gewijzigd. De gemeente wil
in principe wel meewerken, als de
ondernemer maar een goed con-
cept-bestemmingsplan laat maken.

Groot bouwen – Aan de Polenweg
in Heemserveen wordt een be-
staande woning flink vergroot. De
eigenaar wil zijn woning eigenlijk
groter maken dan is toegestaan.
Volgens de huidige regels mag de
woning 660 m3 worden, maar de
eigenaar wil uitbreiding tot
1200m3. De aanvraag past echter
prima bij het gemeentelijk uit-
gangspunt dat groter bouwen mag,
als het landschap maar niet wordt
aangetast. In dit geval wordt de
kwaliteit van de omgeving zelfs
verbeterd, meent landbouw-
wethouder Jannes Janssen, zodat
B&W van plan zijn toestemming
te verlenen.

Sportparken – De sportparken in
Bergentheim, Kloosterhaar en
Balkbrug worden met gemeentelijk
geld opgeknapt. Op sportpark
Moscou in Bergentheim wordt de
trainingsverlichting vervangen en
de beregeningspomp wordt ver-
plaatst. In Balkbrug worden de twee
dug-outs op sportpark De Balk ver-
vangen en in Kloosterhaar krijgt
sportpark De Polderhoek nieuw
straatwerk bij de inrit. Deze
opknapronde kost de gemeente
bijna 20.000 euro.

Flessen - De vrouwelijke leden van
sportvereniging Gramsbergen heb-
ben in de laatste week van 2010
voor een bedrag van 650 euro aan
statiegeldflessen opgehaald. Het
jaar daarvoor was de opbrengst 750
euro. De voorgaande keren werden
de flessen na Oud & Nieuw opge-
haald, dit keer gebeurde dat na de
‘drie kerstdagen’. De opbrengst van
de flessenactie is bestemd voor het
internationaal vrouwenvoetbal-
toernooi dat in juni in Gramsbergen
wordt gehouden.

Lampen – Het pas opgeknapte
kunstwerk Verzameling retour bij
het station van Gramsbergen is in
het donker niet zichtbaar. Daar gaat
de gemeente Hardenberg iets aan
doen. Er komen drie spotlampen in
de grond, zodat het werk van kun-
stenares Tine van den Weyer beter
tot zijn recht komt.

Kunstgras – De voetballers van
Mariënberg komen waarschijnlijk
op een niet-alledaagse manier aan
een nieuw kunstgrasveld. Bij een
grondruil tussen de gemeente
Ommen (eigenaar van sportpark
Westerpark) en buurman Hutten
Vastgoed gaat een deel van het
sportpark over naar Hutten en le-
vert het bedrijf een perceel grond
naast het sportpark, waar Hutten
een nieuw voetbalveld van natuur-
gras zal aanleggen. De twee par-
tijen plus Hardenberg (mede-inves-
teerder in het sportpark) bedachten
later dat het ook wel handig zou
zijn nu een kunstgrasveld aan te
leggen. Ommen en Hardenberg be-
talen elk 180.000 euro en Hutten
Vastgoed zorgt voor de aanleg vol-
gens NOC*NSF-normen. De ge-
meente ‘wint’ op deze manier zo’n
halve ton.
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toen werd de duik afgelast omdat de ijslaag op de recreatieplas te dik was.
Dit jaar kon met enige hulp wel een stukje Oldemeijer ijsvrij worden
gemaakt. Volgens de organisatoren waren er dit keer maar liefst 60 stoere
mannen en vrouwen, die de kou durfden te trotseren. “De echte bikkels
staan hier en niet in Scheveningen”, meende de speaker, “want daar is
het water zeven graden boven nul en hier rond het vriespunt.” De onge-
veer 100 kleumende toeschouwers zullen het daar vast en zeker mee eens
zijn geweest.

HARDENBERG - Waar gaan de Hardenbergers winkelen, naar welke
winkelcentra reizen mensen uit omliggende gemeenten en waar worden
de dagelijkse boodschappen gedaan. Dat zijn enkele vragen die komend
voorjaar aan het winkelend publiek in Hardenberg, Dedemsvaart, Grams-
bergen, Balkbrug, Bergentheim en Slagharen worden gesteld. De ooste-
lijke Kamers van Koophandel willen samen met de gemeenten in Over-
ijssel en Drenthe een koopstromenonderzoek houden. B&W van
Hardenberg willen wel meedoen, Op die manier komen ze erachter hoe
bijvoorbeeld het centrum van Hardenberg presteert, vergeleken met 5 jaar
geleden. Of ze kunnen het Centrumplan voor Dedemsvaart grootser aan-
pakken, als blijkt dat meer mensen deze kern bezoeken. Eind 2010 wor-
den de resultaten van het onderzoek gepresenteerd.

Onderzoek naar koopgedrag

HARDENBERG - De canons
van… springen de pan uit. Eerst
was er de Canon van Nederland,
met de vijftig hoogtepunten uit de
Nederlandse geschiedenis en cul-
tuur. Aanvankelijk bedoeld als ver-
plichte kost voor scholieren, maar
dat plan is inmiddels in de prullen-
bak beland. Vervolgens gingen
hobbyisten aan de slag met onder
meer de canon van de sport, van de
muziek, van de wiskunde en van
de kindertelevisie, gevolgd door
regionale en lokale canons (de ca-
non van Amsterdam, de canon van
Limburg). De IJsselacademie
meende dat Overijssel niet kon ach-
terblijven en activeerde diverse his-
torische verenigingen om ook een
canon te produceren, die samen de
Canon van Overijssel vormen.

Subsidie voor Canon van Hardenberg
Nieuwleusen is de eerste die gereed
is, de andere volgen dit jaar.
Hardenberg doet ook mee. De ge-
meente is gevraagd het 375.000
euro kostende project te subsidië-
ren. B&W zijn van plan de ge-
vraagde 6400 euro te betalen. Niet
alleen om een Canon van Harden-
berg te krijgen, maar ook om de
gemeentelijke historische vereni-
gingen te laten samenwerken. Een
deel van het geld wordt door de
IJsselacademie gebruikt om de ca-
non te bewerken voor leerlingen
van 8 tot 14 jaar, hoewel niet uit de
plannen blijkt dat het onderwijs
daarom heeft gevraagd of erbij is
betrokken. Ook is de canon niet
verheven tot verplichte lesstof, zo-
als de IJsselacademie wel aangeeft
in het projectplan.

WILSUM – Bij de firma WKS
Textielveredeling in het Duitse
dorp Wilsum, vlak over de grens
bij Venebrugge, is dinsdag voor
Kerst een van de grootste zonne-
energiecentrales in de regio in
bedrijf genomen.

Op de daken van de ongeveer twee
hectare grote fabrieks- hallen zijn
een kleine 4000 zonnepanelen
geïnstalleerd, goed voor voldoende
stroom voor 220 gezinnen. Dit
moet een besparing opleveren van
420 ton aan CO2-uitstoot per jaar.
Het zonnedak is overigens niet aan-
gelegd door WKS zelf, maar door
twee ondernemers die het dak heb-
ben gepacht. Het project kost zo’n
3 miljoen euro.

Zonne-energie Liberaal Hardenberg heeft
kandidatenlijst rond

HARDENBERG - Politiek Harden-
berg is nog niet af van Jeroen Spoor.
Dat hadden de meesten al gedacht,
toen ze na het opstappen van de 2e

man van de OPV opeens ontdek-
ten, dat de schriftelijke vragen van
Liberaal Hardenberg verdacht veel
leken op wat de OPV voorheen pro-
duceerde. Sinds vorige week is het
ook officieel. De partij, een
afsplitsing van de VVD, heeft de
kandidatenlijst gepresenteerd en
Jeroen Spoor staat nummer twee op
die lijst. Lijstaanvoerder is het hui-
dige raadslid Petra Baarslag. Haar
echtgenoot Bert Baarslag, die van
1989 tot 2006 namens de VVD in
de raad van Hardenberg zat, staat
als ‘lijstduwer’ op plaats tien.
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HARDENBERG – Bij sommige mensen kan de gemeente Hardenberg
niets goed doen. Is er een keer de mogelijkheid gratis van groenafval af te
komen, wordt er gemopperd over de datum en het tijdstip. Net als verle-
den jaar konden de inwoners in de eerste week van januari op diverse
plekken in de gemeente hun kerstbomen inleveren. Gratis, welteverstaan.
De ingezamelde kerstbomen worden versnipperd en als biomassa gebruikt
voor de toepassing van duurzame energie. Maar daar is niet iedereen
tevreden over.
Op de reactiepagina van De Stentor staan tegenwoordig de berichten van
de mopperaars die niet meer op de internetpagina’s van Hardenberg.nu
terecht kunnen, omdat daar strengere regels gelden. Een greep uit de
opmerkingen: “Onze boom blijft altijd tot na Driekoningen in de kamer

Westbroek is back – Oud VVD-
wethouder Max Westbroek maakt
kans op een comeback, hoewel die
kans door insiders niet erg groot
wordt geacht. Hij was de afgelopen
raadsperiode al achter de schermen
actief voor OpKoers.nu van Annie
Kelder. Sinds vorige week staat hij
officieel op de 3e plaats van deze
partij, op de lijst voor de
gemeenteraadsverkiezingen. Annie
Kelder, oprichtster van de partij,
voert ook dit keer de lijst aan. Hans
Botter uit Kloosterhaar staat net als
de vorige keer op de tweede plek.
Jan Hendrik Amsink, de voorma-
lig oprichter en fractievoorzitter
van de OPV, is terug te vinden op
de vierde plaats.

Lezen – De bibliotheek in
Bergentheim en zorginstelling
Carinova houden dinsdag 26 ja-
nuari een informatieochtend met
als thema ‘Lezen begint op schoot’.
Deze ochtend is bedoeld voor
ouders en verzorgers van jonge kin-
deren (0 – 4 jaar). Plaats van han-
deling is de bieb aan de Stations-
weg in Bergentheim. De
bijeenkomst duurt van 10.00 tot
11.45 uur. Er is oppas aanwezig.
Opgave is mogelijk tot 18 januari
en kan telefonisch via tel. 0900 –
8662 of via www.carinova.nl. De
bijeenkomst is gratis.

Jazz – De Jazzclub Hardenberg
ontvangt zondag 17 januari in thea-
ter De Voorveghter de Hot Dogs.
Dit is een zevenmans formatie die
van 16.00 tot 18.00 uur dixieland
speelt.

N340 – Gedeputeerde Staten van
Overijssel willen 1 miljoen euro
vrijmaken voor het plaatsen van
verkeerslichten bij Varsen en
Oudleusen. Dit is volgens GS no-
dig om de verkeersveiligheid en de
doorstroming te bevorderen. Op de
lange termijn wordt de N 340
(Ommen-Zwolle) opgewaardeerd
tot een 100 km/uur stroomweg. Met
de uitvoering daarvan kan men op
zijn vroegst over 4 jaar beginnen.

Werk – Werkplein Hardenberg
houdt donderdag 14 januari een
Banenmarkt voor toerisme, recrea-
tie en horeca. Iedereen die op zoek
is naar een vaste of vakantiebaan
in deze branches is tussen 15.00 en
20.00 uur welkom in het LOC aan
de Parkweg in Hardenberg.

Concert - Traditiegetrouw geeft
Harmonie Crescendo Gramsbergen
in de eerste maand van het nieuwe
jaar een nieuwjaarsconcert. Het A-
en het B-orkest treden zondag-
middag 17 januari vanaf 15.30 uur
op in de grote zaal van het Dorps-
huis. De toegang is gratis.

BAALDER – Op verzoek van de
nooddiensten (ambulance, brand-
weer) gaat de gemeente Hardenberg
zes fietspaden in de wijk Baalder
een officiële naam geven. Het rode
fietspad dat door heel Baalder loopt,
vanaf de Gramsbergerweg langs de
singelberg tot aan de Rodedijk,
krijgt de toepasselijke naam Rode-
pad. Andere name die worden ge-
bruikt zijn Geugiedsijk, Weversdijk
en Binnehof, namen die ook al voor
enkele wegen in Baalder worden
gebruikt.

Fietspaden
krijgen naam

Kerstbomen veranderen
in duurzame energie
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staan, dus het inleveren van kerstbomen is te vroeg.” En: “Er zijn men-
sen die overdag moeten werken, zorg voor inleverplaatsen waar men een
paar dagen terecht kan.”
Daarnaast zijn er mensen die vrezen dat ze achteraf toch nog moeten
betalen, want “van alles wat deze gemeente gratis ophaalt, krijg je als
inwoner later letterlijk de rekening gepresenteerd.”
Een groot deel van de Hardenbergers was echter wel tevreden, want de
gemeentewerkers zoals de heer Bos (zie foto) hebben heel wat bomen
opgehaald. In Balkbrug en Dedemsvaart wat minder, maar in de
Hardenberger wijken Baalder en Baalderveld moesten de vrachtwagen-
tjes te hulp schieten omdat de grote containers vol zaten.

HARDENBERG – Als de PvdA de
komende raadsperiode een wethou-
der mag leveren, moet dat Slag-
harenaar René de Vent worden, vin-
den de PvdA-leden. Hij wordt dan
de opvolger van Joost Liese, die
zich niet herkiesbaar stelt. De le-
den volgen daarmee het advies op
van een commissie van wijzen on-
der voorzitterschap van de
Coevorder wethouder Truus Pot. De
Vent had concurrentie van de hui-
dige fractievoorzitter Ria Juurlink
en de voormalige raadsleden Her-
man Postma en Riekele Bron. Als
De Vent wethouder wordt zal hij de
eerste inwoner van Slagharen zijn,
die plaats neemt in het dagelijks
bestuur van deze of de vorige ge-
meente Hardenberg.

De Vent kandidaat
wethouderszetel

HARDENBERG – Het monument
dat Kees Verkade maakt voor
Hardenberg, krijgt waarschijnlijk
een plek op de nog aan te leggen
rotonde op de kruising
Bruchterweg / Europaweg. Er
wordt in ieder geval serieus naar
deze mogelijkheid gekeken, zo laat
de gemeente weten. Als het monu-
ment ter herdenking van de Tweede
Wereldoorlog klaar is, kan het nog
niet op de definitieve plek worden
gezet. Dat is namelijk in het park
dat bij het nieuwe gemeentehuis
wordt aangelegd. De rotonde is een
mogelijke optie, maar ook het
Badhuisplein is een plek die in aan-
merking komt als tijdelijke locatie.
De beeldengroep exclusief sokkel
weegt zo’n 600 kg, zodat in ieder
geval onderzocht wordt of het
draagvermogen van de tijdelijke
plek groot genoeg is.

Eind januari gaat een gemeentelijke
delegatie naar Nice om het monu-
ment-in-wording te beoordelen.
Daarin hebben zitting Gert Weit-
kamp, als voorzitter van het 4 mei
comité, raadslid René de Vent en
burgemeester Bert Meulman. Als
alles naar wens verloopt is de

Monument krijgt tijdelijke plek
beeldengroep in Hardenberg vóór
de dodenherdenking op 4 mei.
Scholieren van groep 8 van de ba-
sisscholen krijgen dan een boekje
over het monument en de Tweede
Wereldoorlog, zo is de bedoeling.

HARDENBERG – Voor de ge-
meente Hardenberg is 2010 het
Wandeljaar. De komende maanden
moet het hele wandelnetwerk in de
gemeente zijn  beschreven en
bewegwijzerd. Het netwerk bestaat
uit rondwandelingen van minimaal
3 kilometer, die via start- en keuze-
punten met elkaar verbonden zijn,
waardoor wandelaars hun eigen
wandeling kunnen uitstippelen.
Om het netwerk te promoten houdt
de gemeente elke maand een
themawandeling. Deze maand is

SIBCULO – Plaatselijk Belang Sibculo maakt zich zorgen over de
verkeersveiligheid op de Kloosterdijk, dat is de weg tussen Sibculo en de
brug over het Overijssels kanaal in Beerzerveld. Vooral fietsers lopen
meer gevaar dan vroeger, omdat met name het vracht- en landbouwverkeer
op de Kloosterdijk sterk is toegenomen. Dat schrijft PB in een brief aan
bestuurders en raadsleden in Hardenberg en Ommen.
Het weggedeelte tussen Beerzerveld en Mariënberg is een stuk veiliger
geworden. Door de aanleg van een fietspad langs de Kloosterdijk zouden
fietsers helemaal veilig van Sibculo naar Mariënberg kunnen fietsen, denkt
PB. Nu de provincie Overijssel onlangs heeft besloten dat het Overijssels
kanaal geschikt wordt gemaakt voor grotere schepen, is er een kans om
twee vliegen in één klap te slaan. De brug in de Kloosterdijk moet name-
lijk vervangen worden, om de grotere schepen te laten passeren. “Een
unieke mogelijkheid om de brug ook geschikt te maken voor fiets- en
wandelverkeer, door een gescheiden fietspad op de nieuwe brug aan te
leggen”, zo schrijft Plaatselijk Belang.

Sibculo wil fietspad langs Kloosterdijk

Wandeljaar begint met winterkostwandeling
dat de winterkostwandeling. Op het
programma staan verder onder
meer een zakelijke lunchwandeling
in maart, de Aaltje Kraak stads-
wandeling in mei, een grens-
overschrijdende wandeling in sep-
tember en een kerstwandeling in
december. Alle wandelingen en
wandelactiviteiten zijn te vinden op
de site www.gunjezelfderuimte.nl.
Het wandeljaar gaat woensdag 13
januari officieel van start met een
activiteit bij camping De Klashorst
in Diffelen.
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HARDENBERG – Het college van
B&W in Hardenberg wil geld van
de gemeenteraad voor de sloop van
enkele panden. Aan de Grams-
bergerweg gaat de oude Mulo te-
gen de vlakte. De school wordt nu
nog gebruikt door het Greijdanus,
maar die vertrekt volgens afspraak
vóór 1 juli. Na de sloop wordt op 1
september 2010 een deel van de
locatie in bouwrijpe staat opgele-
verd aan de nieuwe eigenaar Mul-
ler, wiens huis een paar honderd
meter verderop moest plaatsmaken
voor de nieuwe weg van de

DIFFELEN – De gemeente Hardenberg is de strijd om wandelaars te
trekken begonnen met het uitdelen van snert en spek, bereid van re-
gionale producten. Woensdag 13 januari kon een groep genodigden
de eerste Winterkostwandeling meemaken onder leiding van boswach-
ter Nico Arkes.

Hardenberg wil wandelen aantrekkelijker maken. Om die reden is afge-
lopen december begonnen met de aanleg van het eerste deel van het 550
kilometer lange gemeentelijke wandelnetwerk. Een andere manier om
het wandelen te promoten is het bedenken van speciale wandelthema’s. © Roel Gritter

De eerste is de Winterkostwandeling. Afgelopen weekeinde kon dat voor
het eerst en 30 en 31 januari kan dat opnieuw. Ook op andere dagen kan
er uiteraard gewandeld worden, maar dan wordt er geen winterkost ge-
serveerd. De wandeling start en eindigt bij Camping de Klashorst in
Diffelen. Het bedrijf De Uitdaging in Ebbenbroek van Dick Altena zorgt
halverwege de wandeling voor black kettle coffee of warme cacao. Aan
het eind van de wandeling staan voor de deelnemers erwtensoep en pannen-
koeken klaar. Geïnteresseerden kunnen de websites van de Winterkost-
wandeling en de Uitdaging vinden op twitter.com/sallander.

Half miljoen voor sloop in centrum
Stationsstraat naar de Parkweg.
Aan de Marslaan en Sportlaan wor-
den ook enkele panden gesloopt. De
vroegere huishoudschool Clara
Feyoena wordt in de tweede helft
van 2010 afgebroken, net als de
voormalige gemeentelijke gymzaal.
De school wordt tegenwoordig ge-
bruikt door het Greijdanus en in de
gymzaal was de stichting De Stuw
gevestigd. Beide panden stammen
uit de jaren ’50. Ze moeten plaats
maken voor woningen die D&H
ontwikkeling uit Zwolle er laat bou-
wen. Met D&H is afgesproken dat

HARDENBERG – Niet alle win-
keliers in Hardenberg-centrum hoe-
ven de ruimte om hun spullen bui-
ten uit te stallen in te krimpen.
Vorig jaar hebben B&W besloten,
dat niemand meer ruimte krijgt dan
90 centimeter. De heer Noppert,
van bloemenwinkel De Lelie aan
het Oosteinde, was het daar niet
mee eens. Hij gebruikt al sinds
1983 de dubbele afstand om zijn
producten uit etstallen, onder zijn
eigen luifel van 1.80 meter. Er zijn
nooit op- of aanmerkingen geweest,
hulpdiensten, fietsers en wande-
laars kunnen gemakkelijk passeren,
dus is de beperking in zijn geval
niet nodig, vindt Noppers. De Com-
missie Bezwaarschriften is het met
Noppers eens. Het kleiner maken
van de ruimte was bedoeld om een
mooier straatbeeld te krijgen en de
verkeersveiligheid te vergroten.
Geen van beide zijn in het geval van

De Lelie van toepassing, vindt de
commissie. B&W nemen het advies
van de commissie over, zodat
Noppert de ruimte om zijn planten
en bloemen uit te stallen niet hoeft
terug te brengen tot 90 centimeter
uit de gevel.

De eigenaar van Kamst Mode aan
de Voorstraat heeft ook een bezwaar
ingediend, maar hij krijgt van de
commissie geen gelijk. Kamst vindt
de Voorstraat te breed zonder uit-
stalling, klanten blijven weg
(Kamst heeft nu al 25 procent min-
der omzet, die niet door de econo-
mische crisis is veroorzaakt, be-
weert hijzelf), winkels komen leeg
te staan en de Voorstraat en het
Oosteinde zullen verpauperen. Bo-
vendien houden veel winkeliers
zich niet aan de regels van de ge-
meente, dus waarom zou hij dat wel
moeten doen.
De Commissie Bezwaarschriften is
niet erg onder de indruk van zijn
verhaal. De commissieleden begrij-
pen wel dat het terras van het naast-
gelegen horecabedrijf de winkel
van Kamst een beetje in de luwte
zet, maar daar kan iets aan worden
gedaan. Verplaats het terrasschot
naar de andere kant en verwijder
het in de winter als het terras niet
gebruikt wordt, is het advies. B&W
nemen ook dit advies van de Com-
missie Bezwaarschriften over. Of ze
het advies opvolgen, dat overtreders
aangepakt moeten worden, staat
niet in hun besluitenlijst.

Deel winkeliers wil meer ruimte
om producten uit te stallen

HARDENBERG – Het duurt wat
langer dan gedacht voordat de
centrumroute van de Stationsstraat
naar de Parkweg in Hardenberg
wordt aangelegd. Volgens de plan-
ning zou aannemer Roelofs deze
week met het werk beginnen, maar
het winterweer gooit roet in het
eten. Het was de bedoeling dat de
weg eind maart klaar zou zijn, maar
dat wordt waarschijnlijk wel een
week of twee later.

het terrein bouwrijp wordt opgele-
verd op 31 december 2010.
Tenslotte hebben B&W geld nodig
om de Stationsstraat, tussen de
Sallandsestraat en het OLC, af te
sluiten voor doorgaand verkeer en
de straat geschikt te maken voor
fietsers en wandelaars. En er is geld
nodig om het westelijk deel van de
Parkweg smaller te maken, omdat
daar minder verkeer langs gaat als
de nieuwe centrumroute Stations-
straat-Parkweg klaar is.

Rodedijk – Volgens het bestem-
mingsplan van de gemeente
Hardenberg mag er geen woning
gebouw worden aan de Rodedijk in
Baalder, maar B&W willen daar-
voor toch toestemming geven. De
beoogde bewoner moet plaats ma-
ken voor uitbreiding van het
bedrijventerrein Broeklanden. Hij
heeft aan de Rodedijk een
compensatiekavel gevonden, die
eigenlijk bedoeld is als agrarisch
gebied. B&W vinden dat ze de aan-
vraag niet kunnen weigeren.

Minder geld - HHC stopt de plan-
nen voor uitbreiding van clubhuis
De Trefhoek weer terug in de ijs-
kast. Er komen financieel mindere
tijden aan en dus moet de hand op
de knip worden gehouden, vertelde
voorzitter Bert Nijboer donderdag
14 januari tijdens de nieuwjaars-
receptie van de club. De sportieve
ambities worden echter niet ver-
minderd. HHC hoopt nog dit jaar
een tweede KNVB-ster te krijgen
voor de jeugdopleiding, wat vrij
uniek is voor een amateur-
vereniging. Ook voor het eerste
team zijn de doelstellingen niet bij-
gesteld: de club wil nog steeds pro-
beren dit jaar de nieuwe Topklasse
te bereiken.

Samen – Net als vier jaar geleden
gaan de PvdA en GroenLinks in
Hardenberg een lijstverbinding aan.
Het zijn verschillende partijen met
verschillende speerpunten, zo laten
de voorzitters Van Nuil (PvdA) en
Van den Assem (GroenLinks) we-
ten, en voor de komende gemeente-
raadsverkiezingen hebben ze een
eigen verkiezingsprogramma, maar
beide partijen voelen wel verwant-
schap en daarom willen ze liever
elkaar steunen dan restzetels aan
andere partijen te gunnen.

Wildmolens - In de gemeente
Hardenberg worden langs gemeen-
telijke wegen ruim 100 bewegende
wildspiegels geplaatst door leden
van wildbeheereenheden in de re-
gio. Deze zogenoemde wildmolens
moeten ongelukken met overste-
kend reewild helpen voorkomen.
Wethouder Jannes Janssen heeft
vrijdag 15 januari de eerste wild-
molen geplaatst aan de Kerkdijk in
Collendoorn.

Kerk – Eeuwenlang was de kerk
leidinggevend in het publieke de-
bat. Hoe die rol tegenwoordig is be-
spreekt politicoloog en filosoof
Govert Buijs woensdag 3 februari
vanaf 20.00 uur in gebouw De
Schakel in Hardenberg. Na de le-
zing van Buijs zal Marco van
Baardwijk – voorzitter van de wijk-
kerkenraad van Baalderveld en
werkzaam als facilitair manager bij
de Saxenburgh Groep – zijn visie
geven op de positie van de kerk in
de Hardenberger gemeenschap.

HARDENBERG – Hoeveel de gemeente Hardenberg moet bezuini-
gen (6 tot 9 miljoen euro op een begroting van 130 miljoen, denken
B&W) en waarop is nog niet bekend. Het college heeft wel een plan
van aanpak vastgesteld.

Hardenberg wacht magere jaren

Weg later klaar

www.hardenberginbeeld.nl

Andere tijden vragen om andere wetten, meent de gemeente, en dus is
niets heilig in de zoektocht naar bezuinigingen. Alleen de kwetsbare groe-
pen zullen zoveel mogelijk worden ontzien. “Maar de burgers moeten
begrijpen dat de magere jaren eraan komen”, vertelt wethouder Jannes
Janssen. De gemeente gaat kijken welke taken teruggegeven kunnen wor-
den aan de burgers, of welke taken op een lager niveau uitgevoerd kun-
nen worden. “Daarnaast willen we proberen zoveel mogelijk zaken kosten-
dekkend uit te voeren. We doen dat al bij de afvalverwerking, de grafrechten
en de riolering, maar er zijn nog meer zaken denkbaar”, meent Janssen.
Hij sluit ook niet uit dat er bijvoorbeeld minder subsidie uitgetrokken zal
worden voor sport, bibliotheek of zwembad. Janssen: “Het is lastig dat de
verkiezingstijd nadert, maar we kunnen en mogen de mensen geen gou-
den bergen beloven. Aan de andere kant is het soms goed dat je een paar
magere jaren krijgt, want dan kun je zaken die eigenlijk overbodig zijn
makkelijker schrappen. Dat verbetert de efficiency en dus ook de kwali-
teit van de dienstverlening.”
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Kortweg Aanleg derde deel centrumroute

HARDENBERG - 2009 was een
redelijk jaar voor verzekeraar
Univé, niet erg bijzonder. Was dat
laatste wel het geval geweest, dan
was de directeur vorige week dins-
dag waarschijnlijk wel iets langer
aan het woord geweest tijdens de
jaarvergadering in de Evenemen-
tenhal in Hardenberg. Nu was hij
binnen een kwartier klaar, terwijl
er een half uur op het programma
stond. De bezoekers, grotendeels
oudere klanten van de verzekeraar,
vonden dat trouwens niet erg.
Univé had hen uitgenodigd voor
een avondje uit, met koffie en
krentenwegge vooraf, een hapje en
een drankje na afloop en tussendoor
een optreden van Johan Derksen.

De hoofdredacteur van het week-
blad Voetbal International mocht
een uur lang vertellen over zijn
voetbalverleden bij onder meer
Veendam en Haarlem, over zijn
bemoeienis met Cuby and The
Blizzards, over de verbroken rela-
tie met Willem van Hanegem en
over de animositeit tussen hem en
figuren als Hans Kraay jr. en
Wilfred Genee, zijn tv-collega’s bij
RTL. Als sidekick had hij dit keer
RTV Oost-presentator Bert van
Losser meegenomen, die als aan-
gever ervoor zorgde dat het gesprek
niet stilviel. Daar was trouwens ook
zonder Van Losser geen sprake van
geweest, want Derksen heeft ge-
noeg anekdotes voorhanden om een

Derksen lokt honderden
naar de Evenementenhal

avondvullend programma te ver-
zorgen. Bijvoorbeeld over het kam-
pioenschap van het Utrechtse DOS
in 1958 dankzij stimulerende pil-
letjes van een voormalige Royal
Airforce piloot. Of over de pillen-
winkel van oud-Spartaan Theo
Laseroms, die meer verdiende met
de verkoop van verboden middelen
dan met voetballen.
Behalve dat Derksen zijn eigen ver-
haaltjes vertelde reageerde hij ook
op vragen uit de zaal. Over het
nieuwe stadion van de Graafschap
dat betaald wordt door Russische
miljardairs (onzin, aldus Derksen,
want wie investeert nou in de
Achterhoek als hij een Engelse top-
club kan overnemen), over de
schulden van Feyenoord, het aan-
staande kampioenschap van PSV,
de sterallures van Clarence Seedorff
die met een koffer vol kleren naar
een tv-opname komt en de geld-
zucht van spelers en trainers. Een
wereld van hypocrisie, waar hij uit-
stapt zodra hij de kans krijgt, ver-
telde Derksen. Over hypocrisie ge-
sproken: Derksen deed eigenlijk
niets anders dan een uur lang spu-
gen in het bord waaruit hij dage-
lijks eet, in plaats van als een kerel
de hele verdorven wereld van het
profvoetbal de rug toe te keren.
Maar drie huwelijken kosten een
flink bedrag aan alimentatie, be-
weerde Derksen, zodat hij nog wel
een paar jaar zit vastgebakken aan
zijn ‘Libelle voor kerels’.

Schade – De bebouwing van de
Markt in Hardenberg heeft een be-
woner aan de Marslaan geld opge-
leverd. De eigenaar van een woning
was van mening, dat zijn huis min-
der waard is geworden door de
komst van gebouwen en een par-
keerplaats recht tegenover zijn per-
ceel. Het adviesbureau dat door de
gemeente is ingeschakeld heeft ge-
concludeerd, dat ook volgens de
oude regels het terrein voor zijn
huis bebouwd mocht worden, zo-
dat er niets nieuws onder de zon is.
Maar omdat hij wat last heeft van
schaduwwerking en lawaai van een
paar extra vrachtwagens krijgt hij
toch een beetje gelijk, zodat hij bin-
nenkort 7500 euro ontvangt.

Wapens (GN) – Het Duitse stadje
Winnenden kwam in maart 2009
in het nieuws nadat een 17-jarige
knaap vijftien mensen had doodge-
schoten. In heel Duitsland is daarna
actie gevoerd om bij de politie wa-
pens in te leveren. In de Grafschaft
Bentheim zijn het afgelopen jaar
388 wapens ingeleverd, waarvan
een klein deel illegaal was.

Muziek – Soli Deo Gloria uit Ane
heeft enkele nieuwe instrumenten
kunnen aanschaffen, dankzij een
succesvolle 24-uurs muziek-
marathon ter ere van het 80-jarig
jubileum van de muziekvereniging
en een bijdrage van het Prins
Bernhardonds. Met het geld heeft
de vereniging negen instrumenten
gekocht, waaronder een trompet,
een concertmarimba, cowbells en
een tamboerijn.

Subsidie – Het Prins Bernhard-
fonds heeft behalve aan SDG Ane
ook geld gegeven aan de doedel-
zakkenvereniging Manitoba Dra-
goons in Hardenberg voor de aan-
schaf van doedelzakken en kleding
en het streekmuseum in Slagharen
voor de aanschaf van vitrines.

Boek (GN) – Ter gelegenheid van
het 125-jarig bestaan van de
Landkreis Grafschaft Bentheim en
het 100-jarig bestaan van de regio-
nale Heimatverein, wordt de ge-
schiedenis van deze ‘buurprovincie’
in een 3-delig boek van zo’n dui-
zend bladzijden beschreven. De uit-
gave is mogelijk door een gift van
135.000 euro van een plaatselijke
bank. Eén van de onderwerpen is
het eeuwenoude grensverkeer met
Hardenberg en gemeenten in
Twente.

Dialect - Waar in Overijssel zeg-
gen ze magien, waar wichien en
waar meisien voor ‘meisje’? Hoe is
het met je gesteld als je smeu in de
botten bent? Wat is een piekelo, wat
is rujerieje, en wat heb je als je wat
onder het schoet hebt? Het is te le-
zen in de zesde aflevering van het
Woordenboek van de Overijsselse
Dialecten. Samen met deel 7, over
feesten en spelen, wordt het boek
gepresenteerd op 28 januari tijdens
een bijeenkomst met sprekers en
muziek in gasterij De Kruidentuin
in Mariënheem. Wie aanwezig wil
zijn bij de presentatie kan mailen
met info@ijsselacademie.nl.

Lammetjes – De lammetjesdag die
Landschap Overijssel 6 maart zou
houden gaat niet door. Oorzaak is
de Q-koorts. De lammetjesdag zou
plaatsvinden op de Lemelerberg. Er
zijn volgens het Landschap teveel
onduidelijkheden over mogelijke
besmetting en verspreiding van de
koorts.

HARDENBERG – De inwoners
van Hardenberg moeten niet ach-
terover leunen en wachten tot de
gemeente het initiatief neemt, maar
zelf met ideeën komen en de han-
den uit de mouwen steken. Als ze
dat doen zal de gemeente een deel
van de kosten betalen. Dat is de
achterliggende gedachte van de
Subsidieverordening Sport-
accommodaties, volgens een ge-
meentelijke woordvoerder. Dit jaar
zit ruim 80.000 euro in de pot. Niet
genoeg, want de sportclubs zouden
volgens de regels 125.000 euro
moeten krijgen. Als er meer geld
wordt gevraagd dan er beschikbaar
is, moet volgens diezelfde regels
worden gekeken naar de urgentie:

Buitendorpen krijgen
geld voor sportclubs

welke projecten moeten dit jaar
worden uitgevoerd en welke projec-
ten kunnen worden doorgeschoven.

Om die reden worden de aanvra-
gen van de voetbalclubs uit Lutten
en Bergentheim en van korfbal-
vereniging Juventa uit Hardenberg
doorgeschoven naar 2011. Wat niet
betekent dat die aanvragen dan au-
tomatisch worden goedgekeurd,
laat de gemeente nadrukkelijk we-
ten, want er staan grote bezuinigin-
gen voor de deur. Het grootste deel
van de subsidies (ruim 68.000 euro)
gaat naar sportverenigingen in
Gramsbergen, Sibculo en Slagharen.

redactie@sallander.nl

© Roel Gritter

HARDENBERG – De aanleg van de derde fase van de Centrumroute
Hardenberg is vorige week van start gegaan. Dat was iets later dan
gepland, vanwege de winterse weersomstandigheden.

De werkzaamheden in de derde fase vinden voornamelijk plaats aan de
Witte de Withstraat en de Gramsbergerweg. Als eerste wordt de kruising
Witte Withstraat – Stationsstraat aangepast. Voor het verkeer betekent dit
enige hinder, omdat er verkeerslichten bij de kruising zijn geplaatst.
Tegelijkertijd met de aanleg van de Centrumroute wordt onder deze weg
de hoofdleiding van het regenwaterriool aangelegd en wordt de bodem

ter hoogte van Super de Boer gesaneerd. Hier stond in het verleden een
tankstation van de Europagarage, die in 1979 werd verplaatst naar de
Kellerlaan. Volgens de planning zijn de werkzaamheden eind maart af-
gerond. Hierna wordt een nieuwe weg aangelegd van de Gramsberger-
weg naar de Parkweg en er komt een rotonde in de Parkweg.

De Centrumroute loopt vanaf de Parkweg langs de zuidkant van het cen-
trum en sluit aan op de Europaweg. De eerste fase (Lage Doelen-Haven-
weg) en de tweede fase (rotonde gemeentehuis) zijn in 2008 en 2009
gerealiseerd.

MARIËNBERG - De stichting
Hartveilig Hardenberg wil eind
2010 in de hele gemeente vol-
doende AED’s hebben (Automati-
sche Externe Defibrillator). Dat
moet samengaan met een dekkend
netwerk van vrijwillige hulpverle-
ners en een geautomatiseerd
alarmeringssysteem. De verant-
woordelijkheid hiervoor ligt bij elk
dorp zelf. Mariënberg wil minimaal
2 apparaten aanschaffen, waarvoor
ruim 8000 euro op tafel moet wor-
den gelegd. De beide gereformeerde

Mariënberg wil AED’s
kerken in het dorp hebben al aan-
gegeven dat ze een bedrag beschik-
baar willen stellen en de gemeente
Hardenberg betaalt een kwart.

Plaatselijk Belang gaat deze week
huis-aan-huis door het dorp om te
collecteren. Wie de collectebus
heeft gemist kan een bijdrage afge-
ven bij de Spar-winkel. Wie zich
wil aanmelden als hulpverlener kan
dit doen bij coördinatrice Erna
Ramaker, Stationsweg 39,
Mariënberg (tel. 0523-252064).

www.hardenberginbeeld.nl



Collecte voor Moldavië - Hulporganisatie Dorcas houdt van 14 t/m 21
februari een huis-aan-huiscollecte in de gemeente Hardenberg. De op-
brengst van deze actie is bestemd voor het project Familiebedrijfjes in
Moldavië. In 2010 wil Dorcas zestig kansrijke starters selecteren die een
training ontvangen over het starten en managen van een eigen bedrijf. Zij
schrijven daarna hun eigen bedrijfsplan. Nadat hun bedrijfsplan is beoor-
deeld worden 32  levensvatbare plannen genomineerd, die financiële steun
krijgen om te kunnen starten en het bedrijf verder te ontwikkelen.

Woensdag 3 februari 2010

Kortweg

De oorzaak van de discussie was,
dat er meer behoefte aan geld voor
sportaccommodaties was dan de
gemeente in de pot had gestopt,
overigens met goedkeuring van de
raad. Leen maar wat  geld van de
nieuwe raad, vond het CDA. Met
dat geld kunnen ook de overgeble-
ven aanvragen worden goedge-
keurd. Dat is goed voor de werkge-
legenheid en daarnaast hebben de
vrijwilligers van de sportclubs iets
om handen, nu door de crisis velen
werkloos zijn geworden, aldus de
Christendemocraten.

Raad geeft geen cadeautjes
weg in verkiezingstijd

HARDENBERG - Hij had het een paar weken nog zo duidelijk
gezegd, wethouder Jannes Janssen: “Het is lastig dat de
verkiezingstijd nadert, maar we kunnen en mogen de mensen geen
gouden bergen beloven.” Toch probeerde het CDA vorige week
munt te slaan uit een lege subsidiepot, volgens de tegenstanders.
De grootste regeringspartij in de Hardenberger gemeenteraad
dacht daar zelf wat anders over. Volgens de christendemocraten
vraagt deze crisistijd om onorthodoxe maatregelen. Om die re-
den diende CDA-raadslid Henk Dogger een motie in, om alle
sportclubs die met hulp van de gemeente hun accommodatie wil-
den verbeteren, financieel te steunen.

Verbazingwekkend, het lijkt wel
verkiezingstijd, reageerde de
ChristenUnie, die het idee meteen
afwees. Ook de PvdA, de belang-
rijkste partner om de motie erdoor
te krijgen, hield de boot af. Voor
een deel, omdat men van niets wist.
In plaats van op tijd medestanders
voor het plan te vinden kwam het
CDA een dag voor de raads-
vergadering met een berichtje in de
mailbox. Alsof het idee pas was
geboren aan de koffietafel tijdens
de aftrap van de verkiezingscam-
pagne. De eigen wethouder Douwe

BAALDER – Op de plek van de
voormalige speelplaats van basis-
school de Elzenhof in de Harden-
berger wijk Baalder, wordt op dit
moment de grond geschikt gemaakt
voor de bouw van tien woningen.
“Er verdwijnt waardevolle natuur,
de verkeersveiligheid neemt af, de
plek wordt gebruik door steen-
marters, een speelterrein wordt op-
geofferd voor woningbouw waar-
door de jeugd minder beweegt, de
kans bestaat dat voor leegstand
wordt gebouwd en de zeldzame
appelvink mist nu een
fourageplek.” Dat waren in 2008 de

Elzenhof is de naam weer waardig

moet voor grote trauma’s in de
buurt hebben gezorgd, want vol-
gens Slingerland zou het plaatsen
van twee bomen een compensatie
kunnen zijn voor het door leerlin-
gen, leerkrachten, oud-leerlingen
en omwonenden geleden verlies.

Raad van State – De gemeente
Hardenberg heeft terecht de bouw-
vergunning ingetrokken van een
inwoner van Ommen, die het niet
voor elkaar kreeg zijn woning in
de wijk Baalder af te bouwen. Dat
heeft de Raad van State onlangs
bepaald. Het gevolg van dat besluit
was, dat de niet-afgebouwde wo-
ning moest worden gesloopt. De
redenatie van de gemeente, dat er
nu ook geen nieuwe woning meer
mag worden gebouwd deugt vol-
gens de Raad van State niet. Als de
eigenaar een plan indient dat aan alle
voorwaarden voldoet kan de ge-
meente de aanvraag niet weigeren.

Clubhuis – Korfbalvereniging
Juventa uit Hardenberg heeft in
2007 een bouwaanvraag ingediend
voor uitbreiding van het clubhuis
op sportpark De Kruserbrink. In de
nieuwbouw worden onder meer
kleedkamers, behandelkamers en
een bestuurskamer ondergebracht.
De gemeente is van plan vrijstel-
ling te geven van het geldende be-
stemmingsplan.

Kerk – De hervormde kerk Ichtus
in Bruchterveld wordt verkocht, nu
de gereformeerde kerk en her-
vormde gemeente zijn gefuseerd.
Het gebouw aan de Broekdijk en de
naastgelegen parkeerplaats mogen
van de gemeente plaats maken voor
twee woningen.

Bomen – In natuurcentrum De
Koppel in Hardenberg wordt zon-
dag 7 februari twee keer de film
Bomen vertoond. Dat gebeurt om
14.00 en 15.00 uur. De film duurt
30 minuten.

Jazz – In de foyer van theater De
Voorveghter treedt zondag 7 fe-
bruari  van 16.00 tot 18.00 het trio
Oale Jaz Plus op. Dat is een regio-
naal  jazztrio, dat voor deze gele-
genheid wordt uitgebreid met een
vierde muzikant.  Donateurs van de
Jazzclub Hardenberg hebben gra-
tis toegang, anderen betalen 5 euro.

Brandblusser – GS van Overijssel
hebben op basis van het verslag van
het inspectiebezoek aan het
gemeentearchief van Hardenberg
op 26 november 2009 geconsta-
teerd, dat in de archiefdepots
brandblussers dienen te worden aan-
gebracht en dataloggers om het kli-
maat te kunnen monitoren. Voor het
overige is de zorg voor en het beheer
van het gemeentearchief op orde.

Extra ritten – Overijssel gaat sa-
men met Drenthe een aantal extra
ritten bestellen voor de treindienst
Zwolle-Emmen. Het gaat om extra
ritten in de avonduren op dinsdag
en woensdag. Daardoor ontstaat op
die avonden een halfuurdienst tot
22.00 uur. Dit komt overeen met de
donderdag-, vrijdag- en zaterdaga-
vond. De bijbestelling geldt vanaf
februari 2010 voor de periode 2010-
2012. Eind 2012 gaat een nieuwe
vervoersconcessie in, waarvoor on-
langs de aanbestedingsprocedure is
gestart.

Castratie - De Dierenbescherming
in Noord-Overijssel organiseert sa-
men met enkele dierenartsen vanaf
Valentijnsdag t/m 28 februari een
kortingsactie op de castratie en ste-
rilisatie van katten. Daarnaast is er
een chipactie voor de registratie van
katten, waarvoor ook een korting
geldt. Op de site van de Dierenbe-
scherming (zie: twitter.com/
sallander) zijn de dierenartsen te
vinden die met de actie meedoen.

Prinsse kon zijn partijgenoten be-
stuurlijk niet volgen en raadde de
motie af. “Dit soort zaken hoort
thuis in de Voorjaarsnota, waarbij
je zaken tegen elkaar kunt afwe-
gen”, meende Prinsse. “Bovendien
zijn er sportclubs geweest die hoor-
den dat er teveel aanvragen waren
en toen geen aanvraag meer heb-
ben ingediend. Die zou je dan ei-
genlijk ook weer bij deze zaak moe-
ten betrekken.” Het antwoord van
Prinsse was tot tevredenheid van de
PvdA, die nu de coalitiepartner
CDA niet meer hoefde te steunen.
De andere regeringspartij, de
ChristenUnie, zei bij monde van
fractieleider Mettina Grimmerink
dat men niet hield van deze manier
van politiek bedrijven, en dat het
geen pas gaf het gras voor de voe-
ten van de nieuwe raad weg te
maaien. “Bestuurlijk een vette on-
voldoende”, zei VVD-er Albert
Schipper. Dat vonden er blijkbaar
meer, want de motie werd afgewe-
zen met 17 stemmen tegen en 9
CDA-stemmen voor.

Het terrein naast de Elzenhof wordt bouwrijp gemaakt voor de komst van tien starterswoningen. © Roel Gritter

bezwaren van omwonenden tegen
de bouwplannen, maar eerst de ge-
meente en later Gedeputeerde Sta-
ten verwezen een jaar geleden hun
bezwaren naar de prullenbak.

Toch is er de afgelopen weken iets
karakteristieks verdwenen, name-
lijk een groepje elzen. Omdat de
school haar naam dankt aan die
bomen vroeg GroenLinks-raadslid
Kees Slingerland vorige week tij-
dens de raadsvergadering van de
gemeente Hardenberg, of er twee
nieuwe bomen geplant kunnen wor-
den. Het kappen van de bomen

Wethouder Douwe Prinsse noemde
de suggestie ‘sympathiek’. Hij be-
loofde niet meteen dat er bomen
geplaatst zullen worden, maar in
overleg met bouwer Rotij zal beke-
ken worden of en waar een stukje
natuur teruggeplaatst kan worden.

STEGEREN - Het voormalige
munitieterrein Stegerveld, aan de
N34 tussen Hardenberg en Ommen,
krijgt een nieuwe bestemming als
zorglandgoed. Op het zorglandgoed
worden voorzieningen getroffen om
24 mensen met een verstandelijke
beperking te huisvesten, waarvoor
tot op heden in de regio geen ge-
schikte woonlocatie te vinden was.

De groep gehandicapten krijgt een
rustige, gestructureerde omgeving
met veel ruimte en groen. Bij de
inrichting van het terrein van ruim
13 hectare groot wordt het militaire
erfgoed uit de Koude Oorlog voor
een deel behouden. In het project
wordt onder meer samengewerkt
door zorgcentrum Baalderborg en
woningcorporatie De Veste. De
projectpartijen nodigen nu  drie
architectenbureaus uit om een ont-
werp te maken voor het zorg-
landgoed. Het natuurgebied blijft
deels vrij toegankelijk voor publiek
en zal worden beheerd door cliën-
ten en medewerkers van zorg-
instelling Baalderborg Groep.

Munitieterrein
Stegeren wordt
zorglandgoed

redactie@sallander.nl
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HARDENBERG – De Hoeksteen gaf donderdag 21 januari de aftrap,
waarna het Alfa-college, Greijdanus, de Nieuwe Veste, het Vechtdal Col-
lege en de Groene Welle volgden. Allemaal zetten ze een middag of avond
hun deuren wijd open voor toekomstige leerlingen. Die konden het school-

Alle scholen weer normaal

gebouw bekijken, lesdemonstraties volgen of zich uitleven bij kunst, cul-
tuur en sport. Nu de Open Dagen achter de rug zijn kunnen de scholen
zich weer ‘normaal’ gedragen en moeten ze lijdzaam afwachten, tot welke
leerlingenaantallen hun inspanningen hebben geleid. © Roel Gritter

Larcom – De sociale werk-
voorziening Larcom gaat extra
mensen plaatsen. Het gaat dan om
mensen met een indicatie voor de
Sociale Werkvoorziening, of om
mensen met een WWB uitkering.
Larcom kan deze mensen plaatsen
zonder dat het de gemeente Harden-
berg extra geld kost. Hiermee wil
de gemeente de wachtlijsten voor
mensen met een SW-indicatie in-
korten. Ook worden mensen met
een uitkering bij Larcom geplaatst.
Deze laatste groep moet wel vol-
doen aan bepaalde voorwaarden.
De gemeente neemt eventuele
scholingskosten voor haar rekening.

Energie – Natuurcentrum De Kop-
pel in Hardenberg houdt 18 februari
van 19.30 tot 21.00 uur een
informatieavond over energie-
neutraal wonen. Spreker is de heer
R. Serne van Nulwoning.nl. De toe-
gang is gratis. Deze avond is on-
derdeel van de reeks informatie-
bijeenkomsten in 2010 rondom de
expositie Duurzaam natuurlijk;
watt LED je?

Speelkoffer - Dinsdag 9 februari
is in het Röpcke-Zweers ziekenhuis
in Hardenberg de CliniClowns
Speelkoffer onthuld. Bij deze spe-
ciale onthulling waren kinderen
aanwezig met een ziekte of handi-
cap, die regelmatig in het Röpcke-
Zweers ziekenhuis komen. Ook
CliniClowns Tino en Joep waren
van de partij. De Speelkoffer biedt
afleiding en plezier aan kinderen
met een ziekte of handicap, op
momenten dat de CliniClowns niet
in het ziekenhuis aanwezig zijn. De
koffer heeft een plek gekregen in het
dagverblijf op de kinderafdeling.

Truien - Vrijdag 12 februari is het
Warme Truiendag. Op deze dag
staat energiebesparing centraal.
Aan deelnemers wordt gevraagd
om bijvoorbeeld een warme trui aan
te trekken en de verwarming een
paar graden lager te zetten. Er
wordt echter steeds minder gebreid
in Nederland, zodat het niet zo
makkelijk is een dikke wollen trui
te vinden. Om volgend jaar beter
beslagen ten ijs te komen heeft
natuurcentrum De Koppel een Wol-
dag georganiseerd. Zaterdag 13 fe-
bruari kan men zien hoe je moet
breien, haken, weven en spinnen.
Vanaf 13.00 uur staan de manden
en dozen met wol klaar.

Strooizout – De gemeente Harden-
berg is vorige week begonnen met
het besproeien van de wegen met
pekelwater. Het strooizout is op,
zodat de gladheid op de hoofdroutes
wordt bestreden met zout water. Er
is wel strooizout besteld, maar er
wordt momenteel weinig of niets
geleverd. De uitvoering is in han-
den van loonbedrijf Veltink uit
Bruchterveld, dat met giertanks de
gemeente doorkuist. Hoe lang dat
gebeurt hangt af van het winterweer
en de leverancier van strooizout.

Voorlezen - De Nationale Voorlees-
wedstrijd is weer in volle gang.
Leerlingen uit groep 7 of 8 van het
basisonderwijs hebben op school
een voorronde gehad in het najaar
van 2009. In de gemeente Harden-
berg zijn er dit jaar 36 school-
kampioenen. Zij mogen deze week
hun best doen om een plaats te ver-
overen in de regioronde, op 24
maart in De Carrousel te Ommen.
Uit de gemeente Hardenberg wor-
den 4 deelnemers geselecteerd voor
die regioronde.

LAAR (GN) – In het Duitse dorpje
Laar, net over de grens bij Grams-
bergen, komt geen grote
biogasinstallatie, zoals vijf plaatse-
lijke boeren wensten. In de ge-
meente Emlichheim is geen poli-
tieke meerderheid te vinden voor de
bouw van zo’n installatie. De boe-
ren wilden de handen ineen slaan
om een installatie te bouwen met
een vermogen van minimaal 1000
kW. Om dit mogelijk te maken
moet het bestemmingsplan worden
gewijzigd, maar dat gaat niet door.
De Duitse politici zijn niet funda-
menteel tegen de bouw van
biogasinstallaties, maar ze ver-
wachten dat een grote installatie
teveel impact heeft op de landbouw.
Straks ontstaat er een monocultuur
van maïs en verdwijnt de
aardappelteelt, zo vrezen de
Emlichheimers. Die aardappel is de
motor van de economie in de ge-
meente Emlichheim. De grootste
werkgever in de regio is namelijk
de aardappelverwerker Emsland-
Stärke.
Daarnaast ontstaat er een nog gro-
tere druk op de grond- en pacht-

GRAMSBERGEN – Met de aan-
houding van een 33-jarige inwoner
van de gemeente Hardenberg heeft
de politie acht woninginbraken op-
gelost. De man werd 21 januari op
heterdaad betrapt bij een inbraak
aan de Anerveenseweg in Grams-
bergen. De buit bestond onder meer
uit video- en computerapparatuur.

HARDENBERG - Het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg
gaat samen met de hogescholen
Windesheim en Saxion een leer-
afdeling opzetten, waar hbo-studen-
ten zich kunnen ontwikkelen tot
verpleegkundigen. De studenten
krijgen de zorg voor een bepaalde
groep patiënten, zodat ze het werk
in de praktijk kunnen leren. Hier-
voor zijn 12 stageplaatsen gedu-
rende het hele jaar beschikbaar.

HARDENBERG – De Commissie
Bezwaarschriften van de gemeente
Hardenberg heeft al twee keer ge-
adviseerd regels te maken voor het
aanwijzen van parkeerplaatsen
voor gehandicapten. B&W hebben
besloten dat nu te gaan doen. Door-
dat er geen beleidsregels zijn be-
staat de kans, dat er veel te veel
plaatsen worden toegewezen, waar-
door voor anderen te weinig over-
blijven. En als iedereen met een
parkeerkaart ook een parkeerplaats
zou vragen – wat nu door onwe-
tendheid nog niet gebeurt – zou er
helemaal een scheef beeld ontstaan
in de verdeling van de parkeer-
ruimte, constateert de gemeente.

Op dit moment wordt gewerkt aan
nieuwe landelijke regels voor het
parkeren. De Tweede Kamer wil dat

HARDENBERG – Enkele scholen
in de gemeente Hardenberg krijgen
gemeentelijke hulp om de leerlin-
gen meer bezig te laten zijn met
sport en cultuur. Daartoe heeft de
gemeente zes zogenoemde
combinatiefunctionarissen aange-
steld (4 voor sport en 2 parttimers
voor cultuur), die tijdens en na
schooltijd de scholieren een spor-
tieve en culturele sprong voor-
waarts moeten laten maken.
De scholen zijn te vinden in
Bergentheim, Kloosterhaar, Lutten,
De Krim, Schuinesloot en
Dedemsvaart. Het zijn scholen met
relatief veel leerlingen met een
onderwijsachterstand. Binnenkort

HARDENBERG - Het winterweer
heeft in Hardenberg al tot raads-
vragen geleid. VVD-leider Schip-
per wil van B&W weten, hoe de
gemeente de komende winters gaan
strooien, opdat ook ouderen en ge-
handicapten in tijden van gladheid
de deur uit kunnen voor een bood-
schap of een buurpraatje. En hij wil
weten hoe de gemeenteregering
burgers, winkeliers en instellingen
gaat motiveren om hun stoepje
schoon te houden. Schipper heeft
met eigen ogen gezien hoe mensen
met een scootmobiel door de glad-
heid vast kwamen te zitten en hoe
een overmoedige scholier met fiets
en al onderuit is gegaan. Beide za-
ken hebben voor schaamrood op de
kaken van het raadslid gezorgd, zo
heeft Schipper in een brief aan
B&W geschreven.

Buren willen geen
grote biogasinstallatie

prijzen en worden veel melkvee-
houders in hun bestaan bedreigd.
“Als we dit toestaan loop je kans
dat investeerders van buiten de re-
gio de markt bederven. Ook op
technisch gebied zijn er nog grote
obstakels, want de netwerk-
beheerder heeft grote problemen
om de geproduceerde elektriciteit
in het net op te nemen”, beweert
de gemeente. “De levensvatbaar-
heid van de landbouw in de regio
staat op het spel, en die willen we
niet in de waagschaal stellen.”

iedere bezitter van een gehandicap-
tenparkeerkaart gratis kan parke-
ren. Alleen de Eerste Kamer is
nogal kritisch, zodat de komst van
de wet vertraging heeft opgelopen.
De gemeente Hardenberg wacht
deze nieuwe landelijke wetgeving
af. Maar de gemeente wil wel al-
vast regels vaststellen voor het toe-
wijzen van parkeerplaatsen van
gehandicapten. Op die manier
wordt onder meer voorkomen, dat
mensen nog snel een parkeerkaart
voor gehandicapten aanvragen om
maar gratis te kunnen parkeren.
Uitgangspunt is, dat alleen mensen
die het echt nodig hebben een par-
keerplaats krijgen toegewezen. In
woonwijken zijn dat algemene
plaatsen voor gehandicapten, in het
centrum worden dat plaatsen die op
kenteken zijn gereserveerd.

Inbraken opgelost

VVD wil
meer strooien

Regels voor parkeerplek
voor gehandicapten

Sportieve en culturele hulp voor scholieren
volgen scholen in Baalder, Sibculo
en Slagharen.

Leerafdeling verpleging
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Ambitieuze plannen, die uiteinde-
lijk niet waargemaakt konden wor-
den. In het begin leek het er nog
wel op, want dankzij veel schaats-
dagen was er in 1994 genoeg geld
in kas om een grotere schaftwagen
te kopen. Er was zelfs geld om de
verlichting uit te breiden met en-
kele lampen van 2000 Watt. ’s
Avonds konden de volwassenen
schaatsen, overdag werd het ijs on-
der meer gebruikt voor schaats-
wedstrijden voor kinderen van ba-
sisschool Cantecleer. Maar vanaf
1996 werd het allemaal wat min-
der. In dat jaar kwam de eerste te-
genslag, doordat de schaftwagen
werd leeggeroofd. In de eerste week
van 1997 was het opnieuw raak. Dit
keer bestond de buit uit twee grote
bouwlampen, een koffiezetappa-
raat, een radio, een doos rook-

IJscomité Friese Koel’n
heeft vers bloed nodig

worsten en chocolademelk. De fi-
nanciële schade was ongeveer dui-
zend gulden. Dat geld zou voor de
verlichting worden gebruikt, maar
die aanschaf ging nu even niet door.
Er was niet genoeg geld in kas
omdat het comité net daarvoor een
sneeuwruimer had gekocht. Die
was betaald met eigen geld en met
de 2.000 gulden die Plaatselijk Be-
lang had geschonken.
De inbraak zorgde dus voor finan-
ciële problemen voor het comité.
Gelukkig schoten de organisatoren
van Bargn’s Pop te hulp. Bargn’s
Pop is een jaarlijks terugkerend
muziekfestijn op het zwembad-
terrein, waarvan de opbrengst ge-
bruikt wordt voor de exploitatie van
het zwembad. Deze club vrijwilli-
gers hielp het ijscomité in 1997
door twee nieuwe bouwlampen te

schenken en 200 gulden in de kas
te storten. Van Kloosterhaarder
Bert Korblet kreeg men een nieuw
koffiezetapparaat en het comité
kreeg geld van de burgers die geld
hadden gestopt in een bus in het
postkantoor. Een tweede kans voor
een ijscomité, dat nu wel zou wor-
den omgevormd tot een ijsbaan-
vereniging, was de verwachting.
Maar die vereniging is er nooit ge-
komen. Het comité bleef onderdeel
van Plaatselijk Belang. Eerst nog
enthousiast, maar elk jaar een beetje
minder actief, toen de leden geen
jonge kinderen meer hadden, of niet

Deze twee meiden uit Kloosterhaar, leerlingen van de Nieuwe Veste in Hardenberg, hadden woensdag 10 februari ondanks langdurige sneeuwval zin
in een uurtje schaatsen. Maar ze moesten wel eerst zelf een baantje vegen. © Roel Gritter

KLOOSTERHAAR - Het wordt tijd voor een ijsclub, vonden enkele
inwoners van Kloosterhaar in 1992. En dus werd onder auspiciën van
Plaatselijk Belang door een nieuw gevormd ijscomité een rondgang
door het dorp gemaakt om geld in te zamelen. Die inzameling leverde
een bedrag op van ruim 3.200 gulden. Dat geld was nodig voor de
aanleg van een ijsbaan op de Friese Koel’n, een meertje bij de
Engbertsdijksvenen. Nadat eigenaar SBB toestemming had verleend
voor gebruik van het meertje werd het geld aangewend voor de aan-
koop van 300 meter kabel voor verlichting en voor afvalbakken. Van
een bouwbedrijf uit Langeveen kreeg men een schaftkeet in bruik-
leen, die diende als verkooppunt van koek-en-zopie. Met Plaatselijk
Belang was afgesproken dat het ijscomité drie jaar onder de vlag van
PB zou opereren, waarna de ijsclub zelfstandig zou worden.

Parfum – Meiden tussen de 12 en
16 jaar mogen woensdag 24 fe-
bruari hun eigen parfum maken in
jongerencentrum Center aan de
Gramsbergerweg. Dat kan tussen
19.00 en 21.30 uur. De entreeprijs
bedraagt bijna 4,5 euro.

Trouwen in een tent – De
eigenaresse van Madame Lescaut
(bed & breakfast) in Lutten mag een
huwelijk laten voltrekken in een
tent in haar tuin. Er zijn ongeveer
120 gasten uitgenodigd en die kun-
nen niet terecht in een bestaande
trouwlocatie, zegt de Luttense. In
eerste instantie is haar verzoek door
een ambtenaar afgewezen, omdat er
getrouwd moet worden in een ge-
bouw. Zij heeft echter het verzoek
herhaald in een brief aan B&W.
Gun jezelf de ruimte, is de slogan
van de gemeente en die gebruikt de
vrouw om haar verzoek kracht bij
te zetten. B&W blijken hiervoor
gevoelig. Als de brandveiligheid is
gegarandeerd mag van het college
getrouwd worden op de ‘droomplek
in onze prachtige gemeente’, zoals
de schrijfster het in haar brief ver-
woordt.

Los Lobos – Het 14e Ribs & Blues
festival in Raalte had al onder meer
Jan Akkerman, Brainbox, Jesse Dee
en King Mo op de lijst staan, maar
daar is vorige week  de legendari-
sche Tex-Mex rockband Los Lobos
aan toegevoegd. Gratis te ervaren
tijdens het Pinksterweekeinde. De
website met meer informatie is te
vinden op twitter.com/sallander.

Straten - De gemeente Hardenberg
gaat dit jaar de uitstraling van een
aantal verouderde woonstraten in
de gemeente verbeteren. Komend
voorjaar zijn straten in Grams-
bergen, Bruchterveld en Sibculo
aan de beurt. De straten krijgen in
ieder geval een nieuwe verharding
en eventueel nieuwe groen- of
speelvoorzieningen. De plannen
voor de herinrichting van de stra-
ten zijn eerst met Plaatselijk Belang
besproken. Daarnaast worden
informatiebijeenkomsten gehouden
voor de bewoners van de straten.
In Gramsbergen is dat vorige week
gebeurd Deze week is Sibculo aan
de beurt (donderdag 18 februari
vanaf 19.00 uur in de Horst) en
volgende week Bruchterveld (dins-
dag 23 februari vanaf 19.30 uur in
de Heujmansbelt).

Juventa – De gemeente Harden-
berg geeft de sportclubs op sport-
park De Kruserbrink in Hardenberg
(honkbalvereniging Cubs en
korfbalvereniging Juventa) een be-
drag van 300.000 euro voor de
bouw van nieuwe kleedkamers.
Ook de Hardenberger scholen kun-
nen hiervan gebruik maken. De
bouw valt samen met de bouw van
een nieuw clubhuis voor Juventa.
De clubs moeten bijna een ton le-
nen om de financiering rond te krij-
gen. De gemeente heeft zich garant
gesteld voor de helft van dit bedrag.
Juventa krijgt voor het clubhuis in
2011 ook geld uit het potje Parti-
culier Initiatief. In dat potje zat dit
jaar te weinig geld om alle aanvra-
gers te kunnen bedienen,  zodat
enkele verzoeken naar 2011 door-
geschoven moesten worden.
Juventa had echter al een toezeg-
ging gehad, zodat de club als enige
zeker weet dat er komend jaar op-
nieuw een gemeentelijke bijdrage
komt.

Welke uitslag gaf de raadsverkiezing op 7 maart 2006 te zien? Hoe vierde
de PvdA toen de verkiezingsoverwinning? Welke persberichten sturen de
partijen dit jaar rond? En hoe stemt Hardenberg dit keer? Om de aanloop
naar de gemeenteraadsverkiezingen in beeld te brengen is de site
www.hardenbergkiest.nl gemaakt. Na de verkiezingen op woensdag 3
maart wordt hier ook de uitslag vermeld en zijn er foto’s te zien van de
verkiezingsavond in het gemeentehuis.

Hardenbergkiest.nl

GRAMSBERGEN - De PvdA
snapte er niets van. Tenminste,
raadslid Andy de Vos niet. In
Gramsbergen werd al jaren gepraat
over een fietspad langs de Anerdijk
van Ane naar Gramsbergen, ieder-
een was er nu toch wel van over-
tuigd dat de weg onveilig was, de
buurtbewoners hadden diverse
publieksacties gehouden om aan-
dacht voor hun zaak te vragen en
nog wilde het CDA niet zonder-
meer geld uittrekken voor het fiets-
pad. Dit kan toch niet waar zijn?,
had hij op zijn weblog genoteerd.
Vorige week dinsdag kwam het
onderwerp opnieuw aan de orde tij-
dens de oriënterende raads-
vergadering, maar al voor die ver-
gadering had de PvdA een
persbericht rondgestuurd waarin
stond, dat de socialisten subiet een
fietspad wilden. Het CDA wilde dat
niet. Tenminste, niet meteen. “Wij
willen niet achter elke groep aan-
rennen die roept dat hij eerder aan
de beurt is dan anderen”, vertelde

fractievoorzitter Henk Meulink. Er
waren wel meer buurten die graag
zouden zien dat hun onveilige we-
gen onder handen werden geno-
men, zodat het beter was de keus te
maken in juni, als de voorjaarsnota
aan de orde zou komen. Dan kon
je een goede afweging maken, vond
Meulink. De ChristenUnie moest
de doorslag geven. Gisteravond
werd het besluit echt genomen in
de raadsvergadering, maar vorige
week donderdag was de CU-fractie
er al uit: er komt een fietspad. De
CU-wethouder Jannes Janssen had
nog wel gezegd dat de weg toch
echt in 2010 klaar zou zijn, ook als
men tot juni met een besluit zou
wachten, maar de ChristenUnie
wilde daar niet op wachten. “Ook
als we wachten tot juni maken we
de keus voor de Anerdijk, dus
daarom nu maar alvast. Het geld is
ervoor gereserveerd, wat ons betreft
gaat de gemeente nu aan de slag
om de veiligheid van de fietsers te
verbeteren”, zo laat de CU weten.

meer in de vorstverlet zaten, of het
te druk kregen met andere zaken,
of ……
Anno 2010 is er geen ijscomité
meer. De materialen zijn nog wel
allemaal in het dorp aanwezig, on-
der beheer van Plaatselijk Belang,
maar van georganiseerd schaatsen
is geen sprake meer. Op ijsdagen
pakken enkele schaatsliefhebbers
nog wel eens een zelfgemaakte
sneeuwschuiver ter hand, om een
baantje vrij te maken. Want de
Friese Koel’n blijft natuurlijk wel
een mooie plek om te schaatsen.
Ook zonder ijscomité.

Anerdijk krijgt fietspad
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Gift - De bewoners van De
Meander in Hardenberg zijn don-
derdag 18 februari verrast met een
cheque van Vrouwen van Nu, de
Nederlandse Bond van Plattelands-
vrouwen, afdeling Hardenberg/
Radewijk. De Meander is een klein-
schalige woonvorm die gevestigd is
aan de Burgemeester Bramerstraat.
De dames Huisjes en Ter Wijlen van
Vrouwen van Nu kwamen de op-
brengst van hun jaarlijkse collecte
voor een goed doel persoonlijk
overhandigen. Met het geld, onge-
veer 240 euro, worden twee bank-
jes aangeschaft voor het dakterras.

Brandweer - De wervingscam-
pagne van de brandweer in de ge-
meente Hardenberg heeft zeven
nieuwe vrijwilligers opgeleverd,
waaronder twee dames. Vier vrij-
willigers gaan aan de slag in
Hardenberg en drie in Dedems-
vaart.  Brandweercommandant
Martin Cuperus heeft dinsdag 16
februari vijf nieuwe aspirant brand-
wachten verwelkomd tijdens de
startbijeenkomst. De twee andere
kandidaten beginnen in september.

Postzegels – Postzegelvereniging
Hardenberg/Coevorden houdt za-
terdag 27 februari een beurs met
deelname van zo’n 15 handelaren.
Dat gebeurt van 10.00 tot 16.00 uur
in dorpshuis De Schalm in Steen-
wijksmoer. Om 14.00 uur wordt een
veiling gehouden met 170 kaders
bestaande uit albums, postzegels en
poststukken. De toegang tot de
beurs is gratis.

Berk - Schrijfster Marjan Berk
geeft donderdag 11 maart, tijdens
de landelijke Boekenweek, een le-
zing over en uit haar eigen werk.
Dat gebeurt in de bibliotheek aan
de Sportlaan in Hardenberg. Berk
heeft een programma ontwikkeld
dat speciaal gericht is op laag-
geletterden, maar de avond is toe-
gankelijk voor iedereen. Aanvang
20.00 uur, gratis toegang.

Winckel – Bedrijventerrein De
Steenmaat in Gramsbergen is uit-
gebreid met een nieuwe straat, die
tot nu toe nog geen naam had.
B&W hebben daar vorige week ver-
andering in gebracht. Tussen de
Doorbraakweg en de Steenmaat
rijdt en fietst men voortaan over de
Winckelmaat. De naam Winckel is
een oude veldnaam die vroeger voor
het gebied werd gebruikt.

Kinderfilm – In natuurcentrum De
Koppel in Hardenberg is donderdag
25 februari van 14.00 tot 16.00 uur
de film Fly away home te zien. Kin-
deren vanaf 6 jaar, hun ouders en
grootouders zijn van harte welkom.
Het is een Nederlands ondertitelde
Amerikaanse familiefilm, met een
belangrijke rol voor ganzen. Toe-
gang een rijksdaalder in euro’s.

Brand -  Vrijdagmiddag is brand
uitgebroken bij Obo Banden op het
Hardenberger bedrijventerrein
Broeklanden. Vier personen die in
het pand aanwezig waren toen de
brand uitbrak, zijn door ambulance-
personeel onderzocht. Eén van hen
is met ademhalingsproblemen naar
het ziekenhuis gebracht. Er zijn
geen gevaarlijke stoffen bij de brand
vrijgekomen. De brandweer-
groepen uit Bergentheim en
Hardenberg konden binnen drie
kwartier het sein brand meester
geven.

HARDENBERG – Woning-
corporatie De Veste mag de voor-
malige Albert Heijn in De Mulderij
in Hardenberg verbouwen voor de
stichting Limor. Dat is een lande-
lijke stichting die werkt voor men-
sen, die moeilijkheden hebben met
het onderhouden of opbouwen van
een eigen bestaan, of die het moei-
lijk vinden een thuis te maken. In
de vroegere supermarkt worden 21
kleine wooneenheden gemaakt.
Vorige week dinsdag nam de ge-
meenteraad een besluit over het

OUD LUTTEN – In gebouw Het Olde Schoeltie in Oud-Lutten is woens-
dag 17 februari het project Veilig fietsen van Noord naar school afgeslo-
ten. Dat gebeurde door wethouder Jannes Janssen, voorzitter van de pro-
jectgroep Alex Reiling en twee scholieren. De beide jongeren mochten
als symbolische afsluiting van het project een wegenkaart opvullen met
enkele ontbrekende puzzelstukjes. Het laatste stukje werd door Janssen
aangebracht, die daarmee het project na 11 jaar officieel afsloot, hoewel
nog niet alle knelpunten helemaal zijn opgelost.
In 1999 werd het eerste initiatief genomen door enkele verengingen voor
Plaatselijk Belang en buurtverenigingen, om te komen tot een veilige

Veilig fietsen van Noord naar school

© Roel GritterTot aan de prinses Amaliabrug gaat alles goed, daarna stuiven de scholieren meestal alle kanten op.

fietsroute vanuit het noorden van de gemeente naar scholen in Harden-
berg. In 2004 volgde een rapport waarin aanbevelingen stonden om de
fietsroute veiliger te maken. De gemeente Hardenberg heeft de belang-
rijkste knelpunten in de afgelopen jaren opgelost. Van Schuinesloot loopt
de route via Slagharen, Lutten en Hardenberg-Marslanden naar de Vecht.
Tot daaraan toe een veilige route, maar vanaf de prinses Amaliabrug zor-
gen de scholieren zelf voor problemen door over voetpaden te rijden, de
Markt schuin over te steken en daarna tussen het winkelend publiek te
verdwijnen richting de scholen voor voortgezet onderwijs. Hoe dat pro-
bleem wordt opgelost is nog onderwerp van studie.

HARDENBERG – Ze behoren zo
langzamerhand tot het verdwijnend
cultureel erfgoed, de verkiezings-
posters voor de ramen van de kie-
zers. Het beeld dat hele straten in
Kloosterhaar volhingen met PvdA-
posters en een enkel CDA-raam-
biljet daartussen zie je niet meer.

SLAGHAREN – De gemeente
Hardenberg heeft in 2003 het ter-
rein van de voormalige Bonte We-
ver in Slagharen gekocht, om het
dorp een extra impuls te geven,
onder meer door woningbouw. In
oktober 2004 kwam voor het eerst
naar buiten, dat het terrein ernsti-
ger verontreinigd was dan men
eerst had gedacht. Dat gebeurde bij
de start van de opruim-
werkzaamheden van het afge-
brande congres- en recreatie-
centrum. De kosten van het
schoonmaken en opruimen vielen
daardoor veel hoger uit dan was
gedacht. In april 2005 concludeerde
het onderzoeksbureau Geofox –
Lexmond uit Oldenzaal, dat de ge-
meente een verkeerde start had ge-
maakt. “Er is een standaard-
procedure in gang gezet, terwijl een
bijzondere behandeling op z’n
plaats was geweest”, meende het
bureau.

Raadslid leest verkeerde stukken
vaststellen van het bestemmings-
plan. Op één stem na werd het plan
unaniem goedgekeurd. Die ene
tegenstem kwam van Petra Baar-
slag van Liberaal Hardenberg. Uit
de vraagstelling aan B&W bleek,
dat ze het verkeerde stuk had gele-
zen. Toen haar dat door haar colle-
ga’s duidelijk was gemaakt kon ze
alleen nog maar meedelen, dat ze
dan tegen zou stemmen. Onder
hoongelach werd vervolgens het be-
stemmingsplan door de rest van de
raadsleden goedgekeurd.

Gemeente wil geld van Van der Most
Het college had al eerder de voor-
malige eigenaar, Hennie van der
Most, aansprakelijk gesteld voor
alle saneringskosten. B&W vonden
dat de voormalige eigenaar een
informatieplicht had als het gaat
om de vervuiling. “Van der Most
had op de hoogte moeten zijn van
de vervuiling en hij had dat moe-
ten melden”, meende het college.
Van der Most heeft dat altijd be-
streden.

Rechter inschakelen
In totaal kostte de sanering zo’n zes
ton, waarvan de helft voor rekening
van Van der Most zou moeten ko-
men. Nu beide partijen er na veel
heen en weer geschrijf niet zijn uit-
gekomen, heeft de gemeente de
zaak in handen gegeven van de
huisadvocaat. Die zal nog een ui-
terste poging doen om er samen uit
te komen. Mocht dat niet lukken
dat wordt de rechter ingeschakeld.

Steeds minder
raamposters

Of dat je die ene VVD-er in
Mariënberg kon vinden tussen alle
GPV-ers. Het lijkt wel of de men-
sen zich een beetje schamen om te
laten zien waar ze bijhoren. Of mis-
schien horen ze ook wel nergens
meer bij, want het ledenaantal van
bijna alle politieke partijen daalt
nog steeds. Hoe dan ook, wie nog
wel een poster voor de ramen heeft
kan die sturen naar de site
www.hardenbergkiest.nl, waar ze
een plekje op de site zullen vinden.

HARDENBERG – Hogeschool
Windesheim uit Zwolle krijgt op-
nieuw geld van de gemeente voor
een steunpunt in Hardenberg. Dat
steunpunt, het HBO-centrum, is
gevestigd in het LOC aan de Park-
weg. Die financiële steun kreeg de
hogeschool vorige week dinsdag
overigens niet zomaar van de ge-

Hotel - De Hardenberger gemeen-
teraad heeft vorige week het be-
stemmingsplan Evenementenhal
Hardenberg 2009 en het bijbeho-
rende beeldkwaliteitplan vastge-
steld. Dankzij het nieuwe bestem-
mingsplan kan de Evenementenhal
worden uitgebreid met een hotel en
een nieuwe hal.

Windesheim krijgt opnieuw
geld van gemeenteraad

meenteraad. Windesheim heeft bij
de start in 2007 samen met de ge-
meente doelen gesteld tot 2010.Het
blijkt dat die doelen niet allemaal
zijn gehaald. Om de investering
niet zinloos te maken heeft de raad
vorige week 70.000 euro beschik-
baar gesteld. Maar dat gebeurde wel
met frisse tegenzin, zoals PvdA en
CDA aangaven. Het HBO-centrum
moet ervoor zorgen dat meer scho-
lieren het HBO gaan bezoeken, dat
het bedrijfsleven cursussen op maat
krijgt aangeboden en dat hulp
wordt geboden bij het op poten zet-
ten van het nieuwe Regionaal Tech-
niek Centrum, dat waarschijnlijk
een plek krijgt op het terrein tus-
sen de Wavin en de Weitkamplaan.
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Noaber positief ontvangen

HARDENBERG – Het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Harden-
berg heeft sinds 1 maart een
alcoholpoli. Dat is overigens geen
gebouw, maar een samenwer-
kingsvorm tussen het ziekenhuis
en Tactus Verslavingszorg. Het
initiatief is een reactie op het toe-
genomen aantal jongeren dat veel
teveel alcohol drinkt. Dat is geen
ver-van-mijn-bedshow, want in
Hardenberg gaat het om gemid-
deld 1 geval per week, voorname-
lijk in het weekeinde, zegt kin-
derarts Jaco van den Hoek.

Het aantal jongeren dat vanwege
comazuipen door een kinderarts in
een ziekenhuis is behandeld, stijgt.
Hetzelfde geldt voor jongeren die
een ongeval hebben gehad waar
alcohol in het spel was. “Maar de
jeugd weet ook makkelijker de weg
naar de eerste hulp te vinden om
hun stomdronken vriend of vrien-
din te presenteren”, vertelt Van den
Hoek. In de eerste helft van 2009 ligt
het totale aantal al ruim 25 % hoger
dan in 2008. Voor Tactus reden om
alcoholpoli’s in Overijssel te starten.

HARDENBERG – Vorig jaar
heeft vervoersbedrijf Filart uit
Tubbergen nog een nieuwe vesti-
ging in Hardenberg geopend en
het jaar daarvoor een nieuw, mo-
dern pand op het industrieterrein
van Tubbergen. Vorige week
werd het bedrijf door de recht-
bank in Almelo failliet verklaard.

De oorsprong van het huidige taxi
& touringcarbedrijf Filart ligt in het
dorp Manderveen. Midden jaren
dertig begon Marinus Filart daar
een fietsenzaak, die later werd uit-
gebreid met een klein taxibedrijf.
In 1963 werd het bedrijf overgeno-
men door Gerrit Filart en 1997
kwam de derde generatie in het

Hardenberg heeft alcoholpoli
Jongeren die dronken of met
vergiftigingsverschijnselen in het
Röpcke-Zweers ziekenhuis belan-
den, werden tot nu toe opgelapt en
daarna weer naar huis gestuurd.
Vanaf nu gaat dat anders. De jon-
geren tot 18 jaar worden door de
kinderarts onderzocht en door-
verwezen naar Tactus. Aan jongere
én ouders of verzorgers wordt een
nazorgtraject op maat aangeboden.
Dit kan variëren van een eenmalig
gesprek tot een langdurige behan-
deling. “Als specialist zijn we nu
direct geïnformeerd en indien no-
dig snel aanwezig. Van daaruit be-
palen we of er verder aanbod no-
dig is”, aldus Anja van de Riet van
Tactus.

Een belangrijk onderdeel van het
programma is het geven van voor-
lichting aan ouders en kinderen.
Die moeten leren, wat de schade-
lijke effecten van alcohol zijn op de
hersens van jongeren. Daarnaast
vindt Tactus het belangrijk, dat
ouders zich realiseren welke be-
langrijke rol zij spelen in het
alcoholgebruik van hun kind.

Net in Hardenberg, nu al failliet
bedrijf werken, oud-motorcoureur
Rob Filart. Hij heeft de zaak ver-
der weten uit te bouwen naar een
regionaal werkende onderneming.
Het bedrijf verzorgt onder meer
leerlingen- en gehandicapten-
vervoer. Dagelijks rijden er zo’n
kleine 100 voertuigen door de re-
gio’s Twente en Salland. Ook de
spelersbus van Heracles Almelo
wordt geleverd door het bedrijf. Bij
Filart werken ongeveer honderd
medewerkers, die woensdag per
direct op straat kwamen te staan.
Curator Poelenije probeert zo snel
mogelijk een oplossing te vinden
voor het leerlingenvervoer. Diverse
taxibedrijven in de regio hebben
daar al belangstelling voor getoond.

HARDENBERG – Politieke cri-
sis of niet, de problemen op de ar-
beidsmarkt moeten nu aangepakt
worden. Dat vindt minister Piet
Hein Donner van Sociale Zaken.
Hij was dinsdag 23 februari op
werkbezoek in Hardenberg.

Op het Werkplein in het OLC aan
de Parkweg liet hij zich bijpraten
over het project De Noaber. Dat is
een plan van ondernemers uit
Hardenberg om personeel dat bij de
ene werkgever (tijdelijk) overbodig
is onder te brengen bij een andere
werkgever of bij te scholen. Op deze
manier behoudt de werkgever bin-
ding met zijn werknemers en dit
vergroot weer de kans dat het per-
soneelslid terugkeert naar zijn vroe-
gere werkgever, wanneer er weer
werk is. De werknemer ontvangt

Trein (GN) - De regio Twente en
het graafschap Bentheim gaan
nauw samenwerken op het gebied
van personenvervoer per trein.
Vanaf december gaan treinen rijden
van Oldenzaal naar Bad Bentheim,
“ zei vorige week dinsdag SPD-bur-
gemeester Volker Pannen van
Bentheim. Het betreft voorlopig een
experiment van drie jaar. In Bad
Bentheim heeft de lijn uit
Oldenzaal aansluiting op de treinen
naar Rheine, Osnabrück en
Bielefeld. “Dit is een eerste stap om
de regio beter te verbinden met de
luchthaven Münster-Osnabrück,”
aldus Pannen.

Nieuwe burgemeester – Burge-
meester Bert Meulman stopt ermee.
Niet meteen, en ook niet over 3 jaar
als zijn 2e termijn in Hardenberg
erop zit, maar ‘ergens’ rond zijn 65e

verjaardag. “Dat kan een half jaar
eerder of een half jaar later zijn”,
vertelde Meulman vorige week
woensdag. Die 65e verjaardag valt
op 28 september 2011. Hij wil zich
daarna gaan bezig houden met bij-
voorbeeld het coachen van jonge
wethouders, met werk voor een
stichting die onderzoek doet naar
de relatie tussen voeding en kan-
ker en hij wil nog meer gaan doen
voor de stichting No Nonsense
(www.stgnononsense.nl), een club
die noodhulp geeft aan mensen die
tussen wal en schip vallen.

Oldtimers - De 5e klas van 1967
van de School met den Bijbel in
Hardenberg (nu de Kastanjehof)
houdt zaterdag 13 maart voor de
derde keer een reünie. Net als de
vorige keren, in 1978 en 1992, is
hun oud-onderwijzer Piet Roosjen
van de partij. Van de klas van 44
leerlingen zullen in ieder geval zo’n
30 aanwezig zijn, vertelt Ria Koop.
Zij organiseert deze editie samen
met Arend Zweers, Jan de Weerd,
Ria Bosscher en Tineke Breukel-
man. Plaats van samenkomst is de
oude school aan de Lage Doelen.
De bijeenkomst duurt van 14.00 tot
20.00 uur. Op het programma staat
onder meer bijkletsen, het maken
van een klassenfoto, een stads-
wandeling en tot slot een gezamen-
lijke maaltijd.

Gift - Wijkvereniging De Sumpel,
werkzaam in de Heemser wijken de
Norden en het Hazenbosch, heeft
2500 euro gekregen van het Oranje
Fonds. Het geld wordt gebruikt voor
een interne verbouwing van wijk-
gebouw ’t Sumpelhuus, de aanschaf
van een biljart en het vervangen van
meubilair.

Jazz - De jazzclub Hardenberg pre-
senteert zondag  7 maart van 16.00
tot 18.00 uur in de foyer van thea-
ter De Voorveghter het OBAO Trio.
Het trio, met in haar gelederen de
Hardenberger contrabassist Chiel
Dhont, wordt tijdelijk uitgebreid
met de  Finse violiste en vocaliste
Mirella Pirskanen. Dit concert ver-
vangt het optreden van 20 decem-
ber, dat afgelast moest worden van-
wege het slechte weer.

Gebed - In de katholieke
Stephanuskapel aan de Mulderij in
Hardenberg wordt vrijdag 5 maart
een dienst gehouden in het kader
van de jaarlijkse Wereldgebedsdag.
Dat gebeurt met muzikale mede-
werking van het koor Poco à Poco
(beetje bij beetje) onder leiding van
Anielka Zak. De viering begint om
19.30uur. Na afloop is er gelegen-
heid om een kop koffie te drinken.

met het transfercentrum een inko-
men dat hoger ligt dan de reguliere
WW-uitkering en hij of zij blijft
actief op de arbeidsmarkt.

Het project in Hardenberg sprak
Donner bijzonder aan, zo liet hij
weten. Hij zal dan ook zijn ambte-
naren laten onderzoeken, of dit ini-
tiatief binnen de huidige WW-re-
gels kan worden opgezet. Wachten
tot er een nieuw kabinet komt vindt
Donner niet wenselijk, omdat je
anders veel tijd verspeelt. Overi-
gens is het transfercentrum volgens
Donner niet alleen als crisis-
maatregel interessant. Als dit snel-
ler werkt dan de huidige arbeids-
bemiddeling, zouden werkgevers
misschien meer verantwoordelijk-
heid moeten krijgen voor de WW,
meent de minister.

GRAMSBERGEN - De Limburgse
volkszanger Gé Reinders zal zater-
dag 13 maart samen met muzikan-
ten van de harmonie Crescendo uit
Gramsbergen optreden. Dat gebeurt
overigens niet in Gramsbergen,
maar in theater De Voorveghter in
Hardenberg. Het is de 2e keer dat
de Gramsberger vereniging op-
treedt met Reinders. In maart 2007
was de Voorveghter ook het decor
van een boeiende muzikale avond.
Gé Reinders trekt al jaren volle za-
len met zijn programma’s waar hij

Crescendo speelt met Gé Reinders
samen met amateurorkesten een
avondvullend optreden verzorgd.
De resultaten tot op heden: een gou-
den cd, een Edison en het lied
Blaosmuziek op nummer 27 in de
Top 2000. Dit keer bestaat het pro-
gramma uit Limburgse liederen,
afgewisseld met conferences. Daar-
naast speelt Crescendo een tweetal
werken zelfstandig, te weten
Hispaniola van Jan de Haan en
muziek uit de legendarische King
Kong film. Het optreden in de
Voorveghter begint om 20.15 uur.

© Roel Gritter

HARDENBERG – Om de wedstrijden in de Hoofdklasse zaterdagvoetbal
in te halen, die door het winterse weer van de afgelopen weken zijn afge-
last, moet HHC uit Hardenberg enkele keren op dinsdagavond aantreden.
Op 16 maart ontvangt HHC het Assense ACV, dinsdag 23 maart moeten
de Hardenbergers naar Staphorst en dinsdag 13 april komt Flevo Boys op
bezoek. De overige inhaalwedstrijden zijn op zaterdag 20 maart:, wan-
neer HHC naar Groningen moet voor de wedstrijd tegen PKC’83  en
zaterdag 3 april, als Nunspeet HHC ontvangt. De inhaalwedstrijden zijn
nodig omdat de competitie op 8 mei afgelopen moet zijn.

Minister Donner van Sociale Zaken liet zich in Hardenberg voorlichten
over plannen van De Noaber.

HHC voetbalt ook op dinsdag
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Concert - Het fanfareorkest en de
slagwerkgroep van De Eendracht
uit Hardenberg treden zaterdag 20
maart samen op met het Regionale
Vrijetijdsorkest, ook uit Harden-
berg. Het concert vindt plaats in de
Höftekerk in Hardenberg en begint
om 20.00 uur.Het thema van de
avond is landen, en dat betekent dat
onder meer een tango uit Brazilië,
kastelen in Spanje en de bergen in
Italië muzikaal voorbij komen.

Jacquet - In de hal en de trouw-
zaal van het oude Gemeentehuis in
Gramsbergen wordt van 12 t/m 14
maart werk geëxposeerd van
Willem Jacquet, van 1961 tot 1981
leraar Frans en Engels aan de
Christelijke Mulo aan de Grams-
bergerweg in Hardenberg. De
amateurkunstenaar heeft heel wat
werk nagelaten. Vooral olieverf-
schilderijen, maar ook veel potlood-
tekeningen, aquarellen en beschil-
derd serviesgoed. De expositie is
gratis toegankelijk.

Syren - De Engels/Amerikaanse
vrouwenband Syren komt in maart
naar Nederland voor een aantal
optredens.  Op vrijdag 19 maart
2010 staat het trio op het podium
van The Old Inn in Hardenberg.
Het optreden begint om 22.00 uur.
Er is geen entreeprijs.

Veilig – Demissionair wethouder
Jannes Janssen heeft maandag sa-
men met directeur Fernhout van de
Baalderborg de aftrap verricht van
het project Verkeersveilig Baalder-
veld. Hierna hebben scholieren op
verscheidene locaties zelf gemaakte
verkeersborden geplaatst. De leer-
lingen willen dat de weggebruikers
zich houden aan snelheid van 30
km in de wijk.

Enten – Zaterdag 13 maart houdt
de Noordelijke Pomologische Ver-
eniging in samenwerking met de
Hoogstambrigade Hardenberg een
entdag. Deze dag is vooral bedoeld
voor mensen die van hun geliefde
oude fruitboom een nieuwe afstam-
meling willen hebben. Belang-
stellenden zijn welkom van 13.00
uur tot 16.00 uur in natuurcentrum
De Koppel. Deelnemers moeten  1-
jarig hout meenemen dat vorig
jaar is gegroeid.

Lammetjes - Ondanks veel lamme-
tjes geen kraambezoek voor de
schaapherders van Landschap
Overijssel. Bijna alle ooien van de
schaapskuddes hebben gelammerd.
In een paar weken tijd zijn er bij de
kuddes op de Lemelerberg en bij het
Wierdense Veld zo’n 430 lamme-
tjes geboren. Dit jaar is het niet
mogelijk de kuddes te bezoeken in
verband met het risico op Q koorts.

Rooien - Ter verbetering van de
verkeersveiligheid en de doorstro-
ming van het verkeer bij het kruis-
punt Varsen wil de provincie Over-
ijssel in de loop van dit jaar extra
vakken maken bij de afritten van
de N48 en N348 voor verkeer dat
linksaf wil slaan. Ook worden ver-
keerslichten geplaatst bij het kruis-
punt Varsen. Voor deze werkzaam-
heden is het noodzakelijk dat
bomen worden gerooid bij de afrit-
ten. Omdat 15 maart het broed-
seizoen begint, zal 8 maart worden
begonnen met het rooien van de
bomen. De provincie Overijssel zal
het rooien van de bomen compen-
seren als de N340 wordt opge-
waardeerd tot een 100 km/uur weg.

Overleden – De avond voor de
gemeenteraadsverkiezingen is het
raadslid Bertus Kerssies van de
ChristenUnie overleden. Hij was 25
jaar in de politiek actief. Eerst bin-
nen de RPF, daarna binnen de
schaduwfractie van het GPV en
vervolgens in de ChristenUnie.
Sinds 2001 was hij raadslid van de
gemeente Hardenberg. Kerssies
was opnieuw verkiesbaar. Tijdens
de verkiezingen op woensdag, een
dag na zijn overlijden, werden 47
stemmen op hem uitgebracht.
Bertus Kerssies werd 62 jaar. De
begrafenis heeft afgelopen maan-
dag plaatsgevonden.

Tellen – De (voorlopige) uitslag
van de raadsverkiezing in Harden-
berg is woensdag eerder bekend ge-
maakt dan was verwacht, maar dat
had nog veel eerder kunnen zijn.
Het wachten was op een stembureau
dat geen contact opnam met het
hoofdstembureau in het gemeente-
huis. Het bureau bleek ook zelf te-
lefonisch niet bereikbaar. Toen een
ambtenaar naar het betreffende
stembureau was gestuurd zag hij,
dat alles donker was. De tellers
hadden niet alleen de stemmen voor
de partijen geteld, maar ook alle
voorkeurstemmen en waren toen de
uitslag persoonlijk komen brengen.

Voorkeur – Zes raadsleden zijn
dankzij voorkeurstemmen in de
gemeenteraad gekozen. Dat zijn
Bert van Faassen, Piet-Cees van der
Wel, Martijn Breukelman, Henk
Steenbergen (CDA), Wim Kloek-
horst (PvdA) en Jenny Weitkamp
(ChristenUnie). Voor het CDA be-
tekent dit onder meer dat er geen
plaats is voor Eef Kerkdijk. Enkele
dagen voor de verkiezingen werden
in de hele gemeente nieuwe kies-
lijsten verspreid, omdat achter haar
naam een m stond in plaats van een
v. De kosten hiervan werden door
burgemeester Meulman geschat op
10.000 euro. Eef Kerkdijk kreeg bij
de verkiezingen 97 stemmen.

Stemmen – De partijen die in de
gemeenteraad van Hardenberg wor-
den vertegenwoordigd hadden sa-
men 125 kandidaten op de kieslijst
staan. Op elke kandidaat is een
stem uitgebracht. Het minste voor
Arnold Don van OpKoers (1 stem),
het meeste voor Douwe Prinsse van
het CDA (4202 stemmen).  Roem
is vergankelijk, ondervonden de
voormalige OPV-leden Jeroen
Spoor en Jan Hendrik Amsink.
Spoor voor Liberaal Hardenberg en
Amsink voor OpKoers waren dit
keer samen goed voor 250 stem-
men. Vier jaar geleden behaalde
Amsink alleen al 540 stemmen.

Meulink – De fractieleider van het
CDA, Henk Meulink, beweerde
woensdag dat elke gemeente krijgt
wat hij verdient: “In Almere heb-
ben ze de PVV, wij hebben Petra
Baarslag.” De CDA’er verklaarde
verder blij te zijn met de 11 zetels.
“Ondanks jouw lelijke stukjes heb-
ben we geen zetels verloren, en daar
ben ik erg tevreden over”, was zijn
reactie op de uitslag.

Dorpsbinding – Het ‘rode dorp’
Kloosterhaar, jarenlang bolwerk
van de PvdA, is vorige week woens-
dag van kleur verschoten. In dorps-
huis ’t Haarschut werden 552 gel-
dige stemmen uitgebracht. Daarvan
gingen 133 naar de PvdA en 213
naar OpKoers. Dat laatste is niet
verwonderlijk, want nummer 2 op
de lijst, Hans Botter, is een
Kloosterhaarder. Het nieuwe ‘rode
dorp’ is Slagharen, waar de PvdA
de meeste stemmen kreeg. Ook niet
zo vreemd, omdat beoogd wethou-
der René de Vent een inwoner van
Slagharen is.

Tijdens de gemeenteraads-
verkiezingen van woensdag 3
maart hebben drie vertegenwoordi-
gers van de lokale en regionale pers
vanaf ongeveer 21.00 uur tot 01.00
uur in het gemeentehuis doorge-
bracht, om de inwoners via inter-
net doorlopend op de hoogte te hou-
den van de laatste ontwikkelingen.
Toen zij tegen een uur of één zo’n
beetje als laatsten het pand verlie-
ten was de uitslag zo, dat het CDA
11 zetels had, de PvdA 6, de
ChristenUnie 6, VVD 3, OpKoers
3, GroenLinks 1 en Liberaal
Hardenberg 1. Met daarbij als aan-
tekening dat het wel voorlopig was,
maar dat de enige verschuiving nog
kon ontstaan tussen PvdA (geen 6
maar 5) en GroenLinks (geen 1
maar 2). Vlak daarvoor waren de
kandidaten van OpKoers overstelpt
met felicitaties, zoenen en bloemen

HARDENBERG - Park De
Kruserbrink in Hardenberg wordt
door de gemeente onder handen
genomen. De wandelpaden, de
rozentuin en ook andere voorzie-
ningen in het park voldoen niet aan
de eisen die horen bij een schoon,
heel en veilig park. In 2008 is een
parkeerterrein bij het park aange-
legd en toen is de verwachting ge-
wekt, dat de rest van het park een
opknapbeurt zou krijgen. Dat moet
de komende maanden gebeuren. Er

© Roel Gritter

Geklungel met bekendmaken
uitslag raadsverkiezingen

Henk Steenbergen (CDA) belt de voorlopige uitslagen door. Of hij met voorkeurstemmen in de raad was gekozen
kon hij nog niet vertellen. Donderdag bleek dat wel het geval.

HARDENBERG – De gemeente Renswoude heeft sinds kort een ei-
gen journalist in dienst, omdat de lokale en regionale media bijna
geen aandacht meer aan de gemeentepolitiek besteedden. Als de ge-
meente Hardenberg niet snel wat zaken verbetert op communicatief
gebied, dreigt hier hetzelfde te ontstaan. Dan kan de burger alleen
nog politieke zaken lezen in het clubblad van de gemeente.

vanwege de groei van 1 naar 3 ze-
tels, de PvdA had opgelucht adem
gehaald omdat het verlies was be-
perkt tot twee zetels (van 8 naar 6)
en Liberaal Hardenberg was al snel
verdwenen omdat de club op 1 ze-
tel was blijven steken en de ge-
hoopte 5 zetels niet waren behaald.
CDA, ChristenUnie, GroenLinks
en VVD hoefden minder emoties
te tonen omdat ze in zetelaantal
gelijk waren gebleven.

De volgende ochtend had het ANP
(en dus ook de NOS en RTV Oost)
echter heel wat anders te melden.
De PvdA geen 6 maar 5,
ChristenUnie geen 6 maar 7,
GroenLinks geen 1 maar 2 en
OpKoers geen 3 maar 2. Na con-
tact met de gemeente gaf een
voorlichtster de volgende reactie:
“De gegevens op RTV Oost zijn

onjuist. Ik heb ze zojuist gebeld met
de vraag of ze het willen aanpas-
sen.” De regionale omroep paste de
gegevens echter niet aan. Sterker
nog, enkele uren later plaatste de
gemeente op haar eigen website
dezelfde informatie. Een verzoek
om de namen van de gekozenen
bekend te maken werd niet geho-
noreerd, hoewel die informatie wel
aan anderen bekend was gemaakt.
Op twitter vlogen namelijk de feli-
citaties in het rond voor degenen
die met voorkeurstemmen in de
raad waren gekozen.

Pas donderdagmiddag na 15.00
uur, toen zo’n beetje de hele we-
reld al kennis had kunnen nemen
van de uitslagen, kwam de ge-
meente met een officiële verklaring.
Echter zonder excuses aan het adres
van OpKoers, en zonder uitleg
waarom er ’s nachts zo slordig was
omgesprongen met de gegevens.
Het is niet denkbeeldig dat het
geklungel de media wat huiverig
maakt, om een volgende keer nog
eens zoveel aandacht aan de
gemeentepolitiek te besteden.

Kruserbrinkpark wordt opgeknapt
komt een skatevoorziening, waar-
voor de basis al is gelegd. Eind
2009 is een extra zandlaag aange-
bracht omdat de bodem van het
park nogal slap is. die laag moet
ongeveer 200 dagen rusten, voor-
dat de skatebaan kan worden op-
gebouwd. Verder wordt de visplaats
opnieuw ingericht, de dijk achter
het park wordt verstevigd, er wor-
den nieuwe sloten gegraven om
voldoende regenwater op te kunnen
vangen, de rozentuin wordt gere-

redactie@sallander.nl

noveerd, de paden worden beter
begaanbaar gemaakt en er komen
overnachtingplaatsen voor toeristen
met een camper.

Behalve dat er wat bijkomt in het
park verdwijnt er ook iets. Het ge-
maal Kruserbrink is overbodig, al
jaren technisch afgeschreven en zal
daarom worden afgebroken. De
kosten voor het Total;e plan bedra-
gen bijna 1,5 miljoen euro, waar-
van de gemeente 2/3 deel betaalt.
De rest komt voor rekening van
waterschap Velt en Vecht en
woningstichting Beter Wonen.

HARDENBERG – HHC heeft de
eerste vier posities in de Hoofd-
klasse C, goed voor promotie naar
de Topklasse, weer wat beter in het
vizier gekregen. Zaterdag voetbal-
den de Hardenbergers in de uit-
wedstrijd tegen de christelijke
sportvereniging Apeldoorn een
matige eerste helft, maar toen de
ploeg een beetje was warmgedraaid

HHC laat op gang viel er voor CSV weinig eer meer
te behalen. Door doelpunten van
Martijn Berger, 10 minuten na rust,
en twee erg late goals van Gerben
Tieltjes en Tom IJzerman, trok
HHC aan het langste eind.

De Hardenbergers zijn opgeklom-
men naar de negende plaats, met
evenveel verliespunten als nummer
zes, CSV. De kloof met plaats vier
bedraagt drie punten.

HARDENBERG – HHC heeft de
eerste versterking binnen. Komend
seizoen speelt de 19-jarige verde-
diger Frank Schijff op De Boshoek.
De 1 meter 89 lange inwoner van
Aalden komt uit de jeugdopleiding
van Emmen en speelt nu bij de be-
loften van SC Heerenveen. Alleen
interesse van een profclub kan nog
roet in het eten gooien.

Nieuwe speler
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Meulman: “Gemeenteraad,
ga de bevolking opzoeken”

HARDENBERG – Als de nieuwe raad van Hardenberg de woorden van
burgemeester Bert Meulman  ter harte neemt, zijn de raadsleden veel op
pad. Dus niet zoals nu één keer in de vier jaren een rondje maken langs
fabrieken, zorginstellingen en boerenbedrijven, maar permanent infor-
matie ophalen bij de burgers. Trek erop uit, laat je zien, en toon dat de
gemeente geïnteresseerd is in de samenleving, zei Meulman tijdens de
installatie van de 31 raadsleden op donderdag 11 maart. Bijvoorbeeld als
individu bij wedstrijden, voorstellingen en vergaderingen van Plaatselijk
Belang, werd bedoeld. Maar de raad zou zich ook als groep wat vaker
kunnen laten zien, zoals B&W dat doen tijdens hun maandelijks trek-
tocht door de gemeente.

De installatie van de raad werd druk bezocht door familie en vrienden
van de raadsleden. Vooral de nieuwelingen hadden hele volksstammen
meegenomen. Trots op ‘hun’ raadslid, die aan een zware taak begint.
Want als raadslid krijg je heel wat werk te verstouwen, met een grote
verantwoordelijkheid en tegen een in verhouding geringe beloning. Dat
zal de komende maanden en misschien jaren wel duidelijker worden, als
de omvang van de bezuinigingen bekend is. De grootte daarvan kan trou-

HARDENBERG – Moeten zwem-
baden dicht, ambtenaren worden
ontslagen, wegen later worden op-
geknapt of moeten de gemeentelijke
belastingen omhoog? Over deze
zaken zal de nieuwe gemeenteraad
zich de komende tijd buigen. Niet
uit vrije wil, maar uit bittere nood-
zaak, want de gemeente dreigt af
te stevenen op een begrotingstekort.
Hoe groot dat tekort wordt is nog
niet bekend, omdat dit afhangt van
besluiten in Den Haag. Er wordt
rekening gehouden met een struc-
turele bezuiniging van 8 miljoen
euro in 2014.

De ambtelijke top van de gemeente
heeft drie scenario’s in kaart ge-
bracht, die de gemeenteraad kun-
nen helpen bij het invullen van de
plannen. In grote lijnen komt het

Lintje – De vertrekkende raadsle-
den Ada Ruitenberg en Dini
Tuenter van het CDA hebben
woensdag 10 maart een Konink-
lijke Onderscheiding ontvangen.
Zij kregen het lintje uit handen van
burgemeester Bert Meulman tijdens
het afscheid van de gemeenteraad,
omdat zij twaalf jaar of langer on-
afgebroken raadslid èn van onbe-
sproken gedrag waren. De andere
raadsleden die afscheid namen had-
den de 12 jaren niet voltooid.

Zorgmail - De fysiotherapeuten
van Fysio Totaal in Hardenberg,
Ommen en Beerze zijn de eersten
in de wijde omgeving die gebruik
maken van Zorgmail. Via de elek-
tronische snelweg kan er snel over
patiënten gecommuniceerd worden
met huisartsen, apothekers en zie-
kenhuizen. Omdat deze berichten
vertrouwelijke gegevens kunnen
bevatten zijn er maatregelen getrof-
fen, om dit berichtenverkeer te be-
veiligen. De aanleiding voor het
gebruik van Zorgmail is de uit-
komst van een enquête onder huis-
artsen eind 2009, waarin werd aan-
gegeven dat de communicatie beter
en sneller zou kunnen.

Swingen - De Jazzclub Hardenberg
presenteert zondag 21 maart in
theater De Voorveghter de band The
Jazzfreaks. Deze dixieland-jazz-
band uit Almelo speelt van 16.00
tot 18.00 uur in de foyer.

Spoorlijn - In Hardenberg wordt
met spanning gewacht op de onder-
handelingen over de aanbesteding
van de Vechtdalspoorlijnen. Met
name het doortrekken van de lijn
Almelo-Mariënberg naar Harden-
berg en de komst van een halte in
Bergentheim staan hoog op het
verlanglijstje. Ook beter materieel
op de lijn Zwolle-Emmen staat op
de agenda. Voor de Drenten stond
daar nog iets bij, namelijk doortrek-
ken van ‘het Emmerlijntje’ naar het
Duitse Meppen. Het onderzoek
naar de mogelijkheden is vorige
week gestaakt, meldt de Grafschaf-
ter Nachrichten. Het werd al snel
duidelijk dat het project econo-
misch niet haalbaar is. Niet voor
personenvervoer en ook niet voor
goederenvervoer.

Trap - Wethouder Douwe Prinsse
heeft woensdag 17 maart de nieuwe
luie trap van zwembad De Kiefer
in Dedemsvaart officieel in gebruik
genomen. De luie trap is ontwik-
keld voor zwemmers die moeilijk
uit het bad kunnen komen via de
normale verticale trappetjes of de
zwembadrand. De Kiefer had al een
luie trap, maar deze was moeilijk
in en uit het water te halen. Boven-
dien voldeed de trap niet aan de
veiligheidseisen. De nieuwe trap is
ontwikkeld door Eric ten Cate uit
Dedemsvaart. Deze trap is wel vei-
lig en hij kan makkelijk in elkaar
worden geschoven wanneer hij niet
wordt gebruikt. Dedemsvaart heeft
de primeur van deze trap.

NL Doet - Hardenberg kan aan de
slag. Op diverse plekken in de ge-
meente kunnen vrijwilligers twee
dagen meedoen met de actie NL
Doet. Tijdens deze dagen gaan
werknemers uit het bedrijfsleven en
verschillende maatschappelijke or-
ganisaties ( waaronder de gemeente
Hardenberg) als vrijwilliger de han-
den uit de mouwen steken. Tot de
klussen behoren onder meer het
opknappen van het Gramsberger-
bosje en schilderen in het Stevens-
honk in Lutten.

wens nog een beetje meevallen als de signalen die Den Haag uitzendt
kloppen, namelijk dat de bezuinigingen over meerdere regeerperiodes
worden uitgesmeerd. Maar het wordt in elk geval minder, en niet meer.
Die boodschap hebben de onderhandelaars voor de ‘gemeente-regering’
duidelijk meegekregen.

De onderhandelingen in Hardenberg kennen dit jaar twee primeurs: er
wordt openbaar vergaderd, en er is een informateur aangesteld, de CDA’er
Jaap van Dijk uit Oldekerk, die onder meer gedeputeerde is geweest in
Groningen. Volgens lijsttrekker Douwe Prinsse van het Hardenberger CDA
is hiervan het voordeel, dat alle fractievoorzitters hun handen vrij hebben
en zij zich aan de onderhandelingstafel vooral met de inhoud kunnen
bezighouden. De eerste openbare vergadering wordt vrijdagmiddag ge-
houden. In eerste instantie werd gedacht dat het wel tot eind april zou
duren voordat een nieuw college van B&W gepresenteerd kon worden,
zodat het afscheid van wethouder Joost Liese uitgesteld moest worden.
De laatste berichten zijn dat het waarschijnlijk allemaal wel meevalt,
want het afscheid van Liese is toch weer op de oorspronkelijke datum
vastgesteld, zo half april.

De raadsleden kregen na de officiële installatie bloemen uit handen van de burgemeester of de raadsgriffier. © Roel Gritter

Hardenberg moet de
broekriem aantrekken

erop neer dat de gemeente op alle
terreinen soberder gaat leven (de
kaasschaafmethode), of dat de ge-
meente keuzes maakt en bepaalde
zaken niet meer uitvoert (er wordt
gesneden) of de ambities blijven
hetzelfde maar dan moeten de bur-
gers meer gaan betalen. Voor alle
scenario’s geldt dat kwetsbare groe-
pen zoveel mogelijk worden ont-
zien. Overigens is het goed denk-
baar dat er een combinatie van deze
drie scenario’s uitrolt.
De gang van zaken is nu dat het
nieuwe college van B&W in juni
voorstellen doet, dat de door de ge-
meenteraad goedgekeurde voorstel-
len na de zomervakantie worden
uitgewerkt, dat die voorstellen in
de begroting voor 2011 worden ver-
werkt en de jaren daarna voor 2012,
2013 en 2014.

HARDENBERG – Deze week gaan
1463 leerlingen van 27 basisscho-
len uit de gemeente Hardenberg de
straat op om zwerfafval in te za-
melen. Na het succes van 2009
wordt het zwerfafvalproject Natuur-
lijk Schoon voor de tweede keer

Scholieren zorgen voor
schonere leefomgeving

gehouden. Wethouder Janssen helpt
vrijdag 19 maart de leerlingen van
cnbs De Wegwijzer om het zwerf-
afval in Schuinesloot op te ruimen.
Het IVN is deze week ook present.
Vrijwilligers van deze club gaan
naar Collendoorn om daar zwerf-
afval te verzamelen. Natuurlijk
Schoon wordt afgesloten op zater-
dag 20 maart waar leerlingen van
obs De Klimop samen met de plaat-
selijke jagers op pad gaan om het
jachtgebied schoon te maken.

Hardenberg is één van de 16
ROVA-gemeenten die meedoet aan
het project Natuurlijk Schoon. Dat
betekent dat er in deze week meer
dan 13.000 scholieren en vrijwilli-
gers uit de provincies Overijssel,
Gelderland en Flevoland het zwerf-
afval gaan opruimen.

HARDENBERG - De werkgroep
Museum & Tentoonstellingen van
de historische vereniging Harden-
berg begint zaterdag 10 april het
seizoen met de wisselexpositie Ver-
zamelingen. Na een oproep hebben
diverse particuliere verzamelaars
aangeboden hun collectie ten toon
te stellen. Hieruit is een selectie ge-
maakt voor de expositie.

Verzamelingen in
de Oudheidkamer
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De zaak waar het dinsdag in de raad
om draaide was de drukte op de
Knappersveldweg, tussen Lutten en
Slagharen. Het is de belangrijkste
ontsluitingsweg voor de buurtschap
Keiendorp, maar doordat het
Attractiepark Slagharen steeds
meer uitbreidt en daarbij gebruik
maakt van deze weg, is de Knap-
persveldweg een probleem gewor-
den voor de buurt. Nu het park dan
ook plannen heeft om aan de zuid-
zijde van de weg een vakantiedorp
te bouwen, is voor de buurtbewo-
ners de maat vol. Zij hebben zich
officieel tegen de wijziging van het
bestemmingsplan verklaard en zul-
len dat net zo lang volhouden, tot
de gemeente en het Attractiepark
iets aan de problemen gaan doen

Buurt wil nieuwe weg achter Attractiepark
SLAGHAREN – De oproep van burgemeester Meulman aan het adres
van de raadsleden om vooral de boer op te gaan, is nog niet tot ieder-
een doorgedrongen. Kees Slingerland (GroenLinks) had vorige week
dinsdag tijdens de oriënterende raadsvergadering namelijk zo zijn
eigen ideeën over wanneer het druk is bij een camping, in plaats van
de situatie ter plekke in ogenschouw te nemen of te luisteren naar de
verhalen van buurtbewoners. De bewoners van Keiendorp hebben
last van het vele toeristische verkeer, maar volgens Slingerland moet
dat wel meevallen, omdat campinggasten gewoonlijk op maandag en
vrijdag komen en gaan.

of tot ze door de Raad van State
gedwongen worden hun verzet te
staken.

De Knappersveldweg is volgens de
buurt niet straks een probleem,
maar hij is dat nu al. De achteruit-
gang van het park wordt steeds va-
ker gebruikt door campinggasten,
en vrachtwagens rijden af en aan
om de restanten van de gesaneerde
vakantiehuisjes op het park op te
ruimen. “Als daar een vakantiepark
bijkomt wordt de overlast ondraag-
lijk”, vertelde buurtbewoner Wil
Jaegers, die namens Keiendorp de
bezwaren bij de gemeenteraad toe-
lichtte. “De buurt is altijd coulant
geweest, wij zijn trots op het park
en begrijpen best hoe belangrijk het

Attractiepark is voor Slagharen en
de regio, maar het kan niet zo zijn
dat deze kleine buurtschap de dupe
wordt van deze nieuwe uitbreiding.
Het zou de directie van het park sie-
ren”, vertelde Jaegers, “als ze deze
achterlijke infrastructuur in haar
uitbreidingsplannen betrekt.”
De buurt heeft wel ideeën hierover
en wil graag meepraten. “Als er een
nieuwe ontsluitingsweg voor
Keiendorp wordt aangelegd achter
het Attractiepark, en het eerste deel
van de Knappersveldweg wordt
overgedragen aan het park, dan
hebben alle partijen er baat bij”,
aldus Wil Jaegers.

Dat er tot nu toe nog geen oplos-
sing is gekomen ligt volgens
Jaegers aan beide partijen. De ge-
meente wacht op het park en het
park wacht op de gemeente. Nu is
het een publiek geheim dat het
Attractiepark al jaren geld op de
plank heeft liggen voor een betere
infrastructuur, maar omdat aanleg
en onderhoud van wegen een zaak
van de gemeente is, zet het park niet
de eerste stap, want wie het eerst
actie onderneemt zou wel eens het

meeste moeten betalen. Na de bij-
drage van Jaegers wilde de raad van
wethouder Jannes Janssen weten,
wat die met de klachten gaat doen.
Volgens Janssen wordt er nu even
pas op de plaats gemaakt met het
uitwerken van het bestemmings-
plan. “We willen eerst de verkeers-
situatie bespreken en daar een op-
lossing voor vinden, voordat we
verder gaan. En dat betekent dat we
binnenkort met alle betrokken par-
tijen om de tafel gaan zitten”, be-
loofde de wethouder.

Haven - De gemeente Hardenberg
krijgt bijna 200.000 euro van de
provincie Overijssel om de insteek-
haven op te knappen. Gedeputeerde
Staten willen het vervoer via het
Overijssels kanaal  stimuleren en
hebben daarom vorige week beslo-
ten dat Hardenberg subsidie krijgt
voor het uitdiepen van de haven en
het vernieuwen van de loswal. Het
project kost een kleine 8 ton. Het
rijk betaalt de helft, de provincie
een kwart en de gemeente Harden-
berg ook een kwart.

Brazilianen - De jeugdkampioen
van Brazilië, Gremio Porto Alegre,
komt naar Nederland. Het voetbal-
team speelt dinsdag 18 mei in
Gramsbergen. Tegenstander is een
gemeentelijke selectie, samenge-
steld uit spelers van de vijftien
voetbalverenigingen in de ge-
meente Hardenberg. Die selectie
wordt binnekort samengesteld door
Gert Heerkes (in dienst van  SC
Heerenveen en lid van SV Grams-
bergen) en Michel Jansen (hoofd
opleidingen FC Twente en voorma-
lig HHC-trainer).

Nieuwe speler – Komend seizoen
speelt bij HHC in de Hoofdklasse
de 23-jarige Renco van Eeken. De
linksbenige spits is nu nog actief
bij Oranje Nassau Groningen. Hij
heeft de jeugdopleiding van FC
Groningen en Emmen doorlopen.

Marslanden – Het Hardenberger
college heeft vorige week het be-
stemmingsplan voor de laatste twee
gebieden uit de woonwijk Mars-
landen I voor bespreking vrijgege-
ven. Het plan maakt de bouw mo-
gelijk van circa 267 woningen. De
helft van de woningen valt in goed-
kopere prijsklassen, een kwart is
starterswoning. De raad behandelt
het voorstel 13 april. Als het be-
stemmingsplan wordt vastgesteld
kan nog deze zomer met de bouw
worden begonnen.

Draaiorgelgeld - De kinderafde-
ling van het Röpcke-Zweers zieken-
huis in Hardenberg heeft dinsdag
16 maart een gift van 800 euro ont-
vangen van de familie De Wilde uit
Ommen. Jan en Minie de Wilde
zijn in het bezit van een draaior-
gel. Hiermee spelen ze muziek in
winkelstraten, maar ook bijvoor-
beeld tijdens openingen of jubilea.
Het geld dat ze hiermee verdienen
schenken ze jaarlijks aan een goed
doel. Het ziekenhuis besteedt het
geld aan spelmateriaal voor de
nieuwe afdeling in de nieuwbouw.

Gratis compost – Inwoners van de
gemeente Hardenberg en nog 11
andere gemeenten delen 27 maart
gratis compost uit. In Hardenberg
gebeurt dat in samenwerking met
vuilverwerker Rova. De
Hardenbergers kunnen zolang de
voorraad strekt maximaal 2 zakken
van 30 liter halen op het milieu-
brengstation Het Bovenveld, tussen
9.00 en 13.00 uur. De actie geldt
alleen voor particulieren.

Ballen – B&W van Hardenberg
hebben zaterdag Euregio-ballen
overhandigd aan de 15 Hardenber-
ger voetbalverenigingen. Deze ac-
tie is een initiatief van de Euregio-
raad, het Nederlands-Duitse
samenwerkingsverband van 131
gemeenten en Kreise. Het doel van
de gift is het stimuleren van grens-
overschrijdende samenwerking, bij-
voorbeeld het houden van een
‘interland’ tussen clubs uit het
Euregio-gebied.

HARDENBRG – Een ‘bottenchirurg’ moet tegenwoor-
dig een halve metaalbewerker zijn om alle menselijke
ledematen nog een beetje in het fatsoen te krijgen. Dat
kon je zaterdag zien in het Röpcke-Zweers ziekenhuis
in Hardenberg, waar bij de operatiekamer hamers, za-
gen en tangen lagen uitgestald die gebruikt worden
om heupen, enkels en knieën weer in het gelid te krij-
gen. Het ziekenhuis deed samen met de andere onder-
delen van de Saxenburg Groep mee aan de landelijke © Roel Gritter

Drukte bij Open Dag van de zorg

HARDENBERG – De opleiding
vmbo-groen van het Vechtdal Col-
lege en AOC De Groene Welle
krijgt de beschikking over een tuin-
kas aan de Meester Brasweg in
Loozen. De gemeente heeft vorige
week een bouwvergunning afgege-
ven voor een periode van 5 jaar. In
de tuinkas worden praktijklessen
gegeven. Over enkele jaren wordt
de kas verplaatst naar het nog aan
te leggen Vechtpark of naar zorg-
boerderij De Zwieseborg.

Tijdelijke tuinkas

Open Dag van de Zorg. Vele tientallen medewerkers
en vrijwilligers waren een groot deel van de dag in
touw om belangstellenden kennis te laten maken met
hun werk. Daarnaast was de Open Dag bedoeld om
nieuwe vrijwilligers en nieuwe werknemers aan te trek-
ken. Spectaculaire onderdelen van het programma
waren twee kijkoperaties, die door het publiek op af-
stand gevolgd konden worden.

HARDENBERG – De parkeer-
plaats bij sportpark De
Kruserbrink, waar nu nog een bord
staat dat hij (gratis) gebruikt mag
worden door bezoekers van het
sportpark en het LOC, krijgt een
andere functie. In de praktijk wordt
de parkeerplaats door jan en alle-
man gebruikt, onder meer door
winkelpersoneel dat op die manier
gratis de hele dag kan parkeren.
Eigenlijk was hij bedoeld voor het
Alfa-college en AOC De Groene
Welle, die 100 parkeerplaatsen bui-
ten het LOC-gebouw zouden krij-
gen. Dat gaat nu alsnog gebeuren.
Om de parkeerruimte bij het rozen-
perkje in het Kruserbrinkpark ex-
clusief te bestemmen voor de beide
scholen, zouden eigenlijk slagbo-
men geplaatst moeten worden. Dat
wordt de gemeente te duur, zodat
nu is afgesproken dat het een zone
wordt, waar alleen met een vergun-
ning geparkeerd mag worden. Om
gebruikers van het sportpark (korf-
bal en honkbal) niet in de weg te
zitten, is het parkeren na 18.00 uur
en in het weekeinde gratis.

Parkeren alleen
voor scholen

HARDENBERG - Voor het eerst in
de geschiedenis van Hardenberg
zijn de coalitieonderhandelingen in
het openbaar gevoerd. Ook nieuw
was dat dit gebeurde onder leiding
van een informateur, de voormali-
ge Groninger gedeputeerde Jaap
van Dijk. In theater de Voorvegh-
ter konden vrijdagmiddag belang-
stellenden meeluisteren en
meekijken met de onderhandelaars.
Dat waren vertegenwoordigers van
alle politieke partijen, op één na.
Liberaal Hardenberg was, zoals de
afgelopen jaren wel vaker is ge-
beurd, de grote afwezige. Raadslid
Petra Baarslag had een brief ge-
stuurd naar de informateur waarin
ze schreef dat ze geen punten voor
de onderhandelingen wilde inbren-
gen en dat ze niet bij de besprekin-
gen aanwezig wilde zijn. Een reden
hiervoor werd in de brief niet ver-
meld. De onderhandelingen wor-
den vrijdag 26 maart voortgezet,
van 14.00 tot ongeveer 17.30 uur.

Onderhandelingen voor
het eerst openbaar
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HARDENBERG - Wethouder Joost Liese neemt bin-
nenkort afscheid van de Hardenberger politiek. Om-
dat hij de afgelopen raadsperiode de cultuurwethouder
was, hebben vrijwilligers van de Kunstsuper een
afscheidsexpositie voor hem georganiseerd in de gale-
rie aan het Wilhelminaplein. De tentoonstelling, die
dinsdag 23 maart is geopend en duurt tot 15 mei, om-
vat onder meer werk van sneltekenares Louise Bramer.
Zij heeft speciaal voor Liese een aantal werken ge-
maakt. De andere exposanten in deze afscheidstentoon-
stelling zijn Igor Smirnov en Anneke Wilbrink.

De gemeente Hardenberg had bedacht dat bij deze
afscheidstentoonstelling ook wel de expositie van Kees
Verkade  zou passen. Verkade maakt het oorlogs-
monument voor Hardenberg dat 22 april wordt ont-

Afscheidstentoonstelling en
masterclass in Kunstsuper

huld. Onderdeel van de deal tussen de gemeente en
Verkade is, dat de kunstenaar een verkoopexpositie
houdt en dat 30 procent van de opbrengst naar een
goed doel gaat. Normaal gesproken krijgt de Kunst-
super 30 procent van de opbrengst van verkochte wer-
ken, maar dit keer ontvangt men geen cent. De 30 pro-
cent van de opbrengst gaat namelijk naar de ArtCrew,
de kunstzinnige bezigheidstherapie voor patiënten van
Baalderborg. Die groep had dinsdagmorgen ook al een
masterclass boetseren van Verkade gekregen. De
meeste aandacht werd vorige week dinsdag dan ook
besteed aan Verkade en de ArtCrew, terwijl de mani-
festatie oorspronkelijk bedoeld was voor Liese. Er was
daarom meer tevredenheid over het kunstzinnig ni-
veau van de expositie dan over de financiële en
promotionele waarde voor de Kunstsuper.

Kees Verkade geeft kleiles aan een lid van de ArtCrew. © Roel Gritter

HARDENBERG – “Hebben we nog wel wat te vergaderen?”, vroeg
voorzitter Jaap van Dijk zich af tijdens de beraadslagingen over het
nieuwe collegeprogramma in Hardenberg. De onderhandelingen ver-
lopen namelijk zo voorspoedig, dat het erop lijkt dat er geen vijf
overlegrondes nodig zijn, zoals vooraf was gedacht.  Binnen een mum
van tijd waren zes van de zeven partijen het eens over 7 miljoen aan
bezuinigingen in de komende vier jaren. Liberaal Hardenberg liet
net als de vorige keer verstek gaan.

De partijen waren afgelopen vrijdag voor de tweede keer te gast in theater
De Voorveghter, om in de openbaarheid de onderhandelingen te voeren.
Dankzij het voorwerk van de ambtelijke top kon het punt van de bezuini-
gingen snel worden afgehandeld. De partijen kozen voor een structurele
bezuiniging van 7 miljoen euro. De ambtenaren moeten 3 miljoen bezui-
nigen op hun werk, de lat voor de gemeentelijke ambities wordt een beetje
lager gelegd waardoor 2,1 miljoen minder wordt uitgegeven en door ver-
hoging van inkomsten kan 1,9 miljoen worden binnengehaald.
Het is de komende vier jaren niet alleen financiële kommer en kwel. De
raad kan namelijk ook 16,5 miljoen investeren. Vijf miljoen wordt opzij
gelegd zodat ook een volgende raad iets kan besteden. De overblijvende

Onderhandelingen op oor na gevild
11,5 miljoen euro gaan naar allerlei projecten die op de politieke wensen-
lijstjes staan. Alle partijen mochten een soort top-10 noemen van projec-
ten die zij graag zagen uitgevoerd, waarna voorzitter Van Dijk daar een
gemeenschappelijk lijstje van maakte. Het CDA had bij de eerste vijf al-
leen sportonderwerpen staan (nieuw veld Bergentheim, verplaatsen vel-
den De Krim, aanleg Sportboulevard Hardenberg, aanleg kunstgrasvelden
en uitbreiding sporthal de Citadel in Dedemsvaart), terwijl de andere par-
tijen ook zaken als de aanpak van oude wijken en extra onderhoud aan
wegen hoog op hun lijstje hadden staan. Door er een gemeenschappelijk
lijstje van te maken zouden de CDA-onderwerpen op de lijst zakken,
zodat bijvoorbeeld Bergentheim kon fluiten naar een extra sportveld. CDA-
onderhandelaar Prinsse was er daarom als de kippen bij om te verklaren,
dat de coalitiepartners daar nog over konden onderhandelen, zodat
Bergentheim niet alle hoop hoeft te laten varen.

Komende vrijdag wordt vanaf 13.00 uur opnieuw onderhandeld. Dan moet
eigenlijk het concept regeerakkoord klaar zijn. Verder wordt nog gespro-
ken over de brieven die lobbyclubs aan de onderhandelaars hebben ge-
steund, over het verplaatsen van de sportvelden in De Krim, over
onderwijshuisvesting en over de raadsreglementen.

Schnaps –Ter gelegenheid van het
125-jarig bestaan van de Grafschaft
Bentheim brengen de oosterburen
een jubileumdrankje op de markt:
de Grafschafter Kräuterwacholder.
Het goedje is bereid uit lokale tarwe
en jeneverbessen. Vorige week is
tijdens een officiële plechtigheid in
de dierentuin van Nordhorn de eer-
ste fles soldaat gemaakt.

LKSVDD – Het architectenbureau
LKSVDD uit Hengelo gaat 10 tot
12 woningen bouwen op de hoek
van de Acaciastraat in Grams-
bergen. De huizen die er nu nog
staan worden gesloopt. Ervoor in
de plaats komen zorgwoningen
voor senioren. De huizen worden
gebouwd in opdracht van woning-
stichting Beter Wonen, die voor het
zorggedeelte samenwerkt met de
Saxenburgh Groep. “Het wordt zo-
iets als in de Van Lyndenstraat”,
zegt directeur Gerrit Teunis van
Beter Wonen, “hoewel de vorm van
de huizen wel anders wordt. Maar
de opzet van beide projecten lijkt
op elkaar.”  De start van de bouw
is naar verwachting begin 2011.

Knutselen – In natuurcentrum De
Koppel wordt 5 april, Tweede Paas-
dag, een knutselactiviteit gehouden.
Tussen 13.00 en 16.00 uur  kun-
nen kinderen en hun ouders bin-
nenlopen om bijvoorbeeld
paasmandjes te vlechten of narcis-
sen te maken van een eierdoos. Voor
de hele kleintjes zijn er Paaskleur-
platen. Deelname is gratis.

Verkeer - Gedeputeerde Staten van
Overijssel hebben vorige week be-
sloten vijf miljoen euro beschikbaar
te stellen voor gemeentelijke pro-
jecten, die de kwaliteit van vervoer
en verkeer verhogen. Hardenberg
krijgt 150.000 euro voor de aanleg
van een fietspad langs de Anerdijk
in Gramsbergen en een ton voor
projecten die de verkeersveiligheid
moeten vergroten.

CD – De jubileum-CD die de
Gramsberger harmonie Crescendo
vorig jaar heeft opgenomen ter ge-
legenheid van het 100-jarig be-
staan, is sinds zaterdag verkrijg-
baar. Tijdens het voorjaarsfestival
heeft erelid Gerard Kwant uit han-
den van voorzitter Bernd Edelijn
het eerste exemplaar in ontvangst
mogen nemen. Op de CD staan acht
werken, waaronder het speciaal
voor het jubileum geschreven
Studiosa Omnia Vincit. Aan de CD
hebben het A-, B- en C-orkest van
de harmonie meegewerkt.

Dialectradio – Oost-Nederland
heeft sinds vorige week een radio-
zender, die zich geheel richt op de
streektaal. Niet op de kabel of in
de ether, maar via internet. Te zien
en te horen op www.allesplat.nl.  De
website, een initiatief van Omroep
Gelderland en RTV Oost, zendt 24
uur per dag streektaalmuziek uit in
streaming audio. Verder zijn onder
meer de wekelijkse columns van de
Twentse cabaretier Helligen
Hendrik en verhalen uit het luister-
boek van de Achterhoekse bakker
en caféhouder Jan Groot Zevert te-
rug te vinden op de site. Het is de
bedoeling dat in de nabije toekomst
ook opnamen uit de archieven van
Omroep Gelderland en RTV Oost
terug te luisteren zijn via de inter-
netzender. ‘Alles Plat’ richt zich op
muziek in de Nedersaksische
streektaal, die in Nederland wordt
gesproken in Groningen, Drenthe,
Overijssel, Gelderland en delen van
Friesland.

HARDENBERG – Na een
tumultueuze week, waarin HHC-
trainer Ted Verdonkschot zijn team
op scherp probeerde te zetten door
aanvoerder Gerard Kocks uit de
selectie te zetten, hebben de
Hardenbergers weer eens drie pun-
ten gehaald. In zoverre is de opzet
van Verdonkschot dus geslaagd. In
Zwolle werd zaterdag met 0-2 ge-
wonnen van Berkum door doelpun-
ten in de tweede helft van Kenny
Kroeze en Stephan Buitenhuis.

Eind oktober verloor HHC nog
thuis van Berkum, in een wedstrijd
vol agressie, overtredingen, rode
kaarten en een Zwolse assistent-
coach die na afloop ruzie zocht. Van
dit alles was zaterdag niets te mer-
ken, integendeel, je zou zelfs kun-
nen spreken van een beetje saaie
wedstrijd. Berkum liet HHC het
spel maken, omdat de Zwolse ploeg
door blessuren en schorsingen niet
bij machte was dat zelf te doen.
Toch had Berkum in de 1e helft een
voorspong moeten nemen, omdat
gelegenheidsspits Pascal Diender
een bijna niet te missen kans kreeg.
Hij miste toch, zodat HHC het heft
weer in handen kon nemen. Veel
kansen leverde dat niet op, zodat
het niet vreemd was dat de 0-1 viel
uit een standaardsituatie. Kenny
Kroeze mocht voor de 3e keer op
een mooie plek een vrije trap ne-
men. De beide eerste keren was het
opbrengst nihil, maar de derde was
wel raak. Aan het eind van de wed-
strijd profiteerde Stefan Buitenhuis
van slordig verdedigen door
Berkum. Door de overwinning is
HHC wat dichter bij plaats zes ge-
raakt, die aan het eind van de com-
petitie recht geeft op promotie-
wedstrijden.

HARDENBERG – Bedenk een
plan waarmee je lokaal ouderen en
chronisch zieken in beweging
krijgt. Die uitdaging hebben 135
organisaties uit het hele land aan-
genomen. Dertig van hen kregen op
11 maart in Stadion Galgenwaard
in Utrecht een subsidiecheque uit-
gereikt van de bekende presen-
tatrice Caroline Tensen, om hun
droom werkelijkheid te laten wor-
den. Daaronder de polikliniek
reumatologie van het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg,
die een bedrag van 9.000 euro
kreeg. Met het geld wordt in
Hardenberg een beweegaanbod
voor mensen met reuma opgezet.

Ziekenhuis valt
in de prijzen

Paardenmiddel
helpt HHC
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Bedrijfstheater - Overijssel opent
in april het culturele zomerseizoen
met de bijzondere voorstelling
Eloge du Poil. Compagnie BAL uit
Frankrijk laat in dit stuk onder
meer een vrouw met een baard op-
draven. De voorstelling wordt op
ongebruikelijke plekken gespeeld,
onder meer op 22 en 23 april in het
pand van Obo banden op het indus-
trieterrein Broeklanden in Harden-
berg. Doordat het gezelschap alle
spullen zelf meeneemt, inclusief
een tribune voor 200 personen, is
het mogelijk van de gebruikelijke
culturele locaties af te wijken. In
de voorstelling wordt een beetje
Frans gesproken, de vertaling
wordt simultaan geprojecteerd.

Asfalt - De Witte de Withstraat in
Hardenberg was tijdens het
paasweekend even open voor het
verkeer, maar 8 en 9 april wordt
deze weg in het centrum weer af-
gesloten voor het verkeer, omdat er
een nieuwe asfaltlaag wordt aange-
bracht. Daarna komt de belijning
aan bod en worden bomen, licht-
masten en borden geplaatst.

Praam – In Slagharen is maandag
29 maart begonnen met de bouw
van de nieuwe Praam aan de Dr.
Willemslaan. De start is op symbo-
lische en feestelijke wijze gevierd.
Zo hebben directeur Gerrit Teunis
en wethouder Douwe Prinsse sa-
men met betrokken partijen als de
Bibliotheek, Carinova, Peuter-
speelzaal de Rollebol, ProKind
Kinderopvang, de Saxenburgh
Groep en Stichting De Stuw een
eerste symbolische paal geslagen.

Viaduct - Rijkswaterstaat legt een
nieuwe autoweg aan tussen Witte
Paal (kruising N34/N36) en de N48
(Ommerkanaal Oost). Als onder-
deel hiervan wordt vanaf vrijdag 9
april het nieuwe viaduct ter hoogte
van het Zwarte Pad geopend voor
het verkeer. Een paar weken later,
uiterlijk vrijdag 7 mei, volgt de
opening van het nieuwe viaduct aan
de Schapendijk.

Nieuwbouw - Wethouder Jannes
Janssen geeft donderdag 8 april
rond 11.00 uur het officiële start-
sein voor de bouw van de meest
duurzame gemeentewerf van Ne-
derland. Hij doet dat door het eer-
ste spant te zetten op de bouwlocatie
aan de Kruiwiel op bedrijvenpark
Haardijk. De werf wordt het onder-
komen voor de afdeling Beheer
Openbare Ruimte. Deze afdeling is
verantwoordelijk voor het beheer en
onderhoud van wegen, groen en
openbare eigendommen in de ge-
meente. De gemeentewerf wordt
eind 2010 opgeleverd.

Steenuilen - De werkgroep Steen-
uilen van het IVN heeft in de voor-
malige gemeenten Hardenberg en
Gramsbergen in de loop der jaren
ruim 150 nestkasten geplaatst voor
deze vogelsoort. Omdat de eerste
eilegging van de steenuilen eind
april plaatsvindt organiseert de
werkgroep vooraf twee bijeenkom-
sten in natuurcentrum De Koppel
in Hardenberg. Donderdag 8 april
worden vanaf 20.00 uur de regio’s
opnieuw ingedeel. Nieuwe vrijwil-
ligers kunnen zich dan nog aanmel-
den. Zij zullen zoveel mogelijk bij
de controles worden betrokken.
Woensdag 14 april, aanvang 20.00
uur, komt Henk van der Aa uit Hoge
Hexel in De Koppel een avond ver-
zorgen over uilen in het algemeen
en steenuilen in het bijzonder.

Wie alleen zijn informatie haalt uit
het live-verslag van de raads-
vergadering, mist nogal wat. Die
ziet niet de emotie van de bewoners
van de Parkweg tijdens hun
inspreekbeurt of nadat het raadsbe-
sluit is genomen. Krijgen we zigeu-
ners op de camperplaats? Als er een
toiletgebouw komt, wordt hij dan
volgeklad met graffiti? Of als er
geen toiletgebouw komt, kiepert
men dan het chemisch toilet leeg
in de sloten rond het park?
Niet alleen de buurtbewoners had-

Geen roekenloze camperplaatsen
HARDENBERG – Hoe voorkom je dat plekken die voor campers zijn
bedoeld door anderen worden ingenomen? En hoeven bezitters van
campers niet te betalen voor een parkeerplaats bij het
Kruserbrinkpark in Hardenberg, en de buurtbewoners wel? Trou-
wens, hoe zorg je ervoor dat campereigenaars geen rommeltje maken
van het park? Vragen van de bewoners van de flats aan de Parkweg
in Hardenberg, die bang zijn dat hun buurtparkje zal verloederen.
Terwijl de gemeente, het waterschap en woningstichting Beter Wo-
nen nu juist flink wat geld uittrekken om het park op te knappen. Het
onderwerp gaf vorige week dinsdag heel wat stof tot praten tijdens de
raadsvergadering.

BRUCHT - Menvereniging Het Gareel uit Ommen heeft zaterdag een ploegwedstrijd gehouden op het land van
Gerrit Beniers aan de Kanaalweg-west in Brucht. Naast deelnemers van Het Gareel waren leden van de vereni-
gingen Harp en de Sallandmenners en een enkele individuele deelnemer actief.  De jury lette bij het jureren
onder meer op het in- en uitzetten van de ploeg, de aansluiting van de voren en of de voren wel recht waren.

Ouderwets ploegen in Brucht

© Roel Gritter

HARDENBERG - Aanstaande vrij-
dag worden de wethouders van de
gemeente Hardenberg gepresen-
teerd, zo is de bedoeling. ‘s Mid-
dags gaan de zes politieke partijen
die hebben meegepraat over het re-
geerakkoord de laatste ronde in.
Net als de afgelopen drie vrijdagen
komen ze bijeen in theater De
Voorveghter, om onder leiding van
voorzitter Jaap Dijkstra de politieke
toekomst van Hardenberg te bespre-
ken. Nadat afgelopen vrijdag het
collegeprogramma definitief is
vastgesteld heeft het CDA, als
grootste partij, zich in het
paasweekeinde beraden over de for-
matie van een gemeenteregering.
Naar verwachting zullen het CDA,
de ChristenUnie en de PvdA op-
nieuw een coalitie vormen. Be-
oogde wethouders zijn Douwe

Over enkele dagen presentatie
nieuwe gemeenteregering

Prinsse (CDA), Jannes Janssen
(ChristenUnie) en René de Vent
(PvdA). De portefeuilleverdeling
kan nog wel verrassingen opleve-
ren, omdat mogelijk rekening
wordt gehouden met het vertrek van
burgemeester Bert Meulman over
niet al te lange tijd.

Het VVD staat volgens fractievoor-
zitter Albert Schipper achter het
regeerakkoord en zal dat ook on-
dertekenen, maar de partij zal niet
aan het college kunnen deelnemen.
De liberale partij heeft zichzelf bui-
ten het college geplaatst door een
eerdere opmerking van Schipper,
dat anderen zich misschien druk
maken over solidariteit, maar dat
dit begrip niet past bij een liberale
samenleving. GroenLinks is het
ook in grote lijnen eens met de in-

houd van het collegeprogramma,
maar op onderdelen staan er zoveel
zaken in waar de partij anders over
denkt dan CDA, PvdA, CU en
VVD, dat deze partij geen handte-
kening zet, vertelde het nieuwe GL-
raadslid Sonja Rasenberg. OpKoers
liet bij monde van Annie Kelder
weten dat die partij het akkoord ook
niet ondertekent, om dezelfde re-
den als die van GroenLinks. “Bo-
vendien werd vrijdagmiddag dui-
delijk dat het CDA wel even zal
bepalen wie straks mag meepraten
over een coalitie. Door de stelling-
name van deze partij bedanken wij
voor de eer. Wij houden liever de
handen helemaal vrij om oppositie
te kunnen voeren.” Liberaal
Hardenberg wilde niet meepraten
en kan het akkoord dus ook niet
ondertekenen.

den problemen met de aanleg van
de camperplaats, ook enkele poli-
tieke partijen zagen de komst van
de kampeerwagens niet zitten.
Campers zorgen voor lawaai
(VVD), de roekenkolonie is te las-
tig voor de eigenaars van de
campers (GroenLinks, OpKoers) en
het park wordt te klein voor de
buurtbewoners (CU). Voor Klaas
Mulder van de ChristenUnie vol-
doende reden om samen met
GroenLinks een amendement in te
dienen: het parkplan is prima, maar

haal het onderdeel camperplaatsen
eruit. Miny Lohuis (CDA) was
daarentegen een warm voorstander
van het plan, hoewel ze helemaal
niet van campers hield. “We wil-
len het seizoen verbreden, het toe-
risme promoten en dan is zo’n
plekje voor 5 campers dicht bij het
centrum een goed idee.” Wethou-
der Janssen was het uiteraard met
Lohuis eens. “We kunnen met deze
eerste camperplaatsen ervaring op-
doen. Het kost maar een klein stukje
park en voor de buurt komt er straks
een groot uitloopgebied bij, name-
lijk het Vechtpark. Het college ont-
raadt dan ook het amendement”,
reageerde Janssen. Tijdens de
hierop volgende stemming werd het
amendement met 16 (CDA en
PvdA) tegen 14 stemmen verwor-
pen. Vervolgens werd het voorstel
aangenomen met alleen de stem-
men van de VVD’ers tegen.
De andere partijen die tegen de
komst van de campers waren maak-

ten daarna weer de traditionele fout
door vóór het voorstel te stemmen,
maar met de aantekening dat ze te-
gen de komst van de campers wa-
ren. Juridisch zinloos, en ook voor
de verslaglegging nutteloos, omdat
ze hun bezwaren al tijdens de stem-
ming over het amendement kenbaar
hadden gemaakt. Burgemeester
Meulman liet ze maar in de waan
en constateerde dat het voorstel
over de herinrichting van het
Kruserbrinkpark met 27 tegen 3
stemmen was aangenomen.

BRUCHT - Varkenshandel Dijk in
Brucht is sinds vorige week eige-
naar van varkenshandel Cowetra in
Burgum en Buinerveen. Dat bedrijf
was vooral actief in de drie noor-
delijke provincies. Wegens het ge-
brek aan opvolging hebben de twee
eigenaren van Cowetra gezocht
naar een partij die de activiteiten
van hun bedrijf kon overnemen.
Voor varkenshandel Dijk betekent
het dat de omzet met 20 tot 25 pro-
cent zal toenemen.

Dijk neemt Cowetra over

HARDENBERG – Jeroen Spoor, in
de vorige raadsperiode plaatsver-
vangend raadslid van de OPV in
Hardenberg en overgestapt naar
Liberaal Hardenberg omdat hij
meende daar kans te maken op een
raadszetel, is helemaal buiten
beeld. Liberaal Hardenberg kreeg
maar één zetel en de meerderheid
van de nieuwe gemeenteraad wil
niet langer dat ‘éénpitters’ een
plaatsvervanger naar de oriënte-
rende raadsvergadering kunnen
sturen. Hierdoor kan Spoor niet als
plaatsvervanger van Petra Baarslag
optreden, en  dus is Liberaal
Hardenberg bij de helft van alle
vergaderingen niet vertegenwoor-
digd.

Het CDA, de PvdA en de VVD
waren tegen verlenging van de be-
staande constructie. Dat was inge-
geven door de ervaringen van de
afgelopen jaren, zeiden CDA en
PvdA, om daar snel aan toe te voe-
gen dat het ook wel om principiële
redenen was. De andere partijen –
ChristenUnie, GroenLinks en
OpKoers – waren voor, hoewel
Mettina Grimmerink van de CU
zich nog wel liet ontvallen dat die
vervangers zich wel bescheiden
zouden moeten opstellen. Liberaal
Hardenberg wil niet aanwezig zijn
bij de collegeonderhandelingen en
kon dus niet laten horen, waarom
de situatie van de afgelopen periode
gehandhaafd moest blijven.

Raad stopt met
plaatsvervangers

TWENTE - De kerken lopen leeg,
maar de kapellen vol. Dat is het
beeld dat geschetst wordt door
Twente, toen en nu van uitgeverij
Waanders. Vorige week is boekje
nummer 7 in deze serie gepresen-
teerd, met als titel In kerk en kloos-
ter. Daarin is een hoofdstuk opge-
nomen over de Mariakapel in
Borne, een ruim 50 jaar oude ka-
pel met een bijzonderheid aan het
begin van het toegangspad: de pi-
laren die daar staan zijn restanten
van het verdwenen klooster van
Sibculo. Andere hoofdstukken gaan
onder meer over het Stift in
Weerselo, de Schildkerk in Rijssen,
de synagoge van Enschede, de
Plechelmusbasiliek in Oldenzaal en
de meer dan levensgrote standbeel-
den van de priesters Alphons Ariëns
en Herman Schaepman.

Kloosters en kerken



Woensdag 14 april 2010

Kortweg

redactie@sallander.nl

De medewerkers van de buiten-
dienst zijn volgens Janssen ”de
ambassadeurs van de gemeente. De
burgers zien hen het meest. Bij het
onderhoud van groen of wegen, bij
het verzorgen van begraafplaatsen
en sportparken of bij het strooien
van zout tijdens de winter. Een ef-
ficiënte club medewerkers die kwa-

HARDENBERG – Zoals ver-
wacht heeft de gemeente Harden-
berg vrijdag een college van
B&W gekregen. Er moeten nog
enkele formaliteiten worden ver-
vuld (de PvdA-leden moeten offi-
cieel akkoord gaan), maar eigen-
lijk staat niets de installatie van
het nieuwe gemeentebestuur op
dinsdag 20 april in de weg.

Als er onderweg geen brokken wor-
den gemaakt wordt Hardenberg de
komende vier jaar bestuurd door
burgemeester Bert Meulman (fi-
nanciën, economie) en de wethou-
ders Douwe Prinsse (CDA, ruim-
telijke ordening, volkshuisvesting,
sport), Jannes Janssen (CU, open-
bare werken, natuur, milieu, onder-
wijs) en nieuwkomer René de Vent
(PvdA, werk en inkomen, toerisme
en recreatie, cultuur).

Vorige week werden op deze plek
de namen van de wethouders al
genoemd en de verwachting werd
uitgesproken, dat de verdeling van

Meest duurzame gemeentewerf
wordt in Hardenberg gebouwd

HARDENBERG – De meer dan 100 medewerkers van de gemeente-
lijke buitendienst zitten vanaf volgend jaar in een nieuwe gemeente-
werf. Wethouder Jannes Janssen heeft donderdag 8 april op bedrijven-
terrein de Haardijk de officiële starthandeling van de bouw verricht:
het plaatsen van een enorme houten spant. De werf moet bij oplevering
de meest duurzame gemeentewerf van Nederland zijn.

litatief goed werk leveren.” Hij il-
lustreerde dat met het voorbeeld
over het groenonderhoud van
bedrijventerrein De Haardijk. “Via
een heuse inschrijving, dus via con-
currentie met andere bedrijven,
heeft de buitendienst het groen-
onderhoud op de Haardijk binnen-
gehaald. Deze gemeentelijke dienst

kan dus de concurrentie met het be-
drijfsleven aan”, meende Janssen.
De nieuwe gemeentewerf vervangt
straks minstens negen onderko-
mens van waaruit nu nog wordt
gewerkt. Omdat de buitendienst een
paar jaar geleden is begonnen met
bedrijfsmatiger werken, is er zoveel
geld bespaard, dat de werf groten-
deels met zelf verdiend geld is be-
taald.
Bij oplevering moet het de duur-
zaamste werf van Nederland zijn:
CO2 neutraal en zoveel mogelijk
cradle-to-cradle gebouwd. Dat
laatste wil zeggen dat de gebruikte
materialen na hun leven in het ene

© Roel GritterWethouder Jannes Janssen startte de bouw van de gemeentewerf aan de Haardijk met het plaatsen van een spant.

product, nuttig kunnen worden in-
gezet in een ander product, zonder
kwaliteitsverlies. Om dat te berei-
ken krijgt de werf 2000 m2 aan
zonnepanelen, zodat de werf voor
minstens de helft van de eigen
energiebehoefte zorgt. Verder wordt
er een warmtepomp gebruikt, voor
het bewaren van warmte in de bo-
dem tot die warme in koude tijden
nodig is. en een zonneboiler, LED-
verlichting, een sedumdak en op-
vang van regenwater, dat gebruikt
gaat worden door de veegwagens,
bij het wassen van het gemeente-
lijk wagenpark en voor het strooien
van nat zout.

Tweede CDA-wethouder op de plank
de portefeuilles geen verrassingen
zou opleveren. Dat bleek vrijdag
ook het geval. De enige verrassing
had kunnen komen als de porte-
feuilles van burgemeester Meulman
herverdeeld zouden worden, maar
dat is niet gebeurd. Wel kan een
herbezinning komen als de burge-
meester over zo’n anderhalf jaar
vertrekt, zo zijn de coalitiepartijen
overeengekomen. Dan kan zelfs
een 4e wethouder worden benoemd.
Mocht dat werkelijkheid worden
dan wordt het een CDA-er. Voor
deze post is naar verluidt fractie-
voorzitter Henk Meulink in de
markt.

De oppositie wordt de komende
raadsperiode gevormd door
GroenLinks, OpKoers en Liberaal
Hardenberg. Zij hebben het regeer-
akkoord niet ondertekend, zodat ze
de handen vrij houden om opposi-
tie te voeren, laten GroenLinks en
OpKoers in een persbericht weten.
Omdat beide partijen een zetel
winst hebben behaald zal de coali-

tie hen nog meer dan voorheen se-
rieus moeten nemen, vertelde
Annie Kelder van OpKoers.
De vreemde eend in de bijt is de
komende periode de VVD. Deze
partij levert geen wethouder, zit dus
niet in de gemeenteregering, maar
heeft de handen niet meer vrij om
oppositie te voeren. Als enige niet-
coalitiepartij heeft de VVD name-
lijk het regeerakkoord wel onder-
tekend. “De Tweede Kamer kan nog
iets van ons leren”, vertelde VVD-
fractievoorzitter Albert Schipper
twee weken geleden. Of de lande-
lijke VVD dit ook de juiste manier
van politiek bedrijven vindt mag
echter sterk worden betwijfeld.
Na vier weken in het openbaar on-
derhandelen, onder deskundig
voorzitterschap van informateur
Jaap van Dijk, kan de voorlopige
conclusie worden getrokken dat het
Hardenbergse poldermodel waar-
schijnlijk weer vier jaar relatief saai
raadswerk oplevert, maar dat de
inwoners er niet slechter van zul-
len worden.

Borden - CDA-raadslid Henk
Steenbergen ergert zich aan de
verkiezingsborden. Die zijn blijven
staan na de verkiezingen voor de
gemeenteraad, in afwachting van
de verkiezingen voor leden van de
Tweede Kamer. De affiches zijn
half verscheurd of hangen nog in
flarden aan een paar millimeter
lijm en dat geeft volgens Steen-
bergen een rommelige aanblik. De
gemeente heeft een voorbeeld-
functie bij het schoonhouden van
de openbare ruimte, schrijft hij,
maar ze laat dat niet zien. Eigen-
lijk wil Steenbergen van tweeën
een: of de borden weghalen, of - als
dat te duur is – de borden schoon-
maken.

Schrijfster - Suzanna Jansen,
schrijfster van de bestseller Het
Pauperparadijs over het dwang-
gesticht Veenhuizen, komt 25 april
naar onze regio. Zij geeft een le-
zing in de Veldzichthoeve bij de
Ommerschans in Balkbrug. De
middag bestaat, naast de lezing,
onder meer uit een wandeling door
de Ommerschans, een informatie-
markt en oud film- en fotomateriaal
van het gebied. Er is live muziek
en de catering wordt verzorgd door
de kliniek Veldzicht, de verre op-
volger van de strafkolonie
Ommerschans. De lezing start om
14.00 uur, er is inloop vanaf 13.00
uur. Kaarten zijn o.a. te koop bij de
bibliotheek in Hardenberg.

Muzikale reis – De harmonie
Kunst Na Arbeid Hardenberg
maakt zaterdag 24 april een muzi-
kale wereldreis. Dat gebeurt tijdens
een gratis toegankelijk concert
vanaf 20.00 uur in het LOC aan de
Sportlaan in Hardenberg. Onder-
deel van het concert is een optre-
den van slagwerkleerling Jan Simon
Prins, die de marimba bespeelt in het
kader van zijn D-examen.

N34 - Rijkswaterstaat en de ge-
meente Ommen houden maandag
19 april een informatieavond over
de herinrichting van de N34 tus-
sen Ommen en de Witte Paal. Dat
gebeurt in restaurant de Hongerige
Wolf in Stegeren. Inloop vanaf
19.30 uur, start programma 20.00,
einde 22.00 uur.

Jazz - De Jazzclub Hardenberg
sluit zondag 18 april het seizoen af
met een optreden van de Hengelose
Laura Band. Swingende instru-
mentale nummers worden afgewis-
seld met jazzclassics, blues en
ballads, gezongen door Tonny
Nijland. De matinee vindt plaats in
de foyer van theater De Voor-
veghter, van 16.00 tot 18.00 uur.

Beste Boek – Het beste boek van
Overijssel komt uit de gemeente
Hardenberg. Donderdag 8 april
werd Het boek van Rheeze en
Diffelen uitgeroepen tot Overijssels
Boek van het Jaar. Dat gebeurde in
het Historisch Centrum Overijssel
in Zwolle. Het boek is gemaakt door
inwoners van Rheeze en Diffelen
en gaat over de geschiedenis van
de twee buurtschappen. De jury,
bestaande uit historici en journalis-
ten, beloonde de makers met een
oorkonde en een geldbedrag van
duizend euro. Ook de originaliteit-
prijs kwam indirect in de gemeente
Hardenberg terecht. De prijs is ge-
wonnen door redacteur
Kemperman met het boek
Thesaurus van Gramsbergen, dat
een 17e-eeuwse blik geeft in de
praktijk van een plattelandsarts.

HARDENBERG – De sport-
afdeling van de gemeente Harden-
berg neemt alvast een voorschot op
de komende bezuinigingen. De
Walk of Fame, het tegelpad langs
de Vecht in Hardenberg-centrum,
met namen van min of meer be-
roemde sporters, wordt vrijdag 16
april uitgebreid met tegels die na-
men van twee sporters dragen.
De gouden waterpolosters van
Peking Rianne Guichelaar en
Marieke van den Ham krijgen sa-
men een tegel. Ook de tweede te-
gel wordt gedeeld. Deze is voor de
schaatser Wouter Olde Heuvel (in
2009 3e op het EK) en zijn broer
Remco (in 2003 1e op het WK ju-
nioren). Verder wordt een tegel ont-
huld die al onthuld is. De vroegere
atlete Olga Commandeur – nu be-
kend van gymoefeningen op tv voor
ouderen - kreeg in 2008 een tegel.
Zij kon de tegel toen niet zelf ont-
hullen, maar liet dat over aan haar
collega Ger Albers van Schelde
Sports. De Walk of Fame is een eer-
betoon aan topsporters, in 2007
aangelegd door de gemeente en
atletiekvereniging Spurt ’88.

Nieuwe sporttegels
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Prijs – In de raadzaal van het ge-
meentehuis in Hardenberg worden
vrijdag 23 april de winnaars be-
kendgemaakt van de Frits de
Zwerverprijzen 2010. Voor deze
tiende prijsuitreiking is als gast-
spreker uitgenodigd schrijver en
oud-politicus Jan Terlouw. Hij
houdt een toespraak houdt met de
titel Het hart van de taal. Jury-
voorzitter Jan Slomp leest het jury-
rapport voor, waarna burgemeester
Bert Meulman de prijzen uitreikt
aan de winnaars. Het programma
wordt muzikaal opgeluisterd door
het koperensemble van muziek-
vereniging Jubal uit Dedemsvaart.
Vorig jaar kon de jury een keus
maken uit 14 inzendingen. Dit jaar
hebben 35 schrijvers tussen 14 en
18 jaar een essay ingestuurd.

Lezen – Tien scholieren van de
groepen 7 en 8 van Overijsselse
basisscholen strijden vandaag,
woensdag 21 april, om de titel Pro-
vinciale Voorleeskampioen 2010.
Dat gebeurt in het ZiNiN theater
in Nijverdal. Deelnemers zijn on-
der meer Elly Dollenkamp van
CNBS de Wegwijzer uit Schuine-
sloot en Quin Kievit van de CBS
de Wiekslag uit Bruchterveld. De
winnaar van de provinciale finale
krijgt naast een oorkonde en enkele
prijzen een uitnodiging voor de lan-
delijke finale op 19 mei in Utrecht.

Omleiding - Rijkswaterstaat voert
maandag 26 april en dinsdag 27
april van 20.00 tot 06.00 uur
asfalteringswerkzaamheden uit aan
de N34 bij Ommen. Op beide nach-
ten is de N34 tussen de aansluiting
N48 en de Danteweg in Ommen
afgesloten voor doorgaand verkeer
in beide richtingen. Weggebruikers
moeten rekening houden met
omleidingen en een langere reistijd
van ongeveer tien minuten. Rijks-
waterstaat sluit zowel de hoofd-
rijbaan als de parallelwegen af.

N36 – De verlengde N36, een 9 ki-
lometer lange weg van de Witte
Paal om Ommen heen, wordt eind
juni/begin juli opengesteld voor het
verkeer. Dankzij vier viaducten en
een tunnel kan het verkeer vanuit
diverse richtingen straks
ongelijkvloers de N36 kruisen. Zo
neemt de verlengde N36 de functie
over van de N34, die wordt inge-
richt als erftoegangsweg.

Monument – Op de rotonde
Europaweg – Bruchterweg wordt
donderdag 22 april, 65 jaar na de
bevrijding, het oorlogsmonument
onthuld dat de kunstenaar Kees
Verkade voor Hardenberg heeft ge-
maakt. Verlies, verdriet, verzet en
vrijheid zijn de thema’s die centraal
staan in het monument. Nadat het
nieuwe gemeentehuis klaar is krijgt
het monument een definitieve plek
in het nieuwe stadspark. Op de sok-
kel van dit monument is ruimte
gereserveerd voor de bronzen
plaquette, die eerder bevestigd was
aan de carillontoren bij het gemeen-
tehuis.

Natuur - Natuurgids Wiebe Tolman
houdt donderdag 22 april van 20.00
tot ongeveer 22.00 uur een lezing
in natuurcentrum De Koppel. De
lezing wordt begeleid door dia’s
over natuurgebieden rond Harden-
berg. Eerst neemt hij de bezoekers
mee naar het dorpje Rheeze, waar-
bij het ontstaan van de brinkdorpen
aan de orde komt. Na de pauze
brengt Tolman een programma over
de Engbertsdijksvenen

De lokale politieke partij OpKoers,
altijd al tegenstander van de ro-
buuste verbindingszone, heeft in
een brief aan B&W gevraagd,
waarom de gemeente zich niet net
zo terughoudend heeft opgesteld als
het Rijk en de provincie. “Wat was
de reden dat voor de troepen uit
moest worden gelopen?”zo vraagt
fractievoorzitter Annie Kelder zich
af. De partij vraagt echter naar de

HARDENBERG - Schaatser Wou-
ter Olde Heuvel was vrijdag 16 april
niet aanwezig bij de onthulling van
zijn tegel op de Walk of Fame in
Hardenberg. Hij kon niet naar Ne-
derland komen vanwege de
IJslandse vulkaanas. Zijn broer
Remco was er wel, omdat hij een
tegel deelt met zijn broer. Ook de
waterpolospeelsters Rianne
Guichelaar en Marieke van den
Ham moesten een tegel delen. Ver-
der werd een oude tegel opnieuw
onthuld. Olga Commandeur mocht
haar tegel uit 2008 nu zelf aan de
wandelaars over de Vecht-
promenade laten zien.

Provincie wil pas op de plaats
met robuuste verbindingszone

Gemeente dreigt provincie met juridische stappen

HARDENBERG – De provincie Overijssel lijkt niet meer van
plan te zijn geld uit te trekken om de robuuste verbindingszones
aan te leggen. Dat zijn stukken groen die natuurgebieden verbin-
den. De rijksoverheid wil deze zones graag, de provincie zou het
geld voorschieten en de gemeente Hardenberg wilde het voor-
touw nemen om de regie in eigen handen te houden. Maar kort
geleden hebben Gedeputeerde Staten aangegeven, dat ze niet meer
van plan te zijn het geld voor te schieten dat nodig is om grond
aan te kopen of boerenbedrijven te verplaatsen.

bekende weg, omdat over de aan-
leg van de zone en bijbehorende
zaken sinds 2008 vaak is vergaderd.
En sinds de raadsvergadering van
27 september 2009 ligt er zelfs een
officieel besluit van de gemeente-
raad, waarin is vastgesteld waar de
robuuste verbindingszone moet ko-
men te liggen. Al die maanden is
diverse keren aangegeven waarom
de gemeente zelf de regie wil voe-

ren en hoe het overleg met de pro-
vincie heeft plaatsgevonden, maar
OpKoers doet nu alsof haar neus
bloedt en wil opnieuw weten
waarom Hardenberg heeft gehan-
deld zoals ze heeft gehandeld.
“Het uitstel lijdt tot veel geestelijk
leed, tot spanningen in de gezin-
nen en kan tot verstrekkende finan-
ciële en sociale gevolgen leiden”,
beweert OpKoers. De partij vraagt
zich af of de gemeente de miljoe-
nen niet even op tafel kan leggen,
nu de provincie pas op de plaats
maakt.

De gemeente Hardenberg heeft on-
dertussen de provincie de wacht
aangezegd. Samen met het water-
schap Velt en Vecht is een pittige
reactie gestuurd aan de provincie,
waarin zelfs met juridische stappen

wordt gedreigd. Ambtenaren van de
gemeente en de provincie hebben
steeds samen opgewerkt en gede-
puteerde Piet Jansen heeft eind
2009 nog gezegd dat GS de pro-
vinciale staten zullen adviseren de
plannen van Hardenberg te steu-
nen, ook financieel. Dat hij nu zijn
beloftes niet nakomt noemt de ge-
meente Hardenberg ‘onaanvaard-
baar’. Bovendien zorgt het gedrag
van GS er niet voor, dat de mensen
de overheid betrouwbaar vinden,
schrijft de gemeente.
Daarnaast is het proces volgens
B&W van Hardenberg te ver gevor-
derd om nu nog van koers te ver-
anderen.  “Er zijn toezeggingen
gedaan en die moet je gestand doen,
wil je geloofwaardig blijven.” Pro-
vinciale Staten vergaderen 21 april
over de plannen.

Twee nieuwe
tegels voor
Walk of Fame

HARDENBERG – De gemeente
Hardenberg krijgt op internetflora
en ‘op straat’ nogal wat kritiek,
omdat de lokale overheid als enige
boseigenaar toestaat dat honden
mogen loslopen. “Eigenzinnig en
ondoordacht”, zijn nog de aardig-
ste kwalificaties. Het draait om het
verzoek van IVN-voorman Wiebe
Tolman, om het Gemeentebos voor

een deel op slot te zetten voor los-
lopende honden.
In het verleden waren overal
verbodsbordjes te zien, maar die
zijn langzamerhand vergaan en
gesloopt. “Plaats de borden op-
nieuw aan de noordkant, maar wijs
het bos ten zuiden van de Bosweg
aan als hondenuitlaatbos. Het is
geen kwetsbaar gebied, er is vrij-

wel geen wild en wandelaars ko-
men er zelden. Doe zoals de andere
bosbezitters in deze gemeente. Met
name Staatsbosbeheer en Land-
schap Overijssel hebben duidelijk
aangegeven dat honden niet mogen
loslopen”, schrijft Tolman.

De gemeente wil hem echter niet
tegemoet komen. Het huidige be-
leid kent alleen regels voor het aan-
lijnen van honden binnen de be-
bouwde kom. In het Gemeentebos

mogen de dieren vrij rondlopen, als
de hond zich maar voldoende in
iemands macht bevindt. Verande-
ring van beleid staat niet op de ge-
meentelijke agenda. De enige uit-
zondering kan gemaakt worden
voor het bos rond een heideveldje
in het Gemeentebos. Als uit onder-
zoek blijkt dat dit gebied extra be-
scherming nodig heeft, zo antwoor-
den B&W op Tolmans brief, dan zal
de gemeente er over denken
verbodsborden te plaatsen.

Gemeentebos vrijplaats voor honden

Remco Olde Heuvel onthult de tegel voor hem en zijn broer Wouter op de Walk of Fame. © Roel Gritter

Vier inschrijvers
op Vechtdallijnen
HARDENBERG - Vier vervoerders
hebben een offerte ingediend voor
de Vechtdallijnen, de trein-
verbindingen Zwolle-Emmen en
Almelo-Mariënberg. Arriva,
Syntus, Veolia en nieuwkomer
Pollarisrail  horen binnenkort wie
vanaf december 2012 de noorde-
lijke lijn en een jaar later de ooste-
lijke lijn in beheer krijgt. De con-
cessie wordt voor 15 jaar verleend.
De huidige vervoerders NS en
Connexxion hebben niet ingeschre-
ven. In de aanbesteding zit onder
meer verwerkt dat op de lijn naar
Emmen nieuwe treinstellen worden
ingezet. Verder wordt gewerkt aan
het laten rijden van meer treinen
in de spits en het doortrekken van
de treindienst Almelo - Mariënberg
naar Hardenberg.
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Sportuitdaging
over de grens
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VVD-fractie is onvoorspelbaar
HARDENBERG - De raad van Hardenberg lijkt een vriendenclub, die eensgezind de problemen van de
gemeente de komende vier jaar gaat oplossen. Maar in werkelijkheid is het een club met een teveel aan
kinderachtige haantjes, waarvan sommigen erg onvoorspelbaar en een enkele keer zelfs onbetrouwbaar
zijn. De ster van dit gezelschap toonde zich dinsdag 20 april  VVD-fractievoorzitter Albert Schipper.
Eerst speelde hij verbaal het spel ‘Aap wat heb je mooie jongen’, door de loftrompet te steken over het
collegeprogramma, waaraan de VVD zo mooi met anderen had gewerkt, een programma dat volgens
Schipper nogal wat VVD-ideeën telde. “De komende vier jaren worden zwaar, maar wij zijn bereid de
schouders eronder te zetten”, beloofde hij. Twee weken geleden beloofde hij ook het collegeprogramma te
ondertekenen, toen hem daar naar werd gevraagd. Maar dinsdag, tijdens de raadsvergadering, kwam hij
op die belofte terug. “We zullen het programma wel onderschrijven, maar niet ondertekenen”, vertelde
Schipper tot schrik van enkele andere partijen.

Een grote raadsmeerderheid onder-
schreef en ondertekende het pro-
gramma wel, op Liberaal Harden-
berg en OpKoers na. GroenLinks
vertelde twee weken geleden dat het
programma niet zou worden onder-
tekend, maar nu onthield de fractie
zich van stemming. Op instigatie
van CDA-fractievoorzitter Henk
Meulink verlieten de Groen-
Linksers vervolgens de raadszaal,
zodat ze niet hoefden te stemmen.
Waren ze gebleven dan had dat vol-
gens Artikel 32 van de gemeente-
wet wel gemoeten, omdat elk aan-
wezig lid verplicht is zijn stem voor
of tegen uit te brengen.
De komische verdwijntruc van
GroenLinks werd even later in ab-
surditeit toch nog overtroffen door
Albert Schipper. Hij was blij met
het collegeprogramma, vertelde hij,
maar niet met de samenstelling van
het college. Wethouder Jannes Jans-
sen was in zijn ogen niet zo’n sterke

wethouder, het college was niet sa-
mengesteld volgens de wens van de
kiezer omdat de PvdA als verliezer
toch weer een wethouder mocht le-
veren en die kersverse PvdA-wet-
houder René de Vent vond hij maar
een groentje, die voor hem nog een
hele poos kandidaat-wethouder zou
blijven. De slapte (of is het de be-
rusting over de zoveelste uitglijer
van Schipper?) van de andere par-
tijen werd manifest in de reactie op
zijn woorden. Of eigenlijk in het
ontbreken van een reactie, want
niemand riep Schipper tot de orde,
op de nieuwe CU-fractievoorzitter
Wim Boersma na. Hij verweet
Schipper op de man te spelen. Andy
de Vos (PvdA) wilde er weinig
woorden aan vuil maken. “We ken-
nen Schipper, hij verandert toch
niet. In plaats van mij druk te ma-
ken over zijn woorden kan ik beter
zeggen dat wij trots zijn op de ma-
nier waarop de collegeonderhan-

delingen hebben plaatsgevonden en
op onze kandidaat-wethouder René
de Vent.” Schipper had ook kritiek
op de rol van het CDA. Als er even-
tueel een 4e wethouder nodig is, op
het moment dat burgemeester
Meulman terugtreedt, zal dat een
CDA-wethouder zijn. Dat had be-
ter een liberaal kunnen zijn, ver-
telde Schipper onder besmuikt
hoongelach van de andere partijen.
Nu leek het volgens hem, alsof het
CDA een machtsspelletje speelde.
Meulink (CDA) vond die redena-
tie van Schipper maar onzin. “Wij
hebben 11 zetels, u 3. Als we
machtspolitiek hadden bedreven
hadden we nu al een tweede wet-
houder geclaimd.” Vervolgens werd
zonder dat er nog een woord aan
Schipper werd besteed, de benoe-
ming van de wethouders Douwe
Prinsse (CDA), Jannes Janssen
(ChristenUnie) en René de Vent
(PvdA) goedgekeurd.

Leone Wiersma verruilt Kangeroe uit Hardenberg voor SCU uit Emlichheim.

HARDENBERG - De gemeente
Hardenberg gaat op feestelijke
wijze vieren dat de stad Hardenberg
ruim 300 jaar geleden vrijwel he-
lemaal is afgebrand. Zaterdag 8 mei
worden exposities gehouden, ver-
halen verteld, workshops spinnen
en weven gegeven, wandelingen
door het centrum gehouden, er is
zang en theater en er kan, als hoog-
tepunt van de festiviteiten, genoten
worden van een koor dat een spe-
ciaal Aaltje Kraaklied zingt.  Aal-
tje Kraak is volgens de overleve-

Feestelijke fik ring degene die honderden mensen
dakloos maakte, het hele hebben en
houden van de Hardenberger bevol-
king in vlammen deed opgaan en
daardoor voor veel verdriet en el-
lende zorgde.

Het feestelijk gedenken van deze
actie wordt officieel om 19.00 uur
geopend door wethouder René de
Vent in de Hervormde kerk. Daarna
vertelt verhalenvertelster Janna van
den Berg net als vorig jaar het ver-
haal van de brand in 1708.

redactie@sallander.nl

Gerbrand Schuurman, de eigenaar
van het gelijknamige Gasthaus in
de Duitse grensplaats Emlichheim,
ziet het wel zitten. “Met haar weer
naar de Bundesliga, dat zou mooi
zijn”, wijst hij naar de Harden-
bergse op zijn terras. Het zou zo
maar kunnen, want Sportclub
Union uit de buurgemeente van
Hardenberg is ambitieus, heeft er-
varen trainers in dienst, weet
kapitaalkrachtige sponsors aan zich
te binden en heeft een grote schare
trouwe aanhangers. Tijdens de zon-
dagse thuiswedstrijden bevolken
zo’n 500 à 600 luidruchtige fans
de tribunes van de Vechtetalhalle.
En volgend seizoen juichen die mis-
schien voor de geboren en getogen
Hardenbergse Leone Wiersma, tot
twee weken geleden nog speelster
van Kangeroe Dames 1.

“Ik ben begonnen in C1, daarna B1
en vervolgens A1. Dat team zou na
de jeugd uiteen vallen, maar wij
gingen samen door als Dames 5.
We werden nog kampioen ook, tot
nu toe mijn enige kampioenschap!
Na dat jaar kwam ik in het tweede
terecht. Eerst als buitenspeelster en
later als hoofdblokkeerster. De
toenmalige trainer Sijvert de Boer
zag mij in het tweede aan het werk
en vroeg of ik mee wilde trainen
met het eerste team en zo ben ik in
Dames 1 beland.”

Dat was in 2006, toen Leone samen
met Dieuwke Hamhuis de plaatsen
moesten innemen van Marieke Eg-
gen en Daisy van Rosmalen, die
naar Pollux Oldenzaal waren ver-
trokken. Vier jaar lang heeft ze in
Dames 1 gespeeld, eerst in de Eer-
ste Divisie en het laatste jaar in de
Tweede Divisie. Tijdens het afge-
lopen seizoen kwam Gerjan
Heerkes een paar keer kijken. De
oud-trainer van Kangeroe woont
tegenwoordig in Emlichheim, waar
hij bij de plaatselijke club naast de
Poolse hoofdtrainster Danuta
Brinkmann een belangrijke rol ver-
vult.
“Hij stuurde een mailtje met de
vraag of ik een stapje hogerop
wilde. Daar heb ik wel even over
nagedacht, want ik wist wat ik zou
achterlaten, namelijk een echte
vriendenclub. Kangeroe is een
familievereniging, waar iedereen
met plezier veel tijd en energie in
stopt. Maar ik heb uiteindelijk toch

HARDENBERG / EMLICHHEIM - Toen ze een jaar of
tien was ging ze eens een keertje kijken bij Kangeroe, om
erachter te komen of volleybal een leuke sport voor haar
zou zijn. Na die eerste keer is ze nog veertien jaar geble-
ven. Ze werd ooit kampioen met Dames 5, maar speelt vol-
gend seizoen in de Duitse 2e Bundesliga. Leone Wiersma
(1986) heeft er dik zin in.

besloten de stap te zetten. Mijn
droom was altijd om in Dames 1
van Kangeroe te spelen. Dat doel
heb ik bereikt. Ik speel er nu vier
jaar en zou er misschien nog wel
vier jaar kunnen spelen, maar ik
heb het gevoel dat ik bij Kangeroe
ben uitgeleerd, dat ik toe ben aan
een nieuwe uitdaging. Ik heb dat
niet gezocht, maar wel altijd gezegd
dat als dit op mijn pad zou komen,
ik er open voor zou staan. Dat wis-
ten mijn teamgenoten ook. Ik heb
openlijk gezegd dat ik benaderd
was en dat de kans bestond dat ik
zou vertrekken. Ze hadden er dan
ook alle begrip voor, ze gunden het
mij van harte. Dat bleek ook wel
uit het leuke afscheid.”

Het seizoen 2009-2010 zit er net op,
maar de voorbereidingen voor het
nieuwe seizoen komen er al weer
aan. De eerste training bij SCU
staat voor 4 mei op het programma.
“Maar ik heb al twee keer met de
Duitse meiden meegetraind, om te
zien of het wat voor mij zou zijn.
Het viel op dat de manier van trai-
nen niet veel verschilt met de trai-
ning bij Kangeroe, maar dat het
niveau hoger is omdat iedereen
overal goed in is, niet alleen in een
bepaald onderdeel van het spelle-
tje. En je merkt dat het er profes-
sioneler toegaat, met meer facilitei-
ten en meer ondersteuning.”

Om te trainen moet de Harden-
bergse – werkzaam als communi-
catiemedewerkster bij de gemeente
Hardenberg – straks drie keer per
week naar Emlichheim voor een
zaaltraining, één keer per week
voor een krachttraining en dan nog
een wedstrijd spelen.
“Voor dat reizen krijg ik een autoo-
tje van de club. En dat is ook het
enige, het is tenslotte geen Eerste
Bundesliga. De auto is trouwen al-
leen nodig voor de trainingen, want
de club heeft een bus voor de uit-
wedstrijden. Dat mag ook wel als
je naar Berlijn, Hamburg of
Münster moet reizen.”

Leone weet nog niet exact wat ze
moet verwachten van haar rol in
haar nieuwe team. “Of ik veel kans
maak om speelminuten te krijgen?
Er is niks beloofd, ik moet mijzelf
wel bewijzen. Maar ach, eerst maar
eens lekker ballen en dan zie ik wel
verder.”
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AED’s  – Twee weken geleden zijn
de eerste AED’s in Sibculo ge-
plaatst: de een bij het multifunctio-
neel centrum De Horst, de ander bij
de spartelvijver. De werkgroep
Hartveilig Sibculo heeft maandag
3 mei samen met burgemeester
Meulman de hartapparaten offici-
eel in gebruik genomen. De werk-
groep heeft dezelfde apparaten ge-
kozen als de stichting Hartveilig
Hardenberg. Hierdoor kwam
Sibculo in aanmerking voor ge-
meentelijke subsidie en is het dorp
aangesloten op de sms-alarmering,
in combinatie met alarmering bij
de ambulancedienst Zwolle.

Huifkar - Carinova houdt zaterdag
15 mei een huifkarrentocht voor
jonge mantelzorgers van 6 t/m 12
jaar (basisschool) uit de gemeenten
Hardenberg, Ommen, Dalfsen,
Raalte en Staphorst. De tocht start
bij manage Hoogenweg (bij
Hardenberg) en duurt van 11.00 tot
15.30 uur. De jonge mantelzorgers
rijden met de huifkar naar Duits-
land, waar ze pannenkoeken gaan
eten. Deelnemers kunnen zich tot
11 mei telefonisch opgeven bij
Carinova (0900 – 8662). Deelname
aan het evenement is gratis.

Nieuwe spelers - Na Frank Schijff
van SC Heerenveen en Renco van
Eeken van Oranje Nassau  Gronin-
gen hebben opnieuw twee spelers
getekend bij HHC. Volgens seizoen
komen de FC Emmen-spelers Tim
Siekman (19, verdediger) en
Wesley Wakker (20, aanvaller) naar
Hardenberg. Dit viertal neemt de
plaatsen in van Gerard Kocks,
Yasin Bayar, Michel Steggink,
Ruud Bruns en Stefan Buitenhuis.

Nieuwe baan - Jaap van Dijk, de
man die de politieke partijen in
Hardenberg de afgelopen weken
soepel naar een reageerakkoord
loodste, heeft een nieuwe baan. Met
ingang van 1 juni wordt hij waar-
nemend burgemeester van Zwarte-
waterland, als opvolger van Arco
Hofland, die met ingang van 1 juni
2010 is benoemd tot burgemeester
van Rijssen-Holten. Van Dijk was
in 2005 ook al eens waarnemer in
Zwartewaterland.

Oranje beeld - Was het een ludieke
Koninginnedagactie, of een state-
ment van behoudende Hardenber-
gers? Feit is dat het nieuwe oorlogs-
monument vrijdag  oranje was
aangekleed. Weinigen weten dat
Kees Verkade twee versies heeft
laten zien aan degenen die een keus
moesten maken, een geklede en een
ontklede versie. De keus was una-
niem: de waarheid moest letterlijk
naakt worden getoond.

redactie@sallander.nl

Dit seizoen gaat de tocht langs berg
en dal. Op Nederlands niveau, dat
wel. Dus langs de Kuiperberg van
71 meter hoog bij Ootmarsum,
maar ook langs het kanaal Almelo-
Nordhorn, dat is aangelegd in een
opening tussen de stuwwallen.
Daar wordt even een blik gewor-
pen op het schuivenhuisje, wereld-

Kleppertoer langs berg en dal

De Kleppertoer maakt een tussenstop bij de windmolen in Uelsen. © Roel Gritter

HARDENBERG – Het is niet makkelijk om 12 keer een verschil-
lende, interessante bustoer te bedenken door de omgeving van
Hardenberg. Toch is de Historische Vereniging Hardenberg daar
aardig in geslaagd. Vorige week was de start van de 12e Klepper-
toer, door het Nederlands-Duitse grensgebied. Natuurlijk zaten er
onderdelen tussen die al eerder deel uitmaakten van een rondrit,
bijvoorbeeld van de jubileumtoer van 2003, toen ook een bezoek
werd gebracht aan Noordoost-Twente. Maar de grensstreek met
zijn stuwwallen is zo bijzonder, dat er wel vijf verschillende toch-
ten gemaakt kunnen worden, die alle vijf de moeite waard zijn.

beroemd in heel Nederland door de
beschuitreclame van Bolletje.
Havezaten en heerlijkheden worden
onderweg niet gemeden, zodat het
Duitse Lage en het Nederlandse
Breklenkamp volop aan bod ko-
men. Een streek met veel natuur-
schoon, maar ook met veel histo-
rie. En dat laatste kwam eigenlijk

een beetje teveel aan bod. De gid-
sen hadden zoveel gegevens en zo-
veel jaartallen op papier, dat de rei-
zigers door de bomen het bos niet
meer zagen. Minstens de helft van
de genoemde jaartallen kan in de
prullenbak verdwijnen, zonder dat
het afbreuk doet aan het verhaal.

Tien gidsen zijn dit jaar actief om
het de bezoekers naar de zin te
maken. De Historische Vereniging
hoopt dat het record van verleden
jaar, zo’n zeventig tochten met on-
geveer vierduizend passagiers, geë-
venaard zal worden. “Dat hangt
natuurlijk af van het weer”, vertelde
gids Koop Drenth, die samen met
Broer de Vries de aftrap van de
Kleppertoer verzorgde, “maar we
hebben zelden een tocht in de re-

gen verreden, dus als dat zo blijft
zit het wel goed.”

De tocht eindigt na ongeveer drie
uur bij het startpunt, het Vechtdal
College in Hardenberg. De mooi-
ste berg van de hele rit, volgens
tekstdichter en presentator Ivo de
wijs. Naar aanleiding van een op-
treden in Hardenberg maakte hij
een lofdicht op het plaatsje, met als
slot van elk couplet de woorden: Er
is geen berg zo mooi als Harden-
berg. Of dat gedicht de werkelijk-
heid weergeeft of dat De Wijs het
na een nachtelijk drankfestijn ge-
maakt moet hebben kunnen de be-
zoekers van de Kleppertoer zelf er-
varen. Aanmelden voor de toer kan
bij de Historiekamer in de Voor-
straat in Hardenberg.

HARDENBERG – Het valt wel mee
met het late betalen door de ge-
meente Hardenberg, vinden B&W.

Zij hadden een brief gekregen van
de CDA-fractie waarin werd ge-
vraagd, wat er waar was van lan-
delijke berichten dat Hardenberg tot
de slechtste betalers van ons land
behoort. Die berichten waren vol-
gens het college gebaseerd op het
eerste kwartaal van 2009. Toen
werd zo’n 80 procent van alle fac-
turen op tijd betaald. Dat betekent

HARDENBERG - Het PvdA-raads-
lid Rein Jonkhans maakt zich zor-
gen over de nieuwe hoogspannings-
masten die in de gemeente
Hardenberg worden geplaatst. Hij
wil van B&W weten of het juist is
dat de bestaande masten worden
uitgebreid, waardoor in plaats van
380 kv in totaal 490 kv wordt ge-

Hardenberg betaalt meestal op tijd
binnen 14 of 30 dagen betalen, net
wat de crediteur op de nota heeft
aangegeven. Tijdens bijeenkomsten
met het regionale bedrijfsleven,
waarin is gesproken over maatre-
gelen tegen de economische crisis,
heeft Hardenberg beloofd sneller te
betalen. Eind 2009 was het aantal
facturen dat op tijd was betaald ge-
stegen tot 86 procent en het eerste
kwartaal van 2010 is dat 88,4 pro-
cent. Het gaat de goede kant op,
vinden B&W, maar het streefgetal
van 90 procent is nog niet bereikt.

Vragen over hoogspanning
transporteerd. Als dat juist is, neemt
dan de elektromagnetische straling
voor omwonenden toe, zo wil hij
weten. En als die toename er is, wat
betekent dat dan voor de mensen,
hun gezondheid en hun portemon-
nee (waardevermindering van het
huis), vraagt Jonkhans in een brief
aan het college.

HARDENBERG – Er wordt de komende vijf jaar op bestuursniveau niet
meer gepraat over fietsen in het voetgangersgebied van Hardenberg-cen-
trum, als het aan B&W van Hardenberg ligt. Een jaar geleden werd er
nog aan gedacht het fietsen langs theater De Voorveghter onaantrekkelijk
te maken en de nieuwe markt fietsvrij te houden. Nu heeft een bureau, dat
door de gemeente was gevraagd ‘met frisse ogen’ de zaak te bekijken,
geconcludeerd, dat het anders moet. Het fietspad langs De Voorveghter,
een logisch vervolg vanuit Marslanden, wordt fietsvriendelijk gemaakt.
En nergens worden fietsers geweerd, omdat die uit zichzelf wel een an-
dere route kiezen als het echt te druk wordt, meent Bureau Ligtermoet.
Als straks de Prengerlaan wordt ingericht als fietsstraat (zoals de Grams-
bergerweg), gaan fietsers als vanzelf de Markt, Voorstraat, Fortuinstraat
en Oosteinde mijden, is de verwachting.

LUTTEN – Eigenaar Rieks van de watertoren in Lutten wil het pand
verbouwen zodat het geschikt wordt voor multifunctioneel gebruik. Op
de begane grond komen een praktijk voor kinesiologie, zo is de bedoe-
ling, en een kleine horecahoek. Volgens de toekomstplannen worden de
andere ruimtes op den duur geschikt gemaakt voor bewoning, vergader-
zalen, kantoren, horeca en exposities. De gemeente Hardenberg is ge-
vraagd of deze plannen volgens de bestaande wetten en regels uitgevoerd
kunnen worden. B&W hebben met waardering kennis genomen van de
plannen, zo reageert het college, en de gemeente wil in beginsel meewer-
ken aan de uitvoering, maar vindt wel dat er nog veel zaken geregeld
moeten worden, bijvoorbeeld op het punt van parkeren en brandveiligheid.

Fietsers blijven welkom in centrum

Plannen voor hergebruik watertoren
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Het Vechtdal is verrukkelijk

De gasten genoten van de carpaccio van het Vechtdalrund en een glas Reestlander parel. © Roel Gritter

Slagpop - Naast het Kronkelhonk
in Slagharen wordt zaterdag 22 mei
Slagpop 2010 gehouden. Dit jaar-
lijks terugkerende muziek-
evenement viert op deze dag zijn
5e verjaardag. Dit jaar treden er 6
bands op, te weten Naked Feet,
Slanting Ditch, All Right, Tap A
Tune, Action Replay en
Bucket.’Slagpop begint om 16.00
uur en is rond 23.30 uur afgelopen.
Het terrein gaat om 15.30 uur open.
Op slagpop.nl zijn onder andere de
biografieën van de optredende
bands te vinden.

Gesloten - Zwembad Onder Ons in
De Krim is tijdelijk gesloten. Het
bad heeft donderdag 29 april
schade opgelopen door bliksemin-
slag. Een deel van de technische
installatie is ontregeld. Naar ver-
wachting is het bad half mei weer
geopend.

Zandbak - De gemeente Harden-
berg gaat de komende maanden het
speelzand in de meeste zandbakken
in de gemeente verversen. Het
speelzand is in veel gevallen ver-
vuild met blad, plastic, vuil en uit-
werpselen van dieren. Het verver-
sen van de zandbakken gebeurt op
de meeste plaatsen met een vracht-
auto. Waar dat niet mogelijk is
wordt een kleine kraan gebruikt.
Het oude speelzand wordt uit de
zandbak gehaald en er komt nieuw
speelzand in. Tijdens het verversen
kan het voorkomen dat de zandbak-
ken tijdelijk leeg zijn.

Verkiezingen – Het gemeentehuis
van Hardenberg is woensdag 9 juni
’s avonds gesloten. Dat is niets bij-
zonders, ware het niet dat die dag
verkiezingen worden gehouden.
Normaal gesproken wordt bij lan-
delijke verkiezingen een Politieke
Instuif gehouden, maar dit keer
niet. B&W vinden het voldoende
dat de uitslagen zo spoedig moge-
lijk via internet bekend worden ge-
maakt. Voordeel hiervan is, dat op
deze manier geen foute uitslagen
bekend gemaakt kunnen worden.

Zanger – Joy Woelders uit Harden-
berg presenteert zaterdag 22 mei
zijn eerste cd Liefde is een moei-
lijk spel. Dat gebeurt om 22.00 uur
in café The Old Inn. Er wordt die
avond ook opgetreden door Jan-
Anne van der Wel, Annet Niekamp
en Danny Heden.

Festival - Het kunstfestival Tuin
der Lusten verhuist van Landgoede
De Stekkenkamp naar Langoed
Junne. Van 20 t/m 23 mei is daar
van alles mee te maken op het ge-
bied van theater, dans en kunst.
Twee weken geleden haalde de
plaatselijke natuur- en milieu-
organisatie Vechtstreek een streep
door de rekening. De club dreigde
naar de Raad van State te stappen,
omdat enkele natuurwetten overtre-
den zouden zijn. Onder meer de
aanwezigheid van de beschermde
gele weidemier in de weilanden
rond de Stekkenkamp gooit roet in
het eten. De provincie, die het fes-
tival financieel ondersteunt, heeft
de locatie nu onder druk van de
natuurbeschermers afgekeurd,
waardoor de organisatie van het
festival hals over kop moest uitwij-
ken naar Junne. Het kunst- en
cultuurprogramma blijft ongewij-
zigd en de al verkochte kaarten blij-
ven gewoon geldig. De Tuin der
Lusten rekent dit jaar op zo’n 2000
bezoekers. De website is tot eind
mei te vinden via www.junne.nl.

VILSTEREN - Schitterende landgoederen, bijzondere logies, heerlijke
streekproducten, sfeervolle restaurants en leuke uitjes. Dat is Verrukke-
lijk Vechtdal, een nieuw boek waarvan vrijdag 7 mei het eerste exemplaar
is overhandigd aan commissaris van de koningin Geert Jansen.

Dat gebeurde in het landgoedcentrum van Landgoed Vilsteren, dat ge-
vestigd is in de deel van het Erve Borrink. Niet toevallig op die plek,
omdat Liesbeth Cremers, mede-eigenaresse van het landgoed, de initiatief-
neemster is van het boekje. Noblesse oblige noemt zij het, adeldom ver-
plicht. Hoewel bij gebrek aan adel deze uitdrukking tegenwoordig ook

gebruikt wordt om aan te geven, dat een bepaalde positie verplichtingen
met zich meebrengt. En haar positie als eigenaar van een landgoed ver-
plicht haar bijvoorbeeld tot het ondersteunen en promoten van de
Vechtdalproducten, vindt zij zelf. In het boekje zit passie voor het Vecht-
dal verwerkt. Passie van bewoners als acteur en schilder Jeroen Krabbé,
van gebruikers van streekproducten als topkok Jonnie Boer en van bezoe-
kers als hoofdredacteur Aty Luitze van het tijdschrift Seasons. Verder is
in het rijk met foto’s geïllustreerde boekje informatie te vinden over kas-
telen en landhuizen, over uitjes in het Vechtdal en er staat een bijzonder
recept in van groentekweker Eef Stel.

GRAMSBERGEN - Liefhebbers
van technische hoogstandjes  moe-
ten dinsdag 18 mei op sportpark ‘t
Hoge Holt  in Gramsbergen  zijn.
Het jeugdteam van de Braziliaanse
topclub Gremio Porto Alegre speelt
dan tegen een voetbalselectie uit de
gemeente Hardenberg, met verte-
genwoordigers van alle 15 voetbal-
verenigingen. De Brazilianen zijn
in Nederland omdat ze komend

Gramsbergen danst de samba

HARDENBERG – Van Dijk Bouw
uit Hardenberg gaat inkrimpen. Het
bouwbedrijf moet flink op de kos-
ten besparen en volgens de directie
zijn gedwongen ontslagen niet te
vermijden. Vakbond CNV heeft
zich inmiddels met de zaak be-
moeid, hoewel Van Dijk Bouw geen
contact met de bond heeft opgeno-
men. “Wij zijn door enkele
vakbondsleden benaderd, omdat
hen ontslag is aangezegd. Als bond
wisten we van niets, maar volgens
de directie van het bedrijf is uitge-
breid gesproken met de Onderne-
mingsraad en die heeft positief ge-
adviseerd over het voorgenomen
besluit”, zegt Hans Pasman , be-
stuurder van CNV Vakmensen. Hij
heeft dinsdag 4 mei een gesprek
gehad met directeur Bert Beun van

Van Dijk moet
fors bezuinigen

Van Dijk Bouw. De werknemers
hebben kort daarvoor, tijdens een
voorlichtingsbijeenkomst op 26
april, te horen gekregen hoe de vlag
erbij hangt. Voor ongeveer 25 men-
sen, verdeeld over de schilders bv
en de bouw bv, is de ontslag-
aanvraag ingediend bij het UWV,
maar ze kunnen ook kiezen voor het
tekenen van een vaststellings-
overeenkomst, die dan eindigt rond
september van dit jaar.

Het CNV wil zich volgens Pasman
inzetten voor een sociaal plan. “Dat
plan is er niet, en wij vinden dat
hij er wel moet komen, met afspra-
ken over werkbemiddeling zodat
het aantal werknemers dat uitein-
delijk gedwongen thuis zit zo klein
mogelijk is.” Van Dijk Bouw heeft
echter laten weten dat er niet ver-
der gepraat hoeft te worden over
een sociaal plan, omdat volgens de
directie alles tijdig bekend is ge-
maakt en de zaak goed is geregeld.

weekeinde deelnemen aan het
jeugdtoernooi van Terborg in de
Achterhoek. De wedstrijd in
Gramsbergen begint om 19.30
uur. De opbrengst is bestemd voor
de bouw en inrichting van het
nieuwe clubhuis van de organise-
rende vereniging. In verband met
de beperkte parkeercapaciteit wordt
toeschouwers uit Gramsbergen aan-
geraden om op de fiets te komen.

Daar is overigens niet iedereen blij
mee. Eventueel nog wel met de
zorgplannen, maar niet met de
omvang van het wooncomplex. Een
stuk of tien buren hebben bezwaar
gemaakt tegen dit bestemmings-
plan Muldershoek. Te grootschalig,
te hoog in verhouding tot de naast-
gelegen woningen, meer verkeer en
daardoor meer kans op onveilige
situaties en minder privacy omdat
ze in je tuin kunnen kijken, zijn een
paar van de bezwaren.
Dat valt wel mee, is de mening van
de gemeente. Toegegeven, het com-
plex wordt in het midden iets ho-
ger dan wat men in Bergentheim
gewend is (maximaal 13 meter),
maar de delen die links en rechts
aan de bestaande woningen gren-
zen zijn net zo hoog als hun buren,
namelijk maximaal 10 meter. Ook
het bezwaar over meer verkeer
maakt niet veel indruk. Op het ter-

Café maakt plaats
voor zorgwoningen

rein komen voldoende parkeer-
plaatsen zodat de buurt daar geen
hinder van ondervindt en de doel-
groep zal niet veel gebruik maken
van eigen vervoer, is de verwach-
ting. Bovendien, aldus de ge-
meente, was er vroeger een café
gevestigd, met waarschijnlijk meer
verkeer dan straks het geval is.

Dan de verminderde privacy. Die
wordt helemaal niet verminderd,
denkt de gemeente. Alleen het
hoogste bouwdeel zou daarvoor
kunnen zorgen, maar dit deel van
het wooncomplex ligt 30 meter van
de tuin van de buren vandaan, zo-
dat er volgens B&W weinig kans
is op inkijk.

De gemeenteraad krijgt dan ook 15
juni het voorstel om de bezwaren
ongegrond te verklaren en het be-
stemmingsplan vast te stellen.

BERGENTHEIM – Met een beetje fantasie zou je het café dat vroe-
ger op de hoek van de Stationsstraat en de Kanaalweg West in
Bergentheim stond, een zorgwoning kunnen noemen. Een plek waar
zorgen werden gedeeld en waar ze soms werden weggedronken. Over
enige tijd is die fantasie niet meer nodig. Baalderborg en woning-
stichting De Veste willen op het braakliggende terrein een complex
met 21 zorgwoningen bouwen, bestemd voor ouderen en gehandicap-
ten die zorg en ondersteuning nodig hebben.
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Kortweg Donderdag 13 mei, 07.30 uur, dauwtrappen bij De Zwieseborg

HARDENBERG - ’s Morgens om drie uur opstaan om met blote voeten
door het bedauwde gras te dansen is er tegenwoordige niet meer bij, maar
lopen, zwemmen of fietsen in de vroege ochtend van Hemelvaartsdag
gebeurt nog volop. In het oosten en zuiden van ons land wordt het dauwt-
rappen nog hartstochtelijk beoefend. Het staat dan ook niet voor niets op
nummer 27 in de top honderd van belangrijkste Nederlandse tradities
van het Nederlands Centrum voor Volkscultuur.

Voor dag en dauw opstaan gebeurt trouwens niet overal. Het IVN ging
donderdag 13 mei om 06.00 uur van start met een wandeling door het
gemeentebos. Tegelijkertijd opende het Heuveltjesbosbad in Balkbrug de
toegangspoort voor het dauwzwemmen. Bij zorgboerderij De Zwieseborg
in Loozen (zie foto) mochten de deelnemers nog een klein beetje uitsla-
pen, want daar daar begonnen 37 fietsers pas om 07.30 uur aan een tocht
van 15 kilometer door Den Velde en Holtheme.

Behalve dat Arriva met nieuwe,
snellere treinen gaat rijden worden
ook extra ritten gemaakt, vooral tij-
dens de ochtend- en middagspits.
Doordat met snellere treinen wordt
gereden is het mogelijk, dat de snel-
trein van Zwolle naar Emmen vv
ook stopt in Mariënberg. Door die
extra stop is er een betere overstap-
mogelijkheid voor de reizigers van
Twente naar Drenthe. Overigens is
het doortrekken van de lijn Almelo-
Mariënberg naar Hardenberg nog
niet van de baan, maar volgens een
woordvoersters van de provincie
Overijssel moeten de mogelijkhe-
den en voorwaarden met de nieuwe
vervoerder worden besproken.

Conducteurs zijn straks niet meer
aanwezig op de Vechtdallijnen. Zij
worden vervangen door stewards.
Een steward heeft een balie tot zijn
beschikking en kan reizigers van
dienst zijn door te letten op de so-
ciale veiligheid en door reis-
informatie te geven, maar hij of zij
gaat ook kaarten controleren. Op
de lijn Almelo -Mariënberg zijn nu
al geen conducteurs aanwezig.
Daar zullen stewards flexibel wor-

Arriva gaat rijden
op Vechtdallijnen

den ingezet. Voor de reizigers op
de Twentelijn wordt het reizen nog
prettiger, want de treinen worden
gemoderniseerd en onder meer
voorzien van 1e klas zitplaatsen.

Arriva heeft ook de regionale trein-
concessie van Groningen en Fries-
land in handen en de treindienst
Dordrecht – Gorinchem.

HARDENBERG – Op de spoorlijn Zwolle-Emmen rijden vanaf de-
cember 2012 gloednieuwe treinen van de Zwitserse fabrikant Stadler,
gespoten in Arriva-kleuren. Deze van oorsprong Britse vervoerder,
sinds vorige maand eigendom van Deutsche Bahn, mag minstens 15
jaar de lijn exploiteren. Een jaar later rijdt Arriva ook op de lijn
Almelo-Mariënberg. Dit is de uitkomst van de Europese aanbestedings-
procedure die de provincies Overijssel en Drenthe en de Regio Twente
hebben uitgevoerd voor de zogenoemde Vechtdallijnen. Arriva heeft
in de aanbesteding de concurrenten Syntus, Veolia en Pollarisrail ach-
ter zich gelaten.

© Roel Gritter

HARDENBERG - Gedeputeerde Staten van Overijssel passen hun plan-
nen aan voor het Overijssels deel van de Ecologische Hoofdstructuur, het
netwerk van grote natuurgebieden in Nederland. In eerste instantie had-
den GS gezegd voorlopig geen geld uit te geven aan de robuuste
verbindingszone in Hardenberg, de natuurstrook ten zuiden van bedrijven-
terrein Broeklanden die de grotere gebieden met elkaar moet verbinden.
Eerst moest het Rijk met geld over de brug komen, vonden GS, hoewel ze
Hardenberg hadden beloofd het geld voor te schieten. Op verzoek van de
commissie Ruimte van Provinciale Staten is het voorstel aangepast. De
alinea over Hardenberg is nu uit het voorstel gehaald. Tegelijkertijd heeft
woensdag 12 mei tijdens de vergadering van Provinciale Staten het CDA
samen met onder meer PvdA en ChristenUnie een motie ingediend, waarin
GS wordt gevraagd 11 miljoen euro te reserveren voor de robuuste
verbindingszone in Hardenberg. Daar zijn afspraken gemaakt en verwach-
tingen gewekt, zodat het werk daar moet doorgaan, was de achterlig-
gende gedachte.

HARDENBERG - Kopers van
een nieuwbouwwoning in de ge-
meente Hardenberg kunnen
vanaf 1 juli een garantie krijgen,
dat hun huidige woning wordt
verkocht. Dat is het uitgangspunt
van de verkoopgarantieregeling
van de gemeente, woningstichting
De Veste en de Rabobank.

Het doel van de maatregel is het
stimuleren van de nieuwbouw van
woningen in de gemeente Harden-
berg, om de doorstroming op de
woningmarkt te bevorderen en de
werkgelegenheid te verbeteren.
Voor de regeling komen uitsluitend
bestaande woningen in de gemeente
Hardenberg tot een waarde van
300.000 euro in aanmerking. De
waarde van de woning wordt vast-
gesteld door twee taxateurs; één
benoemd door De Veste en één door
de eigenaar van de woning. De
Veste schakelt vervolgens een ma-
kelaar in om de woning te verko-

Verkoopgarantie voor nieuwbouw

Groenzone Hardenberg geval apart

pen. De eigenaar bepaalt of hij wil
verkopen en tegen welke prijs.
Wanneer de woning acht weken
voor oplevering van de nieuwbouw-
woning nog niet is verkocht, kan
de eigenaar de Veste vragen om de
woning te kopen voor tachtig pro-
cent van de getaxeerde waarde. De
woningstichting probeert vervol-
gens een jaar om de woning te ver-
kopen. De eigenaar krijgt dan
maximaal honderd procent van de
getaxeerde waarde. Na een jaar mag
de woningstichting de woning toe-
voegen aan het huurbestand. De
eigenaar moet dan genoegen nemen
met 80 procent van de getaxeerde
waarde.

Voor de verkoopgarantieregeling is
een garantiefonds nodig van
450.000 euro. De drie partijen stor-
ten ieder een bedrag van 150.000
euro in het fonds. De gemeenteraad
beslist op 15 juni over het voorstel
van het college.

GRAMSBERGEN – Het plan van
de firma Reinders in Gramsbergen
om de woningen Oudestraat 20 en
Stationsstraat 11 af te breken en te
vervangen door acht appartemen-
ten gaat niet door. De gemeente
steunt het plan niet, omdat er in het
dorp weinig behoefte is aan appar-
tementen en er al afspraken zijn ge-
maakt om het nieuwe multifunctio-
nele centrum te combineren met
een supermarkt en appartementen.
Reinders wilde met het plan ver-
paupering van de panden voorko-
men, nu zich geen acceptabele
huurders hebben gemeld.

Pand Reinders blijft

Rommelmarkt – In een tent naast
de Sionskerk in Mariënberg wordt
zaterdag 22 mei de 30e editie ge-
houden van de jaarlijkse rommel-
markt. De activiteitencommissie
van de kerk heeft er daarnaast voor
gezorgd, dat de inwendige mens
onder meer versterkt kan worden
met knieperties. Verder staat er een
tafel met professionele verf. Koop-
lui kunnen zich aanmelden bij
Gerrit Wind (tel. 0523-251443).
Kopers zijn welkom van 9.00 tot
12.30 uur aan de Oudeweg 22.

Onderzoek - Het duurt raadslid
Klaas Mulder van de ChristenUnie
te lang. Hij wil weten waarom er
steeds meer verkeersslachtoffers in
de gemeente Hardenberg zijn. In
september 2009 is de ChristenUnie
toegezegd dat er een onderzoek zou
komen naar de oorzaak, maar tot
nu toe is niets van het onderzoek
vernomen. Hij heeft daarom een
brief aan B&W geschreven waarin
onder meer gevraagd wordt, wan-
neer de uitkomsten gepresenteerd
worden. Verder wil hij weten of er
al conclusies zijn te trekken uit het
onderzoek, zodat maatregelen ge-
nomen kunnen worden om het aan-
tal slachtoffers te verminderen.

Concert - In de Kandelaarkerk in
Heemse wordt zaterdag 29 mei een
concert gegeven door organist
Harm Hoeve, pianist Johan Brede-
wout, het trompettistenduo Arjan &
Edith Post en het Duo Friends
(viool en panfluit). Het repertoire
bestaat uit geestelijke, klassieke en
populaire werken. Het concert be-
gint om 19.30 uur.  De deuren van
de kerk gaan om 19.00 uur open.
Bij de uitgang is er een collecte
voor de Stichting Ontmoeting.

Skeelers - Schaats- en
skeelervereniging Hou Streek houdt
zaterdag 29 mei de 12e editie van
de Sallandse Grenstocht. Dat is een
grensoverschrijdende recreatieve
skeelertocht voor alle leeftijds-
categorieën. De tocht voert de deel-
nemers door het grensgebied tus-
sen Gramsbergen, Hardenberg en
de Duitse dorpen Laar en Wielen.
Recreatiepark ’t Hooge Holt, Bos-
laan 1 in Gramsbergen, is de start-
en finishlocatie. Van 8.30 tot 13.00
uur kan er worden ingeschreven.
De start van de grote groep is om
09.30 uur. Meer info is te vinden
op www.houstreek.nl.

Uitbreiding – De minicamping van
de familie Bakhuis aan de
Vleggedijk in Sibculo mag worden
uitgebreid van 15 naar 25 plaatsen.
Ook mag een schuur van de
Allemanshoeve verbouwd worden
om er vier boerderijkamers van te
maken en de sanitairvoorziening
van de minicamping.

Lening – De stichting Sportpark
Moscou in Bergentheim wil
150.000 euro lenen om de kantine
van vv Bergentheim en de aangren-
zende kleedkamers te renoveren.
Nadat eerst de stichting Waarborg-
fonds Sport garant stond voor de
ene helft van het bedrag heeft de
gemeente Hardenberg vorige week
besloten garant te staan voor de
andere helft.

Quiz – Eindelijk leert Hardenberg
ook het fenomeen Pub-quiz kennen.
Vanaf zondag 23 mei 20.00 uur
maandelijks in The Old Inn. Er zijn
10 rondes van 10 vragen over o.m.
actualiteit, sport, wetenschap, topo-
grafie en muziek. De quiz duurt
ongeveer 2,5 uur.

redactie@sallander.nl
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Hardenberg heeft ‘gouden’ fietsklem

Die Witte Paal is het originele
exemplaar van vlak voor de Tweede
Wereldoorlog. Daarvoor was er
trouwens al vele tientallen jaren een
witte grenspaal op die plek. Niet om
de grens tussen de gemeenten
Hardenberg en Ommen aan te ge-
ven, wat de meeste mensen denken,

maar om de scheiding aan te ge-
ven tussen de Marke Diffelen en de
Marke Stegeren. De oude witte
grenspaal was volgens het Rijks-
archief in Zwolle dan ook oorspron-
kelijk een laaksteen.
Bij het terugplaatsen van de Witte
Paal op de kruising van de N34 en

de N36 waren enkele genodigden
aanwezig, die een speciale band
hebben met de paal. De bijna tach-
tigjarige mevrouw Janny de Graaf-
Oerlemans uit het Zuid-Hollandse
Brielle kent de paal sinds 1945,
toen ze op zoek naar voedsel in het
oosten van ons land terecht kwam
en de Witte Paal voor haar een ba-
ken was.

Maker van de paal
Ook voor mevrouw Marieke
Baarsma-Dijkstra uit Heino heeft
de paal een bijzonder betekenis,
want hij is namelijk gemaakt door
haar vader Kornelis Dijkstra. “De
eerste klus van mijn vader na zijn
opleiding weg- en waterbouwkunde
aan de HTS in Leeuwarden was het
werken aan de N34, vlak voor de
Tweede Wereldoorlog. Hij was nog
maar 20 jaar oud en was in de kost
was bij een familie in Mariënberg.
In het weekend op de fiets naar
Meppel waar zijn ouders woonden,
en dan  maandagmorgen in alle
vroegte weer terug. Hij zat altijd vol
fantastische ideeën, en hij bedacht
toen dat een Witte Paal op die plek
wel aardig zou zijn. Samen met de
aannemer of de uitvoerder heeft hij
toen de paal gemaakt”, vertelt me-
vrouw Baarsma.

De paal kwam midden op de krui-
sing te staan, met waarschijnlijk
een fles of iets dergelijks eronder.
“Hij deed dat vaak als geintje. Een

fles met daarin de namen van de
werkers of een boodschap. Die heb-
ben we trouwens nooit meer terug-
gevonden, want op een gegeven
moment was de paal verdwenen.
Wij gingen toen ik nog jong was
vaak langs de Witte Paal, omdat
mijn vader wilde weten of ‘zijn’
paal er nog stond. En zomaar op-
eens was hij weg. Het bleek toen dat
ze hem naar de berm hadden ver-
plaatst, waar hij niet meer opviel.”

Kornelis Dijkstra heeft de paal nog
regelmatig kunnen zien, omdat hij
in de buurt woonde. In de Tweede
Wereldoorlog zat hij ondergedoken
in een binnenvaartschip, na de oor-
log werkte hij in Eindhoven om het
vliegveld te herstellen en daarna
werkte hij vele jaren bij de ge-
meente Hoogeveen, waar hij  zijn
carrière beëindigde als brandweer-
commandant.

HARDENBERG - Hij had nog nooit zoveel gefietst, vertelde gedepu-
teerde Job Klaasen van de provincie Overijssel. Tenminste, niet onder
werktijd. Helemaal van restaurant De Gloepe in Diffelen naar het NS-
station in Hardenberg. Bij het restaurant was hij woensdag 19 mei de gast
van de Fietsersbond, om de digitale fietsrouteplanner voor Overijssel in
gebruik te nemen (te vinden via twitter.com/sallander). De planner is
door de Fietsersbond in opdracht van de provincie gemaakt. Geen
laboratoriumwerk zoals de TomTom, zei Klaasen, maar degelijk hand-
werk. Meer dan 80 vrijwilligers hebben vele uren werk gestoken in het
project. Veel weggetjes en doorsteekjes die niet in andere planners zitten
zijn bij de Fietsersbond wel te vinden.
Na de ingebruikname werd op een OV-fiets via Rheeze en de Heemser
Hooilanden naar het station in Hardenberg gefietst, waar een tweede fiet-
senstalling naast het station is gebouwd. In die nieuwe stalling is de
200.000e fietsklem geplaatst – te herkennen aan de goudkleur - die met

enig ceremonieel vertoon op zijn plaats werd gezet door vertegenwoordi-
gers van de provincie Overijssel, de gemeente Hardenberg en ProRail.
Deze drie instanties hebben geld en inzet geleverd voor de fietsenstalling
of moeten dat nog doen, zoals de gemeente Hardenberg, die beloofd heeft
de stalling en omgeving netjes te houden. Dat betekent bijvoorbeeld dat
de wrakken die nu nog veel plaats innemen, straks verwijderd zullen
worden.

Behalve dat er een fietsenstalling is bijgekomen is ook de oude stalling
(bouwjaar 2000) onder handen genomen. Door die renovatie heeft Harden-
berg nu de beschikking over zes kluizen met een OV-fiets. Dat zijn huur-
fietsen die gebruikt kunnen worden om treinreizigers naar hun eind-
bestemming te brengen. De provincie Overijssel investeert meer dan drie
ton in het project, zodat er in Overijssel de komende maanden 160 OV-
fietsen bijkomen

Witte Paal terug
op de oude plek
HARDENBERG – De Witte Paal staat weer op de plek waar hij hoort
te staan: op de kruising van de N34 met de N36. Tot voor kort was dat
een T-splitsing, maar het is nu een echte kruising, omdat de N36 is
doorgetrokken en met een boog om Ommen gaat. Dinsdag 18 mei is
in opdracht van eigenaar Rijkswaterstaat de paal midden op de nieuwe
rotonde geplaatst.

Promotie HHC naar Topklasse

Het NS-station in Hardenberg is sinds vorige week voorzien van zes kluizen met OV-huurfietsen. © Roel Gritter

Quilt - In de bibliotheek van
Hardenberg worden van 2 juni t/m
2 augustus traditionele quilts ge-
toond van Janny de Jong. Zij is lid
van de Hardenberger quiltclub
Quiltplezier. Een aantal quilts is
beschikbaar voor verkoop. De op-
brengst hiervan komt ten goede aan
het hospice Huis aan de Vecht in
Hardenberg. Donderdag 17 juni zal
Janny de Jonge van 14.00 tot 16.00
uur een demonstratie geven op het
cultuurplein bij de ingang van de
bibliotheek.

Assistent - Stephan Rahantoknam,
nu nog als speler actief bij Be
Quick’28 uit Zwolle, wordt de
nieuwe assistent van HHC-trainer
Ted Verdonkschot. Hij is docent li-
chamelijke opvoeding aan het
Deltion College in Zwolle.
Rahantoknam tekent een contract
voor een jaar.

Opknappen - De gemeente
Hardenberg wil in een tiental dor-
pen enkele verouderde woon-
buurten opknappen. In Grams-
bergen wordt al aan twee straten
gewerkt. Later deze maand volgen
Bruchterveld en Sibculo en daarna
volgt in samenspraak met de bewo-
ners de rest. De gemeenteraad heeft
eind 2009 een bedrag van 2 mil-
joen euro beschikbaar gesteld voor
het opknappen. De nieuwe lokale
regeringspartijen hebben afgespro-
ken daar nog eens een half miljoen
bij te doen. Door de straten nu aan
te pakken wordt verpaupering voor-
komen en er wordt werkgelegen-
heid geschapen.

Zeis - Wie de man met de zeis wil
tegenkomen moet 19 juni naar
Hasselt of 3 juni naar Twente.
Landschap Overijssel verzorgt
beide dagen een cursus Maaien met
de zeis. De cursussen worden ge-
houden van 9.30 tot ongeveer 16.00
uur. De deelnemers leren behalve
het maaien ook het haren van de
zeis, zodat die scherp blijft.  Aan-
melden kan via de site van Land-
schap Overijssel.

Kloot - Carinova gaat zaterdag 5
juni klootschieten met jonge
mantelzorgers.  Deze activiteit is
voor jonge mantelzorgers vanaf 12
jaar, onder meer uit de gemeente
Hardenberg. Het klootschieten ge-
beurt bij café De Wildzang nabij het
station in Ommen en duurt van
14.00 tot 16.30 uur. Opgeven voor
30 mei bij Carinova.

Poli - Kulturhus De Klaampe in
Westerhaar krijgt er twee polikli-
nieken bij. Het Röpcke-Zweers zie-
kenhuis in Hardenberg begint in
juni met een poli kinder-
geneeskunde en een poli
gynaecologie. De kinderartsen zijn
in de even weken op donderdag-
ochtend beschikbaar. De gynaeco-
logen zijn iedere dinsdagmiddag
aanwezig in Westerhaar. Het zie-
kenhuis had al poliklinieken voor
interne geneeskunde, cardiologie
en orthopedie.

Promotie – Naast kampioen Lutten
is ook nummer 2 Hardenberg’85
gepromoveerd naar de 3e klasse
KNVB. De Hardenbergers hadden
zaterdag 15 mei al een grote stap
gezet door de uitwedstrijd tegen
Vierhouten met 3-0 te winnen. Af-
gelopen zaterdag werd in Harden-
berg op sportpark Baalderveld wel-
iswaar met 1-2 verloren, maar dat
was voldoende om de champagne-
flessen te ontkurken.

HARDENBERG – Net als het afgelopen seizoen voetbalt HHC in de hoog-
ste klasse van het zaterdagvoetbal. Alleen is dat niet meer de hoofdklasse,
maar de nieuwe topklasse. Na de 5-1 overwinningen thuis op Zwaluwen uit
Hoorn volstond zaterdag een 1-1- gelijkspel. Het ging echter niet zo makke-
lijk als menigeen van tevoren had gedacht. De honderden oranjesupporters
moeten af en toe even zijn stilgevallen, toen na de vlotte 1-0 de ploeg uit
Hoorn grote kansen kreeg op het uitbouwen van de score. Dankzij een portie
geluk en goed keeperswerk bleef HHC overeind. Toen Kenny Kroeze vlak
voor rust 1-1 scoorde was de wedstrijd eigenlijk voorbij. In de tweede helft
was Zwaluwen opnieuw de bovenliggende partij, maar gescoord werd er niet.
Na het eindsignaal kwam al snel de champagne op het veld en werd de pro-
motie naar de topklasse uitbundig gevierd.
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Priester – De oud-Hardenberger
Anton ten Klooster, voormalig leer-
ling van het Vechtdal College, is
zaterdag 29 mei tot priester gewijd
in de Sint Catharinakathedraal in
Utrecht. De wijding werd verricht
door monseigneur Eijk, de aartsbis-
schop van Utrecht. Bij de wijding
was een delegatie uit Hardenberg
aanwezig, die deels ook zijn eerste
Heilige Mis heeft bezocht in de Sint
Willibrordkerk in Hengelo (Gld).

Blussen – De brandweer van
Hardenberg gaat het blusvoertuig
vervangen dat onder meer bij bos-
branden wordt ingezet. De Euro-
pese aanbesteding is zojuist de deur
uitgegaan, samen met de gemeente
Ommen die ook een nieuw voertuig
moet hebben. De huidige
brandweerwagen (een 4x4 blus-
voertuig met 3000 liter water, zo’n
1000 liter meer dan normaal) is na
15 jaar gebruik aan vervanging toe.

Armand – Eén hit maken, en daar
meer dan 40 jaar op teren. Dat lukt
alleen maar Eindhovenaar
Armand. Het nummer Ben ik te
min? is vrijdag 4 juni te horen in
het Kronkelhonk in Slagharen. Het
optreden begint om 21.00 uur.

Open – Open Jongeren Centrum
Center aan de Gramsbergerweg in
Hardenberg houdt vrijdag 4 juni
een Open Dag. Tussen 14.00 en
18.00 uur kan men onder meer te-
recht op de rommelmarkt, in de
pannakooi, op het luchtkussen en
in de knutselhoek. Voor de kinde-
ren van groep 6 t/m 8 is er ‘s avonds
van 19.00 tot 21.30 uur disco met
als thema Dress to Impress.

Rommel – Buurtvereniging
Groenedijk in Kloosterhaar houdt
vrijdag 4 juni haar jaarlijkse
braderie en rommelmarkt. Van
16.00 tot 20.00 uur kan er worden
gesnuffeld tussen de oude spullen,
meegedaan worden met spelletjes
en een eettentje worden bezocht.
Voor de kleintjes zijn een spring-
kussen en spelletjes geregeld.

Tuin - De tuin van de woon-
voorziening van de RIBW IJssel-
Vecht, op de hoek van de
Bruchterweg en de Burgemeester
Schuitestraat in Hardenberg, wordt
donderdag 3 juni feestelijk in ge-
bruik  genomen.  In maart 2009 is
de woonvorm officieel geopend. De
tuin was toen nog niet klaar. Sa-
men met een aantal bewoners is een
tuinplan gemaakt, dat de afgelopen
maanden is uitgevoerd. Het resul-
taat is 3 juni vanaf 15.00 uur te
bewonderen.

Feest - Zondag 5 september wordt
in Overijssel het langste dorpsfeest
ooit gehouden. Op een O van 128
kilometer lang wordt die dag feest
gevierd, als het even kan door
100.000 mensen. Op iedere kilome-
ter wordt iets gedaan, dus hebben
de organisatoren 128 activiteiten
nodig. Muziek, dans, theater, ver-
koop van streekproducten, een
grote barbecue, alles is mogelijk.
Om dat georganiseerd te krijgen is
de cirkel in zestien stukken gedeeld
met aan het hoofd van ieder stuk
een windridder. Die moet op zijn
beurt per kilometer een O-ridder
zoeken die voor zijn kilometer een
dorpsfeest op poten zet. Wie zin
heeft windridder te worden, en dus
de verantwoordelijkheid over  acht
kilometer van de O van Overijssel
op zich te nemen, wordt verzocht
contact te zoeken met Rob te Wierk
via rob@slem.org.

Leerlingen van het Vechtdal College in Hardenberg hebben vrijdag een
goed beeld kunnen krijgen van het werk van de landmacht. In de Johannes
Postkazerne in Havelte zijn afgelopen weekeinde de Landmachtdagen
gehouden, waarbij vrijdag gereserveerd was voor scholieren en zaterdag
en zondag voor andere geïnteresseerden. Het Vechtdal College was met
18 jongens en 1 meisje vertegenwoordig, allemaal scholieren die denken

Spectaculaire demonstraties op Landmachtdagen

aan een carrière in het leger. De landmacht liet zien nooit alleen op mis-
sie te gaan, maar altijd samen met andere krijgsmachtdelen. Er waren
onder meer demonstraties van zwaar landmachtmaterieel als de Leopard
2 gevechtstank en het nieuwe Infanterie Gevechtsvoertuig CV90, die on-
dersteuning kregen van Apaches en Chinooks.

© Roel Gritter

Biovergister zet raad in beweging

“De zaak Oud-Bergentheim’ is een
plan van varkensboer Herman Dijk
om een biovergister bij zijn bedrijf
te bouwen. Zo’n vergister laat bij-
voorbeeld maïs vergisten door bac-
teriën, waardoor gas ontstaat waar-
mee elektriciteit kan worden
opgewekt. Volgens LTO-melkvee-
voorman Siem-Jan Schenk zijn
biovergisters als innovatie de groot-
ste mislukking, die met overheids-
geld tóch wordt gerealiseerd. Maar
energiebedrijf Eneco ziet er brood
in. Dit bedrijf gaat samen met agra-
risch bedrijf Rozendaals Roses een
commerciële biovergister bouwen
in Putten. En het Refaja ziekenhuis
in Stadkanaal maakte vorige week
bekend, dat het een groot deel van
zijn benodigde warmte gaat afne-
men van een boer in Stadskanaal,
die een biovergister laat bouwen.

Overal worden in ons land met
overheidssubsidie biovergisters ge-
bouwd, maar ze mogen niet op elke
plek staan. En zeker niet in Oud-
Bergentheim, vindt een actiecomité
van buurtbewoners. Het is geen
agrarisch bedrijf maar een fabriek,
er vinden grote transporten plaats
in grote hoeveelheden waardoor de
verkeersveiligheid afneemt, inwo-
ners van Ane en Heeten spreken uit
ervaring van stankoverlast, het
grondwater wordt met perssappen
vervuild en de massale bouw past
niet in een landelijke omgeving,
beargumenteert het actiecomité
haar poging om de biovergister te-
gen te houden. Trouwens, het is
jammer dat de gemeente Harden-
berg of aanvrager Dijk de buurt niet
hebben gemeld wat eraan zat te
komen, meent Johan Assink van het

actiecomité. “Wettelijk niet ver-
plicht, maar als je bedenkt wat voor
impact zo’n installatie op zo’n
kleine gemeenschap heeft was het
wel handig geweest.”
Volgens wethouder Jannes Janssen
is er wel gecommuniceerd. Zo zijn
leden van het actiecomité bij de
wethouder op bezoek geweest en
heeft Dijk een infoavond gehouden.
Op die opmerking van Janssen
mocht Assink niet meer reageren,
omdat hij zijn inspreekbeurt had
gehad. Na afloop van de vergade-
ring vertelde hij dat Janssen een
verkeerde voorstelling van zaken
had gegeven. “Het actiecomité heeft
een gesprek met de wethouder aan-
gevraagd. En Dijk heeft een info-
avond belegd nadat het comité de
buurt had gemobiliseerd. Er is wel
gecommuniceerd, maar alleen om-
dat wij het initiatief hebben geno-
men”, aldus Assink.

De raadsleden willen meer duide-
lijkheid, zo lieten zij weten. Wet-
houder Janssen moet in een vol-
gende vergadering niet alleen de
‘de zaak Oud-Bergentheim’ toe-
lichten, maar ook duidelijkheid
geven over het gemeentelijk
biogasbeleid. Als er meer aanvra-
gen komen willen de raadsleden
weten waar ze aan toe zijn. Dat
betekent eerst werk voor de ge-
meentelijke juristen en daarna voor
de beleidsmakers. Of dat allemaal
voor de volgende vergadering van
15 juni nog kan is de vraag, maar
anders wordt de raadsdiscussie ge-
voerd op dinsdag 29 juni, de laat-
ste voor het zomerreces.

HARDENBERG - Het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg
wordt flink vernieuwd. Vorig week-
end is een start gemaakt, door met
een grote kraan een tijdelijke mo-
biele CT-scan te plaatsen naast de
hoofdingang in Hardenberg.

Het plaatsen van de mobiele CT-
scan is een tijdelijke maatregel,
nodig voor de verbouwing van de
CT-kamer en aansluitend het plaat-
sen van een gloednieuwe CT-scan-
ner. Na deze installatie volgt ver-
bouwing van de onderzoekskamers
en plaatsing van nieuwe röntgen-
apparatuur. De verbouwing zal en-
kele weken in beslag nemen. Als
alles volgens planning verloopt,
zijn de werkzaamheden begin juli
afgerond.

HARDENBERG – In café The Old
Inn wordt vrijdag 4 juni voor de 12e

keer gestreden om de titel Beste
Biertapper van Hardenberg. Afge-
lopen jaar was het Gert Stegeman
die de finale won van Ireen Witte-
veen. Beiden gaan ook dit jaar weer
op voor de titel en zij nodigen ie-
dereen uit om de strijd met hen aan
te gaan. De deelname is gratis. Om
19.30 uur wordt begonnen met een
proefronde, zodat iedereen kan
wennen aan de tap en de hoge druk.
Daarna volgt de echte wedstrijd, die
even onderbroken wordt om stil te
staan bij het koperen jubileum van
het café aan de Voorstraat.

Biertappen in
The Old Inn

Ziekenhuis vernieuwt
afdeling radiologie

HARDENBERG - Klaas Mulder, CU-raadslid in Hardenberg, kon zich
vorige week dinsdag niet bedwingen. Tijdens de oriënterende raads-
vergadering moest hij even kwijt, dat je eigenlijk de komst van een
biovergister in Oud-Bergentheim niet kon tegenhouden, omdat de vorige
raad een bouwvergunning had goedgekeurd. Mulder zei dat tijdens een
vragenronde aan het adres van Johan Assink, die namens het actiecomité
Oud-Bergentheim had ingesproken. In de andere oriënterende raads-
vergadering, een zaaltje verderop, wilde CDA-raadslid Miny Lohuis de
zaak van de biovergister ook wel even aankaarten, want het actiecomité
had in een ingezonden brief aan de raad allerlei suggestieve opmerkin-
gen genoteerd, vond ze, en die moesten weersproken worden. Toch be-
staat de kans dat beide raadsleden figuurlijk gesproken door het stof moe-
ten gaan, als de Raad van State vindt dat ‘de zaak Oud-Bergentheim’ lijkt
op Dalerveen, Boazum en Texel. Sinds de uitspraak in 2007 van de Raad
van State, dat biovergisters niet zonder meer passen in een agrarische
bestemming, zijn veel gemeenten voorzichtiger geworden met het afge-
ven van een vergunning. Zelfs het intrekken van een al verstrekte bouw-
vergunning, zoals de gemeente Littenseradiel deed, kan genade vinden in
de ogen van de rechters.
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Kleding voor een paar maatjes meer

De beurs in Hardenberg, die voor
de eerste keer werd gehouden, telt
weinig concurrenten. Op dit mo-
ment kent alleen Eindhoven ook
een beurs voor ‘een maatje meer’.
Die uitdrukking moet trouwens wel
ruim worden genomen, omdat de
meeste bezoekers niet één maatje
maar vele maten meer nodig heb-
ben. En allemaal konden ze vrij-
dag en zaterdag aan hun trekken
komen. De goedkopere winkels
waren aanwezig op de beurs, maar
ook de duurdere merken waren ver-
tegenwoordigd. Alleen niet voor
mannen. Volgens Joyce lieten de
winkeliers het afweten, want ze
waren wel benaderd.
Om de keus voor de dames te ver-
gemakkelijken werd een modeshow
gehouden, waaraan bijna alle
beurshandelaren meededen. Vijf
fors gebouwde dames showden al-
les wat aanwezig was, zelfs een
wandeling over de catwalk in on-
dergoed werd niet geschuwd. Naast
de modeshows vonden er metamor-
foses plaats (haar en make-up) en
traden er artiesten op. De data voor
de volgende beurs zijn ook al be-
kend, namelijk 16 en 17 april 2011.

De verkoopster van de
handgemaakte laars heeft zelf

schoenmaat 39. Het exemplaar
dat voor haar staat is ‘een paar

maatjes meer’, namelijk maat 53.

HARDENBERG – Een
consumentenbeurs organiseren
voor mensen met een maatje
meer. Dat was de wens van
Joyce Mittendorff, beurs-
organisator van de Evenemen-
tenhallen van der Most. Afgelo-
pen week heeft ze zelf die wens
laten uitkomen, hoewel de ‘men-
sen’ bijna uitsluitend vrouwen
waren. “Size More is mijn mis-
sie”, vertelde ze, “want het is
voor mensen met een maatje
meer een hele onderneming om
aan mooie kleren te komen. Hier
staan al hun winkels bijeen, zo-
dat ze ook echt eens kunnen
shoppen.”

© Roel Gritter

Rookmelders voor
onveilige woningen

Voetbal – Topklasser HHC speelt
zaterdag 24 juli op sportpark De
Boshoek in Hardenberg een oefen-
wedstrijd tegen eerstedivisionist FC
Volendam. Aanvang 17.00 uur.

Voetbal (2) – Het voormalige ‘Ka-
non van HHC’ is niet meer. Freek
Becker, oud-wethouder van de ge-
meente Twenterand, is vorige week
maandag op 62-jarige leeftijd over-
leden. Becker begon zijn voetbal-
carrière bij Mariënberg, speelde
daarna van 1967 tot 1970 in de 3e

klasse bij HHC in Hardenberg,
waarna hij vertrok naar DETO
Vriezenveen. Op de ranglijst met
topscorers staat Becker op een zesde
plek. In drie seizoenen HHC
scoorde hij 53 keer.

Opening – Het Inloop- en
activiteitencentrum De Buurtkamer
in De Krim wordt vrijdag 18 juni
officieel geopend. Dat gebeurt door
wethouder René de Vent en vaste
gast mevrouw F. van de Belt.  Aan-
sluitend is er van 12.30 tot 15.00
uur een open huis voor belang-
stellenden. De Buurtkamer is in de-
cember 2009 gestart en draait voor
het grootste deel op vrijwilligers.
De Saxenburgh Groep biedt profes-
sionele begeleiding bij de activitei-
ten. De ruimte aan de Planetenweg
biedt plaats  aan 20 personen. De
meeste bezoekers zijn alleenstaand,
maar ook echtparen waarvan één
partner afhankelijk is van zorg we-
ten de weg te vinden.

TT – In Ane wordt zaterdag 19 juni
voor de 7e keer de Classic TT
Gramsbergen gehouden. Speciale
gast is achtvoudig wereldkampioen
Phil Read. De 71-jarige Engelsman
was actief in de periode 1961-1976.
Hij was de eerste coureur die in zo-
wel de 125cc, de 250cc als de 500cc
wereldtitels behaalde en de enige
die wereldkampioen werd als privé-
rijder. Voorafgaand aan de races
wordt een keuring gehouden. dat
gebeurt vrijdag vanaf 19.00 uur bij
café Bolte in Gramsbergen. Op de
wedstrijddag beginnen de trainin-
gen om 10.00 uur. De eerste race
start om 12:50 uur. Net als andere
jaren is de toegang gratis.

Cup – HHC uit Hardenberg is net
als verleden jaar winnaar geworden
van de gemeentecup. In de finale
werd vrijdag op sportpark Baalder-
veld met 3-0 gewonnen van
Hardenberg’85.

Bekeuring - Vanaf 1 juni kunnen
de Buitengewoon opsporings-
ambtenaren (Boa’s) van de ge-
meente Hardenberg bekeuringen
uitdelen voor overtredingen op het
gebied van overlast en vandalisme.
De hoogte kan variëren van 20 euro
tot 240 euro. De gemeente wil hier-
mee de zogenaamde kleine erger-
nissen, zoals vernielingen, milieu-
overtredingen en vandalisme
bestrijden.

Lucht - De provincie Overijssel
stelt extra geld beschikbaar voor
veehouders. Zij kunnen subsidie
krijgen voor de aanschaf van
luchtwassers. Dat zijn installaties
die zo’n 75 procent van de ammo-
niak uit de lucht halen. Vooral ge-
sloten varkensstallen hebben baat
bij dergelijke apparaten. Vee-
houders kunnen een aanvraag voor
subsidie indienen bij het Ministe-
rie van LNV. Overijssel doet daar
1,5 miljoen euro bij. De extra in-
vesteringen zijn mogelijk door de
verkoop van Essent aandelen.

Er is voor gekozen om de
Hardenberger Veteranendag een
week eerder te houden dan de na-
tionale Veteranendag, om iedereen

de gelegenheid te geven ook de na-
tionale Veteranendag in Den Haag
te bezoeken. Op 19 juni start om
9.30 uur op het Wilhelminaplein in

Hardenberger Veteranendag dit jaar groter van opzet
Hardenberg de rondtocht van mili-
taire voertuigen. De voertuigen rij-
den vervolgens via de rotonde de
Europaweg op. Via de Molenweg
en Brinkstraat rijden ze naar thea-
ter de Voorveghter aan het Badhuis-
plein. Daar is van 10.00 tot 13.00
uur een show van Keep them Rol-
ling en Dutch Peace Army. In de
Voorveghter is van 10.00 tot 13.00
uur een tentoonstelling over we-
reldwijde vredesmissies en over
militaire attributen. Deze tentoon-
stelling is voor iedereen gratis toe-
gankelijk. Lokale veteranen zijn

HARDENBERG – De derde Hardenberger Veteranendag
wordt gehouden op zaterdag 19 juni. Omdat het dit jaar
65 jaar geleden is dat Nederland is bevrijd, is de Veteranen-
dag dit jaar groter van opzet. Zo wordt een rondtocht ge-
houden van militaire voertuigen en is in theater De
Voorveghter een tentoonstelling te zien.

aanwezig om bezoekers te woord te
staan. Om 14.30 uur start het offi-
ciële programma bij theater de
Voorveghter met een voor iedereen
bij te wonen vlaggenparade en de
herdenking van de gevallenen. Ver-
volgens wordt er in de Voorveghter
voor de veteranen het officiële pro-
gramma gehouden. Hier worden
enkele toespraken gehouden. Ook
houdt een aantal jongere veteranen
een presentatie over wereldwijde
vredesmissies. Daarnaast wordt er
gelegenheid geboden voor onder-
linge ontmoeting.

HARDENBERG – Wat in Hoofd-
dorp en Zaandam is gebeurd kan
ook in Hardenberg gebeuren: een
brand die van de ene rijtjeswoning
overslaat naar de andere, omdat de
woningen niet brandveilig zijn ge-
bouwd.
In de gemeente Hardenberg telt de
groep rijtjeswoningen met een plat
dak of met een kap afgedekt ruim
8500 stuks. De gemeente heeft als
steekproef een derde deel aan de
hand van bouwtekeningen laten

onderzoeken. Tenminste, dat was
de bedoeling, maar van meer dan
de helft was geen gedetailleerde
tekening meer aanwezig, zodat niet
beoordeeld kon worden of de wo-
ningen wel of niet brandveilig zijn.
Van het resterende deel bleek zo’n
kwart onveilig (290 woningen) en
driekwart wel veilig. Het gemeen-
tebestuur gaat met deze cijfers in
de hand de woningeigenaren bena-
deren om ze te bewegen,
rookmelders aan te schaffen.

LUTTEN – De Hardenberger J.H.
Lennips wordt de nieuwe eigenaar
van de voormalige OBS De Baan-
breker in Lutten. Althans, als het
bestemmingsplan voor het school-
gebouw wordt gewijzigd.
Lennips wil het pand geschikt ma-
ken voor recreatieve doeleinden,
zodat er groepen kunnen logeren.
In minder drukke perioden kan de
school dienst doen als vergader-
ruimte of gebruikt worden voor
conferenties met slaapgelegenheid.

De school is via openbare inschrij-
ving verkocht. Lennips bood bijna
3,3 ton, waarmee hij wel 80.000
euro boven de boekwaarde zat,
maar volgens de gemeente heeft hij
een reële prijs geboden. Twee jaar
geleden werd het schoolgebouw ge-
sloten vanwege daling van het
leerlingenaantal. De overgebleven
scholieren vormden samen met de
leerlingen van Sluis Zes in
Dedemsvaart de nieuwe school Het
Talent.

OBS Baanbreker verkocht
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Eerste wedstrijd op Gramsberger skeelerbaan

GRAMSBERGEN – De nieuwe schaats- en skeelerbaan in Gramsbergen
is ontdekt door de KNSB. Woensdag 9 juni werd voor het eerst een offi-
ciële skeelerwedstrijd gehouden, die meetelt voor de landelijke baan-
competitie. IJsvereniging Ons Genoegen had aan de organisatie niet heel
veel werk gehad. Stroom, geluid en wat andere randactiviteiten, de rest
werd geleverd door de KNSB.

Nog niet alles liep vlekkeloos (het geluid van de microfoon van de pre-
sentator viel regelmatig weg, pas na enig aandringen was er muziek te
horen tijdens de ‘dooie momenten’ en bovenal: er was weinig ruchtbaar-

Masten – De elektriciteitsmasten
tussen Zwolle en Emmen worden
uitgebreid met twee armen. Maar
er ontstaat geen extra straling en
dus is er geen extra gevaar voor
omwonenden of worden woningen
minder waard. Dat antwoorden
B&W van Hardenberg op vragen
van PvdA-raadslid Rein Jonkhans.
In de gemeente Hardenberg worden
44 masten uitgebreid.

Woningen – In Mariënberg is de
bouwgrond op. De raad heeft vorig
jaar geld gegeven om nieuwe bouw-
plannen te maken. B&W zijn nu zo
ver, dat een stuk grond van 1,5 hec-
tare gebruiksklaar wordt gemaakt
voor 30 woningen. Daarmee moet
Mariënberg 10 jaar vooruit kunnen,
is de verwachting.

Muur – Over de N377 van Slag-
haren naar de Lichtmis rijdt zoveel
verkeer, dat het nieuwe Vechtdal
College in Dedemsvaart teveel last
krijgt van geluidhinder. Er wordt
gedacht aan het plaatsen van een
muur van minstens 4,5 meter hoog
en 143 meter lang. Met de kosten
was geen rekening gehouden, maar
volgens B&W wordt het bedrag
betaald door eigenaar woning-
stichting De Veste, het Vechtdal
College en de gemeente. De pro-
blemen kunnen misschien ook wor-
den opgelost door dove muren.

Insect –In de boswachterij Harden-
berg is de letterzetter overactief,
zegt eigenaar Staatsbosbeheer. Het
insect heeft al heel wat bomen aan-
getast. Om een verdere uitbraak te
voorkomen zal Staatsbosbeheer de
aangetaste bomen kappen. De
letterzetter gaat voornamelijk min-
der vitale bomen te lijf, maar er zijn
nu zoveel kevertjes dat ook gezonde
bomen gevaar lopen.

Concert -  Muziekvereniging Cres-
cendo houdt zaterdag 28 augustus
in de sporthal in Gramsbergen voor
de 11e keer een megaconcert. On-
der leiding van dirigent Joan
Reinders worden van 17.30 tot
19.30 zeven stukken ingestudeerd.
Na een korte pauze volgt vanaf
20.00 uur het concert. Deelname
aan het concert is gratis.
Muzikanten die minimaal in het
bezit zijn van het A-diploma mo-
gen meedoen, waarbij het niet uit-
maakt of ze wel of geen lid zijn van
een vereniging. Opgave via
www.megaconcert.nl

Megastallen – De PvdA en
GroenLinks in Hardenberg houden
woensdag 16 juni en café Den
Herdenbergher een informatieve
discussieavond over megastallen.
Binnenkort komt dit onderwerp op
de raadsagenda, zodat de raadsle-
den de mening van de burgers wil-
len horen. Inleiders zijn de heer
Meulenkamp van Alterra, waarna
LTO afdeling Hardenberg en
VROM? uit Vroomshoop een reac-
tie geven. Daarna is er ruimte voor
discussie onder leiding van voor-
malig wethouder Liese. Aanvang
19.45 uur.

Kunst - Brigadegeneraal Van Uhm
van de Luchtmobiele Brigade en
kunstenaar Niek Verschoor onthul-
len vrijdag 18 juni rond 19.30 uur
op spectaculaire wijze een nieuw
kunstwerk in de Loozensche Linie
bij zorgboerderij De Zwieseborg in
Loozen. De onthulling wordt om
ongeveer 20.15 uur gevolgd door
een bijdrage van  theatergroep Tuig.

heid gegeven aan de wedstrijd), maar dat zijn zaken die zonder veel in-
spanning een volgende keer verbeterd kunnen zijn. Wat belangrijker was:
over de baan waren de rijders zeer tevreden. De Gramsbergenaren had-
den ervoor gezorgd dat na de overvloedige regenval van dinsdag de baan
goed te berijden was. Toppers als Nederlands kampioen Sjoerd Huisman
hielden zich niet in, zodat de toeschouwers een mooie wedstrijd zagen.
De regionale rijders Gary Hekman uit Gramsbergen, Rob Wessels uit
Hardenberg en Erik Bouwhuis uit Mariënberg speelden geen rol van be-
tekenis in de strijd om de ereplaatsen, maar zorgden wel voor veel fans
langs de kant. © Roel Gritter

Emmen – De gemeente Emmen
komt met een reddingsplan voor het
Noorder Dierenpark. De dierentuin
gaat over een paar jaar verhuizen
naar de rand van het stadscentrum,
maar kan tot die tijd het huishoud-
boekje niet sluitend krijgen. Het
park heeft een paar miljoen nodig
om te kunnen overleven.

Bad Bentheim – Brandweerlieden
uit de Duitse stad Bentheim heb-
ben begin deze maand op verzoek
van de vorst van Bentheim het 12
meter diepe kruitmagazijn van het
plaatselijke kasteel schoongemaakt.
Al het geld dat de afgelopen 20 jaar
door toeristen in het magazijn is
geworpen om een wens in vervul-
ling te laten gaan, is samen met een
hoop vuil en stof naar boven ge-
haald. Twee brandweerlieden heb-
ben onder in de put het materiaal
in emmers geschept, waarna hun
kameraden boven de emmers in

- uit de regio -

HARDENBERG – Over enkele
weken worden de leerlingen van
diverse basisscholen in de gemeente
Hardenberg vervangen door bouw-
vakkers. De gemeente Hardenberg
heeft namelijk geld gekregen van
het Rijk om werkgelegenheids-
projecten uit te voeren. De werk-
verschaffing houdt in dat de ge-
meente de buitenkant van scholen
onder handen neemt (kozijnen en
daken) en de schoolbesturen de bin-
nenkant (ventilatiesystemen). Be-
halve het Rijk betalen ook de ge-
meente en de schoolbesturen mee
aan deze grote opknapbeurt van 1,5
miljoen euro.

Als Hardenberg de subsidie niet wil
verliezen moet het werk in 2010
uitgevoerd worden. Maar omdat de
bouwwerkzaamheden niet onder
schooltijd uitgevoerd kunnen wor-
den, wordt er in de zomervakantie

HARDENBERG – De PVV heeft
in de gemeente Hardenberg de
meeste aanhangers in Kloosterhaar.
Hoewel er in het dorp geen moskee
of Marokkaan is te bekennen,
stemde vorige week woensdag tij-
dens de Kamerverkiezingen ruim
20% op de partij van Geert Wilders.
Uit het overzicht van de 36 stem-
bureaus blijkt dat de trouwste
CDA’ers in zitten Ane, de PvdA

Scholen worden frisser
gewerkt. Met name de kozijn-
vervangingen en de installatie van
ventilatiesystemen zijn ingrijpende
maatregelen, die in de zomer uit-
gevoerd moeten worden.
Doordat snel gehandeld moest wor-
den hebben B&W alvast een aan-
nemer en installatiebedrijf opdracht
gegeven met de voorbereidingen te
beginnen, hoewel de gemeenteraad
officieel nog toestemming moet
geven voor het project. B&W ho-
pen dat de raad begrip toont voor
de situatie. “De maatregelen leve-
ren een fikse bijdrage aan duur-
zaamheid, energiebesparing, het
verbeteren van het binnenklimaat
en het creëren van werkgelegen-
heid. De leer- en werkomgeving
van scholieren en docenten zal
sterk verbeteren,” zo verkoopt het
college het project. Na zo’n conclu-
sie kan de raad alleen nog maar
juichend haar goedkeuring geven.

Ook Hardenberg
verschiet een
beetje van kleur

kruiwagens leegden. In totaal wer-
den zeven kruiwagens gevuld,
waarvan drie met alleen maar geld.
De marken, euro’s, dollars, guldens
en peso’s worden door het vorsten-
paar aan een goed doel geschonken.

Enschede – Overijssel en Enschede
kopen samen voor 29,8 miljoen
euro het terrein van Luchthaven
Twente. De ministers Eurlings en
De Jager hebben de papieren vrij-
dag ondertekend. In het gebied van
482 hectare komen naar alle waar-
schijnlijkheid een luchthaven, wo-
ningen, bedrijven, natuur en land-
schap en amusementsactiviteiten.

Emmen – De gemeenteraad van
Emmen steunt het plan van een
projectontwikkelaar om de
MediaMarkt naar Emmen te halen.
Op het Noorderplein komt een
nieuwe winkel met daaronder een
parkeergarage voor 400 auto’s. De
Nijenbrinksflat, die in de weg staat,
gaat tegen de vlakte.

trekt veel kiezers in Gramsbergen,
Bergentheim is het bolwerk van de
ChristenUnie en Balkbrug wordt zo
langzamerhand een echt VVD-
dorp. De kleinste partij in de ge-
meente Hardenberg is Heel Neder-
land met twee stemmen. Het blijkt
dat de complete aanhang van deze
partij in Lutten zit. Vertaald naar
de 31 Hardenberger raadszetels
krijgt het CDA 9, PvdA 5, VVD 5,
ChristenUnie 4, PVV 4, SP 2,
GroenLinks 1 en D66 1. In werke-
lijkheid is dit  niet mogelijk, om-
dat SP, D66 en PVV niet in de raad
zitten en OpKoers en Liberaal
Hardenberg wel.

HARDENBERG – De gemeente
Hardenberg begint na de zomerva-
kantie met de aanleg van een ro-
tonde in de Parkweg in Hardenberg.

Die rotonde verzorgt de aansluiting
van de nieuwe centrumroute
(Europaweg, Witte de Withstraat,
Gramsbergerweg) op de Parkweg.
Om de rotonde te kunnen aanleg-
gen worden onder meer de leidin-
gen voor gas, water, telefoon en
elektriciteit verlegd en er wordt een
nieuw riool aangelegd onder de
Parkweg. Tijdens deze werkzaam-
heden wordt het vrachtverkeer
omgeleid. Het overige verkeer

Aanleg rotonde Parkweg wordt in één rijrichting vanaf de
Kellerlaan naar het centrum geleid.
Volgens de planning zijn de werk-
zaamheden medio november 2010
afgerond.

HARDENBERG – Gedeputeerde
Theo Rietkerk geeft woensdag 16
juni rond 14.30 uur het officiële
startsein voor de bouw van het
nieuwe gemeentehuis in Harden-
berg. Hij doet dat samen met het
college van B&W vanuit de zes
meter diepe parkeergarage. Het is
de bedoeling dat het nieuwe ge-
meentehuis over twee jaar de deu-
ren voor het publiek opent.

Start bouw gemeentehuis
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HARDENBERG – Psalm 130 klonk nog nèt niet uit de mond van de
tegenstanders van het nieuwe gemeentehuis in Hardenberg, hoewel ze
zich wel bevonden op de plek waar dat had gekund. Woensdag waren
voor- en tegenstanders, burgers en ambtenaren, lokale en provinciale be-
stuurders verzameld op het laagste punt van de nieuwbouw aan de Witte
de Withstraat, de vloer van de parkeergarage. Op 7 meter diepte werd
officieel het startsein gegeven voor de weg naar boven. Dat gebeurde door

Oude straten – In werkelijkheid
bestaan ze niet meer, alleen nog op
papier. En dat laatste gaat nu ook
veranderen. De gemeente Harden-
berg laat 29 straatnamen verdwij-
nen, waarvan het intrekkingbesluit
niet te vinden is in het archief. Nu
verdwijnen dus echt de Boslaan in
Bergentheim, de Groeneweg, Achter-
straat, Beekdwarsweg en Verlengde
Middenpad in Hardenberg, de
Vosseveenweg in Hoogenweg, de
Polderweg in Slagharen en de Kamp-
weg en De Dijk in Gramsbergen.

Nieuwe straten – De namen van
veel straten in de gemeente Harden-
berg zijn op papier nog niet aange-
past aan de nieuwste schrijfwijze.
Die regel luidt dat alle voorvoegs-
els in straatnamen met een hoofd-
letter beginnen. De gemeente wordt
verplicht deze regel toe te passen,
zodat de burgemeester de Goede-
straat in De Krim verandert in Bur-
gemeester de Goedestraat en de
Vaart in Ane wordt De Vaart.

Nog een verandering: er moeten
puntjes worden geplaatst. Dus de
EH Meijerinkstraat in Bruchterveld
wordt E. H. Meijerinkstraat. Bur-
gers die denken dat er nu wat te
halen valt omdat bijvoorbeeld hun
visitekaartjes aangepast moeten
worden hebben het mis. De ge-
meente is namelijk gerechtigd
straatnamen te veranderen zonder
instemming van de burgers en ze
is niet verplicht daar een vergoe-
ding tegenover te stellen.

Bouw – Woningbouwvereniging
Beter Wonen gaat appartementen-
complex De Schoutenhof II bouwen
in de wijk Marslanden. Er komen
zelfstandige wooneenheden, 28 zo-
genoemde pg-eenheden (voor bij-
voorbeeld dementerende ouderen)
en op de begane grond kantoren en
een dagopvang/grand café. Dat is
iets anders dan oorspronkelijk het
plan was, zodat het bestemmings-
plan gewijzigd moet worden. De
gemeente wil wel meewerken, als
er ook woningen op de begane grond
komen en het grand café alleen voor
de patiënten wordt gebruikt.

Verbouw – Zorginstelling Baalder-
borg wil de voormalige openbare
lagers school aan de Hoogenweg
geschikt maken voor 18 tot 24 zorg-
appartementen. De doelgroep be-
staat uit mensen met een verstan-
delijke of lichamelijke beperking
die veel zorg nodig hebben. Het
pand is nu nog eigendom van de
gemeente, maar Baalderborg heeft
een koopoptie. Om het plan moge-
lijk te maken moet het bestem-
mingsplan worden gewijzigd. De
bedoeling is het huidige gebouw te
gebruiken met een gedeelte nieuw-
bouw. Wordt dat te duur dan denkt
men een slopen en volledige nieuw-
bouw. In het gebouw is nu peuter-
speelzaal Hummeloord gevestigd.
Het bestuur van de speelzaal is in
gesprek met Baalderborg over deel-
name aan het project.

Hergebruik - Afgelopen winter is
het diepe buitenbassin van zwem-
bad de Marsch in Hardenberg ge-
sloopt, dat bijna twintig jaar gele-
den buiten gebruik is gesteld. De
gemeente vindt dat het tijd wordt
dit gebied bouwrijp te maken. Het
duurt echter nog wel een paar jaar
voordat er woningen op het terrein
verschijnen. In de tussentijd wordt
op de plaats van het oude bassin een
extra ligweide aangelegd met een
beachvolleybalveld.

Onderwerp van het debat was de
Verkoopgarantieregeling. Ge-
meente, woningstichting De Veste
en de Rabobank hebben een rege-
ling bedacht om de doorstroming
op de woningmarkt te bevorderen.
Iemand die een woning koopt en
zijn oude wil verkopen, krijgt mi-
nimaal 80 procent van de ge-
taxeerde waarde uitbetaald bij ver-
koop aan De Veste. Voor iemand die
geen euro kan missen is het geen
interessante regeling, maar ande-
ren zullen het mogelijke verlies in-
casseren, als ze daardoor naar een
andere plek kunnen verhuizen. Van
der Valk vond die 80 procent te
weinig. “Die regeling werkt niet als
we er geen 90 procent van maken”,
beweerde het CDA-raadslid. Hij
diende dan ook een amendement in
om extra geld voor de verkoper los
te peuteren. Wethouder Prinsse
vond het oorspronkelijke voorstel
beter en dat waren bijna alle par-
tijen met hem eens. Alleen de PvdA
en Liberaal Hardenberg waren te-
gen welk plan dan ook. Toen Van
der Valk bemerkte dat zijn amen-
dement geen meerderheid zou krij-
gen trok hij het terug. “Maar dan
moet u nu tegen het voorstel van
B&W stemmen, want u zei net dat
de regeling met 80 procent niet
werkt”, wierp Jonkhans zijn CDA-
collega voor de voeten. En die bleef
met zijn mond vol tanden staan.

Back heeft nu 150 koeien en 100
stuks jongvee, maar staat net als de
rest van agrarisch Nederland voor
grote uitdagingen in de komende
jaren. Om te kunnen overleven is
schaalvergroting nodig of uitbrei-
ding van activiteiten. En misschien
wel beide. Eén van die nieuwe ac-
tiviteiten is het bouwen van een
biovergister. Dat is een installatie
die mest of landbouwproducten als
maïs vergist tot gas, waarmee elek-
triciteit kan worden opgewekt.
Back wil met flinke rijkssubsidie
een vergister bij zijn bedrijf bou-
wen van 1 megawatt, waarmee
3.000 huishoudens van energie
kunnen worden voorzien.
Voor zijn toekomstige biovergister
wil Back geen hoge mestsilo’s bou-
wen, maar een lagune aanleggen.

Gemeentehuis vindt de weg omhoog
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enkele hoogwaardigheidsbekleders, die een overblijfsel uit de ‘Wavin-
muur’ van de trouwzaal, een baksteen uit het oude gemeentehuis, een
bouwtekening en wat andere prullaria in een bak deponeerden, die werd
afgesloten met een glazen plaat. Het is de bedoeling dat het meest duur-
zame gemeentehuis van Nederland over twee jaar de deuren opent voor
het publiek.

Attractiepark Slagharen
krijgt energie uit Oud-Lutten

Die wordt zo’n 100 meter lang, 45
meter breed en 4 meter diep, waar-
van de helft boven het maaiveld
uitkomt. Met een mooie aanplant
moet de lagune in het landschap in
te passen zijn, denkt Back. Zijn
vergister moet niet alleen elektri-
citeit leveren, maar ook warmte. Bij
het omzetten van biogas in elektri-
citeit komt warmte vrij, die gebruikt
wordt om het zwembad van het
Attractiepark Slagharen te verwar-
men en enkele facilitaire ruimtes.
Er gaat dan een gasbuis lopen van
Oud-Lutten naar Slagharen, waar
de omzetting plaatsvindt. Voor de
biovergister gaat Back eigen mest
en eigen maïs gebruiken, maar om
de zaak rendabel te maken zal ook
mest van derden worden aan-
geleverd.

OUD-LUTTEN – Attractiepark Slagharen krijgt in de nabije toe-
komst energie geleverd die afkomstig is van mest. Dat is het plan van
melkveehouder Erik Back aan de Lutteresweg in Oud-Lutten.

CDA trekt amendement
Verkoopgarantie weer in

Zelfs de steun van zijn fractievoor-
zitter Henk Meulink hielp niet
meer. “Ik heb nog steeds mijn twij-
fels, maar ik stem toch maar voor
en dan zien we bij de evaluatie wel
of er iets veranderd moet worden”,
zo probeerde Van der Valk nog
enigszins zijn gezicht te redden.
Overigens werd de garantieregeling
aangenomen met de stemmen tegen
van de PvdA, Liberaal Hardenberg
en de halve GroenLinks-fractie.

KLOOSTERHAAR – Met zo’n
achternaam kan de gemeente je ei-
genlijk ook niet verbieden een
bloemenwinkel te beginnen. En dus
krijgt de familie Tuin uit de
Duijtschstraat in Kloosterhaar vijf
jaar ontheffing om bloemen te ver-
kopen vanuit een schuur bij hun
woning. De 23m2 grote schuur is
inmiddels ingericht als winkel. De
enige bloemenwinkel in Klooster-
haar, en dat heeft meegespeeld bij
de beslissing wel of geen toestem-

ming te verlenen. Dat de familie
Tuin zelf de bloemen van de vei-
ling haalt en geen vrachtwagens
laat bezorgen is ook een pluspunt,
vindt de gemeente Hardenberg. In
de vijf jaar dat de winkel gedoogd
wordt zal Tuin bekijken of zijn zaak
levensvatbaar is. Als dat zo is zal
een andere plek worden gezocht.
Als het niet zo is vervalt de ver-
gunning en moet de bloemenschuur
voor normale doeleinden worden
gebruikt. Overigens moet nog even
worden afgewacht wat de buren er
van vinden. Pas nadat zij hebben
kunnen reageren wordt een defini-
tief besluit genomen.

Kloosterhaar heeft
weer bloemenzaak

HARDENBERG – Het kwam een beetje door onwennigheid, natuur-
lijk, maar het verse CDA-raadslid Dirk van der Valk verslikte zich
vorige week dinsdag tijdens de oriënterende raadsvergadering in zijn
eigen woorden en werd daar even pijnlijk op gewezen door de PvdA-
raadsleden Jonkhans en De Vos.

HARDENBERG - Rijkswaterstaat
opent met twee feestelijke bijeen-
komsten de verlengde N36 van de
Witte Paal naar de N48 bij Ommen.
Zaterdag 26 juni vindt de N36 Run
plaats. Dat is een hardloopwedstrijd
over de verlengde N36. Tussen 10
en 12 uur kunnen hardlopers ver-
schillende afstanden afleggen. Na
de wedstrijd kan iedereen tot 15.00
uur vrij per fiets of te voet de nieuwe
weg verkennen.
Maandag 28 juni wordt de ver-
lengde N36 symbolisch in gebruik
genomen door de verschillende be-
trokken partijen. Na de symbolische
openingshandeling kan het verkeer
aan het einde van de dag voor het
eerst gebruik maken van de 9 kilo-
meter lange nieuwe weg.

Feestelijke opening
verlengde N36

redactie@sallander.nl
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BERGENTHEIM – Het was alsof het weer zich had aangepast aan het
speelschema van de Bergentheimer Feestweek. Vorige week woensdag
stond het spuitvoetbal op de agenda en met een temperatuur die de zo-
merse waarde van 25 benaderde, was het een ideale dag voor een water-
ballet. ’s Middags was de jongste jeugd aan bod. Roemruchte teams als

GRAMSBERGEN – Bij de Vecht-
brug in Ane wordt een kunstwerk
geplaatst van de Jeroen
Doorenweerd. Deze Zeeuw van ge-
boorte, maar tegenwoordig woon-
achtig in Tilburg, heeft een kunst-
werk gemaakt dat nog het meest
lijkt op een lage uitvoering van de
Rotterdamse Euromast. Misschien
zou je kunnen spreken van een
Euregiomast, omdat het beeld past
in de kunstroute die langs zowel het
Duitse als Nederlandse deel van de
Vecht loopt.
Om die reden is ook de Duitse di-
recteur van het grens-
overschrijdende project Kunst-
wegen betrokken geweest bij de
keus, naast een groep inwoners van
Gramsbergen en enkele gemeente-
ambtenaren. Overigens noemt
Doorenweerd zijn creatie zelf de
scheepsbrug.

Schipper vertelde dat zijn partij erg
tevreden was over de onderhande-
lingen en het bereikte akkoord. Op
een vraag van een journalist had hij
gezegd dat zijn partij het akkoord
zou ondertekenen, ook al mocht de
VVD niet meeregeren. “Maar een
week later kregen we vertrouwelijk
een investeringslijstje waarop de
volgorde van de onderwerpen was
veranderd. We konden niet meer
met de achterban overleggen en
daarom hebben we toen gezegd dat
we niet meer wilden ondertekenen,
maar wel wilden onderschrijven”,
vertelde Schipper tijdens de raads-
vergadering.

Bergentheim dankt weergoden

Banthumse Leu traden in het strijdperk tegen De Smileys en De Hol-
landse Biggen. Voetballen was mooi, maar met de brandweerslangen al-
les proberen te raken wat los of vast zat was eigenlijk nog mooier.
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Scheepsbrug langs de Vecht
In het bij het kunstwerk verzonnen
verhaal staat dat de kunstenaar een
verbinding heeft gelegd met het
heden en verleden, met de omge-
ving en met elkaar. Het moet na-
melijk een ontmoetingsplek worden
en dat is dan ook de reden dat de
scheepsbrug beklommen kan wor-
den. Zijn ontwerp is voor meerdere
interpretaties en benamingen mo-
gelijk. Dat betekent dat iedereen het
kan noemen wat hij wil en zelf mag
fantaseren over wat het voorstelt.
Waarschijnlijk wordt er ook nog
iets op audiogebied in verwerkt,
want de bezoekers moeten geprik-
keld worden door het kunstwerk,
omdat ze uitzicht hebben over de
Vecht en tegelijkertijd geconfron-
teerd worden met oude verhalen
over de rivier. Het beeld kost de
gemeente 90.000 euro. Dit bedrag
is al in 2007 hiervoor opzij gelegd.

Het verschil is echter miniem. On-
dertekenen wil zeggen dat je het
akkoord goedkeurt en met je hand-
tekening bekrachtigt. Onderschrij-
ven wil zeggen dat je het akkoord
goedkeurt. In beide gevallen sta je
achter het akkoord. De uitleg van
Schipper zorgde dan ook niet voor
duidelijkheid over zijn handelen op
20 april, toen het college werd be-
noemd en hij tot ieders verbazing
het woord ondertekenen veranderde
in onderschrijven. De conclusie
moet dan ook zijn dat de bijdrage
van Schipper een mislukte poging
was om onbegrijpelijk handelen
recht te praten.

HARDENBERG – Op de vraag hoe
je nou je regionale zender op 11
moet zetten als je digitale tv hebt is
tot nu toe nog geen bevredigend
antwoord gegeven. Toch gaat RTV
Oost deze zomer weer de boer op
om mensen te bewegen kanaal 11
te reserveren voor de omroep van
Overijssel, ondanks een groeiend
aantal ‘digitale kijkers’. Woensdag
7 juli strijkt het omroepcircus neer
op de Gedempte Haven in Harden-
berg. De inwoners worden opgeroe-
pen om zelf een bijdrage te leveren
aan de live uitzending. Dat kan
door vanaf 12.00 uur langs te ko-
men op de RTV Oost locatie en

Uitleg Schipper overtuigt niet

Taxatie op Gedempte Haven
plaatselijke onderwerpen of proble-
men aan te kaarten, een muziekin-
strument te bespelen, te vertellen
over een hobby of gewoon ergens
je hart over te luchten. De uitzen-
ding van TV Oost begint om 12.00
uur, met live beelden vanuit
Hardenberg en elk heel uur een live
lokaal journaal.
Woensdag is taxatiedag tijdens de
‘Zet ‘m Op 11-Tour’. Daarom zal
taxateur Enno de Boer van 14.00
tot 17.00 uur aanwezig zijn op de
RTV Oost locatie in Hardenberg om
oude en bijzondere spullen op de
juiste waarde te schatten. Hieraan
zijn geen kosten verbonden.

HARDENBERG – VVD-leider Albert Schipper heeft vorige
week dinsdag tijdens de bespreking van de voorjaarsnota van
de gemeente Hardenberg geprobeerd duidelijk te maken,
waarom zijn partij wèl het bestuursakkoord van de drie re-
geringspartijen CDA, PvdA en CU heeft onderschreven maar
niet ondertekend. Na ruim een week kan nog niemand van
de andere partijen uitleggen wat hij nou bedoelde.

LUTTEN – De hervormde ge-
meente van Lutten, Slagharen en
Schuinesloot wil de begraafplaats
aan de Anerweg-noord in Lutten
uitbreiden. De kerkbestuurders
denken dat de bestaande begraaf-
plaats binnen een paar jaar vol is.
Omdat ze het ruimen van graven
zo lang mogelijk willen uitstellen
zijn ze van plan de huidige begraaf-

Lutten wil uitbreiden in plaats van ruimen
plaats te vergroten van 1,09 naar
1,75 hectare. Verder willen ze op
het nieuwe perceel een gebouwtje
plaatsen dat gebruikt wordt voor
onderhoudswerkzaamheden. Op
het nieuwe deel rust nu nog de be-
stemming ‘agrarisch gebied’. De
gemeente Hardenberg is van plan
toestemming te verlenen voor wij-
ziging van het bestemmingsplan.

Konijn – Een konijnenfokker aan
de Moeshoekweg in Slagharen mag
van de gemeente zijn bedrijf uit-
breiden met een stal. Na de uitbrei-
ding heeft hij 1200 moederkonijnen
tegenover nu nog 300 en 13.000
vleeskonijnen, waar er nu nog
4.000 rondhuppelen. Het bedrijf is
duidelijk zichtbaar vanaf de N377,
zodat de agrariër de stal wel met
wat bomen en struiken aan het oog
moet onttrekken.

Esso – Tankstation Tholen in Slag-
haren wordt verplaatst nabij de ro-
tonde op de kruising Jachthuisweg
en Coevorderweg. Een kleine drie
jaar geleden is hiertoe een aanvraag
ingediend. Nadat alle plannen wa-
ren uitgewerkt konden belangheb-
benden reageren. Dat hebben twee
personen gedaan. Eentje wil weten
wat wordt gedaan om te voorkomen
dat het tankstation een hangplek
wordt voor jongeren of een
overnachtingplaats voor Russen en
Polen. De ander vindt dat zijn uit-
zicht wordt ontnomen en dat de
woning flink in waarde daalt. Ook
meent hij dat het tankstation met
wasboxen en winkel niet bij de ro-
tonde thuishoort maar op een in-
dustrieterrein. Verder wordt er extra
lawaai verwacht, de plek trekt ge-
spuis aan en ’s nacht treedt licht-
vervuiling op. Voor de gemeente
zijn de bezwaren geen reden om de
plannen aan te passen. Het tank-
station zit nu nog op de hoek van
de Zwarte Dijk, nabij het Attractie-
park Slagharen.

Lezen – De bieb in Hardenberg
houdt zaterdag 10 juli van 10.00 tot
16.00 uur  de jaarlijkse boeken-
markt op het Marktplein in Harden-
berg-centrum. Er staan ongeveer 70
kramen van particulieren, boekhan-
dels en antiquariaten.

Bouw – Woensdag 30 juni is de of-
ficiële start van de woningbouw in
plan de Vechthof, het terrein tus-
sen de Marslaan en de Prengerlaan
in Hardenberg. In het bijzijn van
omwonenden, ontwikkelaars en
bouwers wordt de eerste paal de
grond in geslagen door wethouder
Douwe Prinsse. Nog niet alle 45
dijkwoningen, stadsboerderijen en
andere huizen met even fraaie na-
men zijn verkocht. Door het plan
in twee gedeelten uit te voeren kan
toch worden begonnen. Bovendien
springt het Rijk bij met subsidie.
Beter Wonen doet hetzelfde door
enkele huizen te kopen en die later
te verhuren aan mensen met een
wat dikker gevulde portemonnee.

Bosnacht – Muzikanten, zangers,
dansers en toneelspelers uit Grams-
bergen en omstreken laten vrijdag
9 juli het Gramsberger Bosje swin-
gen. Het nieuwe evenement met als
titel Night of the Forrest begint om
20.15 uur en is gratis toegankelijk.
Tegen middernacht is er een bijzon-
der hoogtepunt. Dan gaat er een
muziekstuk in première dat door
componist Alfred Willering is ge-
maakt voor een samensmelting van
Crescendo, Sjompiesingers en
SDG.

Open lucht - Zondag 4 juli wordt
vanaf 11.00 uur in het Krimse Bos
een openluchtdienst gehouden.
Deze laatste jeugddienst van het
seizoen wordt geleidt door domi-
nee Kombrink. De muziek wordt
verzorgd door  Samen op weg uit
Bergentheim. In woners van De
Krim wordt verzocht zelf een stoel
mee te nemen,

HARDENBERG - In het gebied
van waterschap Velt en Vecht val-
len af en toe sloten droog terwijl
dit volgens het waterschap niet no-
dig is. Dit komt doordat sommige
agrariërs water uit sloten gebruiken
voor beregening van hun akkers,

Sloten staan droog zonder dit te melden bij het water-
schap. Zolang er voldoende water
beschikbaar is, mag onder voor-
waarden uit oppervlaktewater wor-
den beregend. Alleen wie minder
dan 10 m3 water per uur onttrekt,
hoeft dit niet door te geven. In an-
dere gevallen is een meldplicht of
vergunning nodig.
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SIBCULO – Wat moet je doen als je een heideveld hebt dat opge-
knapt dient te worden, maar de oppervlakte is te klein om een eigen
schaapskudde aan te schaffen? Op die vraag kan langs de oostgrens
een duidelijk antwoord worden gegeven: dan huur je een kudde.

Louis en Marga Welhuis van Landschapsadvies Welhuis uit Rossum heb-
ben een mobiele schaapskudde, die gehuurd kan worden om kleinere na-
tuurgebieden in goede conditie te houden. Eind mei heeft gedeputeerde
Piet Jansen de schaapskooi voor de kudde in Denekamp in gebruik geno-
men. In de lammerperiode en in de rustige maanden staan de schapen op

BERGENTHEIM – Oppakken,
aanpakken en doorpakken. Drie
woorden uit het Haagse jargon
die politici graag in de mond ne-
men. Pleegouders uit de gemeente
Hardenberg – maar niet alleen zij
– zouden graag zien dat het niet
bij woorden bleef. Om hun noden
kenbaar te maken bij de provin-
ciale bestuurders hadden ze in
april gedeputeerde Ranter uitge-
nodigd om eens te komen praten.
Vorige week kon hij aan dat ver-
zoek gehoor geven.

De aanleiding voor het gesprek was
een persbericht van de provincie,
waarin Ranter aankondigde dat
Pleegzorgadvies Nederland een
onderzoek zou uitvoeren naar zo-
genoemde bakhuisbuddy’s. Dat is
een pleeggezin voor tieners, waar-
bij de jongeren niet, zoals bij klei-
nere kinderen, in alles onderdeel
zijn van het gezin, maar waarbij ze
voor een deel zelfstandig kunnen
wonen. Bijvoorbeeld in een bakhuis
bij een boerderij of op een zolder-
kamer met eigen kook, douche en
toiletmogelijkheden. In het buiten-
land zie je deze manier van pleeg-
zorg veel, maar in Nederland ko-
men tieners na hun 12e jaar vaak
in leefgroepen terecht. Erg duur en
minder goed dan opgroeien in een
pleeggezin, meent Ranter.

Wat de provincie niet wist was, dat
in Noordoost-Overijssel deze ma-

Duitse herder houdt Veenschap in conditie

stal, maar alle andere dagen zijn de dieren op pad. De afgelopen week
waren de schapen onder leiding van de Duitse herder André Kühn uit
Wilsum aan het werk in het Veenschap tussen Sibculo en Vriezenveen.
Een kudde van zo’n 500 Drentse Heideschapen, Scottish Blackface en
Bentheimer Landschafe moest ervoor zorgen dat de begroeiing werd op-
gegeten, zodat het veengebied weer in de oorspronkelijke staat werd te-
ruggebracht. Na een klus zoals in het Veenschap komt de vaste transporteur
van Welhuis, die in een paar ritten de kudde naar het volgende project of
naar de schaapskooi in Denekamp rijdt. Het volgende grote karwei voor
de mobiele schaapskudde begint 4 augustus op de Sallandse Heuvelrug.

Pleegzorg wil serieus worden genomen
nier van zorg al jaren wordt aange-
boden. Het CDA-raadslid Henriette
van Veldhuisen en haar man Tom
vangen aan de Boerendijk in
Bergentheim veel tieners op, die
deels hun eigen bedoeninkje heb-
ben. Om Gert Ranter te laten zien
wat er al gebeurt op dit gebied had-
den ze hem een uitnodiging ge-
stuurd. Maar ook om hem te ver-
tellen over hun zorgen, omdat het
werk van pleegouders steeds zwaar-
der wordt en de personele en finan-
ciële hulp voor het pleeggezin daar-
bij achterblijven.
“Pleegouders moeten serieuzer ge-
nomen worden door de professio-
nele zorg, de financiële ondersteu-
ning voor grote pleeggezinnen
moet verbeterd worden en er moet
meer deskundige begeleiding ko-
men”, kreeg Ranter als boodschap
mee. “En als je echt bakhuisbuddy’s
voor tieners wilt hebben dan zul je
ook met geld over de brug moeten
komen, om die bakhuizen of zol-
ders of wat dan ook geschikt te
maken voor bewoning.”

De gedeputeerde bleek niet onge-
voelig voor de verhalen. “Ik heb
hier gehoord dat pleegouders die
net gestart zijn eigenlijk ervaren
pleegouders als mentoren zouden
moeten krijgen, zodat ze een vraag-
baak en uitlaatklep hebben. Dat is
de moeite waard om uit te zoeken.
En dat we nieuwe vormen van
pleegzorg moeten bedenken is ook

duidelijk. Wil je tieners in pleeg-
gezinnen hebben dan moet de
pleegzorg voor deze groep anders
worden geregeld dan nu het geval
is.”
Over meer financiële hulp wilde
Ranter geen uitspraak doen. “Mi-
nister Rouvoet heeft al iets geregeld
voor de pleegvergoeding, maar we
wachten nog op een definitieve ver-
hoging. Of dat echt gaat gebeuren
moeten we afwachten. Ondertussen
hebben we als provincie er wel voor
gezorgd dat het Noodfonds voor de
pleegzorg met 50.000 euro extra
wordt gevuld. Op die manier wordt
de pleegzorg in Overijssel toch
weer een beetje versterkt.”

HARDENBERG – De gemeente
Etten-Leur beslist volgende week of
de raadsleden met e-readers gaan
werken, net zoals in Hardenberg.
E-readers zijn apparaten waarmee
je digitaal boeken, tijdschriften of
raadsstukken kunt lezen. Omdat
Hardenberg landelijk voorop loopt,
was vorige week een delegatie uit
deze Brabantse gemeente op bezoek
in Noordoost-Overijssel. D66-frac-
tievoorzitter Ron Dujardin was en-
thousiast. “Het bestuderen van stuk-
ken wordt makkelijker, het bespaart
papier en levert tijdwinst op. De
financiële besparing is groter dan
wat de e-readers kosten, dus dat
komt in kader van de bezuinigin-
gen goed uit”, vertelde de Braban-
der, die als klein minpunt noemde
dat het bladeren iets langzamer
gaat. “Wat we van Hardenberg heb-
ben geleerd is, dat je in één keer
van systeem moet veranderen. Dus
meteen stoppen met de papieren
verspreiding. Dat dwingt ook de
minder enthousiaste raadsleden om
mee te gaan. Ook is het belangrijk
dat het college meedoet en later het
management van de gemeentelijke
organisatie. Het is een belangrijke
stap naar verdere digitalisering van
de organisatie en dat kan uiteinde-
lijk veel kosten besparen.” Zo ver
als Etten-Leur wil gaan is Harden-
berg overigens nog niet, omdat hier
nog steeds sprake is van een proef.

Hardenberg toont
e-readers aan
andere gemeenten

Bomen – In natuurcentrum de Kop-
pel in Hardenberg is t/m eind sep-
tember de expositie Een bos vol
geheimen te zien. Dit is een doe-
expositie voor kinderen van 4 tot 7
jaar en erg geschikt voor gezinnen.
Openingstijden in juli en augustus:
dinsdag t/m vrijdag van 10.00 tot
17.00 uur, zaterdag en zondag van
13.00 tot 16.00 uur.

Verdeeld - De 14 appartementen
van Beter Wonen in gebouw De
Bleek aan de Bramerstraat in
Hardenberg zijn verdeeld. Er was
veel belangstelling voor de appar-
tementen, die allemaal verhuurd
zijn aan jongeren onder de 23 jaar.
Beter Wonen heeft nog vijf plekken
waar jongeren tussen de 18 en 25
jaar bij voorrang woningen krijgen
toegewezen. Dat zijn in Hardenberg
de Wielewaalstraat (25 woningen)
en de Helfrichstraat (28 apparte-
menten), in Slagharen gaat het om
de Bolsterstraat (12 woningen) en
in Bergentheim om de hoek Kerk-
weg (16 woningen).

Forest - Bijna driehonderd arties-
ten treden vrijdag 9 juli (aanvang
20.15 uur) op in het  Gramsberger
Bosje. De optredens worden ver-
zorgd door (pop)muzikanten, zan-
gers, toneelspelers en circus-
artiesten. Iedereen heeft vrij entree,
maar van bezoekers wordt wel een
vrije gift verwacht ter bestrijding
van de kosten. Tegen middernacht
gaat een nieuw muziekstuk in pre-
mière, een door Hardenberger
Alfred Willering geschreven werk
voor harmonie, fanfare en koor.
Meer info op nightoftheforest.nl

Halve eeuwfeest – De stad Harden-
berg viert in 2012 het 650-jarig
bestaan. Dat moet een bescheiden
feestje worden, want op een ge-
meentelijke bijdrage voor de festi-
viteiten hoeft men niet te rekenen.
Het plan om een boek over de ge-
schiedenis van Hardenberg te
schrijven is (ondermeer) om die
reden ook een vroegtijdige dood
gestorven. Niet alleen Hardenberg
kan subsidie op de buik schrijven,
geen enkel dorp in de gemeente
krijgt een bijdrage. Tenzij negorij,
gehucht, dorp of stad een eeuwfeest
viert of het 250- of 750-jarig be-
staan. Het gemeentebestuur heeft
dit een paar jaar geleden besloten
met het oog op het 200-jarig be-
staan van Dedemsvaart. De stich-
ting 625 jaar Bergentheim heeft
desondanks een aanvraag voor fi-
nanciële hulp ingediend, maar ze
heeft de gemeente wel iets in ruil
toegezegd, namelijk veel promotio-
nele ruimte om de namen Harden-
berg en Vechtdal uit te dragen. Het
gemeentebestuur is hiervan niet
onder de indruk en heeft besloten
de steun achterweg te laten.

Weer niet – In mei kreeg een
winkeleigenaar in Gramsbergen te
horen dat hij zijn winkel aan de
Stationsstraat niet mag verbouwen
tot appartementen. De gemeente is
bezig met plannen voor een multi-
functioneel centrum en een super-
markt, in combinatie met apparte-
menten. Naar nog meer apparte-
menten is geen vraag, zegt de ge-
meente. Nu heeft een andere
Gramsbergenaar een nieuwe po-
ging gewaagd. De familie Schot-
kamp wil de winkel aan de
Stationsstraat beëindigen en de
winkel ombouwen tot vier apparte-
menten. Het antwoord van de ge-
meente is in een maand tijd niet
veranderd.

HARDENBERG - Gedeputeerde
Staten van Overijssel stellen extra
subsidie beschikbaar voor een
groen gastankstation in Harden-
berg. Eerder gaf de provincie sa-
men met het Ministerie van Verkeer
al subsidie voor 5 nieuwe tank-
stations. In Overijssel komt het aan-
tal tankstations voor aardgas en
groen gas hiermee in 2011 op
twaalf. De subsidie in Hardenberg
is aangevraagd door OrangeGas
voor Shell Station Mastebroek.
Groen gas is gas uit gft of mest, dat
is opgewerkt tot aardgaskwaliteit.
Het is CO2 neutraal en vanaf on-
geveer 13.000 km per jaar goedko-
per dan rijden op benzine of diesel.

Geld voor groen gastankstation

Gediplomeerd herder André Kühn aan het werk in het Veenschap tussen Sibculo en Vriezenveen. © Roel Gritter
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Onderzoek nieuwe slijterij

HARDENBERG – “Een gigantisch vette baan, die curved rail ziet er
clean uit. Echt heel dat uberdope park trouwens, concrete rocks.”
Voor de meeste mensen zal dit wartaal zijn, voor skaters is het dage-
lijks taalgebruik. Op internet zijn volop lovende woorden te vinden
over het nieuwe skate- en BMX-park in het Kruserbrinkpark in
Hardenberg, dat donderdag 8 juli officieel in gebruik is genomen.

De gemeente Hardenberg is de voornaamste geldschieter, maar ook
woningstichting Beter Wonen heeft een financiële bijdrage geleverd. Van
beide organisaties waren donderdag 8 juli vertegenwoordigers aanwezig
bij de officiële ingebruikname. Die opening werd verricht door twee BMX-

Vlinders - Landschap Overijssel
houdt zondag 18 juli bij natuur-
centrum De Wheem in Oud
Avereest een activiteitenmiddag.
Om 13.30 uur start er een excursie
door het Reestdal. Samen met een
natuurgids gaan de deelnemers op
zoek naar de vlinders en libellen
van het Reestdal. In De Wheem
staan kraampjes van Ambachten
van Vrogger en noew met demon-
straties kantklossen en mutsen ma-
ken, Hinke Postma showt decora-
ties van natuurlijke materialen en
in de gelagkamer is een expositie
te zien van Berend Hakkers. De
Wheem is geopend tot 17.00 uur.

Summergames – In de Hardenber-
ger wijk Heemse worden deze
maand op drie woensdagen spor-
tieve activiteiten gehouden voor
jongeren van 12 tot 16 jaar. Stich-
ting De Stuw en de gemeente trek-
ken samen op om het Blokkenplein
aan de Rembrandtlaan om te tove-
ren in een sportveld. Woensdag 14
juli worden soccergames gehouden,
21 juli zijn de watergames aan de
beurt en 28 juli is gereserveerd voor
een zeskamp. De wedstrijden be-
ginnen om 14.00 uur en duren tot
16.30 uur. Deelname is gratis. Van
tevoren opgeven kan via
j.v.d.plas@destuw.nl, maar de jon-
geren kunnen zich ook op de dag
van de wedstrijden nog aanmelden
bij de organisatoren.

Topklasse – HHC uit Hardenberg
speelt de eerste wedstrijd in de
nieuwe Topklasse op zaterdag 21
augustus in en tegen  Katwijk. Een
week later ontvangt men
Genemuiden op sportpark De Bos-
hoek. Er wordt ook enkele malen
doordeweeks gespeeld. De eerste
keer is dinsdag 31 augustus in Rijs-
sen tegen Excelsior. Op de 10e

wedstrijddag, woensdag 16 oktober,
wordt tegen een oude bekende met
een nieuwe naam gespeeld. Flevo
Boys heeft met ingang van dit sei-
zoen de plaatsnaam Emmeloord
aan de clubnaam vastgeplakt.

Te kort – De zwembaden in de ge-
meente Hardenberg moeten er snel
voor zorgen dat ze de financiën
weer op orde krijgen, vinden B&W.
Uit het jaarverslag 2009 blijkt dat
de begroting met een kwart miljoen
euro is overschreden. Dit negatieve
resultaat wordt veroorzaakt door
hogere personeelskosten, hogere
energielasten en een veelheid aan
kleinere onderhoudskosten. Dit jaar
kan het gat gevuld worden met geld
uit de zwembadbuffer, maar voor
volgende jaren moeten de kosten
fors omlaag. Het verhogen van de
toegangsprijs is nog niet aan de
orde, maar dit kan wel in beeld ko-
men als de gemeente op een rijtje
zet hoe er bezuinigd kan worden en
hoe de gemeentelijke inkomsten
verhoogd kunnen worden.

Thomashuis – Het bedrijf De Drie
Nootenbomen wil van de voorma-
lige boerderij aan de Parallelweg 58
in De Krim een Thomashuis ma-
ken. Een Thomashuis is een klein-
schalige woonvorm voor acht vol-
wassenen met een verstandelijke
beperking. Het huis wordt geleid
door twee ‘zorgondernemers’: een
echtpaar dat er ook woont en de be-
woners begeleidt en verzorgt. Zij
runnen het Thomashuis als een be-
drijf. Anno 2009 waren er 70 van
dergelijke bedrijfjes in ons land. De
gemeente Hardenberg wil in prin-
cipe meewerken aan het wijzigen
van het bestemmingsplan.

HARDENBERG - De eigenaar van
de nieuwe slijterij De Schenckerij
aan De Brink in Hardenberg kan
binnenkort bezoek verwachten van
de gemeente Hardenberg. Hij wilde
op die plek een slijterij beginnen,
maar daar was de gemeente op te-
gen. Detailhandel hoort in het cen-
trum, is het gemeentelijk beleid.
Daarop werd een nieuwe aanvraag
ingediend, waarbij in het pand aan
De Brink een groothandel zou ko-
men met een klein stukje slijterij.
“Voor de overbuurman die kerst-
pakketten voor zijn personeel koopt
in de groothandel, maar ook wel

© Roel Gritter

Jongeren blij met nieuwe skatepark

ers op hun fietsjes en een skater, onder toeziend oog van vele leeftijdge-
noten die uit de (verre) omgeving naar Hardenberg waren gekomen voor
het openingsfestijn. En gadegeslagen door bewoners van de Parkweg flats,
die nog niet meteen overlopen van enthousiasme, vanwege het lawaai en
de rommel die de jongeren produceren.
De herinrichting van de rest van het Park Kruserbrink start in de tweede
helft van 2010 en is naar verwachting in het voorjaar van 2011 afgerond.
Er komen nog overnachtingplaatsen voor campers, de vijver krijgt een
open verbinding met de Oude Radewijkerbeek, de speelvoorzieningen in
het park worden uitgebreid en er komt een sortimentstuin.

een flesje wijn voor de verjaardag
van zijn vrouw wil meenemen”,
was de motivatie. Dit verhaal ont-
roerde de gemeente zo zeer, dat het
plan nu wel werd goedgekeurd.
Maar dankzij artikelen in kranten
waarin alleen maar over de slijterij
werd gesproken en advertenties
waarin alleen maar reclame werd
gemaakt voor de slijterij, begint bij
de gemeente het idee post te vatten
dat men misschien om de tuin is
geleid. Om te kijken of de eigenaar
zich aan de voorwaarden heeft ge-
houden wordt eerdaags een
controlebezoek gebracht.

HARDENBERG – Het Oosteinde
in Hardenberg, ruwweg tussen
bloemenwinkel De Lelie en
kledingzaak Sproetjes, is het laat-
ste deel van het project Voorstraat-
Oosteinde dat nog opgeknapt moet
worden.
De bedoeling was dit tegelijk te
doen met de bouw van woningen
en winkels aan de zuidkant van het
Oosteinde (vanaf de Aldi tot en met
de ingang naar het Israël
Emanuelplein). Nu het vanwege de
economische crisis nog wel een
paar jaar kan duren voordat deze
woningen en winkels worden ge-
bouwd, moet de gemeente zelf maar

Laatste deel Oosteinde
wordt ook opgeknapt

iets doen aan het verbeteren van de
kwaliteit van de weg. Daarbij komt
dat de grond voor de vroegere ga-
rage van Ten Cate nog gesaneerd
moet worden. Uit drie varianten
hebben B&W ervoor gekozen de
noordkant van de weg en het trot-
toir helemaal op de knappen en de
zuidkant een beetje, om geen geld
over de balk te gooien. Als het
woon- en winkelproject aan de
zuidkant toch nog wordt opgepakt,
kan de straat helemaal worden ver-
nieuwd door de gemeente. De
winkelbouwer kan dan de grond
onder het voormalig tankstation
schoonmaken.

SIBCULO – Het nieuwe klooster-
museum aan de Kloosterdijk in
Sibculo wordt vrijdag 16 juli offi-
cieel geopend. Zaterdag 17 juli is
er open huis voor donateurs van de
stichting, inwoners van Sibculo en
andere belangstellenden. Daarna is
het museum open op woensdag,
donderdag en zaterdag van 10.00
tot 12.00 en van 14.00 tot 16.00 uur.

Het museum wordt beheerd door
vrijwilligers van de stichting Kloos-
ter Sibculo. Deze stichting is opge-
richt nadat in 2003 het 750-jarig
bestaan van Sibculo werd gevierd.

Nieuw museum in Sibculo
De stichting heeft een ruimte naast
de Sparwinkel geschikt gemaakt
voor gebruik als museum. Dit is
overigens  het tweede museum dat
ooit gewijd is aan de historie van
het vroeger Cisterciënzer klooster
in Sibculo. Zo’n 80 jaar geleden,
na opgravingen op het klooster-
terrein, is het eerste museum in
gebruik genomen. Halverwege de
jaren ’60 werd het museum opge-
heven en verhuisden de opgegra-
ven restanten naar de Oudheid-
kamer Twente, waar ze
waarschijnlijk ergens in een depot
liggen verborgen.

Brandweerkazerne heeft opknapbeurt nodig
HARDENBERG – De brandweer-
kazerne in Hardenberg zal nog wel
een poosje dienst moeten doen. Er
was al twee miljoen euro gereser-
veerd om een nieuwe kazerne met
een prijskaartje van zeven miljoen
te bouwen, maar omdat de politieke
partijen hebben afgesproken dat in
deze regeerperiode niet te doen, is
het geld toegevoegd aan de alge-
mene investeringspot. Toch moet er
wel iets gebeuren om de kazerne de
komende jaren leefbaar te houden.
Het meubilair is 35 jaar oud, de
vloerbedekking is versleten, voor de
vrijwilligers ontbreken kleed- en
bergruimtes en de toiletten stam-
men ongeveer uit de middeleeuwen.
De brandweerlieden denken dat
hiervoor zo’n 150.000 euro uitge-
trokken moet worden. B&W heb-

COLLENDOORN - Tijdens de
vakantieweken houdt de boswach-
ter van Landschap Overijssel we-
kelijks een wandeling door het na-
tuurgebied Collendoorn bij
Hardenberg. De route van 3 kilo-
meter lang wordt op dinsdag-
morgen van 10.00 tot 12.00 uur
gelopen, te beginnen op 13 juli en
eindigend op 31 augustus. Van de
deelnemers wordt een kleine ver-
goeding gevraagd. De start is op de
parkeerplaats aan de Kerkdijk.

ben voorlopig nog niets toegezegd,
maar ook nog niets afgewezen. De
wensen worden meegenomen in de
begroting voor 2011.

Natuurwandelingen
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VROOMSHOOP – “Vroomshoop was eens ’t putje van Twente, veel wa-
teren vloeiden daar saam, vaak sloeg daar de jeugd op zijn tenten, ver-
leende het plekje zijn faam.” Dat plekje, dat Vroomshoper Jan
Lindenhovius in de eerste zinnen van dit vers noemt, is het Snottergat.
Een plek, waar ‘snotters’, oftewel de jongeren van Vroomshoop, leerden
zwemmen en later hun eerste vriendinnetje of vriendje opdeden. Het
snottergat was de plek bij de sluis in het Zwolle kanaal, waar het overtol-
lig water van het kanaal terecht kwam in de Linderbeek. Toen de beek
verdween, verdween ook het gat en werden het sluisje tussen kanaal en
beek overbodig. De lokale kunstenaar Karel Ekkel wist de schuiven van
het sluisje echter voor het nageslacht te bewaren en donderdag 15 juli
werden ze weer teruggeplaatst. Niet als gebruiksvoorwerp, maar als mo-
nument. Waterschap Regge en Dinkel heeft met een omvangrijke her-

Monument onthuld met frisse duik

© Roel GritterDe 80-jarige Karel Ekkel nam het monument in gebruik met een duik in het Zwolse kanaal.

inrichting van het Zwolse kanaal de afwatering in dit gebied verbeterd.
Die herinrichting, bestaande uit het verbreden van de bermen langs het
kanaal en het aanleggen van natuurvriendelijke oevers, is donderdag af-
gesloten met de onthulling van het monument. Al eerder was een info-
bord bij de sluis geplaatst met informatie over de herinrichting en de
historie van het kanaal. De onthulling werd verricht door bestuurslid Henk
Holterman van het waterschap en door Karel Ekkel en zijn tweelingzus
Jennie. Een lintje doorknippen vond Ekkel te saai, zodat hij iets verrassends
had bedacht. Nadat de plastic bedekking van het monument was verwij-
derd, dook de 80-jarige Vroomshoper het kanaal in, om even later proes-
tend en snotterend weer aan wal te gaan. Vervolgens kon de bevolking
van Vroomshoop in een feesttent een mini-expositie bekijken van de stich-
ting Levend Vroomshoop, over de geschiedenis van het kanaal.

HARDENBERG - Arriva gaat
het treinvervoer op het traject
Zwolle-Emmen uitvoeren met
gloednieuwe elektrische treinen
van het Zwitserse bedrijf Stadler.

In december 2012 gaat de trein-
concessie in. Hiervoor heeft Arriva
14 Spurttreinen besteld, waarvan 6
treinen met 2 treinstellen en 8 trei-
nen met 3 treinstellen. Op het tra-
ject Almelo-Mariënberg gaat Arriva
rijden met de bestaande Lint diesel-
treinen die, voordat Arriva het ver-
voer van Connexxion overneemt,
helemaal worden vernieuwd.
De Spurttreinen zijn voorzien van
onder andere een 1e klas compar-
timent met 16 zitplaatsen, een
werk- en stiltecoupe, genoeg plek

Ziekenhuizen werken samen bij opleiden professionals

Arriva koopt Spurttreinen
voor de lijn Zwolle-Emmen

voor fietsen, een loungehoek en een
vaste balie voor de stewards waar
reizigers terecht kunnen met vra-
gen. De huisstijl van de treinen
staat nog niet vast.

De nieuwe treinvervoerder  (vanaf
9 december 2012 Zwolle-Emmen,
de lijn Almelo-Mariënberg volgt
een jaar later) zegt goede ervarin-
gen te hebben met de Spurttreinen
van Stadler in Noord-Nederland en
op de Merwede-Lingelijn. “Ze zijn
milieuvriendelijk en maken weinig
lawaai. Daarnaast zijn het transpa-
rante, gelijkvloerse en veilige trei-
nen met airco, treinen waarmee het
plezierig en comfortabel reizen is”,
aldus Arriva-directeur Anne
Hettinga.

Dat er zo lang is gewacht met een
definitieve uitspraak komt, doordat
de bezwaarmaker in 2003
opschorting van het bezwaar heeft
gevraagd en gekregen. Er is nu na
al die jaren toch een besluit geno-
men, op verzoek van Jarola Beheer,
de opvolger van de Wildkamp Be-
heer. B&W van Hardenberg, die
sinds 2004 zelfstandig mogen be-
sluiten of een pand de status van
gemeentelijk monument krijgt,
hebben eerst nog advies gevraagd
aan de monumentencommissie en
de commissie bezwaarschriften.
Nadat beide instellingen groen licht
hebben gegeven hebben B&W be-

sloten de monumentenstatus van de
Baanbreker te handhaven. Volgens
het gemeentebestuur is dit ook een
positieve ontwikkeling voor de ei-
genaar van het pand, want nadat
de Wildkamp het pand heeft verla-
ten vanwege verhuizing naar
Coevorden kan overheidssubsidie
worden aangevraagd voor het op-
knappen van industrieel erfgoed.
De monumentenstatus kan hiervoor
van belang zijn, menen B&W.

Baanbreker blijft monument
LUTTEN – De voormalige aardappelmeelfabriek de Baanbreker
in Lutten blijft een gemeentelijk monument. Dat hebben B&W van
Hardenberg besloten, nadat tegen het oorspronkelijke besluit van
de gemeenteraad uit 2002 bezwaar was gemaakt door eigenaar De
Wildkamp Beheer.

HARDENBERG – “Het ei van
Columbus”, is de algemene reactie
op internet, nadat bekend was ge-
worden dat de gemeente Harden-
berg sms-diensten gaat gebruiken
voor haar inwoners. Met ingang
van woensdag 21 juli stuurt de ge-
meente een sms (een tekstbericht op
een mobiele telefoon) naar klanten
die wachten op een paspoort of rij-
bewijs. Zodra de documenten klaar
zijn wordt automatische een sms’je
gestuurd naar de klanten, als die
hebben aangegeven dat ze daar prijs
op stellen. Aan de sms-service zijn
geen extra kosten verbonden.

Seintje per sms

HARDENBERG - Zes ziekenhuis-
organisaties in Gelderland, Dren-
the en Overijssel gaan nauw samen-
werken bij de opleidingen voor de
functies van operatieassistent,
anesthesiemedewerker, Intensive
Care verpleegkundige, Cardio Care
verpleegkundige en Spoedeisende
Hulp verpleegkundige. Aanleiding
voor de samenwerking is de hui-

dige krapte op de arbeidsmarkt
voor deze functies. Door de han-
den ineen te slaan verwachten de
ziekenhuizen zowel nu als in de
toekomst kwaliteit en continuïteit
van zorg te kunnen blijven bieden
aan de inwoners in hun
verzorgingsgebied. De ziekenhui-
zen benutten daarbij elkaars ken-
nis en ervaring om tot vernieuwing

van de inrichting van de gespecia-
liseerde ziekenhuiszorg te komen.
Verder onderzoeken ze of een vorm
van gezamenlijk opleiden mogelijk
is en helpen ze elkaar de (tijdelijke)
tekorten en mogelijke overschotten
op te vangen. Eén van de deelne-
mers is het Röpcke-Zweers zieken-
huis in Hardenberg. De afspraken
gelden voorlopig voor twee jaar.

Bingo – In gebouw de Wingerd bij
de Sionskerk in Mariënberg wor-
den bingoavonden gehouden op 21
en 28 juli en 4, 11 en 18 augustus.
Zowel inwoners van Mariënberg als
gasten zijn welkom. De bingo-
avonden beginnen om 20.00 uur.

Paardenmelkerij - Aan de Vos-
haarsweg in Harbrinkhoek houdt
paardenmelkerij Sand zondag 25
juli van 10.00 tot 17.00 uur Open
Dag. Op het programma staan een
demonstratie paardenmelken, het
proeven van paardenmelk en elke
30 minuten een samenvattende
videofilm. Voor kinderen is er een
springkussen en de mogelijkheid
om pony te rijden onder begelei-
ding. De gehele dag zijn er paar-
denshows in de manege. Ook bij
slecht weer is men welkom bij dit
overdekte evenement.

Kamers – Woningstichting Beter
Wonen in Hardenberg biedt aanko-
mende studenten voorrang bij de
zoektocht naar woonruimte in
Utrecht of Leiden. Dit is mogelijk
doordat Beter Wonen afspraken
heeft gemaakt met huisvesting-
bureaus voor studenten in beide ste-
den. De woningstichting heeft in-
middels vijf aankomende studenten
aan een kamer in Utrecht geholpen,
maar zowel in Utrecht als in Lei-
den zijn nog kamers beschikbaar.
De aanmeldingsprocedure is op de
website van Beter wonen te vinden.

N48 - Vanaf vrijdag 23 juli 22.00
uur tot zaterdag 24 juli 6.00 uur
vinden er werkzaamheden plaats op
de N48 tussen aansluiting
Dedemsvaart en knooppunt Hooge-
veen. In verband met deze werk-
zaamheden is dit deel van de N48
dan afgesloten. Gele borden geven
de omleidingroutes aan. Afhanke-
lijk van de weersomstandigheden
en het verloop van de werkzaam-
heden kunnen de afsluitingen kor-
ter of langer duren.

Op stap – Landschap Overijssel
verzorgt donderdag 5 augustus een
excursie in de serie ‘Op stap’ in het
natuurgebied Beerze. Onder leiding
van een natuurgids kunnen
geïnteresseerden een prachtige
wandeling maken in dit afwisse-
lend natuurgebied. De wandeling
start om 14.00 uur bij de oprijlaan
van landgoed Beerze aan de
Beerzerpoort en duurt ongeveer 2
uur. Beschermers van Landschap
Overijssel mogen gratis mee. An-
deren betalen een geringe bijdrage.

Auke Vos – In Slagharen is zater-
dag aan de Auke Vosstraat een
herinneringsmuur onthuld. De
muur gedenkt Auke Vos, die zo’n
80 jaar geleden eigenaar/directeur
van de plaatselijke melkfabriek
was. In de muur is de vos aange-
bracht die vroeger op de gevel van
de melkfabriek hing. De onthulling
gebeurde door mevrouw Vos-van
Aken, schoondochter van Auke Vos
en Gerard Pieper, oud-medewerker
van de melkfabriek. Vos, die veel
heeft betekend voor Slagharen, is
in 1933 overleden aan de gevolgen
van een verkeersongeval in de buurt
van Harderwijk.

Orgel - In de serie donderdag-
avondconcerten in Hardenberg be-
speelt  donderdag  22 juli de En-
gelse organist Timothy Parsons de
orgels in de Höftekerk en de
Stephanuskerk. Dit wandelconcert
begint om 20.00 uur in de
Höftekerk.
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Tweede keer Knotsgekke Kneuzenrally

SLAGHAREN - VVV Nederland
heeft meer dan 60 inschrijvingen
ontvangen voor de Rob de Bes
Award 2010, de aanmoedigings- en
innovatieprijs voor binnenlands
toerisme. Uit deze inzendingen zijn
10 genomineerden geselecteerd,
waaronder Attractiepark Slag-
haren. Andere genomineerden zijn
Splashtours in Rotterdam,
Watersportcamping Heeg en het
Anne Frank Huis.

De twee heren in hun Fiat Punto
begonnen maandag met nog 214
andere teams aan een rit van
Hardenberg naar het Italiaans
Gardameer, met tussenstops in Ber-
lijn, Wroclaw in Polen, het
Tsjechische Bratislava en Villach in

Niet alleen zagen de auto’s eruit als carnavalswagens, ook de deelnemers leken zo weggelopen uit een optocht op Rosenmontag.
© Roel Gritter

HARDENBERG – “Zoek de naam van het dorpje dat de start-
plaats van de Carbage Run probeert te overtreffen.” Dat was
één van de opdrachten die de deelnemers aan de Carbage
Run (rommel race) moesten uitvoeren tijdens de eerste etappe.
Die etappe begon maandag 19 juli in Hardenberg en eindigde
in Berlijn. Het dorpje dat werd bedoeld was het Duitse
Harderberg. Deze naam werd wel gevonden door het team
Scharrelbarrel uit Zwolle, maar de andere opdrachten lever-
den meer problemen op.

Oostenrijk. En dat allemaal in au-
to’s met een dagwaarde van 500
euro. Dat er na de aanschaf nog
voor heel wat euro’s aan de vehi-
kels is bijgespijkerd was wel te zien.
De meest fantastische creaties trok-
ken voorbij aan de ogen van vele

honderden kijkers bij de Gedempte
Haven in Hardenberg. Duitse
politiewagens, een minibrandweer-
wagen, een rietgedekte camper met
veranda, een tuinset op het dak, het
leek meer op een carnavalsoptocht
dan de start van een race.

De 215 auto’s (opvallend veel
Volvo’s) hebben niet allemaal de
2500 kilometer lange rit tot een
goed einde gebracht. Het team
Scharrelbarrel heeft de start in Ber-
lijn niet gehaald. Pech onderweg
zorgde ervoor dat de wagen moest
worden afgesleept naar Branden-
burg. Zij waren niet de enigen,
maar het aantal uitvallers viel nogal

mee, vond de organisatie, “gelet op
de belabberde toestand van onder
meer de Poolse wegen.”
Geen punten dus voor het team
Scharrelbarrel, maar ook de andere
teams wisten niet alle opdrachten
uit te kunnen voeren. In Polen bij-
voorbeeld moest een stuk boom-
stam worden meegenomen, bene-
vens een toiletpot en een wc.
Allemaal  taken om duidelijk te
maken dat het geen snelheids-
wedstrijd was. “Aan de tocht mee-
doen is de eigenlijke prijs”, meende
de organisatie, en gelet de reactie
van deelnemers op internet (blogs
en twitter) waren zij het daar vol-
komen mee eens.

REGIO - Hardenberg hoort niet bij
Twente, en Slagharen al helemaal
niet. Vandaar dat in het nieuwste
nummer van de serie Twente, toen
en nu geen aandacht wordt besteed
aan de Eltem in Hardenberg of de
Bontweverij in Slagharen. Wel aan
het woud van fabrieksschoorstenen
dat een halve eeuw geleden de ho-
rizon vulde in plaatsen als Almelo,
Enschede en Nijverdal. Twente was
textiel, textiel en nog eens textiel.
Tot omstreeks de jaren zestig van
de vorige eeuw het verval snel en

Textiel en nonnen
meedogenloos intrad. Faillissemen-
ten en fabriekssluitingen waren
schering en inslag. Overigens, ook de
fabrieken in Hardenberg en Slag-
haren overleefden de malaise niet.

Het alomvattende verhaal van
Twente en zijn textiel moet nog
worden geschreven, maar in deel
10 van de serie Twente, toen en nu
van Uitgeverij Waanders geeft Hans
Morssinkhof een eerste aanzet. Of
in ieder geval een aantal voorbeel-
den van het textiel erfgoed. Het

Attractiepark Slagharen in de race voor Rob de Bes Award

weefgetouw in de oudheidkamer in
Wierden komt aan bod, net als het
bleekwachtershuisje in Losser,
Schuttersveld in Enschede en de
Koninklijke Stoomweverij in
Nijverdal.

Slagharen komt dus niet aan bod
in de Twentse serie. Vandaar dat de
Slagharenaars zelf de beschrijving
van hun geschiedenis ter hand ne-
men. Al jaren trouwens, in het blad
van de historische vereniging dat
nog niet zo lang geleden de naam
De Posthoorn kreeg. In de laatst
verschenen editie wordt uitgebreid
stilgestaan bij de geschiedenis van
huize De Eik. Redacteur Reinder

Het park in Slagharen hanteert als
eerste attractiepark ter wereld een
flexibel prijsbeleid. De entreeprijs
kan per dag verschillen, afhanke-
lijk van de bezetting die dag, de
verwachte drukte en het aantal da-
gen voor aankomst. De toegangs-
prijs kan hierdoor uiteenlopen van
5 euro op een rustige dag tot bijna
25 euro op een drukke dag.
Attractiepark Slagharen heeft de
laatste jaren een grootscheepse ver-

Sanders vertelt over de villa die
boer/vervener Anton Geerdes liet
bouwen in Slagharen, de katholieke
enclave in het overwegend protes-
tantse Hardenberg. Een katholiek
dorp zonder katholieke school, het
was een doorn in het oog van pas-
toor Gerrit Vergouw. Hij was het die
Anton Geerdes en zijn vrouw zo ver
kreeg dat zij hun villa schonken aan
de Zusters van het Arme Kind Je-
zus, om er een katholieke zuster-
school in te vestigen. Blijkbaar was
de congregatie zelf niet zo arm,
want de villa werd omgebouwd om
er de nonnen te kunnen huisvesten
en ernaast werden een school en een
kapel gebouwd. In 1914 werd het
verbouwde complex officieel het
Sint Antonius klooster.

Nieuwe bewoners
Sanders laat in zijn verhaal zien
hoe de school en het klooster groei-
den, totdat door allerlei ontwikke-
lingen de laatste nonnen eind 1986
Slagharen verlieten. Zelfs de gra-
ven van het kerkhofje werden ge-
ruimd en de restanten overgebracht
naar Simpelveld in Zuid-Limburg,
de plaats waar de congregatie  offi-
cieel was gevestigd. Hierna werd
De Eik een asielzoekerscentrum, tot
2003. Sindsdien wacht het voorma-
lige klooster op nieuwe bewoners.

andering ondergaan. Mede dankzij
een investering van 25 miljoen euro
is het op één na best bezochte
attractiepark van Nederland op-
nieuw op de uitgaansagenda van
veel Nederlanders terecht gekomen.
In 2009 bezochten bijna 1,6 mil-
joen mensen het park voor een
dagje uit of een vakantie.
De uitreiking van de Award en een
geldbedrag van 10.000 euro is op
30 september in Heerlen.

Ridder - Ter gelegenheid van het
25-jarig jubileum van de histori-
sche vereniging van Gramsbergen
onthult wethouder René de Vent
van de gemeente Hardenberg
woensdag 28 juli om 19.00 uur in
het museum aan het Meiboomplein
in Gramsbergen een ridderfiguur.
De figuur is gemaakt door Klaas
Kloosterhuis, als uitbreiding op de
expositie Slag bij Ane. Hierna
houdt amateurhistoricus Radema-
ker een lezing over de slag bij Ane.

Kunstradio – Langs de grens tus-
sen Twente en Nordrhein Westfalen
is sinds zaterdag 24 juli tijdelijk een
kunstzinnige radiozender te beluis-
teren. Vanuit Glanerbrug zendt
Pass.fm uit, een kunstproject, dat
van juli tot en met oktober 2010 al
het verkeer dat de grens passeert
begeleidt. De zender is onderdeel
van het kunstproject GrensWerte.
Pass.fm is te beluisteren via de au-
toradio of op de fiets met een spe-
ciale koptelefoon. De zender biedt
een programma met zelf-
gecomponeerde muziek en korte
tekstimpressies. De opening ge-
beurde voor het gebouw van de
Euregio in Gronau met een radio-
picknick. Meer informatie is te vin-
den op de website pass.fm.

Harmony – Het duurt nog even
voor het zover is, maar het Kronkel-
honk in Slagharen laat alvast we-
ten dat zaterdag 18 september vanaf
20.00 uur het Hoogeveense popkoor
Harmony Singers optreedt in het
gebouw aan de Kronkelweg 2.Het
koor presenteert  een show met be-
kende nummers van popsterren als
Buddy Holly, the Beatles en
Survivor (Eye of the Tiger). De
kaartverkoop begint 16 augustus.

Uitbreiding – Minicamping
Allemanshoeve aan de Vleggedijk
in Sibculo mag uitbreiden van 15
naar 25 kampeerplaatsen. Daar-
naast mag een voormalige boeren-
schuur worden verbouwd tot vier
boerderijkamers, met een totale
oppervlakte van 200 m2. De aan-
vraag is precies twee jaar geleden
ingediend. Voordat eerst de ge-
meente en daarna de provincie
groen licht konden geven is geke-
ken of de uitbreiding is toegestaan
volgens de wet op de Openlucht-
recreatie, er is gekeken of de uit-
breiding past in de omgeving, of
andere bedrijven in de buurt er last
van kunnen hebben, of er geluid-
hinder ontstaat, of de bodem onder-
zocht moet worden, of de lucht-
kwaliteit verandert, wat het effect
is op de waterhuishouding en of
voor de uitbreiding extra archeolo-
gisch onderzoek moet plaatsvinden.
Als de omgeving bezwaren had in-
gediend tegen de uitbreidingsplan-
nen had de procedure nog langer
geduurd.

BIZ – Winkeliers in Dedemsvaart
gaan samen met de gemeente
Hardenberg onderzoeken, of in het
dorpscentrum een BIZ kan worden
gevormd, een Bedrijveninves-
teringszone. In Hardenberg-stad is
al een BIZ ingesteld. In dit gebied
gaan de winkeliers samen actie
ondernemen, om het gebied aan-
trekkelijk te maken voor klanten.
Geld hiervoor komt uit een potje
waar alle winkeliers in het BIZ-ge-
bied aan moeten meebetalen, ook
de bedrijven die nooit betaalden
voor evenementen maar er wel van
profiteerden. De plannen gaan al-
leen door als een meerderheid van
de winkeliers wil meedoen.
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Landbouwdag toeristische trekker

HARDENBERG – De bouw van
een school maakt meer los dan de
sloop. Negentig jaar geleden stond
uitgebreid in de lokale krant te le-
zen dat de eerste steen was gelegd
voor de bouw van een Christelijke
Muloschool aan de Gramsberger-
weg. Dat gebeurde 24 juni 1920,
door de voorzitter van het school-
bestuur J.C. Makkinga. De sloop
van diezelfde school, in juli 2010,
is bijna geruisloos voorbij gegaan.
Figuurlijk gesproken natuurlijk,
want de buurtbewoners hebben de
afgelopen weken wel een paar extra
decibels gehoord. De school is ge-
sloopt en de stenen zijn vergruisd,
zodat ze bijvoorbeeld weer dienst
kunnen doen bij de aanleg van een
nieuwe weg.

Duizenden leerlingen hebben in de
loop der jaren de deur op de foto
vrijwel platgelopen. Eerst leerlin-
gen van de Mulo, later van de Mavo
zonder naam en nog weer later van
de Mavo met de naam Vechtstede.
Vervolgens, na een fusie in de ja-
ren 90, werd het gebouw gebruikt
door het Vechtdal College. Nadat
die school verhuisde naar het
nieuwe gebouw aan de Burgemees-
ter Schuitestraat, heeft zo’n beetje
elke school van Hardenberg die tij-
delijk ruimtegebrek had onderdak
gevonden in ‘de schoele an de
Grambargerweg’. Bij de bouw, in

Negentig jaar onderwijshistorie vergruisd

1920, telde de school 53 leerlingen die in drie lokalen
les kregen. Toen de school in de jaren ’80 onderdak
bood aan ongeveer 550 leerlingen, waren er 22 loka-
len in gebruik. Van het complex resteert voorlopig al-
leen nog de gymzaal uit 1976. De rest van het terrein

wordt geschikt gemaakt voor woningbouw. Een stuk
ter grootte van 2400 m2 wordt eigendom van Gerrit
Muller, wiens woning aan de Gramsbergerweg 12
plaats moest maken voor de nieuwe verbindingsweg
tussen de Stationsstraat en de Parkweg.

Orgelconcert – Organist Jan
Braakman geeft donderdag 12 au-
gustus vanaf 20.00 uur een concert
in de Morgenlichtkerk in Harden-
berg-Baalder. Op het programma
van staan werken van J.S. Bach.
Jan is organist van de protestantse
kerken in Borne en Daarle en het
huis van bewaring De Karelskamp
in Almelo. De toegang tot het con-
cert is vrij, wel wordt bij de uitgang
een vrijwillige bijdrage gevraagd
ter bestrijding van de onkosten.

Standwerkers – In de omgeving
Bruchterweg/Fortuinstraat in het
centrum van Hardenberg wordt
donderdag 12 augustus voor de 35e

keer het Hardenbergse stand-
werkerconcours gehouden. Tussen
18.00 en 21.00 uur zullen 19 stand-
werkers, waaronder 5 dames, strij-
den om de Albert Hofstede wissel-
bokaal. Tot de deelnemers behoren
Hans Goppel, winnaar in 2009, en
de lokale favoriet Jan Hofstede,
Nederlands kampioen in 2005 en
2008. De prijsuitreiking wordt met-
een na het concours gehouden in
theater De Voorveghter.

Boerenmarkt – Op Erve
Schöttinck in Oud Bergentheim
wordt zaterdag 14 augustus een
boerenmarkt gehouden. Van 10.00
tot 16.00 uur kunnen liefhebbers
terecht bij 30 kramen met o.a. oude
ambachten, streekproducten en
huis- en -tuin decoraties. Verder
wordt opgetreden door shantykoor
de Moskoufieten (om 15.00 en
16.00 uur) en de harmonicagroep
uit Bruchterveld. De toegang is gra-
tis, parkeren koste een euro.

Jazz – Op zes plekken in het cen-
trum van Hardenberg wordt zater-
dag 14 augustus opgetreden door
jazzbands. Tussen 14.00 en 17.00
uur wordt het Hardenbergse Jazz-
festival op straat gehouden, met een
vervolg van 17.00 tot 19.00 uur op
het terras van theater De
Voorveghter. Vanaf 19.00 uur speelt
in de grote zaal van het theater
Hans Dulfer met de Beets Brothers.
In de foyers treden het Duitse
gipsykwintet Douce Ambiance en
het Jazzteam uit Amersfoort op.

Open Dag – De supportersclub van
voetbalvereniging HHC houdt za-
terdag 14 augustus een Open Dag,
speciaal bestemd voor de jeugd. De
jongeren kunnen spelletjes spelen,
de nieuwe selectie van HHC bewon-
deren en kijken naar een wedstrijd
van het eerste. De eerste activiteit
begint om 14.00 uur.

Film – In natuurcentrum De Kop-
pel in Hardenberg wordt zaterdag
14 augustus van 14.00 tot 15.30 uur
de documentaire De grote rivieren
vertoond. De Franse fotograaf Yann
Arthus-Bertrand laat zien dat veel
grote rivieren in de problemen zijn
gekomen door menselijk ingrijpen,
maar hij geeft ook aan hoe het tij is
te keren. De toegang is gratis.

Slobberfeest – Traditiegetrouw
wordt de bouwvak afgesloten met
twee muziekavonden op het Wilhel-
minaplein in Hardenberg. Donder-
dag 12 augustus treden vanaf 20.00
op Dj Blonde Greet, Henk Wijn-
gaard, Jetset en Starkoo. Vrijdag
geeft Margaretha Kleine om 21.00
uur de aftrap, waarna de Perfect
Showband de avond tot 01.00 uur
volmaakt. Bezoekers onder de 16
jaar kunnen geen alcohol kopen,
net zomin als jongeren onder de 20
jaar zonder een polsbandje.

Hoogenweg terecht verboden voor vrachtverkeer
HOOGENWEG - Zes minuten
moeten omrijden met een vracht-
wagen is minder erg dan de le-
vens van kinderen van de
Hoogenweg in gevaar brengen.
Dat oordeelde de rechtbank in
Zwolle in een zaak die onder
meer Diamant Beton had aange-
spannen tegen de gemeente
Hardenberg.

De gemeente heeft in januari be-
sloten een deel van de Hoogenweg
te sluiten voor vrachtwagens, om-
dat er toch nog teveel vrachtverkeer
door het dorp reed. Hardenberg had
gedacht dat de aanleg van de

Duitslandweg in 2003 voldoende
zou zijn om het dorp veiliger te
maken, maar enkele bedrijven ko-
zen toch voor de kortste route van
zandwinputten in Itterbeck en
Wilsum (Duitsland) naar de Dia-
mand Betonfabriek in Hardenberg.
Gevaarlijk voor met name de jeug-
dige inwoners van de Hoogenweg,
vond de gemeente, zodat alleen een
verbod voor vrachtwagens kon hel-
pen. Dat verbod werd niet geaccep-
teerd door de betonfabriek. Het la-
ten rijden van de vrachtwagens over
de Duitslandweg kost per rit 6 mi-
nuten extra rijtijd. Hierdoor kun-
nen per dag minder ritten worden

gemaakt, zodat minder zand wordt
vervoerd. Het gevolg is dat de prijs
voor het zand stijgt en daardoor
moet het eindproduct meer kosten,
zegt de betonfabriek. Slecht voor de
concurrentie en dus moet het rij-
verbod van de baan.

Dat laatste vond de rechtbank niet.
Het is terecht dat de gemeente de
veiligheid in de bebouwde kom van
Hoogenweg zwaarder heeft laten
wegen dan de extra rijtijd, aldus de
rechter, die dan ook het beroep van
Diamand Beton en de vervoerder
tegen het besluit van de gemeente
Hardenberg ongegrond verklaarde.

Protest tegen
bomenkap
HARDENBERG – “De bouw heeft
het al zo moeilijk en dan gaat zo’n
geitenwollensokkenfiguur moeilijk
doen over een paar bomen. Stag-
neer de bouw van het centrum niet”,
is de - uiteraard - anonieme bood-
schap op internet aan een veront-
ruste bewoner van de Kruserbrink
in Hardenberg. Die bewoner,
Francis Vos, maakt zich druk over
het omhakken van zo’n tachtig bo-
men en ongeveer evenveel struiken,
waardoor de sloop van de voorma-
lige huishoudschool soepeler ver-
loopt. Maar hij krijgt ook steun:
“Tegen de drang naar zogenaamde
vooruitgang is hier geen kruid ge-
wassen.  Alles moet weg, mooie
gebouwen, natuur. Alles wat stijl en
een ziel heeft moet verdwijnen vol-
gens onze gemeente”, reageert een
ander. Natuurlijk ook anoniem,
want op internet kun je je makke-
lijk verschuilen.

De vroegere Clara Feyoenaschool,
het laatst in gebruik als tijdelijk
onderkomen voor het Greijdanus,
moet binnenkort worden gesloopt.
Om het slopen makkelijk te maken
moet een hele strook groen worden
gestript, zoals Vos het noemt in zijn
brief aan B&W en de raadsleden.
“In deze groenstrook staan een aan-
tal bomen: hazelaars, meidoorns en
vleugelnoten. In het verleden heb
ik hier nesten aangetroffen van
houtduiven, eksters, merels, kool-
mezen, zwarte mezen. Door de
sloop verdwijnen ook de nesten van
de boerenzwaluwen en de gier-
zwaluwen”, meent Vos. Verder
vreest hij dat de privacy van de be-
woners vermindert als de bomen
verdwijnen. In zijn brief aan de
politici vraagt hij om beschermende
maatregelen voor de groenstrook,
“zodat het geen tien tot twintig jaar
hoeft te duren om weer een fatsoen-
lijke groenstrook te krijgen.”
GroenLinks heeft over deze zaak
vragen gesteld aan B&W, die na de
vakantie van het college beant-
woord zullen worden.

HARDENBERG – Mochten er ooit activiteiten uit het Klepperstadprogramma worden geschrapt, dan toch
zeker niet de Landbouwdag. Niet alleen is het een toeristische trekker, het is ook een van de weinige zomerse
evenementen waar de bevolking nadrukkelijk bij betrokken is. Eén van de trekpleisters 30 juli was Herwin
Ribberink uit Bruchterveld, die met stoom en vuur in zijn mobiele hoefsmederij voor wat spektakel zorgde.

© Roel Gritter
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Baggeren - De gemeente Harden-
berg wil meeliften met waterschap
Velt en Vecht. Het waterschap gaat
eind dit jaar het Oelenveer vanaf
de N34 tot aan de Vecht baggeren.
Dit biedt de gemeente de kans om
de vijver langs de Europaweg mee
te laten baggeren. Voordat in 2011
het Vechtpark wordt aangelegd -
waar het Oelenveer doorheen
stroomt – moet het werk klaar zijn.
Het baggeren van de vijver kost de
gemeente zo’n 10.000 euro.

Dwangsom - Een bewoner van de
Hofweg in Hardenberg heeft het nu
zo bont gemaakt met het reparen
van auto’s op de openbare weg, dat
de gemeente een dwangsom heeft
opgelegd. Omwonenden hebben al
enkele keren geklaagd en evenzo-
veel keer heeft de openlucht-
monteur beterschap beloofd, maar
hij ging telkens opnieuw in de fout.
In een telefonische reactie gaf de
man aan dat hij nu echt stopt met
schuren en plamuren,  maar de ge-
meente heeft voor de zekerheid toch
maar een dwangsom opgelegd van
400 euro per overtreding.

Babs – Hardenberg krijgt een paar
nieuwe babsen. Dat zijn buitenge-
woon ambtenaren van de burger-
lijke stand. Omdat mevrouw Kamp-
man-Veldsink ontslag heeft
genomen en enkele andere babsen
om taakvermindering hebben ge-
vraagd, moest het aantal mensen
dat een huwelijk mag voltrekken
worden uitgebreid. De nieuwelin-
gen zijn het PvdA-raadslid Ria
Juurlink-Nijhuis en Cora Jacquet-
Woldman uit Gramsbergen, o.m.
betrokken bij podium De Bezantijn.
De beide dames worden benoemd
voor een periode van 10 jaar.

Radewijkerbeek – Waterschap
Velt en Vecht mag van de gemeente
de monding van de Oude Rade-
wijkerbeek onder handen nemen.
Deze beek mondt uit in de Vecht,
achter de woonbuurt De
Kruserbrink. Het beek moet straks
deel uitmaken van het Vechtpark.
De loop en de monding worden
verlegd in verband met de aanleg
van een wandelpad langs de oever
en de dijk wordt verzwaard. Daar-
naast wordt 1300 meter natuur-
vriendelijke oever aangelegd en
ruimte om water op te vangen.

Parkweg – Woningstichting Beter
Wonen begint binnenkort met de
sloop van twaalf woningen aan de
Parkweg. De woningen moet ver-
dwijnen omdat er een nieuwe ro-
tonde wordt aangelegd. Wat de ge-
meente betreft hoefden niet alles
woningen te verdwijnen, maar Be-
ter Wonen wil ruimte hebben om
eenzelfde soort appartementen-
complex te bouwen als het
tegenoverliggende Bisschopshof.
Als het nieuwe complex klaar is
vormen de twee gebouwen samen
een soort toegangspoort tot het cen-
trum van Hardenberg.

Tunnel – Het duurt nog wel even
voor de Hardenberger wijk De
Marslanden een ontsluiting krijgt
aan de oostkant (N34/Kellerlaan).
De tunnel in de Eugenboersdijk zou
aanvankelijk in 2011 worden aan-
gelegd, maar het gaat niet meer zo
snel met het bouwen van woningen
in de woonwijk. Vóór 2012 gebeurt
er waarschijnlijk niets, heeft de ge-
meente aan de provincie laten we-
ten. Die wil van de N34 tussen de
Witte Paal en de Drentse grens een
100 km-weg maken.

HARDENBERG – De plaatsen Goes, Zwolle en Hardenberg hebben in
ieder geval gemeen, dat er een Legobeurs wordt gehouden die is georga-
niseerd door de vereniging De Bouwsteen. Vijftien jaar geleden is deze
club van bouwers en verzamelaars in de omgeving van Arnhem opgericht
door zo’n  8 personen. Nu telt de vereniging meer dan 800 leden. De
meesten komen uit Nederland, maar er is ook een groot deel dat afkom-
stig is uit Duitsland. Dat was afgelopen weekeinde te zien en te horen in
de Evenementenhal in Hardenberg. Veel Duitse verkopers en Duitse klan-
ten tussen de vele honderden bezoekers. Ook opvallend veel volwassenen
tussen het kleinere grut, want Lego is geen kinderspeelgoed. Het is

Lego boeiend voor jong en oud

ontwikkelmateriaal, stressverdrijver, het zijn sociale bouwstenen, eigen-
lijk van alles maar niet ‘gewoon’ kinderspeelgoed. Dat was ook wel te
zien aan de prijzen, want voor de hele verzameling kleine poppetjes van
een speciaal project als Star Wars betaal je al gauw een maandsalaris.
Voor de oudere bezoekers was het zoeken naar een speciaal blokje of een
bijzonder poppetje erg belangrijk, voor de jongere bezoekers was zelf bou-
wen het leukste. Zij konden meedoen aan een bouwwedstrijd om de titel
Bouwmeester 2010. De beste bouwers maakten kans op deelname aan de
finale op 23 oktober tijdens de beurs Legoworld in Zwolle, volgens de
organisatie ‘het grootse Lego-evenement van de wereld’.

Niemand is te oud voor Lego, zeker niet voor grote ingewikkelde constructies zoals deze hijskraan. © Roel Gritter

BERGENTHEIM – De bewoners
van de vakantiehuisjes op park
Moscou bij Bergentheim blijven het
proberen. Eind 2009 heeft de vere-
niging van Eigenaren een formeel
verzoek ingediend bij de gemeente
om het bestemmingsplan te wijzi-
gen. De bewoners willen dat de be-
stemming verandert van recreatie

ITTERBECK - Op het voormalige
Bundeswehrdepot in het Duitse
Itterbeck, tegenwoordig eigendom
van Hennie van der Most die er een
Indoorcamping van wil maken,
wordt zaterdag 28 augustus gepro-
beerd het wereldrecord ‘Langste rij
trekkers’ te vestigen. Het record
staat momenteel op 1368 voertui-
gen. De organiserende Oldtimer
Club Niedergrafschaft hoopt het
record op minstens 2000 trekkers
te brengen. De voertuigen moeten
zich dan als een parelsnoer over de
wegen slingeren van het voorma-
lige legerdepot. Het maakt volgens
de organisatoren niet uit of het een
historische trekker, een modern

HARDENBERG – Het centrum
van Hardenberg is voorlopig nog
niet van werkzaamheden aan de
wegen af. Niet alleen moeten straks
veel wegen worden opgeknapt om-
dat ze nogal hebben geleden onder
de vele bouwwerkzaamheden, en-
kele wegen worden ook onder han-
den genomen omdat de functie ver-
andert. De Stationsstraat-noord
(langs het oude kerkhof) wordt
autoluw gemaakt, zodat fietsers uit-
eindelijk een comfortabele route
krijgen, zoals de gemeente dat zegt,
van de prinses Amaliabrug via de
Prengerlaan, Sportlaan en Stations-
straat naar het NS-station.
Ter hoogte van het LOC wordt de
straat afgesloten met een poller
(beweegbare paal), om doorgaand
verkeer tegen te houden. Alleen
hulpdiensten en openbaar vervoer
kunnen ongehinderd van het stukje
Sportlaan tussen de Stationsstraat
en de Parkweg gebruik blijven ma-
ken. Daarnaast blijft Installatie-
bedrijf Fikse aan de Sportlaan (te-
genover de ingang van de
bibliotheek) vanaf de rotonde be-
reikbaar.

Met de werkzaamheden wordt vol-
gens plan in januari 2011 begon-
nen. Voor de zomervakantie moet
het werk klaar zijn. Maar eerst

Stationsstraat is het
volgende project

moet het werk aan de weg
Nijenstede afgerond zijn (vanaf de
oude marechausseekazerne naar de
Parkweg), inclusief de aanleg van
een rotonde in de Parkweg. Pas
daarna wordt het volgende karwei
aangepakt, zegt de gemeente, “want
we willen niet aan twee weg-
projecten tegelijkertijd werken.”

B&W: Moscou wordt
geen woonwijk

naar wonen. Als de gemeente
Hardenberg dat toestaat mogen de
huizenbezitters permanent op het
park blijven wonen. Tot nu toe
mocht dat officieel niet, maar de
gemeente heeft de toestand ge-
doogd. Enkele jaren geleden heeft
het ministerie van Vrom aangege-
ven dat gemeentes moesten kiezen:
of permanent wonen officieel toe-
staan of de bewoners duidelijk ma-
ken dat ze moesten vertrekken, be-
halve wanneer ze op het park
wilden recreëren. Hardenberg heeft
voor dat laatste gekozen. Wie er nog
maar net woonde moest eerder ver-
trekken, wie er al langer woonde
kreeg meer tijd om een ‘echt huis’
in een ‘echte woonwijk’ te zoeken.

Diverse bewoners hebben daarna
toch geprobeerd om legaal te mo-
gen wonen op het park, maar de
gemeente heeft alle verzoeken af-
gewezen. Dit keer gooien de eige-
naars het over een andere boeg door
de bestemming van het park te la-
ten veranderen. B&W hebben aan-
gegeven dat ze net als alle andere
keren ‘nee’ zeggen tegen het plan.
De gemeenteraad bespreekt het
voorstel van B&W op dinsdag 24
augustus. Tijdens de raads-
vergadering van dinsdag 7 septem-
ber wordt er een besluit genomen.

Oldtimerclub zoekt trekkers
voor verbetering wereldrecord

exemplaar, een Unimog of een tuin-
trekkertje is. Vanaf zes uur ’s och-
tends kunnen de eerste exemplaren
worden ontvangen. Om 14.30 uur
wordt de officiële telling verricht
onder toezicht van een advocaat.

Op het ruime terrein bestaat die dag
de mogelijkheid te kamperen. Voor
de deelnemers wordt vanaf 19.00
uur een Trekkerfeest gehouden met
de piratenzender Kuhstallrocker.
Uiterlijk om 21.00 uur moet bekend
zijn of het record is verbroken of
niet. Nederlandse deelnemers die
willen meedoen kunnen informa-
tie vinden via de website
www.vechtdal.tk/4.
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Op de plek waar nu nog eventjes
de school staat worden huizen ge-
bouwd met eigen tuinen. Die tui-
nen grenzen aan het pad achter de
woning van de heer Vos. In con-
tracten met Beter Wonen en Van
Dijk Bouw is vier jaar geleden al
afgesproken, dat het terrein bouw-
rijp wordt opgeleverd, dus zonder
gebouwen en zonder de bestaande
bomen en struiken. Dat zou al twee
jaar geleden gebeuren, maar omdat
de gereformeerde school
Greijdanus langer gebruik moest
maken van het gebouw is de ter-
mijn met twee jaar verlengd. In het
contract met de bouwers is ook vast-
gelegd waar en hoeveel groen zij
zullen terugplaatsen in de wijk.
Voor het kappen van de huidige
bomen is eind maart een aanvraag
ingediend die zes weken ter inzage
heeft gelegen. In die periode heeft
niemand gereageerd. Vervolgens is
de vergunning verleend, waarna
belanghebbenden tot begin augus-

Manege - Jantje Dolfing van ma-
nege Hoogenweg mag van de ge-
meente Hardenberg de manege
vernieuwen en uitbreiden. De hui-
dige manege is ongeveer 2600 m2
groot. Een groot deel hiervan
wordt gesloopt en vervangen door
nieuwbouw.  Daarnaast wordt de
hal uitgebreid met zo’n 800 m2 om
de paarden meer ruimte in de stal-
len te kunnen bieden en om te kun-
nen voldoen aan de nieuwe dieren-
welzijnnormen.

Planschade – Enkele bewoners
van de Willebrandt van Olden-
burgstraat en de Koppellaan in
Hardenberg hebben tevergeefs ge-
probeerd schadevergoeding te krij-
gen van de gemeente. Zij menen
dat hun woningen minder waard
zijn geworden doordat de ge-
meente toestemming heeft gegeven
voor de bouw van een appartemen-
tencomplex op de hoek van de
Europaweg. Het door de gemeente
ingeschakelde Kenniscentrum
voor Overheid en Bestuur vindt dat
er geen grond is om planschade te
betalen, omdat een taxateur heeft
aangegeven dat de waarde van de
woning niet is verminderd. B&W
nemen dit advies over.

Komgrens – Hardenberg-stad
wordt een beetje groter. De kom-
grens bij de prinses Amaliabrug
wordt verlegd, zodat bromfietsers
die via de Koehierdesteeg van de
woonwijk de Marslanden naar
Hardenberg v.v. rijden kalmer aan
moeten doen. Nu mag er nog 45
km per uur worden gereden, ter-
wijl volgens de politie 30 km meer
dan genoeg is.
Om dat voor elkaar te krijgen moet
de Koehierdesteeg binnen de be-
bouwde kom komen te liggen. Be-
gin september worden de borden
verplaatst, waarna de politie kan
controleren of de bromfietsers zich
aan de snelheid houden.

Fotowedstrijd - De Euregio houdt
een fotowedstrijd voor grens-
bewoners. Hoe leeft u in het Ne-
derlands-Duitse grensgebied en
Hoe brengt u uw vrije tijd door?
zijn onderwerpen waarover de fo-
tograferende grensbewoner een
digitale prent zou kunnen
inzenden. Foto’s kunnen t/m 15
september gestuurd worden naar
foto@euregio.nl. De deelname-
voorwaarden zijn te vinden op
www.euregio.nl.

Zwanger – Het Röpcke-Zweers
ziekenhuis in Hardenberg houdt
maandag 6 september een
voorlichtingsavond voor zwang-
eren en hun partner. De avond is
bedoeld om aanstaande ouders in
algemene zin voor te bereiden op
de komst van de baby en de kraam-
tijd thuis, maar ook op een even-
tuele ziekenhuisopname. De voor-
lichting duurt van 20.00 tot 22.00
uur en vindt plaats in het
ziekenhuisrestaurant.

Eén van de vrouwelijke gynaeco-
logen van het Hardenbergse zie-
kenhuis is deze avond ook aanwe-
zig om met name toelichting te
geven op de verschillende vormen
van pijnstilling tijdens de baring.
De verschillende deskundigen zul-
len iets vertellen over onder andere
opname op de afdeling, de inlei-
ding van de bevalling en voeding
van pasgeborenen. Een kraam-
verzorgende van de thuiszorg is
aanwezig om informatie te geven
over de zorg thuis, na de bevalling.

De gemeente Hardenberg wil 55-
plussers uit de kern Hardenberg een
bridgecursus aanbieden. Die cursus
is onderdeel van het project Den-
ken en Doen. Maar eigenlijk zou
het geld beter besteed kunnen wor-
den aan een cursus Fatsoenlijk Ne-
derlands Schrijven voor ambtena-
ren. Vorige week stuurde de

gemeente een persbericht met de
woorden: “Het project Denken en
Doen vloeit voort uit het Nationaal
Actieplan Sport en Bewegen. Een
landelijke impuls, waar de ge-
meente Hardenberg aan meedoet.
Met behulp van deze impuls wor-
den kansrijke beweeginterventies
ingezet om mensen te stimuleren
om (meer) te gaan bewegen.” Ver-
der commentaar lijkt mij overbo-
dig, behalve nog even dat de
bedenker van die zinnen meteen op
non-actief gezet zou moeten wor-
den, zonder behoud van salaris.
Daarnaast is het natuurlijk vreemd
dat gedacht wordt dat bridgen de
mensen stimuleert om meer te gaan
bewegen. Of het moet zijn dat de
gemeente al tevreden is als men-

sen hun polsen in beweging zetten
met het werpen van kaarten en het
achterover tikken van sherry en
oude jenever. Net zo vreemd is het,
dat de grens bij 55 jaar wordt ge-
legd. Landelijk gezien hebben men-
sen van die leeftijd vaak de drukste
banen en de meeste sociale contac-
ten. En weet u wanneer de cursus-
sen worden gehouden? Op
maandagmiddag en woensdag-
morgen, tijdstippen dat normale
mensen aan het werk zijn. Trou-
wens, waarom wordt bridgen aan-
geprezen? Waarom geen schaken,
dammen of andere denksport? Je
moet altijd wantrouwig zijn bij dit
soort zaken, want het zit er dik in
dat de bridgebond de zaak sponsort
om er zelf beter van te worden.

Moet de gemeente zich trouwens
wel met dit soort zaken bezighou-
den? Is mensen laten bridgen nou
een kerntaak van onze lokale over-
heid? In Hardenberg.nu stond te
lezen hoeveel respons de bedenker
van dit plan verwacht. Van de 5.000
aangeschreven personen blijft bijna
100 man over, is de verwachting.
Een verwachting die gebaseerd is
op landelijke cijfers. Dat is me
nogal een heisa om amper 2 pro-
cent van de doelgroep eraan over
te houden. Het beste is daarom de
brieven van de bemoeizuchtige ge-
meente daar te deponeren waar ze
thuis horen: in de prullenbak. En
laat de bridgebond maar
advertentieruimte kopen als ze zo
graag leden erbij wil hebben.

tus in beroep konden gaan bij de
rechtbank in Zwolle. Ook dat is niet
gebeurd. De brief van de heer Vos
en de vragen van GroenLinks ko-
men dus een beetje als mosterd na
de maaltijd, moet de conclusie zijn.

Dat de gemeente niet erg kritisch
heeft onderzocht wat de waarde van
het groen is klopt niet, vinden
B&W.  In opdracht van het bureau
Ecogroen is in juni veldonderzoek
gedaan om te kijken of beschermde
dieren in het schoolgebouw aanwe-
zig zijn. Dat blijkt niet het geval te
zijn. Er leven wel een paar mussen
en een stuk of wat zwaluwen waar-
voor vervangende huisvesting
wordt gezocht. Bovendien mag de
aannemer alleen slopen en bomen
kappen buiten het broedseizoen,
dus met de aandacht voor flora en
fauna zit het wel goed, meent de
gemeente. Met de sloop van de 50
jaar oude huishoudschool wordt in
september begonnen.

Bewoner reageert te laat
HARDENBERG - De bomen naast de vroegere Clara
Feyoenaschool aan de Marslaan in Hardenberg worden terecht
gekapt. Dat antwoorden B&W in een brief aan GroenLinks-raads-
lid Kees Slingerland. Die had hierover vragen gesteld nadat buurt-
bewoner Vos aan de bel had getrokken.

Het was even bibberen voor de dames van ZPC Twenhaarsveld uit Holten,
omdat ze gewend zijn te trainen en te spelen in verwarmde zwembaden.

© Roel Gritter

REGIO – Nog niet zo lang geleden
werd algemeen gedacht dat de gele
Davidsterren die de joden in de
Tweede Wereldoorlog moesten dra-
gen afkomstig waren uit de Poolse
stad Lodz. Maar uit onderzoek is
gebleken dat ze veel dichterbij wa-
ren gemaakt, namelijk in Twente.

Het was om precies te zijn in
Enschede, in de Stoomweverij Nij-
verheid. Extra wrang: dat was een
fabriek van de joodse familie Van
Gelderen. De vier Van Gelderen-
broers die de directie vormden wa-
ren toen al ondergedoken, zodat de
uitvoering niet door hen werd ge-
regeld maar door een Duitse Ver-
walter, een zaakwaarnemer. Dat
niet Lodz maar Enschede de plaats
van herkomst was werd een con-
servator van het Joods Museum in
Amsterdam in 1997 duidelijk, toen
een hele rol geel katoen, bedrukt
met jodensterren, werd geëxposeerd
en hij op de achterkant de plaats-

naam Enschede zag staan.
Dit verhaal is uitgebreid te vinden
in deel 11 van de serie Twente, toen
en nu. Dit deel, vers in de boek-
handel, behandelt de Tweede We-
reldoorlog. Er staat onder meer een
verhaal in over Rijkswerkkamp
Twilhaar bij Nijverdal, dat net als
de kampen in Kloosterhaar en
Hardenberg door de Duitsers ge-
bruikt werd om joodse mannen
dwangarbeid te laten verrichten,
een soort voorportaal voor
Westerbork. Verder komen onder
meer aan bod Huize Ludwina in
Zenderen, de villa van de Twentse
knokploegen, landgoed Twickel bij
Delden, dat het hoofdkwartier was
van de Canadezen en waar rijks-
commissaris Seyss Inquart een
poosje als krijgsgevangene in een
tentje is vastgehouden en havezate
Herinckhave bij Fleringen, eigen-
dom van de beruchte NSB-voor-
lieden Egon en Ernst von
Bönninghausen.

Jodenster: Made in Twente

HARDENBERG - Donderdag was
het water in de Vecht tegenover
café Docks nog vrijwel onzichtbaar
door een groene drab. Een dag la-
ter hadden de vrijwilligers van

De Vecht
als zwembad

zwem- en waterpolovereniging De
Grunte het haventje en omgeving
helemaal gebruiksklaar gemaakt
voor de tweede editie van de Water-
polo & Vechtrace. In de Vecht wa-
ren waterpolovelden gecreëerd.
Een kleine 100 zwemmers zwom-
men richting de prins Willem-
Alexanderbrug voor hun wedstrijd
over maximaal 1500 meter.
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Fietsen - Van maandag 13 t/m don-
derdag 16 september wordt in
Kloosterhaar een avond fietsvier-
daagse gehouden. Reservedatum is
vrijdag 17 september. De start is
elke avond vanaf 18.00 uur bij café
‘t Olde Jagershuus aan de Ver-
lengde Broekdijk. Er zijn vier rou-
tes uitgezet van ongeveer 25 km.

Rivieren - Zondag 5 september
wordt in natuurcentrum De Kop-
pel in Hardenberg van 14.00 tot
15.30 uur de film De grote rivieren
vertoond. Te zien zijn onder meer
de Iguazu-watervallen in Argenti-
nië en de gletsjers van Patagonië.
De toegang is gratis.

Voorlichting - In het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg
wordt donderdag 9 september van
9.30 tot 15.30 uur een informatie-
dag gehouden rond het thema ‘Toe-
komst na Kanker’. De informatie-
dag voor patiënten, familieleden en
zorgverleners, bestaat uit een markt
met informatiestands en een aan-
tal lezingen en presentaties.

Namen - De flats aan de Parkweg
in Hardenberg hebben sinds don-
derdag 26 augustus op verzoek van
enkele bewoners een naam. De een
heet Nedersticht, de ander Over-
sticht, middeleeuwse namen voor
respectievelijk Utrecht en Overijs-
sel/Drenthe. De namen werden ont-
huld door de dames Bos en Moe-
ken, beiden bewoners van de flats.

Zwembad - Met 5x diploma-
zwemmen in de laatste openings-
week en op de valreep nog de
35.000e bezoeker heeft zwembad
Hattemat in Gramsbergen een punt
gezet achter het seizoen 2010. Die
35.000e bezoeker was de 6-jarige
Indy Huisjes, die naar het zwem-
bad was gekomen om af te zwem-
men voor haar A-diploma. Uit han-
den van het personeel ontving ze
een gratis abonnement voor het
nieuwe seizoen en een bos bloemen.

Nieuwe datum – De wedstrijd in
de Topklasse tussen CSV
Apeldoorn en HHC uit Hardenberg
is verplaatst van zaterdag 11 sep-
tember naar donderdag 9 septem-
ber. De gemeente Apeldoorn heeft
als eigenaar van het sportterrein al
een jaar geleden de velden voor die
zaterdag verhuurd. Dat is op tijd
aan de KNVB doorgegeven, maar
die heeft niets met die informatie
gedaan zodat de beide clubs zelf een
nieuwe datum moesten zoeken.

Rijhal – De ruitervereniging Slag-
haren wil een rijhal bouwen aan de
Zwarte Dijk in Slagharen. De club
heeft een stuk grond van de ge-
meente in gebruik gekregen waar
eerst EMMS op voetbalde. Nadat
die vereniging een kunstgrasveld
heeft gekregen was dit trainings-
veld overbodig. De ruitervereniging
wil de rijhal gebruiken om ook ’s
winters rijles te kunnen geven.

Uitbreiding – Zorgboerderij De
Zwieseborg in Loozen wil fors uit-
breiden. Het stichtingsbestuur wil
onder meer een kas, vergader- en
receptieruimte, een sanitairgebouw,
een snackcorner en uitbreiding van
de stallen. Daarnaast wordt het aan-
tal speelvoorzieningen uitgebreid,
wil men een ecotuin aanleggen en
wordt de camping uitgebreid van
15 naar 25 plaatsen. Om de plan-
nen te verwezenlijken wil de
Zwieseborg een hectare grond ko-
pen richting Hardenberg.

HARDENBERG – HHC heeft de eerste punten binnen. De ploeg uit
Hardenberg won zaterdag in een matige wedstrijd met 2-0 van
Genemuiden. Een verdiende overwinning, vond ook Genemuiden-trai-
ner Richard Karrenbelt. Zijn ploeg had volgens hem te weinig flair had
getoond, zodat de 1-0 ruststand door HHC-spits Renco van Eeken terecht
was. “We speelden de eerste helft met de handrem erop. Pas in de 2e helft
konden we HHC onder druk te zetten, maar toen Roy Stroeve de 2-0
scoorde was het gebeurd”, vertelde Karrenbelt. HHC-aanvoerder Roy

© Roel Gritter

Eerste overwinning voor HHC

Aanvoerder Roy Stroeve (l) scoorde zaterdag zijn eerste doelpunt in de Topklasse.

Stroeve was uiteraard tevreden over zijn schitterende doelpunt (een halve
volley die onhoudbaar in de hoek verdween), maar nog meer over de
winst. “Dit voelt als een bevrijding, als je geen punten pakt wordt de druk
steeds groter, wat dat betreft is het een goede overwinning. Maar we we-
ten wel dat we nog stappen moeten maken.” De eerste kans om die stap-
pen te zetten was gisteren (=dinsdag) tijdens de derby in Rijssen tegen
Excelsior’31. De volgende is zaterdag, wanneer Harkemase Boys op be-
zoek komt.

Vooral de kleinere partijen als Li-
beraal Hardenberg en Op Koers
waren onder de indruk. Zij wilden
namelijk van B & W weten of er
wel een sociaal plan was, want som-
mige mensen zouden door de ge-
dwongen verhuizing wel eens fail-
liet kunnen gaan. Daarnaast wilden
enkele raadsleden weten waarom
B&W niet duidelijk hadden ge-
maakt dat Park Moscou net zo be-
handeld moest worden als de an-
dere recreatieparken in de
gemeente Hardenberg. Al deze
raadsleden krijgen voldoende geld
om zich een dag in de week te ver-
diepen in het raadswerk, maar ze
doen het onvoldoende. Als ze wel
in het dossier Park Moscou waren
gedoken, hadden ze kunnen lezen
dat al vanaf de herfst van 2004 voor
dezelfde lijn wordt gekozen: geen
permanente bewoning, mensen die
lang in het park wonen krijgen ja-
ren de tijd om vervangende woon-
ruimte te zoeken en er wordt geen
woonwijk gemaakt van het park.
Dat is in 2005 en 2006 nog eens

Geen hoop voor Moscou

weer bevestigd, toen het onderwerp
weer op de raadsagenda is geplaatst
op verzoek van de bewoners.

De raad heeft elke keer ingestemd
met de plannen van B&W, hoewel
ze best anders had gekund. Er is in
al die jaren maar één motie aange-
nomen waarin stond, dat B&W
duidelijk moesten maken wat de
juridische gevolgen zouden zijn als
de bewoners van Park Moscou al-
lemaal een gedoogverklaring zou-
den krijgen, dus dat de mensen die
er nu wonen er altijd mogen blij-
ven wonen, en bewoners van an-
dere parken niet. Die uitleg is er
geweest, maar enkele raadsleden
hadden dat niet begrepen en wil-
den nu van wethouder Douwe
Prinsse weten waarom hij niet had
uitgezocht wat de juridische gevol-
gen zijn als het hele park een woon-
wijk van Bergentheim wordt. “Om-
dat de raad mij dat niet heeft
gevraagd”, was zijn reactie. ‘In de
motie werd gevraagd naar persoon-
lijke gedoogverklaringen en dat is

uitgezocht.”
Van een sociaal plan waar sommige
raadsleden naar vroegen kan geen
sprake zijn. De raad heeft zelf in-
gestemd met het beëindigen van het
gedogen en met het vervolgen van
mensen die zich niet aan de wet
houden. Dat sommige raadsleden
erg onder de indruk waren van de
verdrietige verhalen van bewoners
die financieel grote schade lijden
kon Prinsse niet op andere gedach-
ten brengen. “Natuurlijk ben ik ge-
voelig voor persoonlijk leed, maar
als wethouder moet ik uitvoeren
wat de raad heeft beslist. Alleen is
er wel een hardheidsclausule in het
besluit opgenomen, waarin staat dat
niet met de botte bijl wordt gewerkt
als mensen in een uitzichtloze si-
tuatie terecht komen.”

De gemeenteraad neemt dinsdag 7
september een definitief besluit over
het verzoek van de bewoners van
park Moscou om van hun park een
woonwijk van Bergentheim te ma-
ken. De raad kan die avond beslui-
ten - en trouwens ook later als de
landelijke wetgeving verandert of
als blijkt dat de ene groep bewo-
ners meer nadeel van het besluit
ondervindt dan de andere groep –
dat de bewoners hun zin krijgen.
Wie goed geluisterd heeft tijdens de
oriënterende raadsvergadering weet
dat daarop geen kans is.

BERGENTHEIM - Het recreatiepark Moscou bij Bergentheim zou
een woonwijk moeten worden, zodat de huidige bewoners er  kunnen
blijven wonen. Dat is wat parkbewoner Ton Heevel vorige week dins-
dag zei tijdens zijn inspreekbeurt bij de gemeenteraad. De avond er-
voor waren enkele raadsleden op bezoek geweest bij de parkbewoners
om nog eens te horen, wat de consequenties zijn als de bewoners niet
langer permanent in hun vakantiehuis mogen wonen

Recreatiepark wordt geen woonwijk

HARDENBERG – Kunsten-
centrum De Muzerie, dat onder
meer de muziekschool is voor de
gemeente Hardenberg, zit in finan-
cieel zwaar weer. Volgens de ge-
meente komt dat vooral doordat de
Muzerie dure keuzes heeft ge-
maakt, die verkeerd hebben uitge-
pakt. De tarieven voor gebruikers
van 18 jaar en ouder zijn erg laag
gehouden, om meer mensen te
trekken. De kosten zijn uit de re-
serves betaald, maar het doel is niet
gehaald zodat deze groep straks
meer moet gaan betalen. Verder
heeft de Muzerie besloten om mee
te doen met het provinciale doel
om meer mensen aan cultuur deel
te laten nemen. Ook die kosten
moesten uit de eigen portemonnee
worden betaald omdat ze niet wer-
den gesubsidieerd. De instelling
geeft daarnaast aan dat de huur van
het LOC in Hardenberg nogal hoog
is. De gemeente Hardenberg is
overigens niet van plan mee te be-
talen aan het tekort van 180.000
euro over 2009. “Wij betalen jaar-
lijks zo’n 9 ton en de Muzerie le-
vert voor dat bedrag precies wat
wij vragen”, vertelt verantwoorde-
lijk wethouder René de Vent. Vol-
gens hem moet de Muzerie min-
der afhankelijk worden van
overheidssubsidie. “Muziekthera-
pie in de zorg, of meer voor scho-
len doen, dat zijn bijvoorbeeld ma-
nieren om extra geld te verdienen.
Dat wordt straks nog belangrijker,
omdat bij de komende bezuini-
gingsrondes het kunstencentrum
niet wordt ontzien.”

Experimenten leiden
tot tekort Muzerie
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NEUGNADENFELD (D) - Nederland herdenkt de Tweede Wereld-
oorlog, Rusland herdenkt de Tweede Wereldoorlog, Engeland, Frank-
rijk, Amerika: allemaal herdenken ze op hun eigen manier en op hun
eigen dag de inval, de bevrijding of de slachtoffers. En Duitsland?
Tegenwoordig wordt in sommige plaatsen een herdenking gehouden
op 8 mei, de dag dat Duitsland capituleerde, maar lange tijd gebeurde
dat niet. Acht mei was niet alleen de dag van de bevrijding van het
naziregime, maar ook de dag van de nederlaag en het verdwijnen van
Duitsland.

In Duitsland wordt op 1 september wel op nationaal niveau herdacht. Het
is de dag dat in 1939 de Tweede Wereldoorlog begon met de inval in
Polen. Die dag is het Anti Oorlogsdag of ook wel Wereldvrededag. Sinds
1957 wordt op initiatief van de vakcentrale DGB een Mahn- und
Gedenkveranstaltung gehouden, een herinnerings- en herdenkings-
evenement. In het gedeelte van de Grafschaft Bentheim dat aan de ge-
meente Hardenberg grenst gebeurde dat vorige week woensdag in
Neugnadenfeld bij Emlichheim. De ruim tweeduizend deelnemers aan de
Kleppertoer 2001 van de Historische Vereniging Hardenberg weten mis-
schien nog, dat in dit dorp een oorlogskerkhof ligt waar Russische krijgs-
gevangenen zijn begraven. Zij brachten tijdens hun busrit een bezoek aan
dit kerkhof en zagen toen bij de ingang een bordje waarop staat dat er 600
Russen liggen begraven. Nieuwe onderzoeken wijzen meer in de richting
van 6000 slachtoffers, die zijn gestorven door uitputting, honger, bevrie-
zing en ziektes.

Eén van de sprekers tijdens de bijeenkomst in Neugnadenfeld was burge-
meester Daniela Kösters van de gemeente Emlichheim. Zij had als nieuwtje
voor de ruim 40 deelnemers aan de vredesactiviteit, dat het dorp

Herinneren en herdenken over de grens

Neugnadenfeld een geschiedenispad krijgt. Op 10 informatieborden wordt
verteld over het werkkamp Alexisdorf, zoals het dorp eerst heette, en de
naoorlogse geschiedenis, toen uit Oost-Europa verdreven Hernhutters
(velen uit de Poolse plaats Gnadenfeld) onderdak kregen in de barakken
van het voormalige hospitaal van Kamp Alexisdorf. Het geschiedenispad
moet ervoor zorgen dat de ellende van de oorlog niet wordt vergeten, dat
de vrede niet weer op zo’n brute wijze geschonden wordt als tijdens de
nazitijd gebeurde. Maar in haar toespraak legde ze vooral de nadruk op
wat een gewone Duitser op een gewone dag aan de wereldvrede kan bij-
dragen. “Zeg er eens wat van als in de kroeg een vervelende grap over
Polen wordt verteld. Of betrek bijvoorbeeld een moslimmoeder eens bij
jullie gesprekken, als haar en jullie kinderen aan het voetballen zijn. Ook
al zijn het maar kleine stappen of gebaren, ze dragen bij aan het begrip
voor elkaar.”

Ook een vertegenwoordiger van de historische vereniging kon wat nieuws
meedelen, namelijk dat de onbekende Russische doden over enige tijd
een naam hebben. Er was altijd gedacht dat over de gevangen niets be-
kend was. De niet-communistische krijgsgevangenen werden in het alge-
meen behandeld volgens het Verdrag van Genève, maar de communisti-
sche Russen werden uitgehongerd, men gaf ze geen medische verzorging
of liet ze doodvriezen, waarna ze in massagraven werden begraven. Het
blijkt evenwel dat de Duitsers allerlei gegevens over hun gevangenen
noteerden. Die persoonsbewijzen, de meeste met pasfoto, bevinden zich
echter niet in Duitsland maar in een archief van het voormalige Rode
Leger in Podolsk bij Moskou. Er wordt geprobeerd de doden een naam te
geven en ze te herdenken: met gedenkstenen, tegels met namen of zoge-
noemde stolpersteine. Voor dit werk wordt de hulp ingeroepen van Duitse
scholieren, die nog dit schooljaar aan de klus beginnen.

Op de Russische begraafplaats in Neugnadenfeld was de start van de 1 september-vredesbijeenkomst. © Roel Gritter

HARDENBERG – De Harden-
berger F. Vos heeft enkele weken
geleden geprobeerd de kap van bo-
men bij de vroegere Clara
Feyoenaschool in Hardenberg tegen
te houden. Tevergeefs, want zijn
protest was veel te laat. Nu probeert
hij het opnieuw. Ditmaal betreft het
de bomen langs de dijk in het
Kruserbrinkpark. Opnieuw is zijn
actie te laat, want de termijn om
tegen de kapvergunning te protes-
teren is al verlopen. De gemeente
is wel zo aardig om hem uit te leg-
gen waarom de bomen moeten ver-
dwijnen. De dijk langs de oude
Radewijkerbeek is niet stabiel ge-
noeg en moet verstevigd worden.
Hierdoor moet de monding van de
beek worden verlegd en dat gaat ten
koste van enkele bomen. In de-
zelfde omgeving worden wel
nieuwe bomen geplaatst.

Opvang – De stichting Prokind wil
een nieuw kinderdagverblijf in ge-
bruik nemen aan de Blanckvoor-
tallee in de Hardenberger wijk
Marslanden. Er zullen 18 werkne-
mers tegelijkertijd aanwezig zijn
om 84 kinderen op te vangen. Om
de plannen uit te kunnen voeren
moet het bestemmingsplan aange-
past worden. De gemeente wil hier-
voor toestemming geven. Prokind
heeft in de brede school De Matrix
al een kinderdagverblijf in De
Marslanden.

Wegdek – De scheuren in zo’n 60
wegen in de gemeente Hardenberg
worden binnenkort gedicht. Daar-
naast worden Haardijk, Aner-
veenseweg en Keukenweg extra
gerepareerd en slijtlagen aange-
bracht op Prügelweg, Keienweg,
Kronkelweg en Anerweg Noord.
Dit alles vanwege de grote schades
die de afgelopen twee winters zijn
ontstaan door het barre weer. De
raad heeft hiervoor drie ton be-
schikbaar gesteld.

Later – De voetbalwedstrijd van
HHC tegen IJsselmeervogels begint
zaterdag 2 oktober niet om 14.30
maar om 17.00 uur. Die dag wordt
op sportpark De Boshoek ook een
motormarkt gehouden, waar een
paar duizend bezoekers worden ver-
wacht. Om de verkeersdrukte te
spreiden is besloten later met de
voetbalwedstrijd te beginnen.

Hoop – De protestantse gemeente
Gramsbergen houdt zondag 12 sep-
tember vanaf 10.00 uur Startzondag
in de Sporthal en daarna in en
rondom het kerkelijk centrum De
Vlaswiek. Het thema is Vol van
Hoop. Er is een gevarieerd pro-
gramma met activiteiten, geschikt
voor iedere leeftijd. Muzikale bij-
dragen worden geleverd door het
koor Nooit Alleen en de muziek-
groepen Crescendo en SDG. Vanaf
12.30 uur vinden er activiteiten
plaats zoals schminken, knutselen,
bloemschikken en spellen spelen.
Tussendoor zijn er soep en brood-
jes. Om 14.30 uur wordt de Start-
zondag afgesloten. In ‘t Welgelegen
wordt zaterdag 11 september om
19.00 uur gestart met een dienst.

Single – De Hardenberger zanger
Joy Woelders presenteert vrijdag 1
oktober in café The Old Inn in
Hardenberg zijn nieuwe single ‘Ik
heb gedroomd van jou’. Zijn col-
lega Chris de Roo heeft zich bereid
verklaard tijdens de presentatie-
avond een optreden te verzorgen.

Geluk – Een inwoner van Balkbrug
heeft geluk dat de gemeente
Hardenberg een brief aan hem niet
volgens de regels heeft geschreven.
De man moest binnen de kortste
keren stoppen met illegaal zenden
en zijn illegale zendmast afbreken.
Om hem daartoe te dwingen kreeg
hij een dwangsom van 10.000 euro
opgelegd die hij binnen zes weken
moest betalen. De advocaten van de
man vonden dat te gek. Kan dat
bedrag niet wat lager en de termijn
waarbinnen betaald moet worden
wat langer, schreven ze aan de ge-
meente. Die heeft besloten hele-
maal van de dwangsom af te zien
omdat een vormfout is gemaakt. De
zendpiraat is ondertussen zo ver-
standig geweest zijn zendmast te
verwijderen.

Opnieuw te laat

SIBCULO - Als de eigenaar van
een hengstenhouderij in Sibculo
had opgelet toen de gemeente in
2005 een nieuw bestemmingsplan
wilde vaststellen voor de buiten-
dorpen van Hardenberg, had hij
zich nu flink wat geld kunnen be-
sparen. Het perceel van de paarden-
eigenaar had een agrarische be-
stemming, maar in 2005 werd
geconstateerd dat de man hobby-
matig bezig was en kreeg zijn per-
ceel een woonbestemming. Daarte-
gen is nooit een bezwaar ingediend.
Nu hij echter het bedrijf wil uitbrei-
den met een paardenstal moet hij
de bestemming van het perceel
weer laten veranderen in agrarische
bestemming. De kosten van de ver-
andering zijn voor eigen rekening.

Hengstenhouder
mist bedrag door
onoplettendheid

DEDEMSVAART – De gashouder in Dedemsvaart, de  enige nog com-
plete natte telescopische gashouder in Nederland, is de afgelopen maan-
den verplaatst en omgebouwd tot een ruimte voor kleinschalige culturele
evenementen. De officiële ingebruikname is vrijdag 10 september door
de Overijsselse gedeputeerde Buursink, voorzitter Rooseboom van de His-
torische Vereniging Avereest en de Hardenberger burgemeester Meulman.
Het publiek kan de metamorfose bekijken op  11 en 12 september tijdens
de Open Monumentendag. Van 13.00 en 17.00 uur wordt een programma
voorgeschoteld met activiteiten als exposities, theatervoorstellingen, le-
vende standbeelden en optredens van flamencodansers.

HARDENBERG - De gemeente Hardenberg gaat dit najaar het onder-
houd aan bermen en sloten versoberen. Dit gebeurt om geld te besparen.
Normaal gesproken worden de bermen binnen de bebouwde kom gemaaid
en daarbuiten geklepeld. Klepelen houdt in dat het gras wordt fijngeslagen
en dat het maaisel in de bermen blijft liggen. Dit jaar worden alle bermen
geklepeld. Om nog meer te besparen worden het komende winterseizoen
de sloten niet opgeschoond, met uitzondering van een aantal sloten waar
dit absoluut noodzakelijk is.

Ingebruikname gashouder

Sober onderhoud aan bermen
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HARDENBERG - Door middel van een reizende informatiestand heeft
de gemeente Hardenberg de afgelopen week geprobeerd aandacht te be-
steden aan de Week van de Alfabetisering van de stichting Lezen & Schrij-
ven. De gemeente heeft volgens eigen zeggen laaggeletterdheid hoog op
de agenda staan en daarom deed ze met verschillende activiteiten mee
aan de landelijke actie. De stand stond 4 september  op de educatieve

Meer Hardenbergers moeten beter lezen

markt in ‘t Olde Postkantoor in Dedemsvaart, maandag 6 september was
de stand te vinden op de Hardenberger weekmarkt en woensdag werd
opnieuw Dedemsvaart aangedaan (zie foto). Naar schatting zesduizend
Hardenbergers hebben moeite met lezen en schrijven. De standhouders
probeerden marktbezoekers informatie te verstrekken over de mogelijk-
heden om iets aan laaggeletterdheid te doen. © Roel Gritter

De bewoners van het park bij
Bergentheim, dat ooit bedoeld was
als recreatiepark, mogen hun wo-
ning alleen gebruiken om te
recreëren en niet om er permanent
te wonen. Dat heeft de raad van
Hardenberg beslist nadat in 2004
elke gemeente van minister Dek-
ker van VROM moest aangeven of
recreatiewoningen wel of niet per-
manent bewoond mochten worden.
Hardenberg koos dus voor dat laat-
ste, maar wilde mensen die er al
lange tijd wonen jaren de tijd te
geven een andere plek te zoeken.
Ook in de jaren daarna is het park
regelmatig onderwerp van gesprek
geweest en telkens heeft de raad
ervoor gekozen de ingezette lijn te
volgen. Dinsdag werd het verzoek
van de bewoners behandeld om van
hun park een woonwijk te maken.
Eigenlijk stond de uitslag van de
stemming al van tevoren vast, want
er is in al die jaren niets gebeurd
waardoor de situatie nu volkomen
anders zou zijn dan in 2004. Toch
probeerden de oppositiepartijen de
hele discussie weer over te doen.
Zielig voor de bewoners, verloede-

Moscou blijft
recreatiepark

ring van het park, erg voor de mid-
denstand van Bergentheim, sneu
voor de kinderen die naar andere
scholen moeten, voor sommigen
een forse financiële aderlating. Alle
argumenten die de afgelopen zes
jaar waren genoemd kwamen weer
voorbij. Daarnaast was er een par-
tij die voor een unicum wilde zor-
gen. De VVD diende een motie in
om het verzoek van de bewoners af
te wijzen, waarna de gemeente de
portemonnee zou moeten trekken
zodat de bewoners naar de rechter
konden stappen. Grote onzin, von-
den CDA, CU en PvdA. Iedereen
kan naar de rechter stappen als hij
of zij het niet eens is met een be-
sluit van de gemeenteraad. Wint
men dan worden de onkosten be-
taald. Verliest men, dan heeft de
raad blijkbaar een correct besluit
genomen. De motie werd dan ook
niet aangenomen.

Na de oriënterende raadsvergade-
ring van eind augustus was al dui-
delijk wat er zou gebeuren, omdat
er geen nieuwe argumenten waren
ingebracht om de besluiten van

HARDENBERG – De gemeente Hardenberg heeft, zonder dat het
veel mensen is opgevallen, in de loop der tijd een andere gemeente-
raad gekregen. Het was altijd de gewoonte dat wanneer een opposi-
tiepartij tegen een voorstel van B&W was de leden van de oppositie
tot het uiterste vochten om het besluit tegen te houden, maar wanneer
een meerderheid anders besliste ging men loyaal achter de gevolgen
van het meerderheidsbesluit staan. Dat is er tegenwoordig niet meer
bij, zo was vorige week dinsdag te merken toen de raad een besluit
nam over park Moscou.

2004, 2005, 2006 etc. te wijzigen. De emoties van de bewoners waren er
niet minder om. Voorzitter Ton Hevel van de vereniging van woning-
eigenaars sprak aan het begin weer in. Hij verweet de raad dat die braaf
achter wethouder Douwe Prinsse aanloopt en niet zelf onderzoekt wat
mag en niet mag. En na afloop, toen bleek dat de raad geen woonwijk van
het recreatiepark wilde maken en de parkbewoners dus hun zin niet kre-
gen, riepen sommigen nogal luid dat dit geen democratie was.
Overigens is de strijd van de Moscovieten nog niet gestreden. Ten eerste
komt er een landelijke wet die voor sommige bewoners soelaas kan bie-
den en  daarnaast zullen de eigenaars ongetwijfeld tot aan de Raad van
State doorgaan om hun gelijk te halen. Wat blijft is de onzekerheid, mis-
schien nog wel jaren.

BERGENTHEIM – CDA-raads-
lid Henriette van Veldhuisen
heeft misschien een manier ont-
dekt om iets te doen aan de ver-
loedering van de hoek Kanaalweg
Oost en de Van Royensweg in
Bergentheim.

De bebouwing op die plek bij de
brug, ooit gebruikt als winkel en als
discotheek Bijenkorf, is met hek-
ken omzoomd en de ramen en deu-
ren zijn dichtgetimmerd. Toch blijft
het verval doorzetten, vindt Van
Veldhuisen. Volgens haar kan de
Welstandnota uitkomst bieden.
Zij heeft navraag gedaan bij de Ver-
eniging van Nederlandse Gemeen-
ten (VNG) en daar vertelde men
haar dat de gemeentelijke
Welstandnota niet alleen richtlijnen
moet geven voor nieuwbouw, maar
dat er ook een gedeelte gewijd kan
zijn aan bestaande bouw. Er moet
instaan wat de ondergrens is van
onderhoud aan een gebouw en wat
de gemeente mag doen als dat mi-
nimum niet wordt gehaald. “We
hebben dan de mogelijkheid om
verloedering van leegstaande ge-
bouwen te bestrijden, en daar is het

HARDENBERG – Basisscholen De
Kastanjehof uit Hardenberg en de
Waldschule uit het Duitse
Nordhorn krijgen 17 september in
natuurcentrum De Koppel een
nieuw lesprogramma over de Vecht,
de rivier die beide scholen met el-
kaar verbindt. De scholieren gaan
17 september onder meer de vist-
rap bij De Koppel bekijken, de loop
van de Vecht tekenen en het begrip
meanderen uitbeelden. Het les pak-
ket is het afgelopen half jaar ont-
wikkeld door educatieve organisa-
ties en scholen in het Vechtdal en
zal binnenkort voor alle basisscho-
len in het Vechtdal beschikbaar zijn.

Nieuw lespakket
over de Vecht

CDA wil omgeving brug in
Bergentheim opknappen

om te doen. Het CDA heeft hier-
over vragen gesteld aan burgemees-
ter en wethouders en we wachten
wel af van het antwoord wordt”,
aldus Van Veldhuisen.

Bewust – In natuurcentrum De
Koppel in Hardenberg vindt zater-
dag 18 september van 11.00 tot
16.00 uur de eerste Bewust & Duur-
zaam Wonen Fair plaats. Tijdens
deze fair zijn er allerlei activitei-
ten en wordt informatie verstrekt
over het energiezuiniger en com-
fortabeler maken van de eigen wo-
ning. Speciaal voor de Fair komt
de Discovery Truck van de Rijks-
universiteit Groningen naar
Hardenberg.

Manteldag - In het weekend van 1
t/m 3 oktober houdt Carinova een
weekend voor jonge mantelzorgers
van 12 tot 16 jaar uit onder meer
de gemeenten Hardenberg en
Ommen. Het gratis uitje wordt on-
dersteund door leerlingen van het
Alfa-college. Het is ook mogelijk
alleen zaterdag mee te doen. Het
weekend wordt gehouden n
kampeerboerderij Klein Oever in
Oud Avereest. Opgave kan telefo-
nisch of per mail bij Carinova.

Vol - De Carbage Run 2011, een 5-
daagse rally door Europa vanuit
Hardenberg, in een auto die niet
meer mag kosten dan 500 euro, is
volgeboekt. Binnen één week is het
maximum van 250 auto’s en 750
deelnemers bereikt. De organisato-
ren Bram Eigenraam en Wilfred
Beuker  hadden verwacht dat het 2
à 3 maanden zou duren voor het
maximum was bereikt. Het evene-
ment vindt plaats van 25 t/m 29 juli
2011. De 3.000 km lange route
loopt door Nederland, Duitsland,
Denemarken, Zweden en Noorwe-
gen. Startplaats is Hardenberg, de
finish is in Oslo.

Ouderen – Wereldwijd wordt vrij-
dag 1 oktober de Dag van de Oude-
ren gevierd. Voor Dedemsvaart en
Balkbrug gebeurt dat die dag in
gebouw het Centrum in
Dedemsvaart. Hardenberg viert het
bijna een week later, op donderdag
7 oktober in de Evenementenhal in
Hardenberg. In de Onyxzaal wordt
onder meer opgetreden door
theatergroep Mooi Weer uit Almelo.
Het Ouderenwerk van stichting De
Stuw is beschikbaar voor meer in-
formatie.

Streekcultuur - Kunst & Cultuur
Overijssel heeft 7 september een
website gelanceerd over streek-
cultuur in Overijssel. De website
biedt een compleet overzicht van
alles wat er over streekcultuur in
Overijssel te vinden is en wat er op
dit gebied te doen is. De naam van
de site is streekcultuuroverijssel.nl
en is bedoeld voor iedereen die be-
roepsmatig bezig is met streek-
cultuur. Maar ook toeristen en
recreanten kunnen op de website
terecht, want alle activiteiten op het
gebied van streekcultuur in Over-
ijssel zijn op de site opgenomen.

N34 - Rijkswaterstaat begint vrij-
dag 17 september met de werk-
zaamheden voor de herinrichting
van de N34 tussen de Veldsteeg bij
Ommen en de rotonde N34/N36
(Witte Paal). Met de openstelling
van de verlengde N36 heeft de N34
geen functie meer voor het door-
gaand verkeer. De N34 wordt een
erftoegangsweg en moet daarom op
een andere manier worden inge-
richt. Tijdens de uitvoering van de
werkzaamheden is de N34 (deels)
afgesloten. Het verkeer wordt
omgeleid. Als de werkzaamheden
aan de N34 zijn afgerond, vindt de
herinrichting van de parallelweg
plaats. Het is de bedoeling dat het
werk in mei 2011 klaar is.
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Midden in het Twentse dorp Tubbergen staat een oud-Hollands raadhuis.
Te herkennen aan de trapgevels, kleine ruiten en een rij dakkapellen. Een
rijksmonument, maar niet omdat het oud is. Dit vroegere gemeentehuis –
tegenwoordig een horecabedrijf – is namelijk nog geen tachtig jaar oud.
Het is een monument vanwege zijn zeldzaamheid. Het gebouw is ont-
staan uit een prijsvraag onder architecten, een slim middel om voor een
paar centen aan goede ideeën te komen.
Het verhaal van het stadhuis is te lezen in de 12e aflevering van de serie
Twente, toen en nu van uitgeverij Waanders. In deze aflevering wordt
aandacht besteed aan Nutsgebouwen, gebouwen die het algemeen nut dien-

den. Dus watertorens, raadhuizen, scholen, politiebureaus en ziekenhui-
zen, om er een paar te noemen. De makers van de serie hebben eindelijk
ook iets uit Noord-Twente belicht. Deze streek komt amper aan bod in de
16-delige reeks, maar dit keer wordt een hoofdstuk aan Den Ham be-
steed. Om preciezer te zijn: aan de gemeenteschool, meer dan125 jaar
geleden gebouwd door de in die tijd zeer befaamde Haagse architect H.
Westra. Hoe een klein dorp in een uithoek van het land aan zo’n architect
kwam is onbekend. De plaatselijke historische vereniging wil het graag
weten, maar waarschijnlijk blijft het voor altijd een mysterie.
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Er zijn twee grote oorzaken voor
het ontstaan van tekorten, aldus de
gemeente. Ten eerste hevelt de lan-
delijke overheid steeds meer zaken
over naar de gemeenten maar wordt
daar amper voor betaald en ten
tweede doen steeds meer mensen
een beroep op de WMO. “Wie echt
steun nodig heeft krijgt die. Nu en
straks ook”, zegt wethouder Douwe
Prinsse. “Maar er zijn ook mensen
die recht op iets hebben en dat ei-
genlijk best zelf kunnen betalen.
Bijvoorbeeld iemand die altijd vol-
doende heeft verdiend om zelf een
auto te kopen en die z’n eigen ver-
voer heeft betaald. Als hij op een
gegeven moment vanwege ouder-

Ruimte – De rivier de Vecht moet
op termijn een halflandelijke
laaglandrivier worden. Provincie,
waterschappen en gemeenten zijn
bezig 20 plannen te ontwikkelen,
die moeten zorgen voor een nieuwe
loop van de rivier en de inrichting
van het winterbed. Tijdens het on-
derzoek naar de beste manieren om
de waterwegen in Noord-Overijs-
sel veiliger, natuurlijker en toeris-
tischer te maken is ook gekeken of
het Ommerkanaal en de Dedems-
vaart bevaarbaar gemaakt kunnen
worden voor kajuitjachten. Volgens
de provincie heeft dit geen econo-
mische meerwaarde, omdat de te
verwachten inkomsten bij lange na
niet opwegen tegen de noodzake-
lijke investeringen.

Rollatorrecord – De Ouderen-
winkel in Hardenberg roep alle
rollatorgebruikers op vrijdag 1 ok-
tober naar de winkel aan de
Kollergang te komen om te probe-
ren het wereldrecord langste rij van
rollators te verbeteren. Rollator-
dokter Frank de Boer zal samen met
wethouder René de Vent controle-
ren of het record dat nu op 61 stuks
staat is verbeterd.

Creatief - Het nieuwe Creatief Cen-
trum in Dorpshuis ‘t Haarschut in
Kloosterhaar wordt zaterdag 2 ok-
tober om 10.30 uur officieel geo-
pend. Van 11.00 tot13.00 uur en
van 14.00 tot 16.00 uur open huis
voor de bevolking van Kloosterhaar
met demonstraties en workshops op
het gebied van onder meer textiel,
glas-in-lood, schilderen, bloem-
schikken, houtbewerking en koken.

Oratorium- In de avonddienst van
zondag 26 september zal in de
Hessenwegkerk (PKN) in Heemse
het laatste deel Zomer uit het
oratorium Gebroken Jaren worden
gezongen. Dit oratorium uit 2008
is geschreven door Michiel de
Zeeuw (tekst) en Mar van der Veer
(muziek). Gebroken Jaren bestaat
uit de vier seizoensdelen. Elk deel
van het oratorium bestaat uit ver-
bindingen van een op muziek ge-
zette psalm, Bijbelgedeelten uit het
Johannes-evangelie en nieuwe ei-
gentijdse teksten die ieders levens-
ervaring verwoorden. Gebroken
Jaren wordt uitgevoerd door een
projectkoor, de gemeente, enkele
solisten en instrumentalisten
(piano, viool, cello, klarinet, fluit,
slagwerk). Iedere belangstellende is
van harte uitgenodigd. De dienst
begint om 19.00 uur. Overigens is
het hele oratorium zaterdag 6 no-
vember te horen vanaf 20.00 uur
in de Hessenwegkerk.

Feest - Bergentheim bestaat 625
jaar en daarom worden er ieder
weekend leuke activiteiten georga-
niseerd. Eén van deze activiteiten
is op vrijdag 24 september. Dan
wordt een feestavond gehouden in
de tent op het terrein aan de
schapenweg met een optreden van
de Coronas. Deze populaire cover-
band , bekend van  optredens in het
Holland Heineken huis tijdens de
Olympische spelen van Turijn,
Peking en Vancouver  zorgt voor
een geweldige avond met muziek
voor elk wat wils. Het optreden be-
gint om 20.30.

Armoede – GroenLinks houdt don-
derdag 23 september van 20.00 tot
22.00 uur een themabijeenkomst
over Armoede in een rijk land.
Belangstellenden zijn welkom in de
wijkboerderij aan de Beekberg in
Hardenberg-Baalder.

WMO wordt te duur
voor de gemeente
HARDENBERG – De uitvoering van de Wet Maatschappelijke
Ondersteuning (WMO) wordt te duur, vindt de gemeente Harden-
berg. Om ervoor te zorgen dat niet elk jaar een tekort van een
miljoen euro ontstaat moeten de gebruikers meer zelf gaan beta-
len. Bovendien wordt gekeken of niet meer gedaan kan worden
voor groepen mensen in plaats van voor individuele personen.
De komende jaren kunnen de tekorten nog worden betaald uit de
reserves, maar vanaf 2013  wil de gemeente net zoveel uitgeven
als er binnenkomt.

dom het rijbewijs en de auto heeft
ingeleverd zou hij een WMO-ver-
goeding voor het vervoer kunnen
krijgen. Dat soort zaken willen we
veranderen, want die persoon kan
dat zelf betalen.”

Met ingang van juli 2011 moet vol-
gens de gemeentelijke plannen ie-
dereen een eigen bijdrage betalen,
afhankelijk van het inkomen. Voor
sommige zaken mag dat niet, zo-
als een rolstoel en de vervoerspas,
maar voor de rest moet de gebrui-
ker de portemonnee trekken. De
gemeenteraad neemt later dit jaar
een besluit over de plannen van het
college van B&W.

HARDENBERG - Zaterdag 25 sep-
tember kan gratis worden gereisd
met bus in Overijssel. Ook op de
treintrajecten Zwolle-Kampen,
Zwolle-Emmen en Almelo-
Mariënberg kan gratis worden ge-

BRUCHT – De gemeente Harden-
berg wil meewerken aan de plan-
nen van Frits Lammers in Brucht
om een biovergister te bouwen.
Deze installatie moet volgens de
plannen gebouwd worden aan de
Broeklandenweg, vlak voor het via-
duct over het Overijssels kanaal.
“Het is een soort schoenlepel-
project”, vertelt wethouder Douwe
Prinsse. “Je moet veel passen en
meten om aan alle criteria te vol-
doen, maar het is een mooi plan en
daarom wil de gemeente wel mee-
werken.”  Omdat de installatie niet
bij een boerderij wordt gebouwd zal
de verkeersdrukte op de Broek-
landenweg een beetje toenemen,
maar volgens Prinsse zit het met de
aan- en afvoer wel goed, zo vlak

HARDENBERG – Hospice ’t Huis aan de Vecht en het Alfa-college in
Hardenberg hebben de komende weken regelmatig met elkaar te maken.
Woensdag 6 oktober houdt het Alfa-college een Goede Doelen Diner,
waarvan de opbrengst ten goede komt aan het hospice. De deelnemers
worden vanaf 17.30 uur ontvangen met een aperitief, omstreeks 18.00
uur zal dan de eerste gang van het diner worden geserveerd, daarna wordt
een kunstveiling gehouden waarna wordt afgesloten met een dessert. Aan-
melden kan telefonisch bij het Alfa-college. Een maand later, van vrijdag
12 november 20.00 uur tot zaterdag 13 november 20.00 uur wordt in het
Alfa-college een klaverjasmarathon gehouden (Amsterdams). Ook hier-
van is de opbrengst bestemd voor ’t Huis aan de Vecht. Deelnemers wor-
den voor een bedrag van 15 euro een etmaal verzorgd. “Maar we hopen
eigenlijk dat men persoonlijke sponsors regelt, zodat het hospice een leuk
bedrag aan het toernooi overhoudt”, zegt Aad Kolthof, één van de orga-
nisatoren. Er kunnen maximaal 100 personen deelnemen. Zij kunnen
zich o.a. aanmelden bij Aad Kolthof, telefoon 06-52527332.

Plan voor biovergister
bij industrieterrein

bij de Duitslandweg. Bovendien
vergroot dit initiatief de kans om
als landbouwer te overleven. Dat
mogelijke afnemers van het gepro-
duceerde gas tegenover de
biovergister wonen is ook een voor-
deel, vindt de gemeente. Op het
perceel worden drie vergisters ge-
bouwd, een navergister, een loods
met kantoorruimte en vijf
sleufsilo’s. Of het plan doorgaat
hangt af van het wel of niet ont-
vangen van een stimulerings-
subsidie van de landelijke overheid.
De bouw van biovergisters is erg
populair, want de subsidieregeling
voor dit jaar is al helemaal volge-
boekt. Als de vergunningen op tijd
worden afgegeven kan nog worden
meegedaan met de ronde in 2011.

Eten en kaarten voor hospice

Gratis een dag reizen met bus en trein
reisd. Deze gratis OV-dag is geor-
ganiseerd door de provincie Over-
ijssel, de Regio Twente en de pro-
vinciale vervoerders. Het doel van
deze actie is om niet-reizigers het
OV zelf te laten ervaren.
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HARDENBERG – Heel Europa heeft zondag 26 september de Dag van
de Talen gevierd. Heel Europa? Nee, een school in Hardenberg was al
eerder in Gallische sferen (zo heette Frankrijk vroeger). Vrijdag was de
aula van het Vechtdal College veranderd in een stukje Frankrijk. De scho-
lieren moesten hun bestellingen in het Frans doen (“Bonjour, une baguette
au jambon, s’il vous plait”, hoewel het Frans soms wel verdacht veel leek

Proeven – In navolging van ste-
den als Maastricht en Enschede
houdt de horeca in Hardenberg een
proeverij. Zaterdag 2 oktober staan
van 14.00 tot 17.00 uur een paar
pagodetenten op de Markt waar
enkele restaurants, de slager, kaas-
boer, visboer en slijter hun
producten presenteren en natuur-
lijk verkopen. Waar in Enschede
aan het begin van deze maand tij-
dens de driedaagse Proefeet be-
taald moest worden met een duyt
(1 euro), heeft Hardenberg geko-
zen voor een Kleppertje. Naast ge-
nieten van eten en drinken kan ge-
luisterd worden naar muziek.

Opvolger – De CDA-fractie in de
raad van Hardenberg moet op zoek
naar een nieuwe fractievoorzitter.
De huidige eerste man, Henk
Meulink, staat op plaats 4 van de
voorlopige kandidatenlijst van het
CDA voor de provinciale staten-
verkiezing. Die verkiezing wordt
gehouden op woensdag 2 maart
2011. Meulink is de hoogste
nieuwkomer op de lijst, waar de
namen van de huidige gedeputeer-
den Piet Jansen en Gert Ranter
ontbreken. Aanvoerder wordt ge-
deputeerde Theo Rietkerk.

Herdenken – De herdenking bij
het monument voor Kamp Molen-
goot in Collendoorn vindt dit jaar
plaats op maandag 4 oktober, aan-
vang 16.00 uur. Het is de 10e keer
dat deze plechtigheid plaatsvindt.
Aan de herdenking wordt meege-
werkt door adoptieschool De
Marsweijde, chazan Max de Wolf
en het Heemser Mannenensemble.

Padvinders – De scoutinggroep
Stanley uit Hardenberg bestaat 50
jaar. Zaterdag 2 oktober om 14.00
uur beginnen de festiviteiten van
het jubileumjaar. Het is dan pre-
cies 50 jaar geleden dat het echt-
paar Stoel en de heer Lacet in ok-
tober 1960 de padvindersgroep
oprichtten. Bijna alle padvinders
van het eerste uur zijn bij de start
aanwezig, zelfs het echtpaar Stoel
is present. Het jubileumjaar wordt
beëindigd met een grote reünie op
zaterdag 17 september 2011. De
huidige Stanleygroep omvat onge-
veer 150 leden. Ze heeft haar blok-
hut in het gemeentebos, tegenover
sportpark De Boshoek.

Gaan - Maandag 27 september is
het project Wij gaan ervoor van
start gegaan. De gemeenten
Hardenberg en Ommen zetten zich
samen met het bedrijf Cvites in
voor een groep kwetsbare jonge-
ren. De groep is begonnen met een
driedaagse survival in de
Ardennen. De rest van het traject
bestaat uit een programma van on-
geveer drie dagen per week gedu-
rende 2,5 maand. Aan het project
doen 15 jongeren mee, voorname-
lijk zonder startkwalificatie en
veelal met een meervoudige pro-
blematiek.

EHBO - Het Kronkelhonk in
Slagharen organiseert samen met
Carinova een cursus Kind & Vei-
ligheid. Tijdens deze cursus leren
ouders/verzorgers van kinderen in
de leeftijd van 0 t/m 8 jaar eerste
hulp te geven bij onder andere
brandwonden, vergiftiging, breu-
ken en kneuzingen. Deze gratis
cursus wordt gegeven op de maan-
dagen 11 en 18 oktober en 1 no-
vember.

De bespreking van het voorstel van
B&W begon met een toelichting
door Henk van de Wal, lid van de
Raad van Bestuur van de
Saxenburgh Groep. Hij vertelde
waarom nieuwbouw nodig is, wat
de rol van het ziekenhuis in de re-
gio is, dat er 2300 mensen werken
in 1200 volle banen en dat daar-
naast nog eens 4000 mensen in de
regio een boterham verdienen aan
de Saxenburg Groep. Verder liet hij
zien hoe het nieuwe ziekenhuis er-
uit komt te zien en waar het geld
vandaan moet komen. De raadsle-
den stelden daarna eerst allerlei fi-
nancieel-technische vragen, totdat
Andy de Vos van de PvdA met de
principiële vraag kwam of garant
staan voor een lening wel een taak
van de gemeente is, vooral omdat
er nog alternatieven zijn.

Burgemeester Meulman legde
daarna uit dat de mensen van de
Saxenburgh Groep anderhalf jaar
geleden bij het gemeentebestuur
hadden aangeklopt met de vraag of
de gemeente de helpende hand kon
bieden. Meulman: “Nadat alle risi-
co’s bekend waren en er overleg
was geweest met de provincie heb-
ben wij ‘ja’ gezegd. De Saxenburgh
Groep, waartoe niet alleen het zie-
kenhuis behoort maar ook Clara
Feyoena Heem, Oostloorn, Wel-
gelegen en het Aleida Kramer, om
een paar te noemen, is belangrijk
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op Sallands of Twents), maar ook aan het land zelf en zijn kenmerkende
eigenschappen werd aandacht besteed. Er was een caricaturiste die snel-
tekeningen maakt zoals in Parijs, er kon een foto gemaakt worden bij een
Citroën 2CV, er was een kraampje met Franse parfums, er kon jeu de
boules worden gespeeld en enkele leraren en leerlingen lieten de muzi-
kale kant van Frankrijk horen.

Nog even geen geld voor ziekenhuis
HARDENBERG – Het duurt een paar weken langer voordat het
Röpcke-Zweers ziekenhuis weet, of de gemeente Hardenberg borg
wil staan voor een deel van de lening voor een nieuw ziekenhuis.
Vorige week dinsdag kwam de raad er niet uit. Komende dins-
dag buigen de raadsleden zich opnieuw over het verzoek van de
Saxenburgh Groep, waartoe het ziekenhuis behoort. Het zieken-
huis heeft ongeveer 80 miljoen euro nodig. De Bank Nederlandse
Gemeente leent het grootste deel, de gemeente Hardenberg is
gevraagd garant te staan voor 15 miljoen.

voor Hardenberg. Wij willen graag
zorg dichtbij, het ziekenhuis is een
grote werkgever en diverse toe-
leveranciers leven ervan. En mocht
het financieel toch mis gaan met de
Saxenburgh Groep dan is er genoeg
bezit aanwezig om ons financieel
risico af te dekken.”

De raad was hiermee niet tevreden.
De politici waren onder meer knor-
rig over het gebrek aan communi-
catie. “Als B&W al anderhalf jaar
weten wat er speelt en ze begrijpen
dat er een politiek antwoord moet
komen op de vraag of wij dit wel
willen, dan hadden ze ons eerder
bij de zaak moeten betrekken”, was
het verwijt. Dat de secondanten van
Henk van der Wal steeds beklem-
toonden dat van alles was bespro-
ken met gemeentesecretaris Wouco
Rebergen deed de zaak ook geen
goed. Rebergen is namelijk ambte-
naar en geen politicus. Twijfel was
er over de mededeling van Van der
Wal, dat het ziekenhuis in 2012 op
de exploitatie vier miljoen euro wil
bezuinigen om de rente van de le-
ning te kunnen betalen. “Als ze dat
kunnen hebben ze de afgelopen ja-
ren wel heel wat geld laten liggen”,
meende CDA-fractievoorzitter
Henk Meulink. Tenslotte wilde de
raad weten waarom men niet naar
het Waarborgfonds Zorg is gestapt
om een garantstelling te krijgen. “Is
dat soms omdat het Waarborgfonds

dan wil meekijken met de bedrijfs-
voering en het ziekenhuis geen
pottenkijkers wil?”, werd na afloop
van de vergadering geopperd door
enkele raadsleden. “We willen niet
de indruk wekken dat we het zie-
kenhuis niet willen helpen, want de
Saxenburgh Groep is erg belang-
rijk voor de gemeente Hardenberg.
Maar we moeten wel even goed
nadenken wat de gevolgen zijn als

Geen kerstpakket voor ambtenaren

we akkoord gaan met het verzoek.
Want wat doen we dan als bijvoor-
beeld Baalderborg met eenzelfde
vraag komt? Of de Wavin? Die zijn
ons ook allemaal lief, maar we kun-
nen niet iedereen helpen”, aldus
PvdA-raadslid Jaap Perlot.

Het onderwerp wordt over een week
opnieuw besproken. Over drie we-
ken volgt een definitief besluit.

HARDENBERG - Met een paar
forse ingrepen lukt het de gemeente
Hardenberg de financiën voor dit
jaar op orde te houden. Door nog
meer ingrepen is het college van
B&W ook in staat de komende ja-
ren de begroting sluitend te krijgen.
In eerste instantie zal een gemid-
delde burger, die niet werkloos of
chronisch ziek is, weinig van de
ingrepen merken. “Behalve als ze
een bouwaanvraag indienen, want
dat gaat langer duren. Of als ze
hadden gedacht een fietspad voor
hun huis te krijgen, want dat kon
wel eens worden uitgesteld”, ver-
telde woensdag burgemeester Bert
Meulman.
Mensen die erop hadden gerekend
dat allerlei voorzieningen voor hen
uit de WMO-pot betaald zouden
worden hebben misgerekend, om-
dat per jaar een miljoen op de
WMO-uitgaven wordt bezuinigd.
De gemeente ontziet zichzelf ook
niet. Het budget voor college en
raad wordt jaarlijks met 40.000
euro verlaagd en op de arbeids-
voorwaarden van de ambtenaren
wordt komend jaar een ton bezui-
nigd en het jaar daarop nog eens
een ton extra. Dat houdt onder meer
in dat de kerstpakketten worden ge-
schrapt. Verder krijgt de actie om

Hardenberg op de kaart te zetten
geen prioriteit meer. Sterker nog:
het hele programma en de bijbeho-
rende ambtenaar verdwijnen. Of
het bij deze bezuinigingen blijft is
nog maar de vraag, omdat de ge-
meente nog niet weet hoeveel het
rijk gaat bezuinigen.

Toch is het niet allemaal kommer
en kwel, want het college probeert
de investeringen wel op peil te hou-
den. De vaste anonieme klagers op
de internetsites van bijvoorbeeld De
Stentor en RTV Oost hoeven niet
te wanhopen, want ze kunnen hun
frustraties blijven uiten over de
arme dorpen die moeten lijden on-
der de plannen voor Hardenberg-
stad. In 2011 wordt onder meer
geïnvesteerd in duurzaamheid,
extra wegenonderhoud, de aanleg
van kunstgrasvelden op sport-
parken, onderwijshuisvesting en
verkeersveiligheid, maar bovenal in
de 2e fase van de Sportboulevard in
Hardenberg, waar de helft van het
investeringsgeld naar toegaat.
De gemeenteraad bespreekt de
tweede bestuursrapportage en de
begroting in de oriënterende raads-
bijeenkomst van 2 november 2010,
vaststelling door de raad volgt op 9
november 2010.

redactie@sallander.nl



over Buurtkamers beschikken. De 
raadsfracties gaan binnenkort eerst 
intern de zaak bespreken, waarna  
wordt besloten of Hardenberg het 
Deventer voorbeeld op een of an-
dere manier gaat volgen.
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Garantie – Wat de raadsleden 
van Hardenberg ook gaan beslui-
ten over het geven van financiële 
garanties voor de nieuwbouw van 
het Röpcke-Zweers ziekenhuis in 
Hardenberg, het argument dat ze bij 
een positief besluit een precedent 
hebben geschapen is niet meer te 
handhaven. Op een vraag van CU-
fractievoorzitter Wim Boersma 
over hoe vaak en voor hoeveel 
geld de gemeente in het verleden 
garant heeft gestaan hebben B&W 
geantwoord, dat de afgelopen vijf 
jaren voor bijna 100 miljoen euro 
garanties zijn vertrekt. Onder meer 
voor de bouw van een clubhuis voor 
EMMS in Slagharen, de aanleg van 
de ijs- en skeelerbaan in Gramsber-
gen en de bouw van woningen door 
woningstichtingen Beter Wonen en 
De Veste.

Wandelen – In Gramsbergen is 
woensdag 29 september het Wan-
delnetwerk in het Vechtdal en het 
Reestdal officieel geopend. Dat 
gebeurde door de Overijsselse 
gedeputeerde Abbenhues en de Har-
denberger wethouder De Vent. Het 
wandelnetwerk koppelt 600 kilome-
ter aan wandelroutes aan elkaar. Het 
Wandelnetwerk Vechtdal sluit aan 
op het Wandelnetwerk Twente. De 
routes van beide wandelnetwerken 
zijn met elkaar te combineren. De 
gemeente Hardenberg geeft het 
stokje nu over aan buurgemeente 
Ommen, waar eveneens plannen 
in voorbereiding zijn om te komen 
tot de realisatie van een wandel-
netwerk.

Dichter –Overijssel zoekt een 
nieuwe provinciale dichter als 
opvolger van Koos Geerds. In 
opdracht van de provincie schreef 
Geerds een aantal gelegenheids-
gedichten, onder andere bij het 
streekbezoek van Koningin Beatrix 
aan Salland en voor het 125-jarig 
jubileum van het waterschap Regge 
en Dinkel. De Dichter bij Overijs-
sel wordt benoemd voor 2 jaar en 
schrijft in elk jaar van zijn of haar 
benoemingsperiode ten minste 
6 gedichten, in opdracht van en 
overleg met de provincie, tegen een 
vergoeding van 5.000 euro per jaar. 
Geïnteresseerden kunnen twee ge-
dichten insturen, die niet eerder zijn 
gepubliceerd en bekroond. Meer 
info via www.overijssel.nl.

Dieren - De stichting Kleindieren 
Tentoonstelling Vechtdal houdt 
van 7 t/m 9 oktober haar jaarlijkse 
open tentoonstelling voor fokkers 
van hoenders, dwerghoenders, sier- 
en watervogels, konijnen, cavia’s 
en sierduiven. De tentoonstelling 
wordt gehouden in manege De 
Gulden Spoor op sportpark De 
Boshoek in Hardenberg. Fokkers uit 
het hele land mogen dieren mogen 
inzenden. De officiële opening van 
de tentoonstelling is donderdag 7 
oktober om 20.00 uur. Vrijdag en 
zaterdag is de tentoonstelling voor 
publiek geopend.

Verkeer - In de week van 4 t/m 8 
oktober wordt een grootscheepse 
verkeersweek gehouden in Harden-
berg. Het doel van deze verkeers-
week is leerlingen van de groepen 7 
en 8 van de basisschool veilig leren 
omgaan met grote voertuigen in het 
verkeer. De 900 leerlingen van 32 
scholen krijgen tijdens de verkeers-
week een theorie- en praktijkles, bij 
de Evenementenhal.

SLAGHAREN – In het Kronkel-
honk in Slagharen wordt woensdag 

Woensdag 6 oktober 2010

HARDENBERG – De vestiging van De Ambelt aan de Piet Heinstraat 
in Hardenberg is vrijdag officieel in gebruik genomen. De school voor 
leerlingen met gedragsstoornissen, psychische problemen of ontwikkelings-
stoornissen zit al drie jaar in het pand, maar is eigenlijk nu pas helemaal 
geschikt voor de scholieren. Het gebouw biedt onderdak aan ongeveer 70 
vmbo-tl en vmbo-basis leerlingen: ongeveer 50 uit Hardenberg en de rest 
uit Ommen, Twenterand en de richting Emmen.

Het pand is ooit gebouwd voor de MAS, de christelijke Middelbare Agra-
rische School, die later onderdeel is geworden van AOC De Groene Welle. 
En dat was te merken, meende teamleider Laura Pérez. De lokalen roken 
nog heel lang naar dieren en aan de vloer van het technieklokaal was te 
zien dat veelvuldig olie was gemorst bij het verversen. Samen met de 
gemeente Hardenberg is het gebouw onder handen genomen. Afgelopen 
zomer nog heeft de school door deelname aan het project Frisse Scholen 

Feestelijke dag voor De Ambelt

een luchtverversingssysteem gekregen naast nieuwe kozijnen met dubbele 
beglazing en een energiezuinige verwarmingsketel. Wethouder Jannes 
Janssen van Onderwijs, die de openingshandeling mocht verrichten, was 
blij dat de gebruikers zo tevreden zijn over het gebouw. Hij gaf wel aan 
dat hoewel nu alles klaar is er geen periode van rust aanbreekt. “U moet 
als school Passend Onderwijs gaan vormgeven, maatwerk bieden aan 
elke leerling. Daarvoor moet worden samengewerkt met andere scholen 
in Hardenberg en omgeving”, aldus de onderwijswethouder. Hij zou dan 
ook graag zien dat De Ambelt wordt opgenomen in het samenwerkings-
verband Noordoost-Overijssel. “Samenwerken om elke leerling passend 
onderwijs op de juiste plek te bieden, met extra aandacht voor degenen die 
extra zorg en inspanning nodig hebben.” Na de toespraken hees Jansen als 
openingshandeling de Ambeltvlag, waarna hij met teamleider Pérez door 
een muur van ballonnen het schoolgebouw kon binnenlopen.

HARDENBERG – Inwoners van 
de gemeente Hardenberg kunnen 
onder bepaalde voorwaarden 
stukjes openbaar groen kopen, als 
zo’n stukje aan hun eigen grond 
grenst.

Op dit moment heeft de gemeente 
ongeveer 220.000 vierkante meter 
grond verhuurd of in gebruik ge-
geven. In sommige gevallen zijn 
groenstroken echter ook in gebruik 
genomen, zonder dat hier afspraken 
over gemaakt zijn. De gemeente 
Hardenberg wil zoveel mogelijk 
rechtsgelijkheid en duidelijkheid 
bieden en daarom heeft ze regels 
opgesteld zodat iedereen weet wat 
wel en wat niet mag. Zo mogen de 
groenstroken in principe alleen wor-
den gebruikt om de tuin uit te brei-
den. Belangstellenden kunnen niet 
voor een dubbeltje op de eerste rang 
zitten, want de gemeente vraagt 
normale bedragen voor de stukje 

Gemeente verkoopt snippergroenHARDENBERG – “Als je je geluk-
kig voelt heb je meer kan op werk, 
gebruik je minder zorg en leef je 
langer. Maar geluk kan geen de-
pressie of armoede verhelpen.” Aad 
Francissen van onderzoeksbureau 
Arcon was door de gemeenteraad 
van Hardenberg uitgenodigd om 
te vertellen over Geluksprojecten 
zoals die in Almelo en Deventer 
worden gehouden. Volgens hem 
was uit tientallen onderzoeken 
duidelijk geworden dat geluk niet 
in geld zit. Tenminste, niet in meer 
geld dan een mens in een normale 
situatie nodig heeft. Mensen wor-
den er wel gelukkig van als ze zelf 
baas over hun leven zijn, als ze werk 
en inkomen hebben, of een goede 
gezondheid en fijne relaties.

Francissen was uitgenodigd door 
de gemeenteraad op initiatief van 
de ChristenUnie, omdat deze partij 
het signaal had gekregen dat er een 
groep inwoners in de gemeente 
Hardenberg is die geen contact heeft 
met de maatschappij. Een groep die 
buiten de boot valt ondanks alle 
hulp die de gemeente en anderen 
aanbieden. Voor deze extra raads-
bijeenkomst was ook Trudy van der 
Hoek uit Deventer uitgenodigd. Zij 

“De echte armoede 
is sociale armoede”

legde uit dat de gemeente Deventer 
van alles had bedacht om mensen 
met een laag inkomen of met fy-
sieke of psychische problemen te 
helpen, maar dat de mensen hier-
door niet echt in beweging kwamen. 
“De regelingen gingen voorbij aan 
een nog groter probleem, namelijk 
dat van sociale armoede. Toen de 
gemeente dat door had ging het roer 
rigoureus om. Voortaan werd niet 
meer van alles aangeboden, maar 
werd gevraagd wat de inwoners 
wilden. Via het project Rechtop! 
kunnen alle inwoners meedoen met 
sport, kunst, cultuur en educatie. 
Maar dan wel wat ze zelf bedacht 
hebben.” CDA-raadslid Piet-Cees 
van der Wel had voor deze bijeen-
komst een filmpje gemaakt (www.
vechtdal.tk/7) met bijdragen van 
Deventer deelnemers aan het pro-
ject. Hieruit werd duidelijk hoe het 
project mensen kan helpen weer op 
de been te komen en in sommige 
gevallen weer aan een betaalde 
baan te helpen. De financiën worden 
geleverd door de gemeente en het 
bedrijfsleven, maar in deze tijd van 
bezuinigingen wordt dat wel min-
der, vertelde Trudy van der Hoek. 
Toch lukt het de projectleiding en 
de vele vrijwilligers nog de eindjes 

aan elkaar te knopen, omdat ze zelf 
steeds beter voor inkomsten kun-
nen zorgen. Voorwaarde voor het 
slagen van het project is wel dat de 
groep over een eigen pand beschikt, 
ongeveer zoiets als de ouderen die 

groen. Een strook snippergroen aan 
de voorkant van een woning kost 
50 euro per vierkante meter, exclu-
sief overdrachtbelasting en kosten 
koper. Voor snippergroen aan de 
zij- of achterkant van een woning 
moet 90 euro per vierkante meter 
betaald worden. Bij gronden die 
groter zijn dan 200 vierkante meter 
of waarop een extra bebouwings-
mogelijkheid wordt gecreëerd door 
verkoop, wordt de grondprijs door 
middel van taxatie vastgesteld. Als 
verkoop van de grond niet mogelijk 
is, bijvoorbeeld omdat er kabels, 
leidingen of riolering in liggen, is 
het in bepaalde gevallen mogelijk 
de gronden te huren voor 2 euro 
per vierkante meter per jaar, met 
een minimum van 50 euro per jaar. 
Inwoners die belangstelling hebben 
voor een strook snippergroen, kun-
nen zich melden bij de gemeente 
Hardenberg via het Digitaal Loket 
op www.hardenberg.nl.

Popquiz Slagharen 6 oktober een popquiz gehouden 
voor kinderen van 6 t/m 12 jaar.  De 
popquiz begint om 13.30 en duurt 
tot ongeveer 15.30 uur.



nuten stilte en daarna het spelen en zo mogelijk zingen van het Israëlisch 
en Nederlands volkslied. Nieuw dit keer was de bijdrage van het Heemser 
Mannen Ensemble.
Aan het slot van de herdenking werden kransen en bloemen bij het mo-
nument gelegd, onder meer door Karel van der Schaaf, de jeugdvriend 
van Flip Slier wiens brieven uit Kamp Molengoot de aanzet gaven tot het 
plaatsen van het monument en de jaarlijkse herdenking.
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Woensdag 13 oktober 2010

Tiende herdenking Kamp Molengoot

COLLENDOORN – De tiende herdenking bij het monument voor de 
joodse arbeiders van Kamp Molengoot moest het maandag 4 oktober doen 
zonder de bijdrage van een voorganger. Chazan Max de Wolf had op het 
laatste moment afgezegd vanwege familieomstandigheden. In zijn plaats 
werden de gebeden Jizkor en Enosj uitgesproken door mevrouw Boersma. 
Voor de rest volgde de herdenking het vaste stramien: voordrachten door 
leerlingen van een adoptieschool, muzikale bijdragen van een violiste en 
fluitiste, een toespraak door een lid van het college van B&W, twee mi-

HARDENBERG - Drie vragen 
moesten de raadsleden van de ge-
meente Hardenberg vorige week 
dinsdag beantwoorden over het 
garant staan voor een geldlening 
voor een nieuw ziekenhuis. De 
Saxenburgh Groep, waartoe het 
ziekenhuis en meer dan een handvol 
andere zorginstellingen behoren, 
wil een nieuw Röpcke-Zweers 
ziekenhuis bouwen voor zo’n 80 
miljoen euro. Om geld te kunnen 
lenen moet de gemeente Harden-
berg garant staan voor een deel 
van dat bedrag, namelijk voor 15 
miljoen euro. De eerste van de drie 
vragen was, of garant staan in zijn 
algemeenheid een taak van de ge-
meente is. De tweede vraag was of 
dit ook geldt voor het verzoek van 
het ziekenhuisbestuur en de derde 
vraag was of de raad voldoende 
informatie heeft om ja of nee te kun-
nen zeggen tegen het voorstel van 
B&W om het ziekenhuis financieel 
te helpen.

De eerste vraag was het makkelijkst 
te beantwoorden. Een grote meer-
derheid zei nee,  tenzij er zwaarwe-
gende redenen zijn om toch garant 
te staan. De tweede vraag was ook 
eenvoudig te beantwoorden. Alle 
partijen vinden het ziekenhuis van 
groot belang voor de regio, dus 
willen ze wel praten over het ver-
zoek van het ziekenhuisbestuur,. 
En eigenlijk gaf de derde vraag 
ook geen problemen. Geen enkele 
partij was namelijk tevreden over 
het stuk van B&W waarin werd 
voorgesteld garant te staan voor de 
geldlening. Volgens de raad was het 
stuk nog niet rijp voor een besluit, 

Gemeenteraad wil ander voorstel over
geldlening voor nieuwbouw ziekenhuis

zodat B&W met een nieuw, meer 
uitgewerkt verhaal moeten komen.

Wat er in dat verhaal moet komen 
te staan kon de raad wel aange-
ven. Laten de bestuursleden van 
de Saxenburgh Groep maar eens 
uitleggen, hoe ze opeens 4 miljoen 
euro kunnen bezuinigen om de rente 
van de lening te kunnen betalen. En 
laat het bestuur maar eens vertellen 
of ze nog wel geld overhouden voor 
bijvoorbeeld investeringen in Oost-
loorn, of Welgelegen, of het Clara 
Feyoena Heem. Daarnaast moeten 
ze geen droomverhaal vertellen 
maar een realistisch toekomstbeeld 
en ze moeten even goed uitleggen 
waarom ze bij de gemeente aan-
kloppen en niet bij anderen zoals het 
Waarborgfonds voor de Zorgsector.
De vertegenwoordigers van de 
Saxenburgh Groep zagen daar geen 
probleem in. “We zijn al bezig met 
het besparen van geld, door onder 
meer vacatures op een andere ma-
nier in te vullen. Hoe dat een paar 
miljoen oplevert kunnen we wel 

uitleggen. En we kunnen ook vertel-
len dat bijvoorbeeld de ouderenzorg 
geen gevaar loopt. Het geld voor 
Oostloorn komt uit een andere pot 
dan het geld voor het ziekenhuis. 
Die twee geldstromen hebben niets 
met elkaar te maken, dus kunnen 
we ook blijven investeren in Oost-
loorn of Welgelegen als dat moet. 
Bovendien willen we straks geen 
eigen gebouwen meer hebben maar 
gaan we ze huren van Beter Wonen 
of De Veste. Wij willen zorg leveren 
en ons niet druk hoeven te maken 
om stenen. Alleen de belangrijkste 
delen van het ziekenhuis willen we 
wel in eigendom houden, maar voor 
andere delen zullen we ook gaan 
huren”, vertelde Henk van der Wal, 
lid van de Raad van Bestuur.

Portefeuillehouder burgemeester 
Bert Meulman was dinsdag af-
wezig. Zijn vervanger wethouder 
Douwe Prinsse beloofde dat er 
uiterlijk half november een nieuw 
voorstel klaarligt, waarin de vragen 
van de gemeenteraad zijn verwerkt.

Museum – In de gemeente Neu-
enhaus, ruim 20 kilometer over 
de grens bij Hardenberg, wordt 
binnenkort gestart met de bouw 
van een Landbouwmuseum. Het 
gemeentedeel Osterwald kent al 
een oliemuseum en een particulier 
boerenmuseum, maar krijgt er nu 
een toeristische attractie bij. Het 
nieuwe museum is eigenlijk een 
oud museum, omdat het uit twee 
historische panden wordt samen-
gesteld die naar de nieuwe plek 
worden verplaatst. Het museum 
moet de agrarische historie van de 
Grafschaft Bentheim laten zien, 
maar wel op een moderne, interac-
tieve manier. Het zes ton kostende 
museum wordt naar verwachting in 
mei 2011 geopend.

Niet robuust - Gedeputeerde Staten 
van Overijssel hebben besloten met 
onmiddellijke ingang te stoppen 
met het aankopen van grond voor de 
Ecologische Hoofdstructuur (EHS). 
Het nieuwe kabinet wil onder meer 
de robuuste verbindingszones – die 
onderdeel zijn van de EHS – schrap-
pen en gaat fors bezuinigen op de 
EHS en het Investeringsbudget 
Landelijk Gebied. De provincie was 
van plan grond in Ebbenbroek en 
Brucht te kopen maar die plannen 
zijn nu van de baan. De Harden-
berger politici hebben aan B&W 
gevraagd wat dit betekent voor de 
bewoners in het gebied en voor de 
natuurontwikkeling.

Hoog bezoek - Prinses Máxima be-
zoekt dinsdagochtend 9 november 
het Ondernemersstartpunt in het 
LOC aan de Parkweg in Harden-
berg. Zij laat zich tijdens het bezoek 
informeren over het belang van 
microfinanciering en de mogelijk-
heden die de gemeente Hardenberg 
biedt voor startende ondernemers.

Beurs – In gebouw De Schakel in 
Hardenberg wordt vrijdag 15 okto-
ber van 18.00 uur tot 21.00 uur en 
zaterdag 16 oktober van 10.00 tot 
12.00 uur een kleding-, boeken- en 
CD-beurs gehouden. De opbrengst 
van deze verkoop is bestemd voor 
het Diaconaal Jongeren Project 
Het is nog mogelijk om voor deze 
beurs goederen  in te leveren voor 
de verkoop. Dit kan bij familie De 
Weerd aan de  Klinkerweg 4 in 
Hardenberg.

Bomen –Van begin oktober tot eind 
december is in natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg een expositie 
te zien over bomen. Deze doe- en 
ontdekexpositie voor kinderen van 
6 tot 10 jaar is samengesteld door 
leerlingen van AOC De Groene 
Welle in Hardenberg. Kinderen 
kunnen grondsoorten voelen in een 
boom, er is een speelhut van boom-
takken gemaakt en ze kunnen de 
namen van bekende bomen raden.

Toneel - Plankenpret uit Lutten 
is begonnen met de repetities van 
het nieuwe toneelstuk Uutvinden 
is mien hobby van Bernd Gom-
bold, vertaald door Ben ten Velde. 
Hoofdpersoon Willem Mulder vindt 
van alles uit waar niemand wat aan 
heeft, totdat opeens iemand onder 
de indruk raakt van een uitvinding. 
Het geld stroomt binnen, maar al 
snel blijkt dat het verhaal te mooi 
is om waar te zijn. Uitvoeringen 
op 22,28 en 29 januari 2011 in De 
Rank in Lutten.

HARDENBERG - Maandag 11 oktober is met de voorbereidende werk-
zaamheden begonnen voor het project Nieuwbouw Marsch-Kruserbrink. 
De werkzaamheden vinden plaats in het gebied tussen de Marslaan en de 
Prengerlaan. Eind juni 2010 zijn hiervoor al de eerste palen in de grond 
geplaatst. Tijdens de voorbereidende werkzaamheden wordt de Marslaan 
afgesloten voor al het verkeer. Het centrum van Hardenberg en de woonwijk 
Marsch–Kruserbrink blijven bereikbaar via de Kruserbrink en de Haven-
weg. Als onderdeel van het Masterplan Centrum Hardenberg wordt de wijk 
Marsch-Kruserbrink grootscheeps vernieuwd. In het noordwesten van het 
gebied komen eengezinswoningen en appartementen. In totaal worden er 
in het eerste deel, genaamd de Vechthof, 45 koopwoningen gerealiseerd. 
Daarnaast wordt in een later stadium aan de Vecht een flat van zeven ver-
diepingen neergezet met 18 koopappartementen.

HARDENBERG – Zeven basis-
scholen in de gemeente Hardenberg 
doen van 18 t/m 22 oktober mee 
aan een kunstproject. Professionele 
kunstenaars geven les in een groot 
aantal kunstvormen. Alle activitei-
ten hebben te maken met turf. Er 
is voor het thema Turf gekozen, 
omdat de turf-en veengeschiedenis 
veel sporen heeft achtergelaten in de 
gemeente Hardenberg en het is vol-
gens de bedenkers de verbindende 
factor tussen de zes deelnemende 
dorpen Bergentheim, De Krim, 
Kloosterhaar, Dedemsvaart, Schui-
nesloot en Lutten. Bij het project 
horen buitenschoolse activiteiten 
zoals een Turftrappertoernooi, een 
workshop Schilderen als Van Gogh 
en een workshop Maak je eigen 
Klepper. De afsluiting vindt plaats 
op vrijdag 22 oktober van 18.00 
tot 20.00 uur en is toegankelijk 
voor alle belangstellenden. Naast 
dans- en muziekpresentaties is er 
ook een kinderatelierroute met 
professionele tentoonstellingen van 
alle gemaakte werkstukken van de 
kinderen. De gemeente Hardenberg 
zet extra bussen in om heen en weer 
te pendelen tussen de zeven deelne-
mende scholen.

HARDENBERG - De lokale afde-
ling van de Borstkankervereniging 
Nederland houdt woensdag 20 okto-
ber samen met het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis een voorlichtingsbijeen-
komst over hormoontherapie bij 
borstkanker. Patiënten en andere 
belangstellenden hebben gratis toe-
gang. De bijeenkomst vindt plaats 
van 20.15 tot 22.15 uur in Bras-
serie Santé van het Hardenberger 
ziekenhuis.

Start bouwprojecten Marsch-Kruserbrink

Turf als kunst

Voorlichting borstkanker
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Lintje voor dominee Kruiter
Woensdag 20 oktober 2010

HARDENBERG – “Vanwege uw vele verdiensten en uw inzet voor de 
lokale en regionale samenleving heeft het Hare majesteit behaagd u te 
benoemen tot Lid in de Orde van Oranje Nassau”, zei burgemeester 
Meulman dinsdag 12 oktober tegen predikant Jan Kruiter. “Het heeft 
Hare Majesteit behaagd”, herhaalde Kruiter de woorden van Meul-
man. “Daar kan ik mij wel iets bij voorstellen. Ik heb haar in 1980 op 
het provinciehuis in Zwolle ontmoet. Dan moet ze daar aardig onder 
de indruk van mij zijn geraakt”. Om er snel aan toe te voegen: “Maar 
ik nog veel meer van haar.”

Het was geen overdreven plechtige toestand in verenigingsgebouw De 
Schakel, want daar is Kruiter de man niet voor. Met zijn komische reacties 
op alle goedbedoelde woorden en geschenken maakte hij wel duidelijk 
hoe hij zelf dacht over het krijgen van een onderscheiding. “Maar uit 
respect voor de mensen die zich hebben ingezet om ervoor te zorgen dat 
ik wel een onderscheiding heb gekregen, uit dankbaarheid voor hun werk 

wil ik de onderscheiding in dank aanvaarden”, vertelde de dominee. Of 
eigenlijk: oud-dominee, hoewel dat anders wordt genoemd. Kruiter wordt 
eind deze maand 65 jaar en is sinds kort met emeritaat. Hij is sinds 1977 
werkzaam in Hardenberg. Als gereformeerd predikant heeft hij met name 
de wijk Baalder is spiritueel opzicht helpen opbouwen. Vanuit die basis 
heeft hij later veel werk verzet voor onder meer asielzoekers in Radewijk, 
het werelddiaconaat en – dichter bij huis – de fusie tussen hervormden en 
gereformeerden in Hardenberg. Met zijn vrouw Ina als toeverlaat, vandaar 
dat zij dinsdagavond ook even het lintje mocht dragen, vertelde Kruiter 
in zijn dankwoord.
Het emeritaat van dominee Kruiter betekent niet dat hij niet meer te zien 
en te horen is of dat hij in een gat valt. In het PKN-blad Kerkklank vertelt 
hij: “Ik blijf gewoon preken, om te voorkomen dat ik het ga missen. Maar 
ik krijg wel meer vrije tijd. Tijd voor gezin, koken, de diepvries leeg- en 
volmaken, detectives lezen en schaatsen. Ik heb niet het gevoel dat ik in 
een gat val. Integendeel: ik spring op een trampoline!”

Jan Kruiter betrok nadrukkelijk zijn vrouw Ina in de hulde.

Eigenlijk zijn veel mensen blij met 
de actie van CZ om de lat hoger 
te leggen bij ziekenhuizen. Wie 
maar een paar operaties per jaar 
uitvoert op een bepaald gebied 
kan nooit zoveel ervaring krijgen 
als iemand die veel operaties doet. 
En meer ervaring betekent betere 
prestaties. Ziekenhuizen zouden 
zich moeten specialiseren, vindt 
CZ en daarom heeft de verzekeraar 
een lijst gemaakt met ziekenhuizen 
die goed werk leveren op het ge-
bied van borstkankerbehandeling 
en ziekenhuizen die minder goed 
werk leveren. Daarnaast zouden er 
zes zijn die zo slecht werk leveren 
dat CZ er geen zaken meer mee wil 
doen. Volgens de uitgelekte lijst 
hoort het Röpcke-Zweers zieken-
huis bij de slechtste zes. Personeel 
en bestuur van het RZZ reageerde 
afgelopen weken furieus. “Wij vol-
doen al drie jaar aan de criteria die 

Verzekeraar CZ levert broddelwerk
HARDENBERG – Ziektekostenverzekeraar CZ heeft de hakken in de 
wal getrokken. In eerste instantie had het bedrijf besloten het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg geen geld meer te geven voor borst-
kankerzorg, omdat het ziekenhuis ondermaats werk zou leveren. Vorige 
week donderdag werd bekend dat niet zes maar vier ziekenhuizen te 
slecht werk zouden leveren in de ogen van CZ. Hardenberg was daar 
niet meer bij. Het ondermaatse werk dat CZ zelf heeft geleverd heeft 
te maken met de gebrekkige communicatie.

CZ stelt”, beweerde de Raad van 
Bestuur. “De borstkankerzorg van 
het Röpcke-Zweers ziekenhuis in 
Hardenberg voldoet aan alle voor-
waarden voor verantwoorde zorg. 
Bovendien krijgen onze artsen en 
verpleegkundigen op het gebied van 
borstkankerzorg een rapportcijfer 
8.9 van hun patiënten”, zegt Pauline 
Terwijn van de Raad van Bestuur.

Ook de Nederlandse Vereniging 
voor Heelkunde (NVH), de orga-
nisatie van chirurgen, heeft kritiek 
op criteria van CZ. Volgens deze 
club is 50 keer per jaar opereren 
voldoende om goede borstkan-
kerzorg mogelijk te maken. In 
Hardenberg worden per jaar 70 
operaties uitgevoerd. “Maar CZ 
baseert zich niet louter en alleen op 
het aantal operaties”, zegt een CZ-
woordvoerder in een reactie. “Ook 
patiëntervaringen spelen een rol bij 

de beoordeling.” Op de vraag hoe-
veel CZ-patiënten in Hardenberg 
zijn gevraagd naar hun ervaringen 
geeft CZ geen antwoord. Ook wordt 
niet gereageerd op de vraag waarom 
CZ van gedachten is veranderd bij 
het afsluiten van contracten met het 
Röpcke-Zweers ziekenhuis. Slordig 
communicatief werk was ook te 
merken bij het publiceren van de 
lijst met beoordelingen. Zo stond 
het ziekenhuis in Emmen vermeld 
bij de provincie Overijssel in plaats 
van Drenthe. Pas na een mailtje naar 
de voorlichter van CZ werd de cor-
recte lijst gepubliceerd.

Overigens is het gedoe rond de lijst 
met zogenaamd slechte ziekenhui-
zen geen redenen voor CZ om te 
stoppen met publiceren. “De be-

langrijkste rol van een zorgverzeke-
raar is het verhogen van de doelma-
tigheid en de kwaliteit van de zorg. 
Wij zullen dan ook binnenkort voor 
andere behandelingen de lat hoger 
gaan leggen. Steeds meer patiën-
ten- en consumentenorganisaties 
maar ook artsen en ziekenhuizen 
zien specialisatie als middel om de 
kwaliteit te verbeteren. Als inkoper 
van zorg is het onze rol druk op de 
ketel te zetten”, zegt CZ. Dat mag 
zo zijn, vindt het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis, “maar dat moet wel 
zorgvuldig gebeuren, zonder on-
nodig schade te berokkenen zoals 
nu is gebeurd.” Het ziekenhuis heeft 
al eerder laten weten dat het over-
weegt juridische stappen te nemen 
tegen de zorgverzekeraar vanwege 
imagoschade.

Voorzitter - De beoogde opvolger 
van Einte Faber, de CDA-voorzitter 
van Hardenberg die vanwege sa-
menwerking met de PVV is opge-
stapt, is bekend. Op twitter beweert 
raadslid Martijn Breukelman dat 
secretaris Gert Weitkamp de eerste 
kandidaat is. Faber zou volgens het 
raadslid toch al opstappen, omdat 
zijn termijn als voorzitter ten einde 
loopt.

Aankoop - De cliënten van de 
Praktijk voor Gedragstherapie aan 
de Polendwarsweg in Heemserveen 
moeten over enige tijd naar een 
nieuwe plek verhuizen. De ge-
meente heeft met de eigenaren over-
eenstemming bereikt over aankoop 
van de grond en de woning met 
opstallen. B&W hebben voor de 
aankoop en bijkomende kosten een 
krediet van een miljoen euro nodig. 
De grond wordt gebruikt voor de 
ontwikkeling van het bedrijvenpark 
De Heemser Poort.

Jazz – Het jazzseizoen in Harden-
berg gaat zondag 24 oktober van 
start met een optreden van de Piece 
of Cake Jazzband.  Deze oudestijl-
formatie uit Deventer treedt van 
16.00 tot 18.00 uur op in de foyer 
van theater De Voorveghter.

Fjorden - Op de Fjordenhof  aan de 
Rheezerveenseweg in Heemserveen 
wordt zaterdag 23 oktober voor 
de achtste keer een fjordsportdag 
gehouden. Vanaf 10.00 uur wor-
den diverse dressuurproeven en 
een springparcours gereden door 
combinaties onder het zadel en 
aangespannen. Deelnemers kunnen 
met een fjordenpaard meedoen voor 
een diploma of voor een onderlinge 
wedstrijd.

Geronimo – De bibliotheek in Har-
denberg is zaterdag 23 oktober het 
toneel van een echt Geronimo Stil-
tonfeest, waarbij de muis Geronimo 
zelf aanwezig is. De schrijver van 
deze kinderboekenserie kon niet 
worden uitgenodigd, omdat die niet 
bekend is, en waarschijnlijk uit een 
groep schrijvers bestaat. In de bieb 
is er een programma van 13.30 tot 
16.00 uur voor kinderen van 7 t/m 
11 jaar. Er is een speciaal Geronimo 
Stiltonspel, er wordt geknutseld, 
voorgelezen, kinderen kunnen op 
de foto met Geronimo en hij gaat 
zijn boeken signeren.

Mantelzorg – Eigenlijk is 10 no-
vember de Dag van de Mantelzorg, 
maar zorgverlener Carinova en de 
WMO Raad houden al een dag 
eerder, op dinsdag 9 november, een 
bijeenkomst voor mantelzorgers in 
de gemeente Hardenberg. Dat ge-
beurt in restaurant ’t Heemse in de 
wijk Marslanden. Om 10.30 uur is 
er ontvangst met koffie waarna het 
woord wordt gegeven aan verha-
lenvertelster Aly Linde. Om 12.00 
uur is er een lunch en om 13.30 uur 
wordt de bijeenkomst afgesloten. Er 
zijn voor deelnemers geen kosten 
aan verbonden. Aanmelden kan tot 
2 november via tel. 0900 – 8662.

Talent - Het Kronkelhonk in Slag-
haren laat donderdag 28 oktober 
zien dat Slagharen talent bezit. Dat 
gebeurt tijdens een talentenmiddag 
voor kinderen in de leeftijd van 6 
t/m 12 jaar. Slagharense kinderen 
die kunnen zingen, dansen, acteren 
of een ander talent bezitten mogen 
hun kunnen tonen tussen 13.30 en 
ongeveer 15.30 uur. Zij kunnen zich 
tot 21 oktober aanmelden via tel. 
0523-681975.

HARDENBERG - Alle Ethiopische kinderen naar school, gelijke kansen 
voor meisjes en beter onderwijs aanbieden. Dat zijn de doelstellingen van 
de stichting Edukans met het project Going Global. De leerlingen van 
het Vechtdal College in Hardenberg, Ommen en Dedemsvaart gaan dit 
project ondersteunen door via diverse acties geld in te zamelen. Het is de 
bedoeling dat in totaal 20.000 euro wordt opgehaald. Dit bedrag wordt dan 
verdubbeld door Edukans, die hiervoor subsidie krijgt van het Ministerie 
van Buitenlandse Zaken. De activiteiten starten in maart 2011.

redactie@sallander.nl

Concreet hulpproject voor Ethiopië



De bouwers Strukton en ProRail hadden voor filmers, fotografen en andere belangstellenden een vrachtwagen laten plaatsen met stoelen, koffie en 
koek, zodat ze niets van het spektakel hoefden te missen.  
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HARDENBERG – Thuiszorginstelling Carinova houdt samen met 
Landstede Jongerenwerk een Beauty- en Breakdanceavond voor jonge 
mantelzorgers van 12 tot 15 jaar (voortgezet onderwijs), uit onder meer 
de gemeenten Hardenberg en Twenterand. De avond vindt vrijdag 19 
november plaats in Jongerencentrum TraXx in Raalte en duurt van 19.00 
tot 22.00 uur. Opgeven kan tot vrijdag 12 november bij Carionova. Voor 
de meiden komt er een visagiste, een kapster en een fotograaf. Voor de 
jongens is er een workshop Breakdance. Deelname is gratis.

RHEEZE – Een groot deel van de 
campings in de omgeving van recre-
atieplas De Oldemeijer in Rheeze 
is bezig met uitbreiden of gaat 
daar binnenkort mee beginnen. De 
eerstvolgende in de rij die hiervoor 
toestemming aan de lokale over-
heid heeft gevraagd is de Jungle 
Avonturencamping aan de Grote 
Beltenweg.
De uitbreiding betreft een perceel 
van 4 hectare. De entree wordt ver-
beterd, het receptiegebouwd krijgt 
een betere ligging, er komen extra 

HARDENBERG – Bouwbedrijf Rotij heeft moeite met het verkopen van 
woningen in deelgebied de Cirkel in de wijk Hardenberg-Marslanden. 
Aan beide zijden van de Van Tuellstraat zijn patiowoningen gepland. Aan 
de zuidkant zijn inmiddels 7 gebouwd. De verkoop van de woningen aan 
de noordkant loopt slecht. Daarom heeft Rotij gevraagd de vrijstaande 
patiowoningen te mogen vervangen door 2-onder-1-kap. Het nieuwe plan 
gaat uit van 10 woningen op kavels van ongeveer 300 m2. De gemeente 
Hardenberg is van plan aan de wijziging mee te werken.

Elzen – GroenLinks heeft ongeveer 
een jaar geleden een toezegging 
van B&W gekregen, dat minimaal 
twee elzen worden geplaatst bij 
basisschool De Elzenhof in de 
Hardenberger wijk Baalder. De 
oude elzen moesten plaatsmaken 
voor woningbouw, zodat de naam 
eigenlijk niet meer bij de school 
paste. Nu de bouw zo’n beetje is 
afgerond wil GroenLinks weten 
wanneer de bomen worden geplant. 
B&W laten weten dat de bomen nog 
dit plantseizoen een plek krijgen. Er 
was eerst sprake van dat er een aan-
tal elzen op het schoolplein zouden 
worden geplaatst, maar dat wilde de 
school niet omdat het schoolplein al 
een stuk kleiner is geworden door 
de woningbouw. Er worden nu 5 
elzen net buiten het plein geplaatst.

NL Doet – Het vrijwilligerswerk 
van De Stuw en stichting Present 
Hardenberg zoeken klussen en 
vrijwilligers die die klussen willen 
doen. Die klussen moeten worden 
uitgevoerd op 18 of 19 maart 2011, 
tijdens de landelijke vrijwilligers-
actie NL Doet. Tijdens deze dagen 
steken werknemers uit bedrijven 
en maatschappelijke organisaties 
zoals de gemeente de handen uit de 
mouwen. Die werkzaamheden zijn 
heel verschillend. Bijvoorbeeld e 
kamer van een alleenstaande oudere 
behangen of speeltoestellen in een 
parkje een onderhoudsbeurt geven. 
Het aanmelden van klussen kan 
nog tot 4 januari 2011 bij De Stuw 
of Present. Deze organisatie kun-
nen ook gebeld worden voor meer 
informatie.

Medaille - Tijdens het WK skee-
leren in Colombia heeft Anniek ter 
Haar (oorspronkelijk afkomstig uit 
Dedemsvaart) zaterdag de bronzen 
medaille gewonnen op de tien 
kilometer punten/afvalkoers. De 
23-jarige Dedemsvaartse ontsnapte 
vier ronden voor het einde en pakte 
daarmee in totaal tien punten, wat 
voldoende bleek voor de podi-
umplaats. Het goud ging naar de 
Italiaanse Simona di Eugenio.

Dictee - In het LOC aan de Sport-
laan in Hardenberg wordt maan-
dag 1 november vanaf 19.45 uur 
het Groot Hardenbergs Dictee 
gehouden, georganiseerd door de 
Openbare Bibliotheek. Het is een 
avondvullend programma, met 
tijdens de pauze optredens van de 
Dialectgroep Hardenberg en de 
Muzerie. Aan het dictee doen Har-
denbergers mee die in voorronden 
zich bedreven hebben getoond in 
het vrijwel foutloos schrijven van 
de Nederlandse taal en de bieb 
heeft zelf tien deelnemers van 
de straat geplukt. Degene die de 
minste fouten maakt krijgt vreemd 
genoeg als hoofdprijs het Van Dale-
woordenboek. 

Robuust - Nu de provincie Over-
ijssel vanwege rijksbezuinigingen 
heeft besloten voorlopig geen geld 
meer te stoppen in de aanleg van de 
Robuuste Verbindingszone, moet 
ook de gemeente Hardenberg pas 
op de plaats maken. Navraag maakt 
duidelijk dat de gemeente tot nu toe 
geen investeringen heeft gedaan, 
behalve de inzet van ambtelijke 
uren en het maken van kosten voor 
bijvoorbeeld de informatiebijeen-
komsten. Wel heeft de gemeente 
nadat de provincie in juli van dit 
jaar nog had besloten om de aanleg 
voor te financieren, circa 5000 euro 
uitgegeven om een projectvoorstel 
te maken.

DE HAANDRIK - Noordoost-Overijssel was afgelopen weekeinde nog 
meer dan anders afgesloten van de bewoonde wereld. Het treinverkeer lag 
stil doordat een handvol spoorwegovergangen werd vervangen en bovenal 
doordat een nieuwe spoorbrug bij De Haandrik werd geplaatst. Op de plek 
waar de weg Gramsbergen-Coevorden, het Overijssels kanaal, de Vecht 
en de spoorlijn Zwolle-Emmen samenkomen is vanaf vrijdag koortsachtig 
gewerkt om de brug op zijn plaats te krijgen. In de nacht van zaterdag op 

HARDENBERG – Komt de 
burgemeester van Deventer naar 
Hardenberg om te vertellen hoe 
het staat met cameratoezicht in 
de openbare ruimte in zijn stad, 
gaan Hardenberger raadsleden 
lopen steggelen over de prijs van 
camera’s. Het was een weinig 
professionele actie vorige week 
dinsdag tijdens de oriënterende 
raadsvergadering.

De Deventer burgemeester Andries 
Heidema was samen met Ronald 
Memelink van de stichting Cri-
miNee te gast in Hardenberg op 
uitnodiging van het CDA. Deze 

HARDENBERG – B&W van Har-
denberg kunnen nu snel beginnen 
met de aanleg van een sportbou-
levard tegenover het ziekenhuis in 
Hardenberg. De raad heeft dinsdag 
19 oktober 3,5 miljoen euro be-
schikbaar gesteld voor de eerste 
fase. Dit is vooral goed nieuws voor 
atletiekvereniging Spurt’88, die al 
enkele jaren wacht op de aanleg van 
het nieuwe sportpark aan de Jan 
Weitkamplaan.
Op het terrein komt naast sport-
accommodaties een Regionaal 
Techniek Centrum (RTC), zo is de 

Nieuwe spoorbrug bij De Haandrik

zondag kon de nieuwe, 50 meter lange brug op de plek worden geschoven 
van de oude brug. De oude brug was van oorsprong een draaibrug, maar hij 
is vastgezet toen de scheepvaart door de Vecht ten einde kwam. Aannemer 
Strukton heeft die brug zaterdag gesloopt om ruimte te maken voor het 
nieuwe exemplaar. Zondag zijn de sporen, de systemen en de bovenleiding 
weer aangesloten zodat sinds begin deze week de treindiensten hervat 
konden worden.

Nog geen 
camera’s in 
Hardenberg

partij heeft een jaar geleden aan-
gegeven over cameratoezicht te 
willen praten, omdat er bijna weke-
lijks gedoe was bij de discotheken 
Podium in Hardenberg en Takens 
in Balkbrug. Dinsdag 19 oktober 
was er ruimte op de raadsagenda. 
Memelink vertelde vooral over het 
dagelijks gebruik en de technische 
mogelijkheden, terwijl Heidema 
aangaf hoe de politiek tot een keus 
was gekomen.

Voor Hardenberg komt camera-
toezicht nog te vroeg, meende 
Memelink, omdat je als gemeente 
eerst alle andere mogelijkheden 
moet hebben geprobeerd. Team-
chef Gonda Bruns van de politie 
IJsselland was het met hem eens. 
Door middel van afspraken met de 
discotheken kan het geweld worden 
verminderd. Zij zag daar nu al posi-
tieve resultaten van, omdat volgens 
haar het uitgaansgeweld minder is 
geworden.

Champagne voor 
atleten van Spurt

bedoeling. De VVD dacht dat de 
bouw van dit RTC de aanleg van het 
sportpark zou vertragen en een stuk 
duurder zou maken. De liberalen 
(volgens fractievoorzitter Albert 
Schipper: de sociaal-liberalen) 
dienden daarom een amendement 
in om het RTC uit de plannen te 
halen. Nadat wethouder Douwe 
Prinsse had voorgerekend dat de 
kosten voor de eerste fase mèt RTC 
niet duurder zijn dan zonder RTC 
werd het amendement ingetrokken 
en ging de raad unaniem akkoord 
met het voorstel van B&W.

Campings willen uitbreiden
parkeerplaatsen en er worden 35 
extra campingplaatsen aangelegd, 
waardoor het economisch draag-
vlak wordt verbeterd. B&W willen 
hieraan meewerken, omdat door het 
plan volgens het college de kwali-
teit van de camping toeneemt. De 
illegale parkeerplaats aan de zuid-
kant van de Grote Beltenweg wordt 
gelegaliseerd, onder de voorwaarde 
dat hij alleen maar af en toe wordt 
gebruikt. Ter compensatie moet 
door eigenaar Lenters een bosge-
deelte worden aangelegd.

Avond voor jonge mantelzorgers

Goedkopere woningen in Marslanden
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HARDENBERG – Nog tot en met december is aannemer Bouwhuis uit 
Beerzerveld bezig met baggerwerkzaamheden in Hardenberg. Het bedrijf 
doet dat in opdracht van waterschap Velt & Vecht, met als doel de door-
stroming te bevorderen en de milieukwaliteit te verhogen. Er wordt onder 
meer gebaggerd in het Oelenveer in Hardenberg, tussen de N34 en de 
Vecht. Het slib wordt met buizen naar een naastgelegen depot afgevoerd. 

Slib uit Oelenveer bouwstof voor Vechtpark

Als het baggerwerk klaar is wordt het depot ontwaterd. Vervolgens wordt 
de baggerspecie gedroogd om verwerkt te kunnen worden. Velt & Vecht 
denkt het zanderige materiaal te kunnen gebruiken bij de aanleg van nieuwe 
kaden in het Vechtpark. Dit park met natuur, recreatie en kunst wordt ont-
wikkeld aan de noordkant van de Vecht, tussen de stuw bij natuurcentrum 
De Koppel en de joodse begraafplaats Het Jeudenbargie.

Fietsenverkoop – Bij het politiebu-
reau in Hardenberg vindt zaterdag 6 
november een fietsenverkoop plaats 
voor inwoners van de gemeente 
Hardenberg. De ochtendverkoop 
van 9.00 tot 11.00 uur is bedoeld 
voor inwoners die tussen 1 april 
en nu aangifte van diefstal van hun 
fiets hebben gedaan, ’s Middags 
tussen 14.00 en 16.00 uur krijgen 
alle inwoners van de gemeente Har-
denberg de gelegenheid om één van 
de overgebleven fietsen te kopen. 
De fietsen die verkocht worden, 
staan langer dan drie maanden op 
het politiebureau en kosten tussen 
de 10 en 100 euro.

Oratorium – In de Hessenwegkerk 
in Heemse wordt zaterdag 6 novem-
ber vanaf 20.00 uur het oratorium 
Gebroken jaren uitgevoerd. Een 
projectkoor uit Dedemsvaart en 
omgeving heeft onder leiding van 
Pieterjan de Buck dit stuk ingestu-
deerd en regelmatig delen daarvan 
in kerkdiensten ten gehore gebracht. 
Nu klinkt het oratorium voor het 
eerst in zijn geheel. Behalve het 
projectkoor levert nog een kinder-
koor een bijdrage. Door samenzang 
worden ook de bezoekers bij het 
oratorium betrokken. De toegang 
vrij, maar er na afloop een collecte 
voor de onkosten.

Parkeerdruk – De bewoners van 
de wijk Heemsermars in Harden-
berg hebben niks te klagen over 
de parkeerdruk in de wijk. Dat 
vinden gemeente en Plaatselijk 
Belang Heemse. De gemeente heeft 
onderzoek gedaan naar de parkeer-
druk omdat wijkbewoners hadden 
geklaagd over het parkeren van 
auto’s in hun straat door forenzen. 
Die kunnen hun auto gratis parkeren 
bij de brandweerkazerne of betaald 
stallen in het centrum, maar ze zijn 
te beroerd om te lopen en te kniepe-
rig om te betalen en parkeren daar-
om in bijvoorbeeld de Wulpstraat, 
Lijsterstraat en Zwaluwstraat, was 
het idee. Uit het onderzoek blijkt dat 
er voldoende parkeergelegenheid is 
en dat het niet nodig is de blauwe 
zone uit te breiden.

Foute heup - Heuppatiënten van 
het Röpcke-Zweers ziekenhuis 
in Hardenberg hoeven zich geen 
zorgen te maken. In dit ziekenhuis 
zijn geen kunstheupen geplaatst van 
het Amerikaanse prothesebedrijf 
DePuy Orthopaedics. Dit bedrijf 
maakte vorige week bekend dat 
twee soorten kunstheupen worden 
terughaalt vanwege defecten. “We 
hebben veel telefoontjes gehad van 
bezorgde patiënten die het bericht 
hadden gelezen”, aldus een woord-
voerder van de afdeling orthopedie. 
“Ze hoeven echt niet ongerust te 
zijn. Hier zijn geen ‘foute heupen’ 
geplaatst.”

Reünie Norden- In wijkgebouw ’t 
Sumpelhuus in Heemse wordt za-
terdag 12 november een reünie ge-
houden voor (oud-) wijkbewoners. 
Het bestuur van de huidige wijk-
vereniging is op zoek naar mensen 
die actief betrokken zijn geweest 
bij de voorganger, wijkvereniging 
De Norden en het wijkgebouw 
’t Norderlicht. De bedoeling van 
de reünie is het ophalen van oude 
verhalen in een gezellige sfeer. Het 
bestuur heeft honderden foto’s en 
wijkkrantjes verzameld die tijdens 
de reünie bekeken kunnen worden. 
De bijeenkomst is gratis toegan-
kelijk. Digitaal aanmelden kan via 
info@desumpel.nl.

BERGENTHEIM - Het Overijssels kanaal tussen Almelo  en De Haandrik krijgt een flinke opknapbeurt van de 
provincie Overijssel. Het opknappen van het kanaal bestaat uit het baggeren van 200.000 m3 zand, het vervan-
gen van vijf bruggen en het aanleggen en verbeteren van vijftien wachtplaatsen. De werkzaamheden starten in 
het voorjaar van 2011 en zijn naar verwachting 1 januari 2014 gereed. Door de opknapbeurt is het kanaal straks 
geschikt voor schepen met een laadvermogen van 700 ton.

Om omwonenden en belangstellenden te informeren over de planning en de werkzaamheden, houdt de provincie 
Overijssel twee inloopbijeenkomsten. Op de inloopbijeenkomsten zijn medewerkers aanwezig van de provincie 
Overijssel, ingenieursbureau Royal Haskoning en Het Oversticht. Aan de hand van tekeningen, kaarten en foto’s 
beantwoorden zij vragen van bezoekers. Voor deze inloopbijeenkomsten is er geen vast programma, belangstel-
lenden zijn welkom tussen 17.00 uur en 20.00 uur. De eerste bijeenkomst is 9 november in zaal Veenlust in 
Bergentheim, de tweede is 10 november in zaal Zandwijk in Vriezenveen.

HARDENBERG - Het puin dat 
is overgebleven nadat gebouwen 
aan de Gramsbergerweg en bij 
zwembad de Marsch in Harden-
berg zijn afgebroken, moet wor-
den afgevoerd. Dat vindt BRBS, 
de Branchevereniging Breken 
en Sorteren. Deze vereniging 
van recyclingbedrijven heeft dat 
de gemeente laten weten, maar 
B&W willen niet meewerken.

“Het is schoon puin, de opslag is 
tijdelijk en dan gaan we niet eerst 
de hele zaak afvoeren en even later 
weer terugbrengen omdat het puin 
wordt verwerkt”, zo reageert de ge-
meente. Bovendien is opruimen niet 
meer mogelijk omdat het puin van 
de Gramsbergerweg ondertussen 
is gebruikt voor de aanleg van een 
rotonde in de Parkweg. De opslag 
bij zwembad De Marsch wordt 
gebruikt voor het plan Marsch/Kru-
serbrink. Meer dan de helft van het 
puin zal eind november 2010 zijn 
verwerkt, het resterende gedeelte 
wordt in het tweede kwartaal van 
2011 verwerkt. De gemeente moet 
voor de opslag van dit laatste deel 
eigenlijk een vergunning aanvra-
gen, maar ze is dit niet van plan. 
Het duurt 26 weken voordat de 
vergunning binnen is en dan is het 
puin al verwerkt, zegt de gemeente. 
BRBS heeft de gemeente gevraagd 
het puin op te ruimen omdat het dan 
één van de aangesloten bedrijven 
werk oplevert. B&W zijn echter niet 
van plan heen en weer te gaan rijden 
met enkele vrachtwagens vol puin. 
Dat is kostbaar en meer milieuver-
vuilend dan het een poosje te laten 
liggen tot het weer wordt verwerkt, 
meent de gemeente.

HARDENBERG – Francis Vos 
van de Kruserbrink in Harden-
berg is nog lang niet klaar met 
de gemeentelijke overheid en 
woningcorporatie Beter Wonen. 
Hij heeft eerder geprobeerd de 
bomen bij de huishoudschool 
Clara Feyoena aan de Marslaan 
in Hardenberg te behouden. Nu 
wil hij compensatie voor de circa 
1000 bomen en struiken die in 
het kader van het centrumplan 
zijn gekapt.

“Het wordt tijd om beschikbare 
plekken in het centrum te gaan 
voorzien van zogenaamd functio-
neel groen. Er zijn allerlei moge-
lijkheden zoals een botanische tuin, 
een rozentuin, verkeerstuin voor 
kinderen, wandeltuin, botanische 
fruitsoorten, varentuin, schooltuin 
of een tuin waarin de landbouw-
gewassen worden tentoongesteld.  
Om het centrum leefbaar te houden 
moeten we zorgen dat er meer aan-
dacht komt voor de natuur, recreatie 
en educatieprojecten. Kappen is 
makkelijk, natuur in het centrum 

Strijd voor meer groen gaat door
ontwikkelen is een uitdaging “, zegt 
Vos in een brief aan de gemeente-
raad en Beter Wonen

In zijn brief schrijft hij dat in het 
verleden door de gemeente en de 
woningcorporatie is overeenge-
komen om ‘vistas naar de Vecht’ 
aan te leggen. “Daar zal ik ze aan 
herinneren”, beweert Vos. Cees 
Naberman van Beter Wonen kent 
de term ‘vistas naar de Vecht’ echter 
niet. “Misschien bedoelt hij dat er 
zichtlijnen zouden komen, dat de 
stad meer op de Vecht wordt gericht. 
Nou, met die ontwikkeling zijn we 
al een paar jaar bezig.”
Verder is Francis Vos ontevreden 
over wat er gebeurt met de drie 
flats van Beter Wonen aan de Kru-
serbrink. “De flatbewoners zijn ge-
dwongen om te verhuizen omdat de 
flats gesloopt zouden worden. Twee 
van de drie flats worden echter niet 
gesloopt maar weer verhuurd. In 
de praktijk betekent dit dat mensen 
die een lage huur hadden, gedwon-
gen werden te verhuizen en dat na 
renovatie er nieuwe bewoners in 

kwamen die een hoge huur moeten 
opbrengen. Dit geeft de indruk van 
ongeloofwaardigheid en winstbe-
jag”, beweert hij.
Volgens Naberman klopt er weinig 
van dit verhaal. “De eerste flat is 
leeg en gaat plat. De andere flats 
zouden ook tegen de vlakte gaan 
maar door de stagnatie in de bouw 
gebeurt er nu even niets. Flat num-
mer 2 zal ook verdwijnen, maar 
wordt nu geschikt gemaakt voor bij-
zondere woonvormen, zodat onder 
meer de Saxenburgh Groep er een 
paar jaar gebruik van kan maken. 
De derde flat wordt weer verhuurd 
omdat er geen zinnig woord gezegd 
kan worden of en zo ja wanneer dit 
gebouw wordt afgebroken. Omdat 
we geen leegstand willen wordt 
de flat gebruiksklaar gemaakt. Het 
klopt dat we hebben gezegd dat de 
drie flats afgebroken zouden wor-
den, maar nu de omstandigheden 
zijn gewijzigd moeten we ons wel 
aanpassen. We zullen dat de heer 
Vos ook duidelijk uitleggen in een 
brief die hij binnenkort van ons 
ontvangt.”

Geen gesleep 
met puin

Opknapbeurt Overijssels kanaal
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De voorlichting werd gegeven door 
83 ‘mensen uit het veld’. Voor de 
groep die belangstelling had voor 
journalistiek was journalist Cor 
van Dalen van de Stentor aanwezig, 
Rinus Kerkdijk uit Gramsbergen 
vertelde over het vak van hovenier, 
Johan Slatman deed uit de doeken 
waaruit het werk van een bakker 
bestaat en architect Henk Hamhuis 
probeerde de scholieren duidelijk 

Scholieren kijken naar hun toekomst

HARDENBERG – De grootste beroepenvoorlichting in de (verre) om-
trek is weer achter de rug. Meer dan 1.000 leerlingen van de Nieuwe 
Veste, de Zeven Linden, het Greijdanus en de drie vestigingen van het 
Vechtdal College hebben dinsdag 2 november de regionale Beroepen-
manifestatie bezocht. De manifestatie vond plaats in het schoolgebouw 
van het Vechtdal College aan de Burgemeester Schuitestraat in Harden-
berg, maar was georganiseerd door de stichting BOB (Bevordering Op-
leidings- en Beroepskeuze), een samenwerkingsverband van de decanen 
van de scholen voor voortgezet onderwijs in Noordoost-Overijssel.

te maken hoe een architect zijn 
werkzame dagen vult, om een paar 
beroepen te noemen. 
Toppers dit jaar waren de beroepen 
Grafisch ontwerper, waarvoor 112 
leerlingen zich hadden aangemeld 
en Fysiotherapeut en Binnenhuisar-
chitect, die elk 103 geïnteresseerden 
telden. Net daaronder zaten Hote-
lier, Leraar Basisonderwijs, Mede-
werker kinderopvang en Architect. 

Bijna uit de top 10 verdwenen is 
Werken bij de landmacht, dat de 
afgelopen jaren altijd in de top 3 
was te vinden. Om nog even in hit-
termen te blijven: met stip gestegen 
is Werken in een kapperszaak. 
Oud-kapper Eppo Zwart uit Heemse 
was na jaren weer teruggekeerd op 
het oude nest en dat hebben de 70 
leerlingen en hun ouders geweten. 
Zwart beschikt over een uitgebreid 
arsenaal aan anekdotes over het 
kappersvak en hij is niet te beroerd 
die met anderen te delen.
In tegenstelling tot andere jaren 
hoefde dit keer geen enkele voor-
lichter verstek te laten gaan.
“Daar hebben we geluk mee gehad, 
want dat heb je als organisatie niet 
in de hand”, meende Alex van 
Rheenen, voorzitter van de deca-

nenkring. “Net zo min als je veel 
invloed hebt op de manier waarop 
voorlichting wordt gegeven of de 
mate van betrokkenheid van de 
leerlingen en ouders. En natuurlijk, 
er zijn best wel zaken die voor ver-
betering vatbaar zijn, maar wij zijn 
als decanenkring erg tevreden over 
deze manifestatie, die door het grote 
aantal voorlichters een bijzonder 
positie inneemt in de regio.” 

Dezelfde groep leerlingen die vo-
rige week heeft deelgenomen aan de 
Beroepenmanifestatie kan in maart 
terecht bij de Opleidingenmanifes-
tatie. Dan komen vertegenwoordi-
gers van vervolgopleidingen naar 
Hardenberg, om te vertellen over 
de opleidingen aan hun ROC, Hbo-
instelling of Universiteit.

De kraamverzorgsters hadden over gebrek aan belangstelling niet te klagen.

HARDENBERG – De stadswach-
ten in Hardenberg mogen van B&W 
blijven. Ze houden toezicht, helpen 
burgers en zijn zo’n beetje ogen 
en oren van politie, brandweer en 
gemeentelijke diensten. Dat ge-
beurt naar tevredenheid, zodat de 
grootte van de groep in 2011 blijft 

Groot – Een melkveehouder uit 
Vroomshoop heeft de gemeente 
Hardenberg gevraagd of hij een 
nieuw bedrijf mag bouwen naast 
zijn huidige bedrijf aan de Fortwijk 
in de gemeente Twenterand. Aan de 
Hammerdijk in Sibculo wil hij op 
een bouwvlak van minstens 1,5 hec-
tare een grootschalig emissiearm 
bedrijf neerzetten voor minimaal 
400 koeien, een proefstal en even-
tueel een biogasinstallatie. B&W 
willen aan het plan meewerken.

Trein 1 - De provincie Overijssel 
is samen met de provincie Drenthe 
als concessieverlener verantwoor-
delijk voor de treindienst Zwolle-
Emmen. Deze treindienst wordt na 
aanbesteding vanaf december 2012 
uitgevoerd door Arriva onder de 
naam Vechtdallijnen. Gedeputeerde 
Staten van Overijssel hebben de 
huidige concessie van de NS, die 
in december 2010 afloopt, ongewij-
zigd verlengd tot december 2012.

Trein 2 - De provincie Overijssel 
heeft samen met Regio Twente en 
de Duitse deelstaat  Niedersach-
sen  een proef voorbereid met een 
grensoverschrijdende treindienst 
Hengelo-Oldenzaal-Bentheim. De 
proef start op 12 december en duurt 
drie jaar. De vervoerders zijn de 
Bentheimer Eisenbahn en Syntus.

Gift - Ter gelegenheid van het 
75-jarig bestaan heeft Zalencentrum 
Mulder onlangs feest gevierd met 
familie en relaties. Van ontvangen 
enveloppen met inhoud zijn drie 
laptops, een laserapparaat waar-
mee een sterrenhemel kan worden 
geprojecteerd en diverse speel- en 
bouwpakketten geschonken aan 
de kinderafdeling van het Röpcke-
Zweers ziekenhuis.

Eten - In de Buurtkamer aan de 
Bramerstraat in Hardenberg zal 
vanaf 23 november elke dinsdag 
en donderdag tussen 12.00 en 14.00 
uur een lunch worden geserveerd 
aan ouderen die het leuk vinden 
om samen te eten. Deze activiteit 
is opgezet door leerlingen van het 
Alfa-college, die ook de lunch zul-
len verzorgen. In de Buurtkamer 
is informatie verkrijgbaar over de 
menukaart en de kosten.

Winterrun – De organisatoren 
van de zomerse Carbage Run (een 
5-daagse rally door Europa in een 
auto die niet meer mag kosten dan 
500 euro) houden van 13 t/m 17 fe-
bruari 2012 een wintereditie. Deze 
run is bestemd voor de mensen die 
de boot hebben gemist omdat de 
inschrijving voor de zomereditie 
snel was volgeboekt. De route loopt 
o.m. door Duitsland, Zwitserland 
en Oostenrijk. Startplaats is Har-
denberg, de finish is in Kirchberg.

Dassen - Het Prins Bernhard Cul-
tuurfonds Overijssel heeft in het 3e 
kwartaal van dit jaar 1150 euro sub-
sidie gegeven aan het Dassenplat-
form Vechtdal in Hardenberg. Het 
geld wordt besteed aan een laptop 
en gps-apparatuur om per satelliet 
de plaats van dassen te bepalen.

N36 - Rijkswaterstaat verlengt op 
korte termijn de invoegstroken van 
de N36 bij Westerhaar-Vriezen-
veensewijk, om de verkeersveilig-
heid op die plek te verhogen. De 
afgelopen jaren hebben zich daar 
enkele ernstige verkeersongevallen 
voorgedaan. In het weekend van 20 
november wordt met de werkzaam-
heden begonnen.

SIBCULO - Voetbalvereniging 
SVV ’56 in Sibculo krijgt een 
kunstgras voetbalveld. En ook 
de korfbalverenigingen KIOS ’45 
(Sibculo) en UNI (Kloosterhaar) 
kunnen een kunststof korfbalveld 
tegemoet zien. Dat heeft het col-
lege van burgemeester en wethou-
ders van Hardenberg besloten.

Voor 2010 is in de begroting een 
bedrag van 850.000 euro gere-
serveerd voor kunstgras. Voor dit 
bedrag kan de gemeente één kunst-
gras voetbalveld en twee kunststof 
korfbalvelden aanleggen. Voor het 
voetbalveld kiest het college voor 
sportpark de Dubbeltreffer in Sib-
culo. De korfbalvelden worden aan 
gelegd op de Dubbeltreffer en de 
Polderhoek in Kloosterhaar. Door 
de aanleg van zowel een voetbal- als 
een korfbalveld in één werk is er 
bovendien een aanbestedingsvoor-
deel te halen op de Dubbeltreffer. 
De Krim en Dedemsvaart komen 
later nog aan de beurt.

HARDENBERG – Fietsen door 
het Vechtdal en onderweg af en 
toe even stoppen om naar een 
verhaaltje te luisteren. Eentje 
voor je kinderen en eentje voor 
jezelf. Dat is het nieuwste plan 
van de toeristische ondernemers 
in de Vechtdal gemeenten.

Uit onderzoek is gebleken dat 
fietsers niet allen maar willen 
trappen, maar onderweg ook wat 
willen beleven. Dat bracht een paar 
ondernemers uit de toeristisch-
recreatieve branche op het idee 
een Verhalenknooppunt te maken. 
Er is al een fietsroutenetwerk in 
Overijssel met knooppunten, waar 
het verhalenknooppunt aan gekop-
peld kan worden. Het plan bestaat 
uit het plaatsen van 30 zogenoemde 
trappalen in het Vechtdal. Dat zijn 
buizen van een meter hoog, waarin 
een usb-stick zit die verhalen in 
digitale kwaliteit kan laten horen. 
Om de energie op te wekken voor 
het apparaat moeten de fietsers 
een trappedaal bedienen. Elke paal 
bevat een verhaal voor volwasse-

nen en een verhaal voor kinderen. 
Omdat gebruik gemaakt wordt van 
een usb-stick kunnen de verhalen 
na verloop van tijd gemakkelijk 
vervangen worden door nieuwe. 
De 30 palen kosten bijna 75.000 
euro, maar daarnaast moet nog 
een halve ton uitgetrokken worden 
voor de verhalentellers, promotie 
en reclame, persbewerking (!) en 
uitvoeringskosten. De provincie 
betaalt 60 procent van de kosten, 
van de gemeente Hardenberg wordt 
10.000 euro gevraagd. B&W zijn 
van plan dit bedrag te betalen.

HARDENBERG – Het einde van 
de gloeilamp is aanstaande. Welke 
lamp daarna het best kan worden 
gekocht is woensdag 10 november 
te horen tijdens een informatie-
avond in natuurcentrum De Kop-
pel in Hardenberg. Van 19.30 tot 
21.00 uur vertelt Lars van Beek 
van Spectrus Licht en Advies over 
spaarlampen, halogeenlampen en 
LED-lampen. Zijn bijdrage gaat 
onder meer over de verschillende 
typen verlichting, de nieuwste ont-
wikkelingen op dit gebied en wat 
met duurzame verlichting bespaard 
kan worden. De toegang is gratis. 
Info via tel. 0523-273388.

Palen met verhalen Leven na de gloeilamp

Aantal stadswachten 
blijft ongewijzigd

zoals hij is. Dat kost de gemeente 
ruim 320.000 euro, maar dat is zo’n 
80.000 euro meer dan was begroot, 
zodat naar alternatieve geldbronnen 
moet worden gezocht.
Eén van die geldpotjes is de post 
Afvalstoffenheffing, waaruit 40.000 
euro wordt gehaald. Of de groeps-
grootte na 2011 ongewijzigd blijft 
hangt onder meer af van hoe de ge-
meentelijke bezuinigingen worden 
ingevuld.

Kunstgrasvelden 
voor Sibculo en 
Kloosterhaar
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Chris Dijk had graag dominee willen worden, maar daar is het nooit van gekomen. Tijdens de presentatie van zijn boek kon hij even doen alsof hij op 
de kansel stond.

HARDENBERG – Elke inwoner 
van de gemeente Hardenberg 
geeft dankzij het CDA en de 
ChristenUnie 8 euro cadeau aan 
het waterschap Velt en Vecht. Dat 
is ongeveer de boodschap van de 
PvdA tijdens de begrotingsraad 
van 9 november. Een raadsmeer-
derheid steunde het voorstel van 
B&W om de voormalige rioolzui-
vering in Dedemsvaart te kopen, 
terwijl de PvdA er geen goed 
woord voor over had.

De installatie om rioolwater te zui-
veren (RWZI) in Dedemsvaart is 
een echt hoofdpijndossier voor het 
gemeentebestuur. De RWZI is jaren 
geleden verhuisd van de dorpskern 
naar de dorpsrand. Fijn voor de 
omwonenden, omdat de stank soms 
niet te harden was. Ook fijn voor het 

Raad koopt nutteloos terrein van waterschap
waterschap Velt en Vecht, omdat 
mogelijk juridisch gedoe over mi-
lieuproblemen voorkomen werd en 
er een betere installatie kon worden 
gebouwd. De vraag was alleen, wat 
er met het oude terrein moest gebeu-
ren. Met de gemeente Avereest, zo 
gaat het verhaal, is toen afgesproken 
dat die zich zou inspannen om iets 
nuttigs met het terrein te doen. Dat 
is echter al die jaren niet gelukt. 
Toch vindt het huidige college dat er 
iets moet gebeuren en daarom stond 
vorige week op de raadsagenda de 
aankoop van het RWZI-terrein voor 
een half miljoen euro.

De PvdA vond het ongehoord dat 
B&W dit durfden te doen. Er stond 
over afspraken niets op papier, een 
verslag van een gesprek dat zou 
worden geleverd was onvindbaar en 
er was van alles geprobeerd om het 
terrein nuttig te besteden, kortom: 
de gemeente had haar best gedaan 
en de aankoop was een slechte zaak, 
meende fractievoorzitter Andy de 
Vos van de PvdA.

Vreemd genoeg waren het CDA en 
de ChristenUnie het met het college 
eens, terwijl in juni van dit jaar de 
drie coalitiepartijen nog hadden 
besloten dat de aankoop van het 
RWZI-terrein van de investerings-
lijst gehaald moest worden, omdat 
die in tijden van bezuiniging geen 

prioriteit had. Bovendien, zo meen-
den deze drie partijen toen, was de 
noodzaak de aankoop op de lijst te 
plaatsen onvoldoende onderbouwd. 
B&W hebben alleen dat laatste 
onthouden en hebben dit keer ge-
probeerd wèl te onderbouwen waar-
om het terrein aangekocht moest 
worden. Veel verder dan ‘oude 
afspraken’ kwam men echter niet. 
En op de vraag wat er dan met het 
terrein ging gebeuren antwoordde 
wethouder Prinsse “een stuk gaas 
erom en schapen op laten grazen”. 
Een grappig bedoelde opmerking 
om aan te geven dat het terrein 
werd gekocht om van het gezeur 
af te zijn. De gemeente heeft het 
waterschap nog wel vaker nodig, 
bijvoorbeeld bij het Vechtpark, en 
kan beter een streep onder de hele 
zaak zetten. Dat laatste vond ook 
CU-fractievoorzitter Wim Boersma, 
zodat zijn partij het amendement 
van de PvdA om de aankoop af te 
blazen niet wilde steunen. Uiteinde-
lijk bleek dat van de 29 aanwezige 
raadsleden niet meer dan 10 perso-
nen voor het  amendement stemden.

OUD-BERGENTHEIM – De ap-
pelbomen van de dominee waren 
in de jaren ’30 een geliefd doelwit 
van de Bergentheimer dorpsjeugd. 
Er werden op een gegeven moment 
zoveel appels gepikt dat de domi-
nee ten einde raad een bord in de 
boomgaard plaatste met de tekst: 
“God ziet alles.” De predikant 
dacht dat dit voldoende moest zijn 
om het stelen tegen te gaan. Maar 
de aantrekkingskracht van het fruit 
was te groot, getuige de tekst die 
de jeugdige dieven na een nieuwe 

HARDENBERG – De gemeente 
Hardenberg moet zoals alle ge-
meenten in Nederland bezuinigen, 
en dan bezuinig je op zaken waar 
veel burgers over mopperen, vindt 
het CDA. Vandaar dat fractievoor-
zitter Henk Meulink tijdens de 
begrotingsraad met het amende-
ment kwam om de 120.000 euro 
die nog in Balkbrug, Bergentheim 
en Slagharen uitgegeven zouden 
worden aan kunst mooi in de por-
temonnee te houden. “De burgers 
hebben liever gemaaide bermen en 
mooie speeltoestellen”, wist hij te 
vertellen. “Ik heb geen onderzoek 
gedaan, het is nergens op gebaseerd, 
ik heb alleen naar de bezuinigingen 
gekeken”, aldus Meulink.

OpKoers was het met Meulink eens. 
“Is die kunst nu wel nodig”, wilde 
deze partij weten. Die vraag had 
natuurlijk bij elk onderdeel van de 
begroting gesteld kunnen worden 
(is dat extra sportveld nodig, is 
die wegverbetering nodig, kan de 
vervanging van de fietsenstalling 
bij sportpark de Boshoek niet een 

Herinneringen van een Bergentheimer boer

rooftocht op de achterkant van het 
bord hadden geschreven: “maar Hij 
verraadt ons niet.”
Deze anekdote is te vinden in 
het boek Boer langs de Vecht, de 
herinneringen van de 81-jarige 
agrariër Chris Dijk. Chris van de 
Weustkamp wordt hij wel genoemd, 
naar de ouderlijke boerderij aan de 
Brinkweg in Oud-Bergentheim. 
Vertellen over het leven op de 
boerderij, het werk in de varkens-
handel, de ‘roeping’ als ouderling 
en diaken, de wens om de jeugd te 

stimuleren eigen baas te worden, 
het waren voor Dijk drijfveren 
om een boek te schrijven. Dat kon 
hij zelf niet, besefte hij maar al te 
goed. Via de familie Peddemors van 
Herterij Twente in Geesteren kwam 
hij in contact met Jan Bornebroek 
uit Enschede, die als freelancer 
al wat boekjes had geproduceerd. 
Dijk vertelde wekelijks wat hem te 
binnen schoot waarna Bornebroek 
maar moest proberen er een samen-
hangend geheel van te maken. Dat is 
aardig gelukt, Bornebroek heeft er 

in 80 pagina’s een leesbaar verhaal 
van gemaakt. Maandag 8 november 
werd het boek gepresenteerd bij 
de uitgever, Boekhandel Heijink 
in Hardenberg. Chris Dijk en zijn 
vrouw Zwaantje hadden gerekend 
op hooguit 40 aanwezigen, maar de 
groep kinderen, kleinkinderen, bu-
ren en vrienden was minstens twee 
keer zo groot. De eerste exemplaren 
van het boek waren voor de families 
Peddemors en Bornebroek, omdat 
zij een beslissende rol hebben ge-
speeld in de totstandkoming ervan.

CDA op populistische toer
jaartje wachten), maar het bleef 
bij deze ene opmerking. Zowel het 
CDA als OpKoers weet dat het niet 
verstandig is aan zaken als sport en 
spel te komen, maar dat de gewone 
boer en burger niet veel opheeft 
met kunst.
Bijna alle andere partijen (op de 
VVD na) vielen over Meulink heen. 
Het hap-snap beleid van het CDA 
(woorden van de CU) werd niet 
erg gewaardeerd. Achter bijna alle 
uitgaven van de gemeente zit beleid 
waarover is nagedacht en waarover 
is gediscussieerd. “Gaat u nou even 
het hele kunstbeleid ter discussie 
stellen?, wilde Mettina Grimmerink 
van de CU weten. Ook de PvdA had 
geen goed woord over voor de actie 
van Meulink. “Het zou u sieren als 
u een discussie zou willen voeren 
over het kunst- en cultuurbeleid”, 
was de reactie, “maar niet zomaar 
wat roepen”. Albert Schipper van 
de VVD vond dat je best je eigen 
beleid en besluiten aan de kant kon 
gooien. “Even de luxe eraf halen 
als het nodig is, dus dit voorstel van 
het CDA is oké”, meende Schip-
per, waarmee hij meteen duidelijk 
maakte dat volgens hem kunst 
een luxe is. De boosheid van de 
raadsmeerderheid over het CDA-
voorstel was zo groot, dat Meulink 
tenslotte bakzeil moest halen, om-
dat hij snapte dat zijn voorstel niet 
voldoende gesteund zou worden.

HARDENBERG - Keeper Marc Doornbos gaat topklasser HHC aan het 
eind van het seizoen verlaten, meldt supporterssite Forza HHC. Naar 
welke club hij gaat weet hij zelf nog niet. Doornbos wil niet langer in de 
schaduw werken van Sander Danes, sinds vorig seizoen de eerste keeper. 
De 26-jarige goalie heeft 6 jaar bij HHC onder de lat gestaan

Marc Doornbos vertrekt bij HHC

HARDENBERG - Je kunt het laten 
bij de constatering dat een deel 
van de generatie jongeren van 18 
tot 27 jaar een ‘verloren generatie’ 
dreigt te worden, maar je kunt er 
ook iets aan doen. De gemeenten 
Hardenberg en Ommen hebben 
het voortouw genomen om de 
komende jaren 500 duurzame leer-
werk banen te creëren voor deze 
groep zonder baan of voldoende 
scholing. Dat gebeurt onder meer 
samen met bedrijven en instellingen 
in de zorg, metaal, handel, toerisme 
en recreatie. De eerste stap is een 
werkconferentie op 25 november 
in het LOC in Hardenberg met 
als titel ‘500 banen of ballonnen?’ 
Daarna moeten er plekken voor de 
jongeren komen. “Het liefst een 
betaalde baan, want dan hoeven 
ze geen uitkering meer, maar het 
gaat vooral om leren. Werkgevers 
kunnen misschien subsidie voor die 
plekken krijgen, maar dat moet niet 
de drijfveer zijn. Ze moeten willen 
investeren in nieuwe werknemers, 
ook voor de toekomst van hun eigen 
bedrijf”, geeft wethouder René de 
Vent aan.

Banen in plaats 
van ballonnen

HARDENBERG - Anderhalve 
week geleden is de verkeersinstal-
latie op de kruising Kellerlaan-
Gramsbergerweg in Hardenberg 
buiten werking gesteld om me-
tingen te verrichten. Aan het eind 
van de dag werkte de installatie 
weer, maar kort daarna, vrijdag 5 
november, is er een storing ontstaan 
door problemen in de software. 
Bijna 5 dagen lukte het niet om 
reparateurs bij de installatie op het 
drukke kruispunt te krijgen. Tot 
dinsdagmorgen, toen een 65-ja-
rige fietsster uit Hardenberg bij het 
oversteken werd geschept door een 
55-jarige automobilist uit Enschede. 
Het slachtoffer is met hoofdletsel 
naar het ziekenhuis gebracht. Een 
uur na het ongeval werkte de ver-
keersinstallatie weer.

Verdronken kalf

N36 - Rijkswaterstaat sluit in drie 
weekenden tussen 19 november en 
6 december de N36 bij de aanslui-
ting Westerhaar telkens in één rij-
richting af. Ieder weekend vindt de 
afsluiting plaats van vrijdagavond 
20.00 uur tot maandagochtend 
06.00 uur. De drie afsluitingen zijn 
nodig om de invoegstroken bij de 
aansluiting Westerhaar te verlen-
gen. Het invoegen op de N36 moet 
door het verlengen van de invoeg-
stroken veiliger worden. 
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We gaan allemaal naar de ratsmo-
dee. Pak uw huisraad bijeen, bestel 
een verhuiswagen, boedelbak of 
neem desnoods een handkar, want 
Hardenberg is geen Hardenberg 

maar Lekkerkerk-aan-de-Vecht. 
Lezers die 1980 bewust hebben 
meegemaakt weten misschien 
nog iets over de gifwijk in deze 
Zuid-Hollandse plaats. Het ben-
zeenschandaal werd door de burge-
meester van Lekkerkerk publicitair 
uitgebuit, zodat hij miljoenen kreeg 
om de grond te saneren. Dat gebeurt 
tegenwoordig niet meer zo mak-
kelijk. Nu in Hardenberg veront-
reinigde grond aan de Marslaan is 
gevonden bestaat dus de kans dat 
de inwoners van Hardenberg zelf 
de miljoenen moeten betalen die 
het saneren kost. Daarnaast moe-
ten alle inwoners van het centrum 
verhuizen, omdat een heel groot 
stuk afgegraven moet worden. 

Tenminste, dat beweert Francis 
Vos, woonachtig in de wijk De 
Kruserbrink. In een bericht dat hij 
aan half Hardenberg heeft gestuurd 
beweert hij dat het grondwater is 
verontreinigd, dat dit grondwater 
in het riool is terecht gekomen, dat 
het rioolwater in de Vecht stroomt 
en dat alle vissen vergiftigd zijn. 
Verder brengen wormen het veront-
reinigde slib naar boven en dat komt 
bij iedereen in de tuin terecht. Een 
ecologische ramp, noemt Vos dit. 
Ik vermoed dat het meeste gif bij 
hem is terecht gekomen en dat het 
zijn brein ernstig heeft aangetast. 
Dezelfde meneer Vos heeft zich de 
afgelopen maanden blauwe vingers 
getypt om duidelijk te maken dat de 

school niet afgebroken moest wor-
den, dat de boompjes en struikjes 
bij de school niet gekapt moesten 
worden, dat de dijk langs de Rade-
wijkerbeek in zijn woonwijk niet 
deugt, dat Beter Wonen mensen uit 
hun huizen jaagt etc. etc. Enkele 
jaren geleden zat zo’n veelschrij-
ver in Rheezerveen, maar die is 
tot bedaren gebracht. Nu hebben 
we dus een nieuwe onheilsprofeet. 
Erg vermakelijk, maar het kost de 
officiële instanties wel veel tijd en 
geld, wat eigenlijk ons geld is. “Er 
zal een mentaliteitsomslag moeten 
komen in Hardenberg. Wij zijn onze 
eigen grootste vijand”, besluit Vos 
zijn boodschap. Mooi. En nu weer 
aan het werk.

Kortweg

Woensdag 24 november 2010

HARDENBERG - Tijdens de sloop van de voormalige Clara Feyoena-
school aan de Marslaan in Hardenberg is bodemverontreiniging aange-
troffen. De gemeente Hardenberg gaat deze bodemverontreiniging nog 
dit jaar opruimen. De verontreiniging strekt zich mogelijk uit tot onder 
de achterpaden en tuinen van enkele woningen aan de Kruserbrink. 
Woningstichting Beter Wonen gaat de bodem hier nader onderzoeken.

In september is de gemeente begonnen met de sloop van het voormalige 
schoolgebouw. Nabij de school zaten in het verleden olietanks in de grond. 
Daarom is begin oktober, nadat het schoolgebouw gesloopt is, het terrein 
gesaneerd op de plek waar de oude olietanks in de grond zaten. Vervolgens 
is het groen verwijderd. Tijdens het verwijderen van de funderingspalen 

Bodemverontreiniging onder 
voormalige Clara Feyoenaschool

onder en naast de oude schoolgebouwen is in de diepere bodemlaag een 
nieuwe, tot dan toe onbekende, bodemverontreiniging aangetroffen. In de 
grond zijn puinresten, ijzer, asbest en slibresten aangetroffen. De grond 
is daardoor sterk verontreinigd met zware metalen. Vermoedelijk lag op 
deze plek vroeger een zijtak van rivier de Vecht en is hier in het verleden 
afval gestort.
Volgens de gemeente is er geen gevaar geweest voor de volksgezondheid, 
omdat de verontreinigde grond erg diep ligt. Het opruimen bestaat uit het 
afgraven en afvoeren van de verontreinigde grond en het aanvullen van het 
ontstane gat met schoon zand. Tot de sanering vinden er geen werkzaam-
heden plaats op het terrein van het voormalige schoolgebouw en blijft het 
terrein afgesloten.

Onder de inmiddels afgebroken Clara Feyoenaschool aan de Marslaan is verontreiniging aangetroffen.

HARDENBERG – Koordirigent 
Herman Kok uit Hardenberg heeft 
23 november een Koninklijke On-
derscheiding opgespeld gekregen 
door burgemeester Bert Meulman. 
De heer Kok is sinds 1970 actief bij 
Sint Cecilia, het koor van de rooms-
katholieke Sint Stephanusparochie 
in Hardenberg. Eerst als pianist en 
organist en later ook als dirigent. 
Eens per week worden op dinsdag-
avond onder zijn leiding de missen 
en meerstemmige liederen inge-
studeerd en eens per maand zingt 

HARDENBERG - Van 29 novem-
ber t/m 3 december is het de Week 
van de Mediawijsheid in de biblio-
theek van Hardenberg. Tijdens deze 
week kunnen alle bezoekers van de 
bibliotheek leren hoe ze informatie 
kunnen vinden en hoe ze vaardiger 
worden in het omgaan met nieuwe 
media. De week van de Mediawijs-
heid is samen met het Alfa-college 
georganiseerd. Een team van leer-
lingen van de ICT-opleiding van 
deze school staat de hele week van 
11. 00 tot 15.00 uur klaar om vragen 

Wegen - De plannen van Gedepu-
teerde Staten om enkele wegen in 
de regio af te waarderen (bijvoor-
beeld de weg van Vriezenveen naar 
Vroomshoop, die een 60 km-weg 
moest worden in plaats van een 
80 km-weg) zijn op de lange baan 
geschoven. Vorige week woensdag 
kwamen acht insprekers aan het 
woord en werden 125 inspraakre-
actie behandeld tijdens het debat 
in de commissie Mobiliteit. Alle 
reacties waren tegen de plannen 
van GS gericht, zodat het col-
lege het voorstel introk om enkele 
wegen in een andere categorie te 
plaatsen. Volgend jaar wordt een 
beter voorbereid debat gevoerd met 
Provinciale Staten over de wegen.

Jazz - De jazzclub Hardenberg 
presenteert zondag 28 november 
van 16.00 tot  18.00 uur in de foyer 
van theater De Voorveghter  de 
formatie Goodman Moods. Dit 
kwintet doet herinneren aan de tijd 
dat de legendarische klarinettist 
Benny Goodman, samen met de 
vibrafoonvirtuoos Lionel Hampton 
volle zalen trok. Het twee uur du-
rende optreden begint om 18.00 uur.

Park – B&W hebben het defi-
nitieve ontwerp voor een nieuw 
stadspark bij het gemeentehuis in 
Hardenberg-centrum goedgekeurd. 
De meeste problemen hadden de 
makers met het Spindeplein, met 
name met de bereikbaarheid van 
de Spindeflat, de winkels en de 
Rabobank. Die problemen zijn 
opgelost zodat met de aanleg van 
het park kan worden begonnen, 
ook al is het nieuwe gemeentehuis 
nog niet klaar. In het park komt het 
herdenkingsmonument van Kees 
Verkade dat nu nog op de rotonde in 
de Bruchterweg staat. Als de beel-
dengroep op zijn plek staat wordt 
de belichting anders. Nu nog van 
onderen, straks van boven om de 
gezichtsuitdrukkingen beter uit te 
laten komen.

Veteranen – De Veteranenwerk-
groep Hardenberg is er op tijd bij. 
Het bestuur roept alle veteranen in 
de gemeente Hardenberg op zich 
aan te melden voor een Nieuwjaars-
bijeenkomst. Die wordt gehouden 
op 14 januari met een oosters buffet 
in restaurant De Lange Muur. Secre-
taris Jan Hopster (tel. 0523-656766) 
geeft desgevraagd tekst en uitleg.

Vechtproject – De provincie Over-
ijssel nodigt geïnteresseerden uit 
om eens te kijken hoe de natuur 
langs de Vecht wordt hersteld. Dat 
gebeurt zaterdag 27 november bij 
het project Beerze – Karshoek. In 
het winterbed van de Vecht, ten 
noordwesten van de kern Beerze, 
worden de rivieroevers ‘ontsteend’ 
om de natuur een betere kans te ge-
ven. Verder worden oude rivierduin-
tjes in ere hersteld. Om 14.00 uur 
is iedereen welkom in het theehuis 
van camping  de Roos (Beerzerweg 
10), om daarna een kijkje te nemen 
in het gebied en een idee te krijgen 
van wat er gebeurt. De wandeltocht 
van zo’n drie kwartier, onder leiding 
van een deskundige, begint om 
14.30 uur.  

Röntgen - Woensdag 1 december 
verricht bestuurslid Henk van der 
Wal van de Saxenburgh Groep de 
officiële opening van de vernieuwde 
röntgenafdeling van het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg. 
Van ongeveer 16.30 tot 18.00 uur  
staan de  deuren van de vernieuwde 
afdeling open voor het publiek.

Wintervoer - In het IVN-gebouw in 
het Gemeentebos in Heemse wordt 
zaterdag 27 november van 10.00 tot 
12.00 uur een workshop Wintervoe-
ding gegeven .Pim Weurman (tel. 
0523-231567) geeft info en noteert 
de aanmeldingen.

Lintje voor koordirigent Herman Kok Mediawijsheid te beantwoorden over mediawijs-
heid. Aan de orde komen zaken 
als: hoe maak ik een e-mailadres, 
hoe werkt de zoekmachine van de 
bibliotheekwebsite, wat is Twitter, 
Hyves en Facebook en hoe werkt 
een E-book. De scholieren zijn te 
herkenen aan de roze shirts.

het koor bij de rooms-katholieke 
kerkdienst in Clara Feyoenaheem 
in Hardenberg. Voor al deze activi-
teiten ontvangt hij geen vergoeding. 
Naast zijn verdiensten voor het koor 
is de heer Kok secretaris geweest 
van ‘Mensen hebben mensen no-
dig’. In wijkcentrum het Uilennest 
in Hardenberg-Heemse heeft hij in 
die hoedanigheid meegeholpen met 
de voorbereiding en ondersteuning 
van activiteiten voor ouderen. Her-
man Kok is benoemd tot Lid in de 
Orde van Oranje Nassau.

Kruserbrink gebouwd op gif
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Woensdag 1 december 2010

HARDENBERG - Natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg krijgt 13 
januari bezoek van een groep van 
30 kinderen uit Wit-Rusland. Zij 
volgen ’s morgens een afwisselend 
programma over de natuur. Na een 
presentatie over roofvogels door 
een boswachter van Staatsbosbe-

Meevaller - De gemeente Har-
denberg krijgt als aandeelhouder 
ruim 3 miljoen euro uitgekeerd 
van energieleverancier Cogas. Dat 
betreft een extra dividend van een-
malig ruim een miljoen en daarna 
nog 5 jaar lang ongeveer 4 ton per 
jaar. Zes van de zeven partijen in 
de raad hebben in een motie B&W 
opgeroepen het geld aan de reser-
ves toe te voegen. Niet potverteren 
maar oppotten want er komen nog 
mindere tijden, is de achterliggende 
gedachte. De enige partij die verstek 
had laten gaan bij de afspraken over 
wat er met het geld moet gebeuren 
was Liberaal Hardenberg.

Voorzitter – HHC-voorzitter Bert 
Nijboer gaat zich meer bemoeien 
met de organisatie rond het eerste 
elftal. Die nieuwe functie valt niet 
te combineren met het voorzitter-
schap, zodat vorige week tijdens 
de jaarvergadering van voetbalver-
eniging HHC Louis Breukelman tot 
zijn opvolger is gekozen. Breukel-
man maakt al drie jaar deel uit van 
het bestuur, met jeugdopleiding in 
zijn portefeuille.

Sintfeest - De Bikkelclub van de 
stichting voor maatschappelijk 
werk De Stuw houdt woensdag 
1 december een sinterklaasfeest 
voor jongeren tussen de 4 en 14 
jaar. Dat gebeurt in wijkcentrum 
’t Sumpelhuus in Hardenberg-
Heemse. Tussen 13.30 en 16.30 
worden sinterklaasspellen gedaan 
onder leiding van Zwarte Pieten. 
Deelname is gratis. Ouders zijn van 
harte welkom om de hele middag 
of een deel hiervan te blijven. Voor 
alle kinderen is er een cadeautje en 
wat lekkers.

Kerstmarkt – In dorpshuis ’t 
Haarschut in Kloosterhaar wordt 
zaterdag 11 december van 15.00 tot 
18.00 uur een kerstmarkt gehouden. 
De organisatie is in handen van de 
gezamenlijke verenigingen van het 
dorp, die ook allemaal een bijdrage 
leveren. Uiteraard is er van alles te 
koop, maar er wordt ook opgetreden 
door muziekvereniging Crescendo, 
kinderen kunnen gratis een ritje 
maken met een pony en er kan ge-
knutseld worden, touwtje trekken, 
sjoelen of een greep worden gedaan 
in een kerstgrabbelboom.

Wandelen - Stadsbelang Gramsber-
gen houdt 2 januari een Nieuwjaars-
wandeling op landgoed De Groote 
Scheere tussen Gramsbergen en 
Coevorden. De deelnemers kun-
nen tijdens de tocht van zo’n vier 
kilometer kennismaken met dit 
landgoed, dat karakteristiek is voor 
de omgeving van Gramsbergen. 
Voor de liefhebbers van een langere 
route is een wandeling van tien 
kilometer uitgezet. De route moet 
gevolgd worden aan de hand van 
herkenningspunten. Er kan tussen 
14.00 en 15.00 uur gestart worden 
bij De Ganzenhoeve in Holthone.

Kerstdiner - In dorpshuis ’t Haar-
schut kunnen inwoners van Kloos-
terhaar woensdag 15 december 
aanschuiven voor een viergangen 
kerstdiner.  Tijdens het diner is er 
live muziek en tussen de gangen 
door is er tijd voor gebed, verhalen, 
gedichten en kan iedereen mee-
zingen met bekende kerstliederen. 
aanmelden kan tot donderdag 
9 december 12.00 uur bij Gerie 
Kampman (tel. 242173). De aan-
meldingen worden in volgorde van 
binnenkomst behandeld. Het diner 
begint om 16.30 uur.

EMLICHHEIM – De namen zijn een beetje anders: Sinterklaas heet 
Nikolaus en Zwarte Piet wordt Swatten Piet genoemd, maar verder is er 
weinig verschil tussen de Nederlandse kindervriend en zijn alter ego net 
over de Duitse grens. Vanaf Eerste Advent reist hij op verschillende delen 
van de Bentheimer Eisenbahn tussen Bad Bentheim en Coevorden met de 
Nikolaus-Express. Normaal gesproken zijn alleen goederenwagons op dit 
spoor te zien, omdat al lang geleden het personenvervoer is overgenomen 
door de bus, maar van zondag 28 november tot en met zondag 12 decem-
ber laat de Grafschafter Modell- und Eisenbahn Club (Graf MEC) enkele 
wagons rijden voor kinderen, ouders of grootouders en voor Nicolaus met 
zijn knecht.
Tientallen vrijwilligers zijn in de weer om de kinderen een spannend ritje 
te bezorgen van 20 minuten heen en 20 minuten terug. Met gegarandeerd 
voor iedereen een persoonlijk praatje met Nikolaus en een zak snoep om 
nog uren na te genieten. Het ritje kost zeven euro per persoon, maar dat 

HEEMSE – De stichting IJssela-
cademie en het Frits de Zwerver 
Fonds hebben onlangs het startsein 
gegeven voor de elfde editie van de 
Frits de Zwerverwedstrijd. Jonge 
schrijvers die op school zitten of 
wonen in het gemeentelijk samen-
werkingsverband Regio IJssel-
Vecht kunnen tot eind januari 2011 
hun schrijftalent beproeven op het 
thema Geen vakantie en toch geen 
school. De opdracht voor de Schrijf-
wedstrijd 2011 is: schrijf een opstel 
onder bovenstaande titel, of bedenk 
zelf een titel, maar gebruik dan wel 
de woorden Geen vakantie en toch 
geen school in het verhaal.
Het zou dus kunnen gaan over 
een situatie in de jaren 1940-1945 
waarin het moeilijk of onmogelijk 
is om normaal les te geven of te 
krijgen.

De eerste vijf minuten van de wed-
strijd leek het trouwens de andere 
kant op te gaan. Spakenburg was 
dreigender, combineerde goed en 
gaf de Hardenbergers geen kans 
om aan de bal te komen. Na een 
verkeerde breedtepas in de Spaken-
burger middenlinie wist Renco van 
Eeken doelman Taberima met een 
boogbal te passeren: 1-0. Hierna 
was het eigenlijk gedaan met de 
koploper. Spakenburg miste de 
beide topscorers Wilson en Hou-
wing, maar daar zat het probleem 
niet. De verdediging van de blau-
wen bleek zo lek als een mandje. 
HHC stond na ruim een half uur al 
op 3-0 en toen Spakenburgverde-
diger Maarten Woudenberg even 
later wegens een grove overtreding 
kon vertrekken was de wedstrijd 
eigenlijk al voorbij. Tot genoegen 
van de toeschouwers bleef HHC 

Nikolaus reist per trein door de Grafschaft

bedrag blijkt geen belemmering om de trein vol te krijgen. Niet alleen met 
Duitsers maar volgens woordvoerder Reinhard Bergmann steeds meer met 
Nederlanders uit de grensstreek. Per keer kunnen maximaal 128 personen 
mee. De Graf MEC verwacht dit jaar meer dan duizend snoepzakken uit 
te kunnen delen. De opbrengst is bestemd voor het opknappen van een 
werkloods in Neuenhaus, waar de rijtuigen worden gerepareerd. Daar zijn 
de technische vrijwilligers ook begonnen aan het bedrijfsklaar maken van 
een rangeerlocomotief. Ooit in 1957 door de Bentheimer Eisenbahn aan-
geschaft en via allerlei omwegen in Rotterdam beland. Eigenaar Odfjell 
Terminals heeft de loc cadeau gedaan aan de vrijwilligers van de Graf 
MEC, die er alles aan doen om in de nabije toekomst de Nikolauszug 
door een eigen locomotief te laten trekken. Liefhebbers van een ritje 
van bijvoorbeeld Neuenhaus naar Nordhorn of van Bad Bentheim 
richting Gildehaus kunnen kaarten via internet bestellen. Informatie 
hierover is te vinden op de website www.graf-mec.de.

Voor Nederlandse kinderen was het handig dat hun Duitse oma de woorden van Nikolaus kon vertalen. 

Vroege Sint voor HHC

echter ook in de tweede helft fana-
tiek doorgaan, elke speler voetbalde 
alsof contractverlenging op het spel 
stond. Man van de wedstrijd was 
Martijn Berger die, zo leek het, een 
paar extra Duracell batterijen had 
ingeslikt. Hij was voor te vinden, 
achter, op de tribune, in de kantine, 
overal kwamen de Spakenburgers 
hem tegen. Daarnaast scoorde hij 
ook nog eens twee keer.

Het enige minpunt was dat Spaken-
burg niet met 7-0 of 8-0 naar huis 
werd gestuurd, want de HHC-ers 
misten nog enkele opgelegde kan-
sen. De Hardenberger supporters 
zaten daar niet echt mee. Voor het 
eerst sinds lange tijd viel er weer 
volop te genieten op de Boshoek. 
Voor hen kan het èchte Sintfeest niet 
anders dan een surrogaat zijn voor 
het voetbalfeest van 27 november.

HARDENBERG – Het lijkt alsof Sinterklaas een week eerder 
dan normaal een bezoek heeft gebracht aan sportpark De Bo-
shoek in Hardenberg. Tijden de jaarvergadering werd vrijdag 
bekend gemaakt dat er gewerkt wordt aan een nieuwe staan-
tribune en vanwege de groei van het aantal sponsors moet de 
ondernemersruimte worden uitgebreid. Er werd ook een nieuwe 
voorzitter gekozen, maar of dat een Sinterklaascadeau is geweest 
kun je pas na enkele jaren zeggen. Een dag later kregen de sup-
porters ook een cadeau: koploper Spakenburg werd finaal van de 
mat gespeeld. De blauwen uit het vroegere vissersdorp mochten 
blij zijn dat het slechts 5-0 voor HHC werd.

Scholieren in oorlogstijd
Voor de beste inzendingen worden 
drie prijzen beschikbaar gesteld, 
van 300, 200 en 100 euro. De prij-
zen worden uitgereikt op 15 april 
2011 in het gemeentehuis van Har-
denberg. De sluitingsdatum voor 
de wedstrijd is 31 januari 2011. Het 
wedstrijdreglement kan opgevraagd 
worden bij de IJsselacademie in 
Kampen. Onder de schuilnaam 
Frits de Zwerver opereerde verzets-
strijder dominee Frits Slomp, die 
in de bezettingstijd predikant was 
in Heemse bij Hardenberg. Hij gaf 
daar de aanzet voor de oprichting 
van de Landelijke Organisatie voor 
Hulp aan Onderduikers (LO). In 
2000 is het Frits de Zwerver Fonds 
opgericht met het doel de belang-
stelling voor de geschiedenis van de 
Tweede Wereldoorlog, speciaal bij 
jongeren, levend te houden.

Natuurcentrum
zoekt Russen

heer, gaan de kinderen aan de slag 
met het uitpluizen van uilenballen. 
Op het programma staat ook een 
rondleiding in groepjes door De 
Koppel. De kinderen worden bege-
leid door twee Russisch sprekende 
leerkrachten, die ook Engels en of 
Duits spreken. De Koppel zoekt 
voor deze ochtend drie personen die 
Nederlands en Russisch spreken. 
Aanmelden kan telefonisch of per 
e-mail bij De Koppel.
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HARDENBERG – De drie miljoen 
euro die de gemeente Hardenberg 
krijgt van energieleverancier Cogas 
heeft de pennen van de raadsleden 
flink in beweging gezet. Vijf van de 
zeven partijen dienden een motie 
in om het geld te sparen. Daarmee 
maakten ze nog weer eens duidelijk 
dat de raadsleden in Hardenberg 
meer medebestuurders zijn dan 
ideologisch bevlogen volksver-
tegenwoordigers. Geen plannen 
bijvoorbeeld om de voedselbanken 
te steunen, wat een echt PvdA-
voorstel kon zijn. Of hetzelfde plan 
maar dan om de CDA- en CU-barm-
hartigheid te tonen. GroenLinks had 
kunnen voorstellen een deel van het 
extra geld te gebruiken voor nieuwe 
natuur en de VVD had iets kunnen 
doen voor nieuwe ondernemers. 
Maar dat alles kwam niet ter sprake.

Wel een idee van Liberaal Harden-
berg om het geld terug te geven aan 
de burgers door drie jaar lang de 
Onroerendezaakbelasting (OZB) te 
verlagen. Dat alleen woningbezit-
ters en geen woninghuurders OZB 
betalen wist Liberaal Hardenberg 
niet. En dus vroeg het LH-raadslid 
Petra Baarslag om 10 minuten 
schorsing, zodat ze haar motie 
kon aanpassen. Met hulp van de 
raadsgriffier kwam er een stukje 

HARDENBERG – Op een omzet 
van 130 miljoen euro maakt het 
financieel gezien weinig uit of je de 
gemeenteambtenaren wel of geen 
kerstpakket geeft, vindt raadslid 
Petra Baarslag van Liberaal Har-
denberg. “Het heeft een symboli-

HARDENBERG – Raadslid 
Hans Botter van OpKoers mist 
al een tijdje columns in de krant 
waarin, zoals hij zegt, op een wat 
cynische wijze het politieke leven 
in Hardenberg wordt bespro-
ken. Botter houdt blijkbaar van 
zelftuchtiging, want zijn partij 
zou regelmatig onderwerp van 
gesprek zijn geweest. 

Bijvoorbeeld na de afgelopen ori-
enterende raadsvergadering, waarin 
het parkeerbeleid werd besproken. 
Opnieuw besproken, want het 
onderwerp is de afgelopen jaren al 
vaker op de agenda gezet. Dit keer 
werd een oude afspraak bevestigd 
dat het parkeren een dubbeltje 
per uur duurder gaat worden (alle 
tegenschreeuwers op internet heb-
ben blijkbaar de laatste twee jaar 
in coma doorgebracht) en verder 
werd door bijna alle partijen ge-
constateerd dat de gemeente op de 
goede weg is: er zijn steeds minder 
problemen met het parkeren achter 
de slagbomen en door extra man-
kracht in te zetten zullen eventuele 
problemen sneller worden aange-
pakt. Ook de handelsvereniging is 
tevreden, zodat het complimenten 
regende voor de makers van het 
evaluatieverslag. Behalve van de 
kant van OpKoers.

Kerst zonder pakket
sche waarde om een pakket van 
zo’n honderd euro te geven, je toont 
daarmee dat je het werk waardeert”, 
zei ze tijdens de raadsvergadering 
van 30 november. Nu de gemeente 
de komende jaren in totaal 3 miljoen 
euro extra krijgt van energieleve-

rancier Cogas kan er volgens haar 
wel een kerstpakket af. Dat betekent 
dat het besluit om te bezuinigen 
op de gemeentelijke uitgaven een 
beetje wordt teruggedraaid, want 
begin november besloot de raad 
dat er geen kerstpakketten meer 
worden verstrekt. “En dat besluit 
terugdraaien moeten we niet doen”, 
meende burgemeester Bert Meul-
man. “We laten aan de bevolking 

zien dat we zelf meedoen met de 
bezuinigingen. Geen kerstpakket 
voor ambtenaren, raadsleden en 
B&W betekent dat we een kleine 
50.000 euro besparen. Anders 
hadden we een personeelslid extra 
moeten laten vertrekken.”
Bij de stemming bleek dat Baarslag 
de enige was die de motie steunde 
om Cogas-geld te gebruiken voor 
een kerstpakket.

Landmacht dreigt eerste plaats te verliezen

Extraatje gaat in de spaarpot Raad tevreden over parkeerbeleid
“Er wordt 100.000 euro van het 
parkeergeld gebruikt om het stads-
promotieplan van de Handelsver-
eniging te steunen en er gaat 20.000 
euro naar een fonds voor activiteiten 
om mensen naar het winkelcentrum 
te lokken. Is dat geen oneigenlijk 
gebruik van parkeergelden?”, wilde 
Botter weten. Diezelfde vraag had 
PvdA-raadslid Jaap Perlot verleden 
jaar ook al gesteld. Hij vond toen 
van wel, maar anderen vonden dat 
de parkeerders nu ook iets van hun 
parkeergeld terug zagen in de vorm 
van vermakelijkheden tijdens het 
winkelen. Hoe dan ook, het besluit 
was al door de vorige raad genomen 
dat een deel van het parkeergeld 
hiervoor kon worden gebruikt. 
Blijkbaar is het parkeerdossier van 
Botter niet goed gevuld, want zijn 
partijgenoot Annie Kelder was vo-
rig jaar bij die besluiten aanwezig 
en had hem kunnen vertellen hoe 
de vork aan de steel zat. CDA-
raadslid Meulink reageerde dan ook 
een beetje geprikkeld. “Het is een 
achterhaalde discussie, we verdoen 
onze tijd hiermee. Hierover is al een 
besluit genomen dus heeft het geen 
zin er weer over te beginnen”, aldus 
Meulink.

tekst bij, waarin stond dat met de 
woningstichtingen overlegd moest 
worden of de huurders ook een 
paar centen terug konden krijgen. 
Het voorstel van LH werd door de 
andere partijen naar de prullenbak 
verwezen.

Hetzelfde lot wachtte een motie van 
OpKoersPuntNu. Het Cogas-geld 
moet terug naar de burger, meende 
Annie Kelder. Dat doe je door de 
reserves weer op peil te brengen en 
de rest te gebruiken om de ‘vuil-
nisbelasting’ te verlagen, want de 
tarieven zijn volgens OpKoers in 
Hardenberg te hoog. Verbaasde 
blikken van de andere raadsleden. 
“Hoe kom je daar bij?”, wilden 
ze weten. “Nou”, vertelde Annie, 
“we hebben een onderzoekje laten 
uitvoeren. De uitslag hebben we 
nog niet goed kunnen lezen, maar 
we denken dat Hardenberg te hoog 
zit, net als in sommige andere 
plaatsen.”  Volgens CDA-raadslid 
Henk Dogger werd het tijd dat 
OpKoers eens een keer de begro-
ting goed ging lezen. ‘Dan hadden 
jullie gezien dat we in Hardenberg 
kostendekkend werken.”  We wil-
len hier verder geen woorden aan 
vuil maken, reageerden CDA, CU, 
PvdA, VVD en GroenLinks, waarna 
de motie snel werd afgeserveerd.

Huldiging – Zes jongens uit Beer-
zerveld en Vroomshoop hebben 
maandagmiddag in het gemeen-
tehuis van Hardenberg een on-
derscheiding gekregen van het 
Carnegie Heldenfonds. De zes 
jonge knapen hebben 10 juni van 
dit jaar een 70-jarige inwoner van 
Den Helder gered die in het Over-
ijssels kanaal was gevallen. Deze 
actie was voor de burgemeesters 
Meulman (Hardenberg), Visser 
(Twenterand) en Kok (Ommen) 
reden om hen voor te dragen voo 
de onderscheiding.

Kerst - Op de plek waar voorheen 
camping De Klaverhof was wordt 
11 december een kerstmarkt ge-
houden. Aan de Radewijkerweg 
47 in Radewijk kan tussen 11.00 
tot 18.00 uur van alles worden 
bekeken, geproefd en gekocht wat 
met kerst te maken heeft. Muzikale 
medewerking wordt onder meer 
verleend door de begin november 
opgerichte muziekvereniging De 
Roker Dorpsmuzikanten. Een deel 
van de opbrengst komt ten goede 
aan basisschool ’t Kompas en het 
project Senegal Juist Nu.

Koppel - Het bestuur van natuur-
centrum De Koppel in Hardenberg 
is weer compleet. Dick Altena is 
de nieuwe voorzitter, als opvolger 
van de uit Hardenberg vertrokken 
Wicher Westerbeek. Altena is in 
Hardenberg vooral bekend van 
De Uitdaging: ‘Wat De Uitdaging 
culinair doet, doet De Koppel met 
natuur: we bieden beleving’. Naast 
Dick Altena bestaat het bestuur 
van De Koppel uit Annet Herbert, 
Mieke Belt, Gert Diepeveen en Jan 
Achterkamp.

Pollers - Het voetgangersgebied 
in het centrum van Hardenberg is 
sinds dinsdag 7 december met pol-
lers (verzinkbare palen) afgesloten 
voor auto’s en vrachtwagens buiten 
de venstertijden. De maand de-
cember wordt gebruikt als gewen-
ningsperiode. Tijdens deze periode 
kunnen bevoorraders wennen aan 
het systeem en eventueel nog een 
ontheffing aanvragen. Op 1 januari 
2011 treedt het systeem officieel in 
werking.

Leefbaarheid  -  Stadsbelang 
Gramsbergen houdt donderdag 
9 december van 19.30 tot 21.30 
uur een informatieavond in het 
dorpshuis over de leefbaarheid in 
Gramsbergen. Tijdens deze avond 
kunnen inwoners meepraten over 
de toekomst van hun dorp. Dat kan 
door te luisteren naar de sprekers of 
door zelf spreektijd aan te vragen. 
Eén van de inleiders is wethouder 
Douwe Prinsse.

Winterfair – Zorgboerderij De 
Zwieseborg in Loozen is 10 en 
11 december in kerstsfeer. In en 
rond de boerderij is een levende 
kerststal te vinden, een houthak-
kersteam geeft een demonstratie, 
er wordt opgetreden door koren en 
muzikanten, de Kerstman brengt 
een bezoek per arrenslee,er staat 
een snowboardsimulator, er kan 
een ritje worden gemaakt in een 
omgetoverde huifkar en er staan 
volop kraampjes met kerstproduc-
ten, eten en drinken. De winterfair 
is 10 december geopend van 16.00 
tot 21.00 uur en 11 december van 
11.00 tot 16.00 uur.

Raalte – Het Ribs & Blues festival 
in Raalte wordt altijd voorafgegaan 
door een stevige rockparty op de 
zaterdagavond voor Pinksteren. 
Als grote act voor 2011 is de groep 
Golden Earring vastgelegd.

HARDENBERG – Het meest geko-
zen beroep tijdens de 11e Beroepen 
Doedagen in de Evenementenhal 
in Hardenberg was ‘Werken bij de 
krijgsmacht’. Bijna 1900 leerlin-
gen van vmbo- en Praktijkscholen 
mochten drie beroepen kiezen om 

daar woensdag 1 of donderdag 2 
december mee aan de slag te gaan. 
Meer dan 6 procent koos voor de 
krijgsmacht, gevolgd door mode & 
design, schoonheidsverzorging en 
sport & bewegen. De prominente 
rol van landmacht, luchtmacht en 

marine (al jaren op nummer 1) kan 
volgend jaar maar zo voorbij zijn. 
Het Ministerie van Defensie heeft 
tot augustus 2011 alle voorlich-
tingsevenementen afgelast, omdat 
op de instroom van nieuwe militai-
ren moet worden gekort. 

Vanaf volgende week wordt alweer 
gewerkt aan de 12e editie van de 
Beroepen Doedagen. Voor veel leer-
lingen is deelname aan de Beroepen 
Doedagen de eerste stap op de weg 
die uiteindelijk naar een keuze voor 
een beroep leidt.
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HARDENBERG – De gemeente is 
niet verantwoordelijk voor de chaos 
in de garderobe van de Evenemen-
tenhal Hardenberg, die is ontstaan 
na afloop van het feest Pump up 
the 90’s op 29 november. Dat 
schrijven B&W aan de fractie van 
de ChristenUnie. Fractievoorzitter 
Wim Boersma wilde weten wat de 
gemeente kan doen om problemen 
te voorkomen bij de editie van 
volgend jaar.

Eigenlijk niks, menen B&W, behal-
ve als de openbare orde wordt ver-
stoord of als er gevaar dreigt voor 
de veiligheid. Daarvan was 29 no-
vember geen sprake. De organisatie 
van het feest was zo onverstandig 
voor een kleine vierduizend man 
één garderobe te reserveren. Toen 

REGIO – De afvalverbranders op 
het Duits-Nederlandse industrieter-
rein Europark, zo’n 4 kilometer van 
de Hardenberger gemeentegrens, 
gaan meer afval verbranden. Dat 
heeft volgens de Grafschafter 
Nachrichten burgemeester Daniela 
Kösters gezegd tijdens de raads-
vergadering van Emlichheim. De 
exploitant verbrandt nu 22 ton afval 
per uur en wil dat uitbreiden tot 27 
ton. Het aantal verbrandingsovens 
hoeft niet uitgebreid te worden. De 

De voormalige boerderij van de 
familie Habers in Ane wordt om-
gebouwd tot de Hadassa Hoeve. De 
boerderij wordt straks gebruikt voor 
jeugdopvang, terwijl op het erf een 
ruimte komt voor bed & breakfast 
en een minicamping met 15 plaat-
sen. Tegen dat laatste is bezwaar 
aangetekend door eigenaar Meilink 
van minicamping De Kleine Weide 
in Anerveen.
Volgens hem staat in de gemeen-
telijk beleidsregels dat een mini-
camping alleen is toegestaan bij 
een bestaand agrarisch bedrijf en 
daarnaast ligt de boerderij in een 
gemengd gebied waar volgens de 
regels geen mogelijkheden zijn voor 
recreatie en toerisme. Toch wil de 
gemeente toestemming geven voor 
de minicamping. De aanvraag vol-
doet aan een heleboel regels, meent 
de gemeente, maar inderdaad niet 
aan de twee die Meilink noemt. In 
dit geval moeten de regels echter 
niet zo strikt worden toegepast, 
want de minicamping is onderdeel 
van een ‘totaalplan’. Jeugdopvang, 
aandacht voor het landschap en re-
creatie passen hier bij elkaar en dan 
moet niet naar één regeltje worden 
gekeken waar niet aan wordt vol-
daan, aldus de gemeente.

Hardenberg heeft kastelen afgebroken, boerderijen, gemeentehuizen, scho-
len, winkels en woningen, maar nog nooit een flat. Tot vorige week. De 
oudste van drie flats aan de Kruserbrink wordt momenteel tegen de vlakte 
gewerkt. Het tijdelijke huurcontract met de laatste bewoners is afgelopen 
zodat de flat leeg staat. Het is overigens nog niet zeker dat de andere twee 
ook worden afgebroken.

De flat die wel verdwijnt heeft het 50-jarig bestaan niet kunnen vieren. 
In 1960 hadden B&W besloten dat in Plan-noord ruimte was voor 3 flats 
met 32 woningen per flat en 76 laagbouwwoningen. Eerst moesten twee 
flats tegelijk worden gebouwd, om de bouw financieel mogelijk te maken. 
Anderhalve flat (48 woningen) kwam uit het gewone bouwcontingent en 

Eerste flat in Hardenberg tegen de vlakte

een halve flat (16 woningen) kon gebouwd worden omdat Hardenberg 
extra woningen mocht bouwen om industrie te trekken. Architectenbureau 
Bennink uit Coevorden tekende in 1961 voor het ontwerp, terwijl Oude 
Lenferink uit Fleringen de hoofdaannemer was. Twee jaar later, in 1963, 
kon de eerste flat in gebruik worden genomen.

In 1965 waren de flats en omgeving zodanig afgewerkt dat boekhandel 
Snel en Roel’f Bosch (huisoudelijke artikelen) ze mooi genoeg vonden 
om ze op ansichtkaarten af te beelden. Hardenberg wilde best pronken 
met zijn hoogbouw. De flats aan de  Kruserbrink zijn overigens niet de 
oudste flats van Hardenberg, dat zijn de twee aan de Trompstraat en de 
Karel Doormanlaan.

Minicamping voldoet niet aan regels 
maar mag wel worden aangelegd
ANE – Het is de ambtenaren van de afdeling Ruimtelijke Ordening 
van de gemeente Hardenberg gelukt om creatief om te gaan met de 
regels over kamperen op een minicamping. Hierdoor is het mogelijk 
dat aan de Vaart in Ane een minicamping mag komen, terwijl dat 
eigenlijk niet kan als de regels strikt worden toegepast.

Waar ook creatief mee wordt om-
gegaan is de regel dat een mini-
camping alleen bij een bestaand 
agrarisch bedrijf mag worden 
aangelegd. De boerderij ziet er nog 
steeds uit als een agrarisch bedrijf, 
ook straks na de bebouwing. Het 
is dus net alsof het een bestaand 
agrarisch bedrijf is  en dus mag 
er wel een minicamping komen, 
staat in het ambtelijk advies dat is 
overgenomen door B&W. De her-
ziening van het bestemmingsplan 
wordt in januari in de gemeenteraad 
behandeld.

B&W: “Evenementenhal is zelf 
verantwoordelijk voor garderobechaos”

iedereen na afloop van het feest 
tegelijk de jas kwam halen ging het 
mis. Na veel duw- en trekwerk werd 
de garderobe onder de voet gelopen. 
Uiteindelijk bleken vele tientallen 
mensen een verkeerde jas te hebben 
en daarnaast hadden veel bezoekers 
geen jas, zodat ze bijna bevroren 
thuis kwamen. Filmpjes op internet 
laten zien hoe groot de chaos was 
en hoe slecht de Evenementenhal op 
het gelijktijdig vertrek van de dui-
zenden bezoekers was voorbereid.
In eerste instantie zagen de organi-
satoren blijkbaar niet de ernst van 
de zaak in, want op hun website 
stond dat het een geslaagd evene-
ment was waar zeker een vervolg op 
komt. Hopelijk hebben jullie je ook 
goed vermaakt, aldus de organisa-
toren. Later begrepen ze dat bij een 
eventueel vervolg anders gewerkt 
moet worden om niet opnieuw in 
de problemen te geraken.Meer vuil naar Europark

twee ovens die er nu zijn kunnen 
de uitbreiding zonder problemen 
opvangen. De uitbreiding is nodig 
omdat steeds meer slib en huisvuil 
worden verbrand. Omdat dit afval 
nat is daalt de verbrandingstempera-
tuur. Wil men de temperatuur weer 
op normaal peil hebben dan moet 
meer afval worden verbrand. 
Het afval is voornamelijk afkom-
stig uit de Niedergrafschaft (de 
gemeenten Emlichheim, Uelsen en 
Neuenhaus). Het gemeentebestuur 

van Emlichheim rekent op een forse 
toename van het vrachtverkeer, he-
lemaal als in een later stadium ook 
het huisafval uit de rest van de Graf-
schaft Bentheim wordt verbrand in 
het Europark. Volgens burgemeester 
Kösters is dat een extra reden om 
de lang gekoesterde wens van  een 
rondweg om Emlichheim in vervul-
ling te laten gaan.

Historie - Precies een eeuw gele-
den kochten de eerste Hardenber-
gers een echte automobiel. Daarom 
wordt in het decembernummer 
van het tijdschrift Rondom den 
Herdenbergh via een uitgebreid 
fotoverslag een beeld gegeven 
van oude bolides uit Hardenberg 
en omgeving. In dit nummer van 
de historische vereniging wordt 
verder onder meer aandacht be-
steed aan de geschiedenis van 
een halve eeuw gereformeerd 
vrijgemaakt voortgezet onderwijs 
in Hardenberg en aan een zilveren 
bruiloftsfeest van 150 jaar geleden. 
De vaste onderwerpen zijn dialect, 
de geschiedenis van het onderwijs 
en boerderijnamen.

Golf – GroenLinks wil samen met 
de PvdA dat de gemeente onder-
zoekt of tussen de Hardenberger 
wijk Marslanden en het Engelandse 
bos een Pitch & Putt golfbaan kan 
worden aangelegd. In dit gebied 
heeft Waterschap Velt en Vecht 
boerderijen en grond gekocht om 
het gebied als wateropvang te laten 
dienen. De gemeente kan de grond 
die niet nodig is kopen en daar 
15 woningen laten bouwen. Een 
deel van de raad is tegen, omdat 
buiten het plan Marslanden wordt 
gebouwd waardoor een deel van de 
groene buffer tussen de woonwijk 
en het bos verdwijnt. GroenLinks 
en PvdA willen dat er een kleine 
golfbaan wordt aangelegd. De 
Nederlandse Pitch & Putt Bond ziet 
daartoe mogelijkheden.

Vecht – In natuurcentrum De 
Koppel is zondag 19 december 
vanaf 14.00 uur de driekwartier 
durende documentaire te zien over 
de rivier de Vecht, vanuit de bron in 
Duitsland tot aan het Zwarte water. 
Vooral de flora en fauna worden in 
beeld gebracht. Er wordt uitvoerig 
stilgestaan bij de bron van de Vecht 
in het Duitse Darfeld en haar ge-
schiedenis. In de film zijn lucht- en 
onderwateropnames verwerkt.

Duurder – Zwemmen wordt per 1 
januari in de gemeente Hardenberg 
duurder. De tarieven gaan met 3 
procent omhoog. Dat is iets meer 
dan de inflatieverhoging. Dit ge-
beurt om zwemmers te laten wen-
nen aan duurdere kaartjes als het 
nieuwe zwembad in Hardenberg  
in gebruikt wordt genomen (10 
procent meer dan nu). De gemeente 
vindt dat het zwemmen wat meer 
kostendekkend moet worden.

Wandeling - In de Engbertsdijks-
venen bij Kloosterhaar wordt 
zondag 19 december van 17.00 
tot 19.00 uur een winterwandeling 
bij kaarslicht gehouden. De route 
is ruim 2 km lang en wordt aan 
weerszijden sfeervol verlicht door 
waxinelichtjes. De start is bij de 
parkeerplaats van het natuurgebied 
aan de Dorpsstraat. Deelnemers 
wordt aangeraden zoveel mogelijk 
te voet te komen om parkeerproble-
men te vermijden. Langs de route 
staan kramen met  huisgemaakte 
maaltijdsoep uit de keuken van 
Noaberschap, broodjes met worst, 
hete chocolademelk en glühwein.

Asiel – De gemeente Hardenberg 
heeft het contract met dierenasiel 
De Crull in Den Ham met 5 jaar 
verlengd. Dit asiel vangt de Har-
denberger zwerf- en afstandsdieren 
op. Dit asiel kent volgens B&W de 
beste prijs- en kwaliteitsverhou-
ding van de uitgebrachte offertes. 
De gemeente betaalt per jaar een 
bedrag van 60 cent per inwoner.
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Dijkhuis bouwt op dit moment een 
pand op De Haardijk – tussen zijn 
eigen werkplaats en de nieuwe 
gemeentewerf – waar onder meer 
patiënten van Baalderborg een 
wasserij gaan runnen. Dit gebouw 
van de stichting Hibertad wordt een 
energieneutraal pand, dat wil zeg-
gen dat er evenveel energie wordt 
opgewekt als er wordt gebruikt. Als 
isolatiemateriaal worden strobalen 
gebruikt, er komen zonnecollecto-
ren op het sedumdak  en de gevel 
bestaat uit stro, planten en vlas. 
Een deel van het gebouw wordt 
straks ingericht als kenniscentrum, 
waar duurzame materialen worden 
getest en duurzame ideeën worden 
uitgeprobeerd. De specialistische 
kennis hiervoor wordt betrokken 
van universiteiten en hogescholen.
Daarnaast moet het gebouw een 
bewustwordingscentrum worden. 
Andere ondernemers maar ook 
scholieren kunnen zien wat er op 
het gebied van duurzaam bouwen 
mogelijk is. Er wordt hiertoe onder 
meer onderwijsmateriaal en een 
website ontwikkeld.

Om dit allemaal te kunnen reali-
seren heeft de stichting Hibertad 
ongeveer een miljoen euro nodig. 
Het grootste deel van de kosten 
bestaat uit de aanschaf van de 

Dagblad de Stentor berichtte vo-
rige week nog vrij neutraal dat 
de gemeenteraad van Hardenberg 
geen papieren raadsstukken meer 
gaat gebruiken, maar alles digitaal 
krijgt voorgeschoteld op een Ap-
ple ipad, een tabletcomputer. Even 
voor de volledigheid: alle serieuze 
Hardenberger kranten wisten dit, 
omdat er al een jaar een proef loopt 
met een e-reader, maar ze vonden 
dit nieuws net als de Stentor niet 
meer dan enkele regels waard. 
Toen vervolgens de Telegraaf 
een deel van het verhaal overnam 
zonder de nuances, was het alsof 
een beerput werd opengetrokken. 
Honderden mensen reageerden op 
de Telegraafsite en via twitter. Veel 
bestuurders positief, in de trant van: 
“Wat slim, zou dat ook iets voor 
ons zijn?”, maar de meeste reacties 
gingen over het verkwisten van 
“ons” belastinggeld en de brutali-
teit om zichzelf iets cadeau te doen 
terwijl bijvoorbeeld de leden van 
de vrijwillige brandweer in Har-
denberg geen kerstpakket krijgen. 
En zo ging dat vele berichten door. 
Of er werkelijk iemand namens 
de vrijwilligers van de brandweer 
heeft gereageerd of dat de naam van 
deze club is misbruikt valt niet na 
te gaan, want de websites staan toe 

Kenniscentrum over duurzaamheid
HARDENBERG – Steeds meer mensen Hardenberg zijn besmet met 
het duurzaamheidsvirus. Op steeds meer plekken zet men gebou-
wen neer die minder energie kosten dan hun voorgangers en langer 
meegaan. Voortrekker was en is de gemeente, maar het bedrijfsleven 
neemt de fakkel over.  Bouwondernemer Dijkhuis wil zelfs een ken-
niscentrum over duurzaamheid inrichten in een pand in aanbouw op 
bedrijventerrein De Haardijk.

materialen en installaties die getest 
gaan worden, het laten maken van 
een jeugdboek, een computerspel en 
lesmateriaal over duurzaamheid en 
het organiseren van rondleidingen 
en workshops. De stichting doet een 
beroep op gemeentelijke, provinci-
ale en Europese subsidiefondsen. 
Niet voor de bouw, want die kosten 
zijn voor rekening van Hibertad, 
maar voor de andere kosten.

Bedrijven die vertegenwoordigd 
zijn in Hibertad betalen 40 procent, 
Europa moet 30 procent betalen 
en de provincie en de gemeente 
elk 15 procent, zo is de bedoe-
ling. De provincie Overijssel heeft 
het project laten doorrekenen en 
vervolgens geconcludeerd dat het 
project zeker 5 jaar zonder verlies 
kan draaien. Hierna hebben B&W 
van Hardenberg besloten 150.000 
euro uit de reguliere middelen te 
geven. Het college heeft echter 
wel aangegeven dat het zorgen 
heeft over de exploitatie op lange 
termijn. Volgens wethouder Jans-
sen is een gemeentelijke bijdrage 
in de exploitatiekosten nu en in 
de toekomst niet aan de orde. “We 
hebben een signaal afgegeven dat 
ze zelf de broek moeten ophouden. 
Met de start willen we helpen, maar 
daarna moeten ze het zelf doen.” 

Ophef over aanschaf ipad

dat mensen anoniem reageren. En 
dat doen ze dus massaal.
De gemeente Hardenberg heeft na 
alle commotie nog geprobeerd via 
een persbericht meer duidelijkheid 
te geven, maar dat was olie op het 
vuur. Dat alle gemeenteraadsleden 
in Nederland wettelijk recht hebben 
op geld voor een computer, dat de 
Hardenberger raad heeft besloten 
dit bedrag te verlagen en dat uit 
oogpunt van besparing van papier 
gekozen is voor een ipad die net 
zo duur is als een notebook, al die 
informatie is vervlogen in de wind.
Het hele verhaal laat ook zien welk 
krachtig medium internet is, en 
met name twitter. En dat de grote 
dagbladen ook de meeste invloed 
op het internetverkeer hebben. Pas 
toen de Telegraaf het artikel had 
‘overgeschreven’ van de Stentor 
(om het netjes te zeggen), kwamen 
de toetsenborden in beweging. Voor 
de raadsleden van Hardenberg is de 
ophef geen reden om nu maar af te 
zien van het gebruik van een ipad. 
Vanaf januari wordt er papierloos 
gewerkt waardoor de ipad zichzelf 
binnen twee jaar heeft terugver-
diend, beweren de voorlichters.

WILSUM - Wie denkt dat het blazen op de midwinterhoorn uitsluitend een 
Twentse gebeurtenis is heeft het mis. Ook in Drenthe, de Achterhoek en in 
de Grafschaft Bentheim worden vanaf Eerste Advent tot Driekoningen de 
ietwat weemoedige klanken over de winterse akkers geblazen.

Al enkele jaren is er half december zelfs een internationaal blaastreffen bij 
de watermolen in Wilsum. Rond de molenvijver staan blazers uit Dene-
kamp, Ootmarsum en Oldenzaal en leden van Duitse groepen uit Wilsum, 
Hoogstede en Neuenhaus. Woensdag 15 december waren een kleine 30 
blazers verzameld Am Mühlenteich, net buiten het dorp. Langs het pad 
over de vijverdijk stonden fakkels zodat de tientallen toeschouwers de 

Midwinterhoorn stopt niet bij de grens

blazers niet alleen konden horen maar ook een beetje konden zien. Tussen 
de meest Duitse toeschouwers waren ook een paar Hardenberger gezichten 
te ontdekken. Om 18.30 uur was de muzikale aftrap van het “Middewinter-
horn Bläsertreffen”. Organisator Zwier Lübbermann van de Heimatverein 
Wilsum herkent de meeste blazers aan hun klanken. Dit jaar zaten er echter 
ook een paar jongeren tussen, die nog een eigen geluid moeten ontwik-
kelen. Na een half uurtje zocht een deel van de blazers even beschutting in 
de dorsschuur. De Heimatverein beheert deze schuur, net als de Wilsumer 
watermolen en de naastgelegen molenaarswoning. In die schuur stonden 
vrijwilligers klaar om de bezoekers en blazers weer op temperatuur te laten 
komen met broodjes warme worst en glühwein.

Midwinterhoornblazer bij de molenaarswoning in Wilsum

Zout - De gemeente Hardenberg 
was de eerste die aanvankelijk 
meldde dat er dit jaar genoeg 
strooizout zou zijn en later op die 
woorden moest terugkomen. En 
dus kreeg Hardenberg alle hoon 
over zich heen. Ondertussen blijkt 
dat vrijwel elke gemeente het pro-
bleem kent, zowel in Nederland 
als over de Duitse grens: er is twee 
keer zoveel besteld als verleden 
jaar, maar de leverancier geeft niet 
thuis. Het gevolg is dat alleen nog 
op de hoofdwegen wordt gestrooid. 
Volgens wethouder Jannes Janssen 
heeft het grillige weerbeeld er ook 
mee te maken: “Eerst vriezen, dan 
dooien en later op de dag weer 
vriezen, zodat er soms twee keer 
per dag moet worden gestrooid. 
Dan ben je snel een keer door je 
voorraad heen.” 

Kiekdagen – De Historische Ver-
eniging Hardenberg houdt 28 en 29 
december de traditionele Kiekda-
gen. Dit keer liggen niet alleen oude 
foto’s met onbekende personen 
klaar maar staat de hele vereniging 
‘te kijk’. Alle werkgroepen zijn 
present om hun activiteiten te tonen 
en toe te lichten. Wie nieuwsgierig 
is naar de route van de Kleppertoer 
2011, een vergelijking wil zien tus-
sen Hardenberg nu en Hardenberg 
50 jaar geleden of een glimp wil 
zien van de nieuwe expositie De 
sfeer van weleer is beide dagen 
tussen 10.00 en 16.30 uur welkom.

Kussen - Het Kronkelhonk in 
Slagharen houdt woensdag 12 ja-
nuari van 13.30 tot 16.30 uur een 
creatieve middag voor kinderen in 
de leeftijd van 6 t/m 12 jaar. De kin-
deren moeten een oud shirt of een 
oude broek meenemen, waar een 
versierd kussen van wordt gemaakt. 
Opgeven kan tot 5 januari.

Bodem –. Enige tijd geleden zijn 
tijdens de sloop van de vroegere 
huishoudschool Clara Feyoena aan 
de Marslaan in Hardenberg puin, 
plastic, ijzerdelen, slib en asbest-
delen in de bodem gevonden. De 
grond tussen het stortmateriaal is 
verontreinigd met onder meer lood, 
koper en zink. Woningstichting 
Beter Wonen wil weten of ook de 
tuinen van de naastgelegen wo-
ningen verontreinigd zijn. Vorige 
week is begonnen met een veldon-
derzoek op acht percelen. Met een 
grondboor is tot op een diepte van 
drie meter geboord. De opgeboorde 
grondmonsters worden in een la-
boratorium onderzocht op aanwe-
zigheid van verontreiniging. Naar 
verwachting kunnen de resultaten 
in januari bekend worden gemaakt.

Sneller – Rijkswaterstaat heeft 100 
km-stickers geplakt op paaltjes 
langs de verlengde N36 vanaf de 
Witte Paal. Dit is gebeurd op ver-
zoek van de politie IJsselland, die 
veel klachten kreeg over langzaam 
rijdend verkeer. Veel automobilisten 
reden niet harder dan 70 à 80 km per 
uur omdat ze niet doorhadden dat ze 
op een autoweg zaten. De stickers 
moeten helpen de doorstroming te 
bevorderen.

Broeklanden - De Raad van State 
heeft 15 december het beroep tegen 
de aanleg van bedrijventerrein Kop 
van Broeklanden bij Hardenberg 
ongegrond verklaard. Omwonenden 
wilden niet nog meer industrie aan 
de zuidkant van Hardenberg. Op 
Kop van Broeklanden is ongeveer 
8 hectare bedrijventerrein beschik-
baar. Meteen na de uitspraak werd 
bekend dat Horstra-Technology 
verhuist van bedrijventerrein Nieu-
we Haven naar de Kop.

HARDENBERG - Als je veel reacties wilt op een nieuws-
bericht, moet je iets schrijven over bestuurders. En wil je 
nog meer reacties losweken dan moet je over cadeautjes 
voor bestuurders schrijven. Maar wil je de overtreffende 
trap van agressieve reacties, dan moet je schrijven over 
bestuurders die zichzelf een ipad cadeau geven.
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